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UVOD 

 
Ivica Marijaļiĺ je veĺ dvadesetak godina autor iz ļijih tekstova se 

moģe doznati najviġe podataka koje politiļari pokuġavaju sakriti od 

naġih ljudi iz jednostavnog razloga ġto kroz svo to vrijeme sluģe 

svjetskim moĺnicima.  

A koliko je vaģna uloga Ivice Marijaļiĺa i njegovog Hrvatskog 

tjednika pokazuje najnoviji napadi na njih koji dolaze i od politiļara 

iz srpsko-hrvatske koalicije koja vlada drģavom. 

Nije jednostavno napraviti ovakvu knjigu s tekstovima iz mojih 

drugih knjiga u kojima se spominje Ivica Marijaļiĺ jer je takvih 

tekstova doista mnogo. Prvi put sam citirao Marijaļiĺa joġ u tekstu 

Je li 2001. ï godina veleizdaje? Hrvatsko Slovo od 5. sijeļnja 2001. 

i dao ga u knjizi ZA HRVATSKU HRVATSKU, ZAGREB, 2001. 

MeĽutim taj tekst nije uvrġten u ovu knjigu. Izbor je pao na tekstove 

u kojima ga se spominje viġe puta i one kojima je on sam autor. Ono 

ġto je meni posebno drago jeste ġto je prvi takav tekst bio njegov 

intervju sa mnom koji sam objavio u knjizi :  

U BOKI KOTORSKOJ SVAKI KAMEN GOVORI HRVATSKI / 

BORBA ZA BOKU KOTORSKU 2, ZAGREB, 2004. 

Taj intervju dan je u prilogu ovog uvodnog teksta. 

 

Akademik Josip Peļariĺ: 
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PRILOG  
 

Dr. Josip Peļariĺ, zagrebaļki sveuļiliġni profesor i suradnik 

HAZU  

 

ZAĠTITA HRVATA U BOKI KOTORSKOJ JE 

VITALNI HRVATSKI INTERES  
 

Vjesnik, 3. listopada 1995. 

 

Ivica MARIJAĻIĹ 
 

O poloģaju Hrvata u Boki kotorskoj, na znanstvenom skupu 

ñJugoistoļna Europa 1918.-1995.ò Odrģanom u Zadru, govorio je dr. 

Josip Peļariĺ, zagrebaļki sveuļiliġni profesor i ļlan suradnik HAZU. 

Dr. Peļariĺ je rodom iz Kotora. Njegovo izlaganje u Zadru, u kojem 

je rekao da je poloģaj Hrvata u Boki vitalni interes drģave Hrvatske, 

pozdravljeno je velikim pljeskom. Tom prilikom zamolili smo ga za 

objaġnjenje. 

 

Anonimna pisma Hrvatima 

Jamļi li sadaġnja sluģbena crnogorska politika perspektivu 

Hrvatima u toj drģavi? 

Naģalost, ne. U svom predavanju na simpoziju ja sam i citirao jedno 

prijeteĺe pismo upuĺeno Hrvatima u Crnoj Gori. Upravo je ovih dana 

najuglednijim hrvatskim obiteljima u Boki kotorskoj poslano 

prijeteĺe anonimno pismo u kojem, uz ostalo, stoji: ñNe odete li sami 

na vrijeme, noĺ ĺe gutati vaġu djecu i vaġe obitelji. Pohrlite po pozivu 

gospodina TuĽmana u Hrvatsku, jer srpskih vjekovnih ognjiġta ima 

tamo viġe nego ġto ima vaséò. Ovo su pismo objavili crnogorski 

nezavisni mediji. 

Kakvim drģite sadaġnji odnos sluģbene hrvatske politike prema 

pitanju Hrvata u Boki. Mislite li da bi on trebao biti snaģniji? 

Problem je u tome ġto je u bivġoj Jugoslaviji provoĽen memoricid 

nad hrvatskim narodom u cjelini, a kad su u pitanju Hrvati u Boki 

kotorskoj, onda i nad hrvatskom kulturnom baġtinom. U kratkom 
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razdoblju otkako je Hrvatska postala samostalna, nije mogao biti 

napravljen znaļajniji pomak. Boka kotorska je na periferiji zbivanja 

i to je uvijek bilo. Moje izlaganje u Zadru trebalo je ukazati na to da 

je Boka kotorska vitalni hrvatski interes. Tu su vaģna tri ļimbenika: 

prvo, velika hrvatska baġtina Boke kotorske ï po sluģbenim 

crnogorskim izvorima viġe od dvije treĺine pokretnog spomeniļkog 

blaga i viġe od 40 posto nepokretnog je u Boki kotorskoj, a ono je 

najveĺim dijelom hrvatsko, jer je locirano u katoliļkim crkvama. 

Radi se dakle, o hrvatskoj kulturnoj baġtini. Zbog toga hrvatska 

drģava mora voditi raļuna o tome, jer sama zna s koliko se mrģnje 

srpski agresor okomio na spomeniļko blago u Hrvatskoj. 

Drugo, Boka kotorska je zaljev hrvatskih svetaca, a ġto 

katoliļanstvo znaļi za hrvatski narod ne treba ni isticati, jer posjet 

Svetog oca svjedoļi ġto ono znaļi. Treĺe, hrvatska drģava veĺ i po 

svom Ustavu mora brinuti o Hrvatima izvan Hrvatske, dakle i o 

Hrvatima Boke. 

 

Zatirana misao o samostalnosti 

Crnogorsko vodstvo moģe vas optuģiti da zazivate intervenciju 

Hrvatske? 

Ja sam to objasnio. Hrvatska je kulturna drģava koja poġtuje drģavne 

granice i sasvim je sigurno da Hrvatska vojska, osim ako bude 

napadnuta, ne bi prelazila te granice. Jasno je da hrvatska politika ne 

moģe imati osvajaļke planove prema Boki kotorskoj. Ali se hrvatska 

politika moģe boriti za nezavisnost Crne Gore, jer bi tada Crna Gora 

bila istrgnuta iz kandģi velikosrpske politike i odvajanjem od Srbije, 

Crna Gora bi teģila Europi, a europska Crna Gora bi i Hrvatima bila 

jamstvo opstojnosti. 

Kako tumaļite da u Crnoj Gori uporno ne sazrijeva misao o 

samosvojnosti? 

Crnogorci su bili izloģeni velikoj srbizaciji. Ovih 70 godina u 

Jugoslaviji, to je neġto uģasno. Ja volim podsjetiti na uļinak 

propagande i u Hrvatskoj 1987. godine. Mnogi su i u Hrvatskoj 

vjerovali sve ono ġto je o kosovskim Albancima govorila 

velikosrpska propaganda. A sad zamislite kada se nekome mozak 

ispire sustavno, 70 godina. Crnogorski je narod malen, nema svoju 

emigraciju, nemaju crkvu. Znate li ġto je Crkva Hrvatima znaļila u 

Jugoslaviji. A oni nemaju svoju, jer poġto je to Pravoslavna crkva, 
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ukinuli su joj autokefalnost. Sad se autokefalnost obnovila, ali ima 

malen broj sveĺenika. U Crnogorskoj pravoslavnoj crkvi, izgubljene 

autokefalnosti, nikad nisu bili Crnogorci, nego Srbi, pa se moģe 

zamisliti uļinak koji se kroz crkvu na njih prenosio. Uza svu tu 

velikosrpsku propagandu oni ne mogu brzo shvatiti misao o 

samostalnosti. Ali, dobra je ļinjenica da postoji oporba koja govori i 

istiļe neke istinite stvari o Crnoj Gori. 

 

Dvojba ġto raditi 

Jesu li Hrvati Boke u dijaspori frustrirani takvim teġkim 

trenutkom u Boki? 

U svakom sluļaju. Nama je zaista teġko kad znamo ġto se tamo 

dogaĽa. MeĽu nama je dvojba, ġto raditi. Ako govorite ovako kao ja, 

to moģe rezultirati joġ veĺim pritiskom na Hrvate koji ģive u Boki, a 

s druge strane, ako ne govorite, onda nitko o njima i njihovom 

teġkom poloģaju neĺe niġta znati. 

Koliko je joġ tamo Hrvata i postoji li ikakva komunikacija iz 

Hrvatske s njima? 

Godine 1991. na popisu se izjasnilo pet tisuĺa Hrvata. To su oni 

koji su se smjeli izjasniti. Treba znati da je katolika bilo tada 12.000. 

Kada je rijeļ o komunikaciji, neki odlaze preko MaĽarske. Ja nisam 

bio veĺ dugo. U vrijeme Jugoslavije stalno su se trudili da se ne 

vratim u Kotor, a sada me toliko ñvoleò da, kad bih otiġao u Crnu 

Goru, ne bi me pustili natrag. 
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PRIZNAJEM, HRVAT SAM!  ZAGREB, 2005. 

 

 

NE SVJEDOĻI LAĢNO NA BLIĢNJEGA 

SVOGA! 
 

 

Katoliļku crkvu napadaju svakog dana juriġnici danaġnjih 

svjetskih moĺnika. Vjerovali ili ne, i najnovije haaġke optuģnice 

protiv hrvatskih novinara jesu napad na krġĺanstvo, tj. na Boģju 

zapovijed: "Ne svjedoļi laģno na bliģnjega svoga!" Kako to? Pa u 

osnovi tih optuģbi stoji obrana prava na uporabu laģi Tuģiteljstva u 

Haagu!  

Glavni urednik "Hrvatskog lista" Ivica Marijaļiĺ i bivġi ġef SIS-

a general Markica Rebiĺ optuģeni su za objavljivanje tajnog 

dokumenta "koji raskrinkava laģ i zavjeru Carle del Ponte protiv 

Hrvatske" kako stoji na naslovnici "Hrvatskog lista" od 18. 

studenoga 2004". 

I doista, sadrģaj tog dokumenta ï bez navoĽenja imena tajnog 

svjedoka ï bio je veĺ objavljen u "Washington Postu" prije ļetiri ili 

pet godina. Dakle, nema dvojbe da je Carla del Ponte svjesno 
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koristila neistine kada je pred vijeĺem NATO-a poļetkom 2004. 

godine optuģila Hrvatsku za "nesuradnju" istaknuvġi i sluļaj haaġkog 

optuģenika Miroslava Brale ï Cicka, Hrvata iz srednje Bosne 

optuģenog za ratne zloļine poļinjene na tom prostoru. Naime, 

dokument se odnosi na svjedoļenje Nizozemca Johanesa van Kuijka, 

koji je 1997. godine bio zapovjednik baze nizozemskog bataljuna u 

Vitezu, a 1. i 2. kolovoza 1997. godine je tajno svjedoļio u Haagu. 

U svom iskazu Kuijk je priznao da mu se Bralo htio predati, ali ga je 

on pustio. 

Ali "laģ" kao bitna odrednica Suda u Haagu nije se zaustavila 

samo na Carli del Ponte. Naime, Ivica Marijaļiĺ je o tome pisao u 

"Hrvatskom listu" 11. studenoga 2004. Tom prigodom razgovarali 

su s Florance Hartmann, glasnogovornicom haaġkog tuģiteljstva koja 

im je tvrdila da "informacija po kojoj se Cisko 1997. godine u Vitezu 

susreo s nizozemskim ļasnikom SFOR-a Johanesom Van Kuijkom, 

nije toļna".  

U istom broju "Hrvatskog lista" Markica Rebiĺ konstatira kako 

je ona "potpuno neinformirana ili glatko laģe" i pozvao je hrvatske 

vlasti da objave iz svoje arhive dokaze o tome. Rebiĺ i navodi o 

kojim dokazima se radi!  

U slijedeĺem broju, kada hrvatske vlasti nisu objelodanile 

dokumente koje bi pokazale kako se iz Haaga svjesno i laģno 

okrivljuje Hrvatska i sam Rebiĺ, "Hrvatski list" objavljuje dokument 

koji jasno razotkriva tu prljavu i sramotnu politiku haaġkog 

tuģiteljstva! Tom prilikom sam Rebiĺ kaģe: "Radi se o zaġtiĺenim 

dokumentima i svjestan sam moguĺih posljedica njihova iznoġenja u 

javnost. (...) Objavljujuĺi ove dokumente, ģelim pomoĺi sebi 

otklanjajuĺi zablude tuģiteljstva da sam sudjelovao u skrivanju Cicka 

Brale, ali i Republici Hrvatskoj koja je bez ikakva temelja optuģena 

ili uļinjena odgovornom u sluļaju 'Bralo'. Objavljujem ih, naravno, 

i zbog pravde same." Oļito je, dakle, da je Tuģiteljstvo optuģilo i 

Marijaļiĺa i Rebiĺa zato ġto su oni pokazali hrvatskoj javnosti ï i ne 

samo njoj ï kako se oni sluģe laģima. Sada ostaje da nas svjetski 

moĺnici uvjere da im nije cilj da u novom svjetskom poretku nema 

Boģjih zapovjedi kao osnove morala. Ne samo da nisu na vrijeme 

reagirali kada je "Hrvatski list" pokazao kako olako i Carla del Ponte 

i Florance Hartmann neistinama optuģuju i Hrvate i Hrvatsku, veĺ 
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koriste instituciju koju je stvorio UN, u pokuġaju kaģnjavanja onih 

koji su pokazali tu njihovu prljavu rabotu!  

Sliļna priļa je i u tzv. sluļaju "Hrvatskog slova". Sudac Alphons 

Orie daje nalog od 2. prosinca 2004. Stjepanu Ġeġelju i Domagoju 

Margetiĺu da prestanu s objavljivanjem tajnih svjedoļenja Stjepana 

Mesiĺa u predmetu Blaġkiĺ od 16. do 19. oģujka 1998.  

I doista "Hrvatsko slovo" je to uļinilo konstatirajuĺi: "Hrvatsko 

slovo nije znalo da prema odredbama Haaġkog suda nije dopuġteno 

objavljivati sadrģaj reļenoga svjedoļenja, jer je on veĺ objavljen u 

jednom naġem dnevnom listu joġ 2000., nakon ļega je bio dostupan 

i na internetu." Veĺ u slijedeĺem broju "Hrvatsko slovo" (17. 

prosinca 2004.) objavljuje razgovor s Josipom Joviĺem ("Ja sam prvi 

objavio stenograme Mesiĺeva svjedoļenja u Haagu") koji je u 

prosincu 2000. godine kao glavni urednik "Slobodne Dalmacije" 

dobio istu takvu naredbu da prekine objavljivati te iste transkripte. 

Joviĺ nije optuģen iako je nastavio i objavio transkripte. Hrvatskoj 

javnosti je poznato da je transkripte otkrio Blaġkiĺev odvjetnik Ante 

Nobilo. Ni on nije optuģen! Poznato je da ih se moģe naĺi na Internet 

haaġkog suradnika Save Ġtrpca. Ni on nije optuģen. Optuģen je onaj 

koji ih nije objavio u cijelosti veĺ je posluġao taj Sud i prestao ih 

objavljivati! 

Zaġto? Evo ġto je rekao Josip Joviĺ u tom razgovoru: "Oļito je 

rijeļ o politiļkim porukama ... Nije sluļajno da nova prijetnja, ovaj 

put 'Hrvatskom slovu', dolazi u vrijeme predizborne kampanje i 

vjerojatno je u funkciji potpore predsjedniļkom kandidatu koji je i 

bio tajnim svjedokom. Moģe se pretpostaviti i to kako ima joġ tajnih 

svjedoļenja, poput ovoga u sluļaju Bralo, pa se prijetnjama ģeli 

preventivno djelovati kako i ona ne bi ugledala svjetlo dana." Joviĺ 

dalje govori o Mesiĺevoj ulozi u haaġkim procesima koja "je krajnje 

neļasna". Spominje njegove neistine o tome kako nije svjedoļio u 

procesu protiv Blaġkiĺa veĺ u procesima protiv Dokmakoviĺa i 

Miloġeviĺa. "De facto, on je teretio samu Hrvatsku i predsjednika 

TuĽmana, ġto je postalo ipak temelj presude Blaġkiĺu i svih kasnijih 

optuģbi protiv hrvatskih generala." I doista, na osnovu njegovih 

svjedoļenja u svim optuģbama laģno se optuģuje Hrvatska za 

agresiju na BiH. Tako i u presudi Dariju Kordiĺu, kojemu nije 

dokazana niti jedna krivnja, ali ipak je dobio 25 godina robije! Oļito 

su i falsificirani Brijunski transkripti doġli iz ureda Predsjednika. 
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Transkripti koji su posluģili haaġkom tuģiteljstvu da optuģi generala 

Gotovinu i tadaġnji drģavni vrh kao "zloļinaļku organizaciju", a 

legalno oslobaĽanje okupiranih podruļja hrvatske drģave 

"zloļinaļkim pothvatom". 

Ali to ġto su danas doġle i optuģnice pokazuje da je potpora 

njihovom laģnom svjedoku u predsjedniļkoj utrci samo dio cijele 

priļe. Pokazuje li to da ĺe se u novom svjetskom poretku poġtivanje 

Boģje zapovijedi "Ne svjedoļi laģno na bliģnjega svoga!" kaģnjava-

ti s 25 godina robije? 

Ali gdje je tu Domagoj Margetiĺ? Tu je laģ dovedena do apsurda. 

Naime, sudac Haaġkog suda izdao je nalog ļovjeku koji veĺ 

mjesecima nije bio zaposlen u "Hrvatskom slovu" da prestane 

objavljivati transkripte, a ne ļovjeku koji u tom momentu jest bio 

glavni urednik! 

Ġto moģe uļiniti mladi temperamentni novinar kada je laģno 

optuģen? I to zbog objavljivanja transkripata u kojima je laģno 

svjedoļenje Predsjednika, koji ga je nekoliko mjeseci ranije napao u 

"Feral Tribuneu" da laģno napada predsjednika. Predsjednik koji ne 

tuģi novinara za navodne laģi, veĺ napada novine koje to objavljuju. 

Predsjednik koji je sam poznat po ļestom koriġtenju laģi pa je veĺ ta 

njegova osobina opjevana u crtiĺu "Laku noĺ, Hrvatska". Kako je 

Margetiĺ pokrenuo novi tjednik "Novo hrvatsko slovo", odgovara 

takvoj optuģnici tekstom "Ne priznajem ni Vaġ sud niti Vaġe quasi 

sudske naloge", izdaje posebno izdanje svog tjednika "Stipe Mesiĺ, 

dosje izdaje" u kome objavljuje i transkripte za ļije objavljivanje je 

laģno optuģen. 

Dakle, oļito je da Tuģiteljstvo suda u Haagu samo ģeli osigurati 

svoje pravo u nekaģnjivom laģnom optuģivanju Hrvata i hrvatske 

drģave. Jesu li samo oni zaboravili Boģju zapovijed "Ne svjedoļi 

laģno na bliģnjega svoga!" ili samo sprovode naloge svjetskih 

moĺnika?  

Ako je posrijedi ovo drugo, onda se moģemo samo upitati: Jesu 

li za napad na jednu od deset Boģjih zapovijedi bili potrebni hrvatski 

novinari zato ġto nas je Papa Ivan Pavao II. proglasio "narodom 

nade", ili u drukļijem izriļaju, kako kaģe upravo u "Hrvatskom listu" 

(28. travnja 2005.) admiral Davor Domazet Loġo, "odabranim 

narodom novog doba"? 
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"Glas Koncila" od 8. svibnja 2005. 
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SINDROM "BITI GLUPLJI I OD OVCE"  

 
NAKON PRVOG KRUGA PREDSJEDNIĻKIH IZBORA 

 
Jesam li dobio odgovor na ono ġto sam oļekivao od prvog kruga 

izbora? O tom svom oļekivanju govorio sam 13. prosinca 2004. na 

promociji knjige TuĽmanove tri sekunde (autori D. Jelļiĺ i J. 

Peļariĺ): 

"Jelļiĺ taj svoj pogled na XX. stoljeĺe (D. Jelļiĺ, 100 krvavih 

godina - XX. stoljeĺe u hrvatskoj povijesti, Zagreb, 2004) u hrvatskoj 

povijesti poļinje s 1902. godinom kada je "Srpski knjiģevni glasnik" 

objavio ļlanak Nikole Stojanoviĺa pod naslovom Srbi i Hrvati, u 

kome se izjavljuje, da mi Hrvati nismo narod i da nema nikakva 

razloga za naġe postojanje te da smo na putu da postanemo Srbi. Svi 

vjerojatno znamo za njegovu poruku 'do istrage naġe ili vaġe'. Tekst 

s oduġevljenjem prenose hrvatski Srbi u zagrebaļkom 'Srbobranu', 

ġto rezultira demonstracijama u Zagrebu. Hrvati brzo zaboravljaju 

ġto Srbi ģele, pa veĺ 1906. imamo Hrvatsko-srpsku koaliciju, u kojoj 

uskoro prvi ļovjek postaje Srbin ï Svetozar Pribiļeviĺ, da bi novu 

drģavu stvarao Jugoslavenski odbor u kome je bio i onaj isti Nikola 

Stojanoviĺ, koji nam je 1902. poruļio da ĺe od nas napraviti Srbe. 

Jelļiĺ to naġe ponaġanje komentara na str. 54.: 'Ni ovce nisu tako 

glupe da bi u svoj obor pozvale vuka!' 

 

Povijesni uspjeh Franje TuĽmana 

Straġna usporedba s ovcama ï na naġu ġtetu. Ali s takvim 

narodom dr. Franjo TuĽman stvara hrvatsku drģavu. A to nitko nije 

uradio u povijesti. I zato je TuĽman izniman! 

 Ali, ġto se dogaĽa? Otprilike onoliko godina poslije Oluje, 

koliko je proġlo poslije 'Srbobrana' do stvaranja Hrvatsko-srpske 

koalicije, Hrvati opet sve zaboravljaju i dovode na vlast one koji nisu 

ģeljeli drģavu. Koji nisu ģeljeli slobodu svom narodu. 

(...) Naime, moto knjige su vizionarske rijeļi koje je Bruno Buġiĺ 

rekao jednom prijatelju: 'Upamti jednu stvar: TuĽman govori to ġto 

govori, ali dobije li priliku, dobije li samo tri sekunde, taj ĺe napraviti 
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Hrvatsku'. A te rijeļi su uzete iz sjajne knjige gĽe Dunje Ujeviĺ o 

ministru Ġuġku.  

 

Mesiĺeva misija ï omraziti hrvatskom narodu svaku pomisao na 

sloboda 

Omraziti hrvatskom narodu svaku pomisao na slobodu bio je i 

razlog zaġto je za predsjednika trebalo birati ļovjeka koji je 

dragovoljno, na stranom sudu, svjedoļio protiv hrvatskog generala, 

laģno optuģujuĺi svoju drģavu za agresiju na BiH. Ima li naroda koji 

bi takvoga umjesto u zatvor birao za predsjednika? Pa valjda ni ovce 

nisu tako glupe. Da, 'ni ovce nisu tako glupe da bi u obor pozvale 

vuka'. 

 

Naġa obeĺana zemlja bila je Hrvatska 

Kako je onda uopĺe moguĺe tako neġto? Pa ono ġto je TuĽman 

sebi postavio za cilj poznato je u povijesti. Opisano je u Bibliji. Naġa 

obeĺana zemlja bila je hrvatska drģava. Imali smo i voĽu. Bog nam 

je pomagao i joġ pomaģe ï sjetimo se papine poruke o slobodi sa 

zadnjeg pohoda Hrvatskoj. Ali nismo imali 40 godina. I moģda ġto 

je vaģnije ï nismo imali 40 godina u pustinji. Nismo imali 'pustinju', 

ġto ĺe reĺi ï nismo bili izolirani od utjecaja sa strane. Tako su 

potporu, sa strane, imale naġe izdajice kojih, kako Matoġ reļe, Hrvati 

imaju viġe nego zajedno svi ostali narodi u Europi. Takvu potporu 

imaju sa strane i mediji u Hrvatskoj koji su ili u vlasniġtvu ili rade za 

svjetske globalizatore na naļin koji je opisan joġ u Protokolima 

sionskih mudraca, kako to izvrsno primjeĺuje Josip Joviĺ u svojoj 

knjizi Ģivot po protokolima. Naime, drģave se osvajaju kreditima 

koji se daju drģavama koje treba osvojiti i osvajanjem medija u tim 

drģavama! 

Franjo TuĽman je pokrenuo narod i mnoge otrgnuo od sindroma 

'biti gluplji i od ovce'. Izgleda kako su ovi izbori idealni da vidimo 

koliki dio naroda je joġ pod utjecajem tog sindroma." 

 

Za Mesiĺa glasovalo 25% biraļa! 

 Na izborima je izaġli 50 posto biraļa, a polovina ih je glasovalo 

za Mesiĺa! Dakle 25 posto od ukupnog broja glasaļa je glasovalo za 

njega! Ivica Marijaļiĺ u svom komentaru ("Hrvatski list" od 6. 

sijeļnja 2005.) kaģe: "Za posebnu analizu ostaje, naravno, fenomen 
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Stjepana Mesiĺa koji dobiva poloviļnu potporu biraļa koji su 

glasovali. Razlog je najvjerojatnije u nevjerojatnoj i beskrajnoj 

medijskoj potpori koju godinama uģiva, kao i u ļinjenici da su za 

njega graĽani srpske nacionalnosti i ostaci jugokomunistiļkog 

reģima i partizanskog pokreta, odnosno, svi oni koji danas gaje 

nostalgije i simpatije prema nekadaġnjoj drģavi, a takvi ļine solidan 

glasaļki korpus. Mediji su a limine na strani Mesiĺa, njemu dnevno 

ispisuju hagiografije i apologije, unaprijed su ga proglaġavali 

pobjednikom veĺ u prvom krugu, mjesecima prije izbora javnost se 

'pumpala' 'istraģivanjima' pojedinih agencija i novinskim anketama 

po kojima 'Mesiĺ nema razloga za zabrinutost'. Istodobno, 

marginalizirali su, preġuĺivali ili svodili na razinu nonġalancije sve 

njegove brojne gluposti, gafove, neznanja, laģi, pa i ozbiljna krġenja 

zakona. Podsjetimo, Mesiĺ je lagao u svezi s potpisom oko ulaska 

Rusa u sisaļku ģeljezaru, dilao je, protivno zakonu, transkripte iz 

predsjednikova ureda s oznakom tajne, u njegovu uredu krivotvoren 

je transkript i poslan u Haag protiv generala Gotovine, rekao je da 

Hrvatska nikad nije ratovala s Crnom Gorom, pjevao po 'ġumama i 

gorama', poruļivao da se zbog rata svi svima trebaju ispriļati, 

vrijeĽao branitelje, a da i ne spominjemo suradnju s Udbom, 

svjedoļenje protiv Hrvatske u Haagu. Samo zbog jedne takve stvari, 

u nekoj drugoj, zreloj drģavi, nikada ne bi dobio prigodu kandidirati 

se, a vjerojatno bi zavrġio i na sudu. U Hrvatskoj, zahvaljujuĺi 

strahovitoj medijskoj logistici, sve mu se to zaboravlja, a neke stvari 

mu njegovi privrģenici oļito uzimaju i kao plus, a ne minus. Ali, sve 

se uvijek svodi na poznatu parafrazu: svaki narod ima onakvu vlast 

(predsjednika), kakvu zasluģuje." 

 

Sindrom "gluplji i od ovce"  

Marijaļiĺ, ustvari, govori ono isto o ļemu je pisao Joviĺ, 

odnosno detaljnije obrazlaģe sindrom "biti gluplji i od ovce"! 

Veĺ sama predizborna kampanja potvrdila je mnogo od toga 

reļenog. Meni se ļini, najbolji je "biser" druga Mesiĺa. Naime, u 

svezi svog laģnog svjedoļenja u Haagu obiļno bi isticao kako je on 

legalist, ali kada mu je Iviĺ Paġaliĺ na suļeljavanju postavio pitanje 

("Vjesnik" od 31. prosinca 2004.) "je li mu albanska mafija platila 

izbornu kampanju 2000. godine, ġto je insinuacija koja se pojavila u 

javnosti, Mesiĺ je rekao da je to 'proizvoljna fantazija', te kako on 
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'nije peti ortak'". Jasna je aluzija na optuģbe protiv Paġaliĺa da je on 

"peti ortak" u Dubrovaļkoj banci, ġto je hrvatski sud odbacio kao 

neistinu. Drugim rijeļima Mesiĺ samo potvrĽuje svoju odanost 

Haaġkom sudu, tj. pokazuje kako je legalist samo kada je u pitanju 

taj sud, dok do hrvatskih sudova ne drģi mnogo, niti smatra da treba 

ï barem javno ï poġtivati domaĺe sudstvo! Zaġto bi ga poġtivao ako 

donesu poneku presudu koja nije u interesu svjetskih moĺnika, zar 

ne? Zar se na Mesiĺa, kao ġkolski primjer, ne mogu uzeti rijeļi 

glavnog urednika "Glasa Koncila" Ivana Mikleniĺa" kad kaģe (9. 

sijeļnja 2005.): "U stvarno demokratskim i pravnim drģavama nema 

opravdanja za ikoje krġenje pozitivnih zakonskih propisa, a u 

Hrvatskoj mnogi se busaju i verbalno predstavljaju kao legalisti, a 

zapravo su spremni prekrġiti svaki zakonski propis ï u nekim 

sluļajevima sve do evidentne veleizdaje." A na spomenutom 

suļeljavanju Mesiĺ je govorio ("Vjesnik", 31. prosinca 2004.) "o 

svom svjedoļenju u Haagu objasnivġi kako je to napravio poġtujuĺi 

hrvatske zakone. Predsjedniļki kandidati Letica i Paġaliĺ nazvali su 

ga, zbog svjedoļenja, 'laģnim svjedokom' i 'veleizdajnikom'." Doista, 

po kojim to hrvatskim zakonima netko moģe laģno optuģiti tu istu 

Hrvatsku za agresiju na drugu drģavu? Veleizdaja bi veĺ bila da je to 

i toļno, tj. da je Hrvatska doista izvrġila agresiju na BiH. Ali kada je 

to joġ i laģno, onda je i gore od veleizdaje. Imamo li u hrvatskom 

jeziku uopĺe rijeļ za tako neġto? Zar je naġi jezikoslovci ne bi, zbog 

Mesiĺa, trebali pronaĺi? 

 

"Kontradiktornost kao stil"  

A da je Marijaļiĺ sjajno pogodio kad kaģe kako Mesiĺeve 

pristaġe neke negativne stvari uzimaju kao plus, a ne minus, 

potvrĽuje Dubravko Grakaliĺ u tekstu Kontradiktornost kao stil u 

"Vjesniku" od 8. sijeļnja 2005.: "Starije Mesiĺeve izjave takoĽer se 

dugo pamte: od onih ratnih, o Srbima koji ĺe iz Hrvatske odnijeti 

'samo praġinu na cipelama', do Hercegovaca koje treba 'nauļiti da 

love ribu'. Danas u 'Feralu' objaġnjava kako nije baġ tako mislio o 

Hercegovcima, dok se o srpskoj manjini, koja ga na izborima 

podrģava, izraģava u superlativima." Ustvari, Srbi samo pokazuju 

svoju politiļku dosljednost ï za onoga su koji im garantira da neĺe 

provoditi hrvatske interese! To im je sigurno mnogo vaģnije od 

onoga ġto je Mesiĺ nekada govorio. Uostalom, zar i to nije mogao 
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govoriti da bi bio na tako visokoj poziciji u tadaġnjoj vlasti. Jer posao 

koji je on uļinio u Haagu mogao je samo i uļiniti 

visokopozicionirani duģnosnik tadaġnjih vlasti! Zato je Mesiĺ njihov 

kandidat, a ne trenutni koalicijski partner! Jasno je stoga da Srbe 

sigurno ne treba ukljuļiti u one podlegle sindromu "biti gluplji i od 

ovce"! Sindrom se, jasno je samo po sebi, odnosi na Hrvate. U dvojbi 

sam: ġto s naġim jugoslavenļiĺima? Jasno je da oni nestanak 

Jugoslavije doģivljavaju na isti naļin na koji smo mi doģivljavali to 

ġto nismo imali svoju Hrvatsku! Ali, zar nije koġulja bliģa od kaputa? 

Pa to, vjerojatno, znaju i ovce!  

 

Ģalba Slavena Letice i Doris Koġte 

U "Novom hrvatskom slovu" od 7. sijeļnja 2005. dana je ģalba 

predsjedniļkih kandidata prof. dr. Slavena Letice i Doris Koġte koji 

kaģu: "Upravo je nevjerojatno da se veĺina meĽu 85.2% graĽana 

Republike Hrvatske, koliko ih se prema posljednjim i najnovijim 

znanstvenim i ozbiljnim istraģivanjima izjasnilo kako im je ģivotni 

standard znatno opao u posljednjih 5 godina, izjaġnjava za izbor 

najodgovornijeg duģnosnika u drģavi za nastalo stanje tijekom 

njegova mandata." 

Meni je mnogo nevjerojatnije da je to tako zbog svega onoga na 

ġto ukazuje Marijaļiĺ. Ali i to spada u sindrom "biti gluplji i od 

ovce", zar ne? A sve to ġto piġe Marijaļiĺ dr. Iviĺ Paġaliĺ je sustavno 

izlagao tijekom svojih nastupa. Puno puta sam ļuo da su ljudi 

konstatirali kako je on imao najbolji nastup, kako je jedini pravi 

politiļar od svih kandidata, ali ipak ne ĺe glasovati za njega. Mene 

takav naļin razmiġljanja podsjeĺa na noja s glavom u pijesku. Pa zar 

takav predsjednik kakvog sada imamo itekako ne pokazuje da je 

Paġaliĺeva izborna parola za "uspravnu Hrvatsku" ponajbolje 

pogodila kakvog predsjednika trebamo? Meni je smijeġno vidjeti da 

ima i takvih komentatora, kao ġto je npr. Dubravko Grakaliĺ, koji 

tvrdi da je Paġaliĺeva parola "prazna parola, koja pokazuje da on kao 

politiļar nema svjeģih ideja". A zaġto to Grakaliĺ kaģe postaje jasno 

kada se vidi nastavak njegove tvrdnje gdje mu je Paġaliĺ "blijed 

ostatak tuĽmanizma na politiļkoj pozornici" pa "nema razloga za 

neka oļekivanja o buduĺnosti na javnoj sceni". Uvijek je problem u 

tuĽmanizmu, zar ne?  
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Neozbiljni Boris Mikġiĺ 

A programirane ankete su pokuġale potpuno minimalizirati 

upravo Paġaliĺa, i upravo zato ġto znaju od koga se moraju najviġe 

bojati ï od onoga koji je TuĽmanu najdulje bio najbliģi suradnik! 

Tako je zadnja anketa na HTV-u, zbog koje su i protestirali Letica i 

Koġta, davala Paġaliĺu 0.3 posto, a on je dobio ġest puta viġe! Izgleda 

mi kao da su svjesno kanalizirani drģavotvorni glasovi prema Borisu 

Mikġi. A tek ĺe njegovo buduĺe ponaġanje (najavio je osnivanje 

stranke "Bori-se za Hrvatsku") pokazati koliko su njegovi glasaļi bili 

u pravu. Malko mi se ļini neozbiljnim pozvati ljude na prosvjed, a 

onda u zatvoru zavrġe glavni urednik "Novog hrvatskog slova" 

Domagoj Margetiĺ i predsjedniļki kandidat Miroslav Rajh. 

Interesantno je da je Margetiĺ veĺ zatvaran ï jasno ï zbog svojih 

napada na Mesiĺa, a i mladi Rajh je na samom predstavljanju kazao 

ġto misli o Mesiĺu. Opet dovoljan razlog, da on postane organizator 

prosvjeda, na koje je pozvao Mikġiĺ, i da vidi kako je biti u zatvoru! 

 Na kraju su se, izgleda, preraļunali oni koji manipuliraju 

izbornim rezultatima, pa su se, kako piġe "Novo hrvatsko slovo" od 

7. sijeļnja 2005., Mesiĺ i Sanader morali dogovarati oko tih rezultata. 

Izgleda da bi dogovorena "sigurna" Mesiĺeva pobjeda itekako 

postala upitna da je Mikġiĺ bio sudionik drugog kruga, a njegovi bi 

ljudi, valjda, mogli i kontrolirati glasaļke listiĺe! A o tome sam i 

pisao u neobjavljenom pismu "Veļernjem listu" (vidjeti "Novo 

hrvatsko slovo", 3. prosinca 2004.): "Lako je moguĺe da gĽa Kosor 

ne proĽe u drugi krug, i da tada mnogi HDZ-ovci, koji podrģavaju 

Sanaderovu politiku, podrģe Mesiĺa." 

 

Sanader svjesno izabrao Kosor kao Mesiĺevu protukandidat-

kinju  

A da je Sanader svjesno izabrao Jadranku Kosor kao 

protukandidatkinju koja ĺe sigurno izgubiti izbore, valjda je svima 

jasno. Evo ġto sam svojevremeno pisao o tome u ironiļnom tekstu 

"Predsjednik i laģi" ("Fokus", 1. listopada 2004.): "Ġteta ġto naġi 

mediji nisu uvjerili Sanadera da bi Mesiĺu najpovoljniji 

protukandidat bila Jadranka Kosor. U "Vjesniku" od 23. srpnja piġe: 

"U 'Dnevniku plus' po prvi put je javno kao HDZ-ova moguĺeg 

kandidata spomenuo Jadranku Kosor. 'Ona je vrlo sposobna ģena 

koja moģe obnaġati nekoliko funkcija i kandidirat ĺemo ju ili za 
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gradonaļelnicu Zagreba, ili za potpredsjednicu Vlade, ili za 

predsjednicu Republike ili za neku ministarsku duģnost. Odluku o 

svom kandidatu donijet ĺemo na jesen', rekao je Sanader." Naravno, 

nekome ĺe izgledati ļudno ġto Sanader tvrdi kako ĺe je kandidirati i 

za neġto ġto ona veĺ jest. Ali naġ novinar je postavio zgodno pitanje: 

"Kada ĺete kandidirati Jadranku Kosor za predsjednika Republike?" 

Nije se Sanader dao prevariti, ali uzalud mu je. Novine su u naġim 

rukama! 

 

Opasnost zvana Andrija Hebrang 

Andrija Hebrang nam je sigurno veĺa opasnost. Sjetimo se da je 

on na Saboru HDZ-a doģivio prave ovacije. Zato ne treba olako uzeti 

njegove rijeļi: "U svim izborima na kojima sam sudjelovao sve su 

ankete bile protiv mene, a ja sam uvijek pobijedio. I to je razlog zbog 

kojeg me ankete ne zabrinjavaju." Da ga se neki mediji boje, 

pokazuje i najnovije pisanje "Ferala" kako je ultimativno zatraģio da 

on bude predsjedniļki kandidat zaprijetivġi unutarstranaļkim 

raskolom, ġto je Hebrang demantirao ("Vjesnik", 11. rujna 2004.). 

Doista bi bilo zanimljivo gledati dvoboj naġeg kavanskog vicmahera 

i znanstvenika. Naravno, znanstvenik nema ġanse, jer je takvima 

teġko razumjeti koliko su znaļajne osobine poput izdaje ili laģi." 

 

Mediji su navijali za kandidatkinju koju ĺe Mesiĺ pobijediti 

Dakle, oļito je bilo kako svi mediji upravo ģele kandidatkinju 

koju Mesiĺ moģe jednostavno pobijediti. I dobili su je! Paġaliĺ je 

jasno govorio da su i Mesiĺ i Kosor politiļari koji zastupaju istu 

slugansku politiku. Svi se i slaģu da u bitnim pitanjima nema razlike 

izmeĽu njih dvoje! A kada je u pitanju Haag Paġaliĺ istiļe kako je to 

veleizdajniļka politika! Doista je to jasno za Mesiĺa. Ono ġto nam 

spominje Marijaļiĺ pokazuje, kako smo veĺ konstatirali da je to joġ 

i blaga rijeļ. Ali moģe li se politika koju prezentira Kosor 

poistovjetiti s tako neļim straġnim? Ļinjenica je da svjetski moĺnici 

ne bi imali izgleda u svojoj prljavoj politici protiv Hrvatske da je 

drģavotvorni dio hrvatskog naroda ostao homogen na politici koju je 

zacrtao predsjednik TuĽman. Na politici kojoj je ļast, ponos i 

dostojanstvo iznad svega. MeĽutim, upravo su Sanader i njegovi 

suradnici uspjeli razbiti daj homogeni dio naroda kroz svoju 

"detuĽmanizaciju" HDZ-a. Dakle, Mesiĺeva izdaja ne bi imala 
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dometa koji ima da nije bilo Sanadera. Drģavotvornim Hrvatima se 

nameĺe pitanje: treba li glasovati za manje (Kosor) ili veĺe zlo 

(Mesiĺ)? Treba li uopĺe glasovati za neġto ġto je zlo? Na Internetu 

ļitam tvrdnju: " Mesiĺ i Kosor, po naġemu miġljenju/gledanju, imaju 

samo jedno zajedniļko zlo: "ubrzani" ulazak u EYU, Balkanija. Ipak, 

to zajedniļko zlo je joġ uvijek samo potencijalno zlo: o ulasku u EYU 

odluļit ĺe narod na referendumu (é) Kosor, ako postane hrvatskom 

predsjednicom, ne ĺe moĺi biti ono ġto je dosada bila, jer 

predsjednika/predsjednicu biraju graĽani u neposrednim izborima; 

ona ĺe se morati oduprijeti stranaļkomu utjecaju i zastupati 

nacionalne interese, interese biraļa. Svoj autoritet, i mandat, ne ĺe 

dugovati odreĽenoj politici, nego narodu koji je izabere." To je tako, 

ali tko garantira biraļima da ĺe najvjernija Sanaderova suradnica, 

doista to i ļiniti. Ipak je ona postala kandidatkinja zahvaljujuĺi 

politici koja ġalje hrvatske generale u Haag. A mnogim 

drģavotvornim Hrvatima je vaģniji problem ġto Sanaderov i Mesiĺev 

zajedniļki put do moģebitnog referenduma vodi kroz sustavnu 

kriminalizaciju Domovinskog rata i izvrtanje povijesti! Da bi doġlo 

do referenduma, treba "dokazati" kako je Domovinski rat zloļinaļki 

pothvat koji je vodila zloļinaļka organizacija! 

 

Politika koja je od Republike Hrvatske napravila Republiku 

Haaġku 

Jednom rijeļju, radi se o politici koja je stvorila od Republike 

Hrvatske ï Republiku Haaġku, kako to voli reĺi Paġaliĺ! Je li gĽa 

Kosor razumjela da je veliki dio HDZ-ovog biraļkog tijela okrenuo 

leĽa i njoj zbog takve izdajniļke politike Sanaderovog HDZ-a? 

Politike koju sam svojevremeno opisao rijeļima: "Kad gazda mijenja 

slugu, uvijek naĽe boljeg slugu!" Ako i jest, ima li ona hrabrosti 

suprotstaviti se takvoj politici tek sada kada viġe nije sigurno da ima 

dovoljno vremena uvjeriti sve one koji su s nevjericom doļekali 

takav "obrat" u HDZ-u? A moģe se zamjeriti predsjedniku stranke i 

vlade! 

Kad kaģem "obrat", mislim na ļinjenicu da je mnogo prije izbora 

s kraja 2003. postalo jasno da ĺe Sanader i njegov HDZ provoditi 

takvu politiku. Pa sam naslov mog teksta objavljenog u "Fokusu" od 

18. srpnja 2003. to pokazuje: Ima li razlike izmeĽu Sanadera i 

Mesiĺa? A u podnaslovu se konstatira da je Mesiĺ Sanaderu ï uzor! 
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Drģavotvornim Hrvatima je vjerojatno najveĺa pohvala kada 

dijelove nekog njihovog teksta tiskaju u "Feral Tribuneu" u rubrici 

"Greates Shits". Jer oni tu izaberu ono ġto im najviġe "bode oļi" u 

drģavotvornom tekstu, dakle ono ġto je doista vrijedno! A ovom 

mom tekstu posveĺen je u tom tjedniku 26. srpnja 2003. godine tzv.  

" Hazu kutak 

Akademik Josip Peļariĺ u Fokusu 

Feralov 'ļovjek, drug i sluģanj' 

Nama treba stalno biti u pameti da su nam najbolji ljudi u Haagu. 

Feralov 'ļovjek, drug i ļitalac' 

Primjerice znam da je Slobodan Miloġeviĺ na duġak proļitao moju 

knjigu Sramotni sud u Haagu i iskopirao istu, a danaġnjim hrvatskim 

vlastima su takvi tekstovi 'preteġki'. 

Feralov Hrvatski Bog marġ 

Hrvatski drģavotvorci su trebali uļiniti ono ļega se vlastodrġci 

plaġe: trebali su istaĺi kandidaturu generala Gotovine za 

predsjednika Hrvatske! Na taj naļin bi bilo jednostavno okupiti sve 

drģavotvorne snage i 'desnica' tj. domoljubna Hrvatska bi 

'promarġirala Zagrebom'!" 

Problem Jadranke Kosor je joġ veĺi ġto i njen izravni konkurent 

nije pozvao svoje biraļe da glasuju za nju veĺ kaģe ("Vjesnik" od 8. 

sijeļnja 2005.): "Da izlazim na izbore, ja ne bih glasovao ni za koga." 

Ni Hrvatski blok nije pozvao svoje glasaļe da glasuju za Jadranku 

Kosor, ġto se nije moglo oļekivati kada se zna stav HB-a o politici 

koju zastupaju kandidati za drugi krug izbora. 

 

Neki ĺe u drugom krugu prekriģiti listiĺe, a neki dopisati ime 

generala Ante Gotovine 

Oļito je stoga da neki potencijalni glasaļi za Jadranku Kosor 

neĺe iziĺi na drugi krug, a neki hoĺe ali ĺe prekriģiti oboje kandidata. 

Neki ĺe uz to, kako ļujem, dopisati ime generala Ante Gotovine, 

dakle sukladno mom komentaru iz 2003. godine koji je tako pogodio 

ljude iz "Ferala", a sukladno i akciji koju je od svog drugog broja (8. 

listopada 2004.) provodilo "Novo Hrvatsko slovo": GENERAL ï 

PUKOVNIKA ANTU GOTOVINU ZA PREDSJEDNIKA 

REPUBLIKE.   
 

Sanader ï najveĺi gubitnik prvog kruga predsjedniļkih izbora  



                    IVICA MARIJAĻIĹ 27 

 

 

Kako ovaj tekst piġem prije prvog suļeljavanja Jadranke Kosor i 

Stjepana Mesiĺa ï onog na RTL-u, ļitatelji ĺe u trenutku kad budu 

ļitali ovaj tekst znati ġto je odluļila Jadranka Kosor. Hoĺe li mimo 

volje predsjednika Vlade i HDZ-a pokuġati izboriti mjesto 

predsjednika drģave u uvjetima kada je teġko da ĺe joj mnogi od onih 

koji trebaju dati njoj svoj glas povjerovati. Ili ĺe, kao i dosad, biti 

samo odan ļovjek svoga ġefa? Doista iznimno zanimljivo! Istina, 

bilo bi joġ zanimljivije vidjeti Mikġiĺa u drugom krugu. Jer bi tada 

mogli vidjeti koliko je Sanderovih ljudi doista spremno glasovati za 

Mesiĺa. Iako se Sanader spasio od toga, ipak je on najveĺi gubitnik 

u prvom krugu izbora. Jasno mu je da je opet polovica HDZ-a protiv 

njega, kao i na onom izbornom saboru HDZ-a kada je "pobijedio" 

Paġaliĺa. A s druge strane, nije siguran da ĺe i ta njegova "polovica" 

ostati u tolikom broju i nadalje. Jer svakim danom sve viġe i viġe 

HDZ-ovaca uviĽa izdajniļku politiku njegova HDZ-a, a nema 

dovoljno pozicija da ih "namiri"! Sve viġe i viġe ljudi vjeruje da ĺe 

uskoro morati potegnuti za onim ġto ĺe ga do kraja razgolititi: poslije 

hrvatsko-srpske koalicije, na redu je velika koalicija! Hoĺe li veĺ 

sada Jadranka Kosor biti ona koja ĺe mu se usprotiviti? 

 

 

"Novo hrvatsko slovo", 14. sijeļnja 2005. 
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ZA HRVATSKE VREDNOTE, ZAGREB, 2007.  

 

 

SRAMOTNA SUņENJA NOVINARIMA U 

HAAGU  

 
1. UVOD 

 

Ovih dana smo svjedoci dodjeljivanju ordena nizozemskim 

vojnicima koji su bili nazoļni genocidu u Srebrenici. Dobili su 

ordene zato ġto nisu uļinili niġta. Povodom tih nizozemskih ordena 

odrģao je konferenciju za tisak prof. dr. Slobodan Lang i tom 

prigodom upozorio na ļinjenicu da se danas ne sudi mnogima za 

uļinjene genocide, ali se upravo u Haagu danas sudi po prvi put u 

povijesti generalu Gotovini zato ġto je sprijeļio genocid u Bihaĺu!  

Ali zar veĺ samo to ne potvrĽuje zloļinaļki karakter Suda u 

Haagu, dakle ono o ļemu sam govorio na naġem prvom skupu 9. 

lipnja ove godine1. 

Nizozemski vojnici su sigurno zasluģili svoje ordene. Sigurno je 

trebalo mnogo vojniļke discipline za izvrġiti naredbe 

                                                      
1 J. Peļariĺ, Haaġki sud i njegov zajedniļki zloļinaļki pothvat, Haaġki sud 

çZajedniļki zloļinaļki pothvatè - ġto je to, Zagreb, 2006., str.43-55. 



                    IVICA MARIJAĻIĹ 29 

 

 

pretpostavljenih i ne ļiniti niġta dok se oko tebe dogaĽaju takvi 

straviļni zloļini nad onima koje trebaġ ļuvati. Izvrġili su naredbe 

koje samo iznova pokazuju da oni koji danas sude u Haagu samo 

izvrġavaju volju onih svjetskih moĺnika koji su izravno ili neizravno 

sudjelovali u velikosrpskoj agresiji, zloļinu i genocidu. Da, ordeni u 

Nizozemskoj potvrĽuju da se radi o zajedniļkom zloļinaļkom 

pothvatu Suda u Haagu i onih u svijetu koji su odluļili da je u 

njihovom interesu i genocid u Srebrenici i suĽenja onima koji su 

sprijeļili joġ gori genocid u Bihaĺu. 

Time je, naģalost, samo potvrĽeno ono o ļemu sam veĺ pisao joġ 

20. kolovoza 2004. u çFokusuè. Naime, u tom tekstu sam 

raġļlanjivao slijedeĺe satiriļno pitanje: 

çJesu li TuĽman i Gotovina teroristi zato ġto su Olujom spaġavali 

bihaĺke muslimane ostavljene od meĽunarodne zajednice na milost 

i nemilost srpskim koljaļima?è 

Tekst poļinje ovako: çAdmiral Davor Domazet Loġo u 

"Hrvatskom slovu" od 6. kolovoza 2004. daje izvrsnu raġļlambu 

Oluje. Tako konstatira da je ona sprijeļila ponavljanje Srebrenice, 

odnosno da je "spasila i obranila BiH", a Srbi bi "vjerojatno bili 

proglaġeni pobjednicima u ratu, kako se tada o tome u politiļkim 

krugovima glavnih zapadnih igraļa raspravljalo, jer su nadzirali 

preko 70 posto podruļja Bosne i Hercegovine. Padom Zapadne 

Bosne taj bi postotak dosegao gotovo 80 posto." Ono ġto je posebno 

znaļajno jesu ameriļke prosudbe i izjave iz obavjeġtajnih struktura: 

"Europski saveznici se ne uzbuĽuju previġe oko eventualnog pada 

Bihaĺa." Jasno je da se u Bihaĺu trebao dogoditi mnogo veĺi pokolj 

nego u Srebrenici, a njih to nije previġe uzbuĽivalo. Kako su ģeljeli 

proglasiti Srbe poslije toga i pobjednicima u ratu, jasno je da su taj 

pokolj i ģeljeli. Kao ġto su krivi i za onaj u Srebrenici. To jasno slijedi 

i iz same ļinjenice ġto su Hrvatsku odmah kaznili (Phare program), 

a generala Gotovinu i danas proganjaju zbog toga. Ima li koga tko ne 

razumije da je golemi dio tamoġnjeg puļanstva uopĺe ģiv 

zahvaljujuĺi Hrvatskoj? Zahvaljujuĺi Franji TuĽmanu i generalu 

Gotovini. To dobro zna tadaġnji ameriļki predsjednik Clinton koji ih 

u 44. poglavlju svojih memoara i naziva "hrvatskim muslimanima". 

Mnoge u Hrvatskoj vjerojatno ġokira ļinjenica da su svjetski moĺnici 

govorili o "prekomjernom granatiranju Knina", a ģeljeli pokolj u 

Bihaĺu. Zar je zloļin ġto su TuĽman i Gotovina spasili toliko ljudi 
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od straġne smrti? Zar su zato "zloļinaļka organizacija"? Zar je takav 

taj tzv. civilizirani svijet kojemu mi teģimo?è 

Da, ordeni nizozemskim vojnicima nam potvrĽuju da je to i 

takav svijet u kome ģivimo. 

Zato su prirodno novinari koji piġu istinito o Sudu u Haagu kao 

eksponentu takvog danaġnjeg svijeta trebali biti onemoguĺeni. Pri 

tome nije bila ni bitno kakve su optuģnice. Ġto su apsurdnije, to bolje 

jer su oni samo primjer svima onima koji rade ili poģele raditi na 

sliļan naļin.  

Naravno, tu se prvenstveno misli na ulogu Tuģiteljstva. U 

situaciji potpunog izokretanja svih vrijednosti koje se vrġi u Haagu 

logiļno je bilo oļekivati da postoje mnogi struļnjaci koji napuġtaju 

to Tuģiteljstvo. I doista niz pravnika je napustilo Tuģiteljstvo tog 

suda smatrajuĺi da im je rad u takvoj ustanovi teģak biljeg na 

njihovim karijerama. Ili jednostavno se kosi s njihovim osjeĺajem 

pravde i duģnosti. Znamo i za sluļaj kada je u raspravi pred Vijeĺem 

Haaġkog suda protiv Marijaļiĺa i Rebiĺa, odrģanoj 17.18. i 19. 

sijeļnja 2006., Ģalbeno vijeĺe i prije poļetka rasprave samo ocijenilo 

kako nije bilo nikakva razloga za tajno svjedoļenje i zaġtitu 

svjedoka. Ļak je i iznervirani sudac, predsjednik Vijeĺa, nervozno 

prebacio Tuģiteljstvu kako nepotrebno troġi i vrijeme i novac Suda, 

koji nije osnovan radi discipliniranja novinara nego radi progona 

ratnih zloļina.2 Oļito taj sudac i nije znao stvarnu ulogu suda pa su 

kasnije i Marijaļiĺ i Rebiĺ osuĽeni visokim novļanim kaznama. 

Sliļno se dogodilo i s istupom sudca Wolganga Schomburga koji 

je u intervjuu za austrijsku drģavnu novinsku agenciju APA izjavio 

da je vezivanje eurointegracijskih teģnji Srbije s Haaġkim sudom 

kontraproduktivno. Sliļnu tvrdnju nalazimo i u njegovom intervjuu 

ĂGlobusuò od 13. 10. 2006.: Nije posao Haġkog suda da osuĽuje 

vlade i drģave, nego da na temelju dokaza odluļi je li optuģeni 

pojedinac kriv ili nije.ò Rezultat znamo. U sluļaju Srbije viġe ne 

pitaju mnogo Carlu del Ponte, koja izjavljuje da se zloļincima 

Mladiĺu i Karadģiĺu, ġto su odavno tvrdili mnogi u Hrvatskoj pa i ja 

osobno, neĺe suditi u Haagu. Naravno, nitko sliļno Schomburgu nije 

rekao, niti danas misli, kada su u pitanju Hrvatska i hrvatski generali. 

                                                      
2 Josip Joviĺ, Lijepa naġa kolonijo, Split, 2006. str. 198. 
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Oni su krivi i sude im se po prvi put u povijesti jer su sprijeļili 

genocid koji su odobrili svjetski moĺnici.  

 

NE SVJEDOĻI LAĢNO NA BLIĢNJEGA SVOGA! 
 

U "Glasu Koncila" od 8. svibnja 2005. objavio sam tekst pod 

ovim naslovom. To je jedan blaģi pogled na rad Suda u Haagu kada 

su u pitanju suĽenja novinarima, ali vjerujem da ga treba i ovdje 

ponoviti. Naime, tada sam upozorio na slijedeĺe: 

çKatoliļku crkvu napadaju svakog dana juriġnici danaġnjih 

svjetskih moĺnika. Vjerovali ili ne, i najnovije haaġke optuģnice 

protiv hrvatskih novinara jesu napad na krġĺanstvo, tj. na Boģju 

zapovijed: 'Ne svjedoļi laģno na bliģnjega svoga!' Kako to? Pa u 

osnovi tih optuģbi stoji obrana prava na uporabu laģi Tuģiteljstva u 

Haagu!  

Glavni urednik 'Hrvatskog lista' Ivica Marijaļiĺ i bivġi ġef SIS-a 

general Markica Rebiĺ optuģeni su za objavljivanje tajnog 

dokumenta "koji raskrinkava laģ i zavjeru Carle del Ponte protiv 

Hrvatske" kako stoji na naslovnici 'Hrvatskog lista' od 18. studenoga 

2004". 

I doista, sadrģaj tog dokumenta ï bez navoĽenja imena tajnog 

svjedoka ï bio je veĺ objavljen u 'Washington Postu' prije ļetiri ili 

pet godina. Dakle, nema dvojbe da je Carla del Ponte svjesno 

koristila neistine kada je pred vijeĺem NATO-a poļetkom 2004. 

godine optuģila Hrvatsku za 'nesuradnju' istaknuvġi i sluļaj haaġkog 

optuģenika Miroslava Brale ï Cicka, Hrvata iz srednje Bosne 

optuģenog za ratne zloļine poļinjene na tom prostoru. Naime, 

dokument se odnosi na svjedoļenje Nizozemca Johanesa van Kuijka, 

koji je 1997. godine bio zapovjednik baze nizozemskog bataljuna u 

Vitezu, a 1. i 2. kolovoza 1997. godine je tajno svjedoļio u Haagu. 

U svom iskazu Kuijk je priznao da mu se Bralo htio predati, ali ga je 

on pustio. 

Ali 'laģ' kao bitna odrednica Suda u Haagu nije se zaustavila 

samo na Carli del Ponte. Naime, Ivica Marijaļiĺ je o tome pisao u 

óHrvatskom listuô 11. studenoga 2004. Tom prigodom razgovarali su 

s Florance Hartmann, glasnogovornicom haaġkog tuģiteljstva koja 

im je tvrdila da óinformacija po kojoj se Cisko 1997. godine u Vitezu 
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susreo s nizozemskim ļasnikom SFOR-a Johanesom Van Kuijkom, 

nije toļna'.  

U istom broju óHrvatskog lista' Markica Rebiĺ konstatira kako je 

ona 'potpuno neinformirana ili glatko laģe' i pozvao je hrvatske vlasti 

da objave iz svoje arhive dokaze o tome. Rebiĺ i navodi o kojim 

dokazima se radi!  

U slijedeĺem broju, kada hrvatske vlasti nisu objelodanile 

dokumente koje bi pokazale kako se iz Haaga svjesno i laģno 

okrivljuje Hrvatska i sam Rebiĺ, óHrvatski listô objavljuje dokument 

koji jasno razotkriva tu prljavu i sramotnu politiku haaġkog 

tuģiteljstva! Tom prilikom sam Rebiĺ kaģe: óRadi se o zaġtiĺenim 

dokumentima i svjestan sam moguĺih posljedica njihova iznoġenja u 

javnost. (...) Objavljujuĺi ove dokumente, ģelim pomoĺi sebi 

otklanjajuĺi zablude tuģiteljstva da sam sudjelovao u skrivanju Cicka 

Brale, ali i Republici Hrvatskoj koja je bez ikakva temelja optuģena 

ili uļinjena odgovornom u sluļaju 'Bralo'. Objavljujem ih, naravno, 

i zbog pravde same.ô Oļito je, dakle, da je Tuģiteljstvo optuģilo i 

Marijaļiĺa i Rebiĺa zato ġto su oni pokazali hrvatskoj javnosti ï i ne 

samo njoj ï kako se oni sluģe laģima. Sada ostaje da nas svjetski 

moĺnici uvjere da im nije cilj da u novom svjetskom poretku nema 

Boģjih zapovjedi kao osnove morala. Ne samo da nisu na vrijeme 

reagirali kada je "Hrvatski list" pokazao kako olako i Carla del Ponte 

i Florance Hartmann neistinama optuģuju i Hrvate i Hrvatsku, veĺ 

koriste instituciju koju je stvorio UN, u pokuġaju kaģnjavanja onih 

koji su pokazali tu njihovu prljavu rabotu!  

Sliļna priļa je i u tzv. sluļaju óHrvatskog slovaô. Sudac Alphons 

Orie daje nalog od 2. prosinca 2004. Stjepanju Ġeġelju i Domagoju 

Margetiĺu da prestanu s objavljivanjem tajnih svjedoļenja Stjepana 

Mesiĺa u predmetu Blaġkiĺ od 16. do 19. oģujka 1998.  

I doista 'Hrvatsko slovo' je to uļinilo konstatirajuĺi: 'Hrvatsko 

slovo nije znalo da prema odredbama Haaġkog suda nije dopuġteno 

objavljivati sadrģaj reļenoga svjedoļenja, jer je on veĺ objavljen u 

jednom naġem dnevnom listu joġ 2000., nakon ļega je bio dostupan 

i na internetu.' Veĺ u slijedeĺem broju 'Hrvatsko slovo' (17. prosinca 

2004.) objavljuje razgovor s Josipom Joviĺem ('Ja sam prvi objavio 

stenograme Mesiĺeva svjedoļenja u Haagu') koji je u prosincu 2000. 

godine kao glavni urednik "Slobodne Dalmacije" dobio istu takvu 

naredbu da prekine objavljivati te iste transkripte. Joviĺ nije optuģen 
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iako je nastavio i objavio transkripte. Hrvatskoj javnosti je poznato 

da je transkripte otkrio Blaġkiĺev odvjetnik Ante Nobilo. Ni on nije 

optuģen! Poznato je da ih se moģe naĺi na Internetu haaġkog 

suradnika Save Ġtrpca. Ni on nije optuģen. Optuģen je onaj koji ih 

nije objavio u cijelosti veĺ je posluġao taj Sud i prestao ih 

objavljivati! 

Zaġto? Evo ġto je rekao Josip Joviĺ u tom razgovoru: 'Oļito je 

rijeļ o politiļkim porukama ... Nije sluļajno da nova prijetnja, ovaj 

put 'Hrvatskom slovu', dolazi u vrijeme predizborne kampanje i 

vjerojatno je u funkciji potpore predsjedniļkom kandidatu koji je i 

bio tajnim svjedokom. Moģe se pretpostaviti i to kako ima joġ tajnih 

svjedoļenja, poput ovoga u sluļaju Bralo, pa se prijetnjama ģeli 

preventivno djelovati kako i ona ne bi ugledala svjetlo dana.' Joviĺ 

dalje govori o Mesiĺevoj ulozi u haaġkim procesima koja 'je krajnje 

neļasna'. Spominje njegove neistine o tome kako nije svjedoļio u 

procesu protiv Blaġkiĺa veĺ u procesima protiv Dokmanoviĺa i 

Miloġeviĺa. 'De facto, on je teretio samu Hrvatsku i predsjednika 

TuĽmana, ġto je postalo ipak temelj presude Blaġkiĺu i svih kasnijih 

optuģbi protiv hrvatskih generala.' I doista, na osnovu njegovih 

svjedoļenja u svim optuģbama laģno se optuģuje Hrvatska za 

agresiju na BiH. Tako i u presudi Dariju Kordiĺu, kojemu nije 

dokazana niti jedna krivnja, ali ipak je dobio 25 godina robije! Oļito 

su i falsificirani Brijunski transkripti doġli iz ureda Predsjednika. 

Transkripti koji su posluģili haaġkom tuģiteljstvu da optuģi generala 

Gotovinu i tadaġnji drģavni vrh kao 'zloļinaļku organizaciju', a 

legalno oslobaĽanje okupiranih podruļja hrvatske drģave 

'zloļinaļkim pothvatom'. 

Ali to ġto su danas doġle i optuģnice pokazuje da je potpora 

njihovom laģnom svjedoku u predsjedniļkoj utrci samo dio cijele 

priļe. Pokazuje li to da ĺe se u novom svjetskom poretku poġtivanje 

Boģje zapovijedi 'Ne svjedoļi laģno na bliģnjega svoga!' kaģnjavati 

s 25 godina robije? 

Ali gdje je tu Domagoj Margetiĺ? Tu je laģ dovedena do apsurda. 

Naime, sudac Haaġkog suda izdao je nalog ļovjeku koji veĺ 

mjesecima nije bio zaposlen u 'Hrvatskom slovu' da prestane 

objavljivati transkripte, a ne ļovjeku koji u tom momentu jest bio 

glavni urednik! 
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Ġto moģe uļiniti mladi temperamentni novinar kada je laģno 

optuģen? I to zbog objavljivanja transkripata u kojima je laģno 

svjedoļenje Predsjednika, koji ga je nekoliko mjeseci ranije napao u 

'Feral Tribuneu' da laģno napada predsjednika. Predsjednik koji ne 

tuģi novinara za navodne laģi, veĺ napada novine koje to objavljuju. 

Predsjednik koji je sam poznat po ļestom koriġtenju laģi pa je veĺ ta 

njegova osobina opjevana u crtiĺu 'Laku noĺ, Hrvatska'. Kako je 

Margetiĺ pokrenuo novi tjednik 'Novo hrvatsko slovo', odgovara 

takvoj optuģnici tekstom 'Ne priznajem ni Vaġ sud niti Vaġe quasi 

sudske naloge', izdaje posebno izdanje svog tjednika 'Stipe Mesiĺ, 

dosje izdaje' u kome objavljuje i transkripte za ļije objavljivanje je 

laģno optuģen. 

Dakle, oļito je da Tuģiteljstvo suda u Haagu samo ģeli osigurati 

svoje pravo u nekaģnjivom laģnom optuģivanju Hrvata i hrvatske 

drģave. Jesu li samo oni zaboravili Boģju zapovijed 'Ne svjedoļi 

laģno na bliģnjega svoga!' ili samo sprovode naloge svjetskih 

moĺnika?  

Ako je posrijedi ovo drugo, onda se moģemo samo upitati: Jesu 

li za napad na jednu od deset Boģjih zapovijedi bili potrebni hrvatski 

novinari zato ġto nas je Papa Ivan Pavao II. proglasio 'narodom nade', 

ili u drukļijem izriļaju, kako kaģe upravo u 'Hrvatskom listu' (28. 

travnja 2005.) admiral Davor Domazet Loġo, 'odabranim narodom 

novog doba'?è 

 

SLUĻAJ ZAĠTIĻENA SVJEDOKA STJEPANA MESIĹA 

 

Domagoj Margetiĺ u svojoj obrani koja je dana na stotinjak 

stranica navodi sve bitne podatke koje optuģuju Tuģiteljstvo suda u 

Haagu. 

çUpravo je MeĽunarodni kazneni sud za bivġu Jugoslaviju prvi 

na svojim internetskim stranicama, koje podrģavaju sluģbeni serveri 

Ujedinjenih naroda, objavio ļinjenicu kako je Stjepan Mesiĺ 

svjedoļio pred sudskim vijeĺem MKSJ-a u postupku protiv generala 

Tihomira Blaġkiĺa, kako je svjedoļio na zatvorenoj sjednici, kako je 

svjedoļio u svojstvu zaġtiĺenog svjedoka. Stoga, Tuģiteljstvo i 

tuģiteljica Carla del Ponte su namjerno i smiġljeno obmanuli sudsko 

vijeĺe o hrvatskim novinarima poļiniteljima navodnih kaznenih 
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djela, jer je informaciju prvi objavio upravo MKSJ na svojim web 

stranicama i serverima OUN-a. 

Linkovi koji dokazuju kako je MKSJ sam razotkrio identitet 

navodno zaġtiĺenog svjedoka Stjepana Mesiĺa: 
 

http://66.249.93.104/custom?q=cache:AyUwvcuZbVoJ:www.un.or

g/icty/blaskic/trialc1/decisionse/70606PM113306.htm+Decision+of

+Trial+Chamber+I+on+request+of+the+prosecutor+of+12+and+14

+May&hl=en&ie=UTF-8 

http://www.un.org/icty/blaskic/trialc1/decisions-

e/70606PM113306.htm 
 

Glavna haaġka tuģiteljica namjerno je zatajila sudskom vijeĺu i 

ļinjenicu kako je drugi po redu identitet i sadrģaj svjedoļenja 

zaġtiĺenog svjedoka Stjepana Mesiĺa objavio prijatelj i suradnik 

Haaġkog tuģiteljstva Savo Ġtrbac, sudionik i supoļinitelj ratnih 

zloļina na podruļju Republike Hrvatske, te pripadnik teroristiļke 

vlasti tzv. RSK u Kninu. Savo Ġtrbac je te podatke dobio od Haaġkog 

tuģiteljstva kao 'prijatelj tuģiteljstva' i obavio ih na web stranicama 

svojeg centra 'Veritas' www.veritas.org.yu. 

Glavna haaġka tuģiteljica Del Ponte namjerno je zatajila 

sudskom vijeĺu i ļinjenicu kako je treĺi po redu bio zaġtiĺenim 

svjedokom pred MKSJ-om objavio osobno tzv. zaġtiĺeni svjedok 

Stjepan Mesiĺ na konferenciji za novinare u Predsjedniļkim dvorima 

u Zagrebu, 28.11.2000., kada je izjavio: 'Ja sam bio zaġtiĺeni 

svjedok, baġ kao ġto je zaġtiĺeni svjedok bio i general Petkoviĺ ...', 

ļime je Mesiĺ osobno razotkrio ne samo svoj identitet kao zaġtiĺenog 

svjedoka (Josip Joviĺ konstatira da je Mesiĺ barem pet puta sam prije 

njega otkrio da je bio svjedokom na zatvorenim sjednicama3, op. 

J.P.), veĺ i identitet generala Petkoviĺa kao zaġtiĺenog svjedoka. O 

ovome Mesiĺevu razotkrivanju postoji i video i audio zapis na 

Hrvatskoj radioteleviziji, a materijal je bio poznat i tuģiteljici Del 

Ponte koja je namjerno i smiġljeno izostavila taj podatak u 

argumentaciji optuģnica protiv hrvatskih novinara. 

Metode postupanja i Ăistraģivanjañ glavne haaġke tuģiteljice 

Carle del Ponte najbolje ilustrira njezina vlastita izjava objavljena u 

hrvatskim medijima u svibnju 2005. ĂMene, gospodo, uopĺe ne 

                                                      
3 Isto, str. 199. 

http://www.un.org/icty/blaskic/trialc1/decisions-e/70606PM113306.htm
http://www.un.org/icty/blaskic/trialc1/decisions-e/70606PM113306.htm
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zanima istina! Istina nije moj posao, nju ĺe ionako na koncu utvrditi 

sud.ñ. Prema tome niti ne zaļuĽuje kako se Del Ponte u optuģbama i 

optuģnicama protiv hrvatskih novinara sluģi laģima, 

manipulacijama, i klasiļnim metodama politiļkog progona svih onih 

koji se usude kritizirati nedodirljivi lik i djelo svemoĺne glavne 

haaġke tuģiteljice Carle del Ponte. Njezine optuģnice protiv hrvatskih 

novinara predstavljaju grubu zlouporabu prava, zlouporabu poloģaja 

i ovlasti glavne tuģiteljice MKSJ-a, o ļemu smo veĺ nekoliko puta 

zatraģili istragu u Ujedinjenim narodima, a naposljetku i pred 

Vijeĺem sigurnosti OUN-a. 

Oļito je kako se u svojim manipulacijama Del Ponte sluģi i 

klasiļnom metodom dvostrukih standarda pri izboru haaġkih 

optuģenika, osobito u ovom sluļaju sa optuģenim novinarima. 

Institucija sa kojom Del Ponte stalno i dobro suraĽuje i ļiji su 

suradnici akreditirani pri MKSJ-u, Mirko Klarin i Emir Ġuljagiĺ, 

IWPR, Institut za izvjeġĺivanje o ratu i miru iz Londona, nekoliko je 

puta prije hrvatskih novinara objavio identitet navodno zaġtiĺenog 

svjedoka Stjepana Mesiĺa. Uļinili su to primjerice i u svojem izdanju 

'Tribunal Update' od 9.-14. lipnja 1997. Ipak, Del Ponte protiv njih 

nije podignula optuģnicu, iako su i nakon toga Ġuljagiĺ i Klarin 

nekoliko puta ponavljali u raznim prigodama identitet navodno 

zaġtiĺenog svjedoka Mesiĺa. 

Jednako tako MKSJ je ponovno 2003. na svojim web stranicama 

otkrio identitet navodno zaġtiĺenog svjedoka Mesiĺa u saģetku 

svojeg press biltena 2003. godine (dostupno na link: 
  

ttp://www.un.org/icty/briefing/2003/PB170703.htm). 
 

Londonski IWPR i njegovi suradnici Klarin i Ġuljagiĺ ponovno 

su imenovali navodno zaġtiĺenog svjedoka u izvjeġĺu od 7.-11-2-

2006. ('Tribunal Update'). 

Mirko Klarin, tada stariji urednik u IWPR-u, sa sjediġtem u 

Londonu, potpuno je razotkrio identitet navodno zaġtiĺenog 

svjedoka u svojem tekstu u 'Tribunal Update', od 16.-21. rujna 2002. 

godine. U tom je tekstu Klarin izrijekom naveo identitet navodno 

zaġtiĺenog svjedoka kao i ļinjenicu da je isti svjedoļio na zatvorenoj 

sjednici u sluļaju Blaġkiĺ pred sudskim vijeĺem MKSJ-a. Ipak, to 

objavljivanje Del Ponte nije smatrala kaznenim djelom niti je o tomu 

izvijestila MKSJ i zatraģila podizanje optuģnice protiv Mirka Klarina 
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i odgovornih osoba IWPR-a u Londonu. Pa je Klarin ponovno 

imenovao i razotkrio navodno zaġtiĺenog svjedoka u svojem izvjeġĺu 

u 'Tribunal Update' od 30.9.-4.10.2002. 

IWPR je ponovno imenovao navodno zaġtiĺenog svjedoka u 

tekstu Emira Ġuljagiĺa, 'Tribunal Update' od 23.-27.6.2003. Niti tada 

Carla del Ponte protiv IWPR-a i Ġuljagiĺa ne pokreĺe istragu niti 

traģi od MKSJ-a podizanje optuģnice. 

IWPR je opet objavio identitet zaġtiĺenog svjedoka u izvjeġĺu Stacey 

Sullivan u izdanju 'Tribunal Update' od 19.12.2003. Niti tada Del 

Ponte nije reagirala. 

Ipak, Carla del Ponte je, unatoļ ļinjenici kako su prije hrvatskih 

novinara identitet navodno zaġtiĺenog svjedoka Stjepana Mesiĺa 

objavili: Haaġki sud, IWPR, Mirko Klarin, Emir Ġuljagiĺ, Stacey 

Sullivan, Veritas, Savo Ġtrbac, osobno Stjepan Mesiĺ, odluļila 

progoniti ļetvoricu hrvatskih novinara zbog objavljivanja neļega ġto 

je do tada u javnosti veĺ postalo notornom ļinjenicama, javno 

poznatom stvari kojom se hvalio i sam navodno zaġtiĺeni svjedok i u 

predizbornoj kampanji 1999. i 2000. godine. U ovom se sluļaju radi 

o politiļkoj i osobnoj osveti Carle del Ponte novinarima koji su u 

Hrvatskoj meĽu najveĺim kritiļarima odnosa Republike Hrvatske sa 

Haaġkim sudom. 

Carla del Ponte ovim optuģnicama ne ģeli ġtititi osobni integritet i 

sigurnost navodno zaġtiĺenog svjedoka, naprotiv, ona ġtiti politiļki 

integritet Stjepana Mesiĺa, kao politiļara i upuġta se u niske politiļke 

igre u Hrvatskoj, u koje svojim manipulacijama i zloupotrebama 

uvlaļi i Haaġki sud, meĽunarodnu zajednicu i Ujedinjene Narode. 

Sudsko vijeĺe to treba sprijeļiti i bespogovorno odbaciti sve 

optuģnice Carle del Ponte protiv hrvatskih novinara, te obustaviti 

njihov politiļki kazneni progon. Ovo je politiļki proces protiv 

novinara pod pokroviteljstvom Ujedinjenih Naroda, i takve 

manipulacije i zloupotrebe suda vijeĺe treba sprijeļiti. A UN trebaju 

pokrenuti istragu o ovakvim poslovima Carle del Ponte i njezina 

ureda. 

U ovom ĺu Odgovoru sudskom vijeĺu prezentirati i postupke 

koje protiv haaġke optuģnice vodim pred Vrhovnim sudom 

Republike Hrvatske, Ustavnim sudom RH, Ģupanijskim sudom u 

Zagrebu, te posljednji zahtjev Vijeĺu sigurnosti OUN-a.è 
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Dakle, podaci koje navodi Margetiĺ jasno pokazuju da je 

optuģba protiv hrvatskih novinara bila besmislena. Tuģiteljstvo je 

odustalo od optuģnice protiv tri novinara, ali je ostala optuģnica 

protiv Josipa Joviĺa. OsuĽen je visokom novļanom kaznom. Dakle 

protiv novinara koji je sam ukazao na ļinjenicu da je sud prije viġe 

godina njega pozvao da prestane s objavljivanjem ï kako vidimo 

notorno poznatih stvari ï a on to nije izvrġio, veĺ su optuģivali one 

koji su ili posluġali njihov zahtjev ili onoga koji uopĺe i nije u tom 

momentu objavljivao taj veĺ ġirokoj javnosti poznato svjedoļenje. 

Vjerojatno je osuĽen upravo zbog toga: pokazao je kolika je 

nesposobnost Tuģiteljstva. 

MeĽutim, tu se mora naglasiti i ļinjenica da je na raspravi pred 

Vijeĺem Haaġkog suda protiv Marijaļiĺa i Rebiĺa odrģanoj 17.18. i 

19. sijeļnja 2006. odgovarajuĺi na pitanja odvjetnika William 

Tomljanoviĺ, istraģitelj Haaġkog suda, koji radi za Tuģiteljstvo kao 

struļnjak za arhivsku graĽu i dokumente, inaļe povjesniļar koji je 

doktorirao kod saborskog zastupnika u Hrvatskom saboru dr. Ive 

Banca, otkrio da je Haaġki sud iz Ureda predsjednika Republike 

nakon 2000. godine dobio 666 (ġto je sotonski broj) transkripata 

(znamo da je to uraĽeno mimo Ustavnog zakona o suradnji s MKSJ-

om), i drugo, transkript svjedoļenja Stjepana Mesiĺa u Haagu otkrio 

je odvjetnik Ante Nobilo, o ļemu takoĽer postoji zapis.4 Dakle, 

Tuģiteljstvo je od poļetka znalo tko je zapravo otkrio tajnu 

transkripata i tko nije poġtivao Sud. I to potvrĽuje zloļinaļke nakane 

samog Tuģiteljstva, kojima se sa svojim presudama pridruģi i sam 

Sud. 

 

ZAĠTO JE MARGETIĹ USPIO POBIJEDITI CARLU DEL 

PONTE? 

 

Zbog svega reļenog Tuģiteljstvo nije odustalo od optuģnica. 

Oļito ih nije uznemiravala ļinjenica ġto je na Sudu lako moglo biti 

pokazano kako se ono sluģi neistinama. To pokazuju i presude u 

sluļajevima koje su okonļane. MeĽutim, Margetiĺ je uspio izboriti 

da se na Sudu moraju pozvati i svjedoci koje je on pozvao. Ovdje 

                                                      
4 Isto, str. 198-199. 
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navodimo kako je on obrazloģio zahtjev da svjedok bude Stjepan 

Mesiĺ: 

çOsim toga ovaj se sudski postupak nikako ne moģe provesti bez 

svjedoļenja izvorno navodno zaġtiĺenog svjedoka Stjepana Mesiĺa 

u postupku protiv hrvatskih novinara. Bez njegova svjedoļenja i 

pojavljivanja kao svjedoka pred MKSJ-om u ovom predmetu 

rasprava po Del Pontinim optuģnicama protiv novinara potpuno je 

besmislena. Naime, ispitivanjem Stjepana Mesiĺa, obrana Domagoja 

Margetiĺa utvrditi ĺe nekoliko bitnih ļinjenica kako za ovaj postupak 

tako i za buduĺu praksu MKSJ-a u Haagu: 

Å obrana ĺe dokazati politiļku motiviranost i spregu Tuģiteljstva 
i Stjepana Mesiĺa kod pokretanja postupka protiv hrvatskih 

novinara; 

Å obrana ĺe dokazati kako je u sprezi Mesiĺ ï Del Ponte izvrġena 

pacifikacija hrvatskog medijskog prostora, hrvatskih medija i 

kritiļkih novinara, kako bi se u Hrvatskoj promijenila javna klima 

prema MKSJ-u u Haagu, ġto je izravni dokaz kako se radi o 

politiļkom procesu; 

Å obrana ĺe dokazati kako je Domagoj Margetiĺ jedan od 

najoġtrijih kritiļara Stjepana Mesiĺa u Hrvatskoj i kako je njegovo 

optuģivanje u Haagu bilo korisno vladajuĺoj politiļkoj nomenklaturi 

da ga ukloni sa javne scene i iz medija; 

Å obrana ĺe dokazati kako je Stjepan Mesiĺ poļinio kazneno 

djelo 'nepoġtivanja suda', kada je osobno na konferenciji za novinare 

izjavio kako je on bio zaġtiĺeni svjedok, ali kako je 'zaġtiĺeni svjedok 

bio i general Petkoviĺ'; 

Å obrana ĺe dokazati kako je Stjepan Mesiĺ poļinio kazneno 
djelo nepoġtivanja suda i krivokletstva u svjedoļenjima u procesu 

protiv generala Tihomira Blaġkiĺa, te da je Mesiĺ kao kljuļni svjedok 

Tuģiteljstva lagao na kljuļne okolnosti njegova svjedoļenja pred 

MKSJ-om i dao laģni iskaz, ļime se dovode u pitanje i neke kljuļne 

presude MKSJ-a kao i integritet sudskog postupka, vjerodostojnost 

suda, te opravdanost instituta zaġtiĺenog svjedoka i manipulacije 

koje se zloupotrebom toga instituta dogaĽaju i provode od strane 

Tuģiteljstva i pojedinih zaġtiĺenih svjedoka; 

Å obrana ĺe ispitivanjem Stjepana Mesiĺa dokazati kako je 
postojao tajni akcijski plan Vlade RH i Stjepana Mesiĺa, prezentiran 

Carli del Ponte u prosincu 2004., za neutralizaciju kritiļkih novinara 
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i medija, plan je nazvan ĂMraz 29ñ, a optuģnice protiv hrvatskih 

novinara predviĽene su veĺ tim tajnim planom koji je imao za cilj 

neutralizirati kritiļare u hrvatskom druġtvu i medijima; 

Å obrana ĺe dokazati politiļke motive svjedoļenja Stjepana 
Mesiĺa pred MKSJ-om, te kako se radilo o ļistim laģima i 

konstrukcijama na kojima je Del Ponte gradila svoje daljnje 

optuģnice, te je kako bi sprijeļila da javnost dozna o njezinim 

spletkama i laģima podignula optuģnice protiv hrvatskih novinara 

ġtiteĺi svojega suuļesnika Mesiĺa. 
 

Zbog svega toga ĺe biti kljuļno da MKSJ u Haagu pozove 

Stjepana Mesiĺa kao svjedoka u ovom postupku. Jer upravo se zbog 

njega sudi hrvatskim novinarima.è 

Pojavljivanje Stjepana Mesiĺa posebno je nezgodno za 

Tuģiteljstvo jer je upravo Domagoj Margetiĺ ukazao kako se 

usporedbom Mesiĺevih svjedoļenja u procesima Blaġkiĺu i 

Miloġeviĺu moģe lako pokazati kako je Mesiĺ govorio neistinu. Zar 

to nije oļit razlog zaġto Tuģiteljstvo dugo inzistira na zabrani 

objavljivanja njegova svjedoļenja? 

O ļemu se radi? U svojoj knjizi çStipe Mesiĺ ï dosje izdajeè 

Margetiĺ ukazuje na ļinjenicu kako je Mesiĺ, kao svjedok optuģbe u 

sluļaju Blaġkiĺ, kada je ģelio laģno optuģiti Hrvatsku za agresiju na 

BiH, tvrdio kako je njegov neĺak Vlatko Mesiĺ, koji je bio hrvatski 

vojnik, bio u Bosni: "Vratio se od tamo, a nije bio dragovoljac u 

Bosni. Nema niġta zajedniļko s Bosnom, ali bio je tamo. (...)" Samo 

ļetiri godine nakon te izjave Mesiĺeva je laģ postala viġe nego oļita, 

meĽutim, ġteta je veĺ nanesena i njegovo ranije svjedoļenje posluģilo 

je za haaġke konstrukcije o hrvatskoj agresiji na BiH. U svjedoļenju 

'protiv' Miloġeviĺa 2.10.2002., Stipe Mesiĺ odgovarao je na 

Miloġeviĺevo pitanje 'Gospodine Mesiĺu, da li je taļno da je Vaġ 

neĺak koji nije bio dobrovoljac i koji nije iz Bosne i Hercegovine, 

takoĽe bio sa svojom jedinicom u Bosni i Hercegovini. Da li Vam je 

bar to bilo poznato?', a Mesiĺev odgovor bio je potpuno suprotan od 

njegove izjave u svjedoļenju protiv Tihomira Blaġkiĺa: 'Moji neĺaci 

nisu bili u vojsci. Bili su premladi'."  

Spomenimo da se u meĽuvremenu pojavila i znanstvena 

monografija prof. dr. Miroslava TuĽmana ñVrijeme krivokletnikaò 

koja u potpunosti razotkriva laģno Mesiĺevo svjedoļenje na Sudu u 

Haagu! 
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ZAKLJUĻAK  

 

Domagoj Margetiĺ je pobijedio u tom procesu protiv Carle del 

Ponte. MeĽutim, u tijeku je novo suĽenje koje je ponovo zasnovano 

na laģnim ļinjenicama o njegovu objavljivanju listi zaġtiĺenih 

svjedoka. Naime, u trenutcima kada ih je Margetiĺ objavio s njih je 

ï upravo tijekom suĽenja Josipu Joviĺu skinuta oznaka tajnosti, da 

bi je nakon ġto je Margetiĺ objavio te liste, ponovo oznaļili kao tajne. 

Pokazalo se, naime da je Margetiĺ pokazao da su neki od svjedoka u 

procesu protiv Blaġkiĺa bili na listama traģenih terorista. U tom 

kontekstu treba gledati i konaļno rjeġenje çsluļaja Blaġkiĺè. 

S druge strane, Margetiĺ ĺe vjerojatno ponovno traģiti 

svjedoļenje Stjepana Mesiĺa. Naime, u svojem javnom svjedoļenju 

pred Haaġkim sudom, dana 30. studenog 2006., novinar Margetiĺ je 

spomenute ļinjenice o Mesiĺevom laģnom svjedoļenju javno 

dokazivao pred Sudskim vijeĺem Haaġkoga suda. Tom je prilikom 

Margetiĺ oko pola sata svjedoļio o Mesiĺevom laģnom svjedoļenju 

u Haagu, upozoravajuĺi Sudsko vijeĺe da je Mesiĺ poļinio kazneno 

djelo opisano u Pavilu 91 Pravilnika o postupku i dokazima 

Haaġkoga suda, odnosno dao je laģni iskaz nakon davanja sveļane 

izjave. Za to djelo, upozorio je Margetiĺ haaġko sudsko vijeĺe, Mesiĺ 

bi trebao biti kaģnjen sa do 100 tisuĺa eura i kaznom zatvora do 

sedam godina. Margetiĺevo svjedoļenje nastavlja se i danas 

poslijepodne u 17 sati na te okolnosti.  

Vidjet ĺemo hoĺe li opet pobijediti Carlu del Ponte. Ili ĺe i njega 

pobijediti laģ. 

 
 

Izlaganje na drugom struļno-znanstvenom skupu u Zagrebu 8. 

prosinca 2006. (Tekst je objavljen u zborniku s toga skupa: Haaġki 

sud: çZajedniļki zloļinaļki pothvat - Ġto je to?è, Zagreb, 2007., str. 

87-96.) 
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KAKO UTJERATI HRVATSKU U ZAPADNI 

BALKAN?  

 
SUD U HAAGU KAO LOKOMOTIVA K 

ZAPADNOM BALKANU  
 

1. TAJ I TAKAV SVIJET  

Piġuĺi o Ocu hrvatske akademiku Franju TuĽmanu akademik 

Dubravko Jelļiĺ u çHrvatskom listuè od 7. prosinca 2006. kaģe: 

çA zaġto je demokratski Zapad, u kome su Hrvati desetljeĺima 

gledali bastion slobode i od kojega su oļekivali pomoĺ i u vlastitim 

nastojanjima da postanu slobodni, zaġto je, TuĽman bi rekao 'taj i 

takav Zapad', svim silama nastojao odrģati tu kulturoloġki i politiļki 

neprirodnu tvorevinu koja se i u prvoj (kraljevskoj) i u drugoj 

(komunistiļkoj) varijanti mogla odrģati samo nasiljem nad 

nesrpskim narodima, ponajprije nad Hrvatima, a i to samo do prvog 

potresa koji ju je i sada, kao i pedeset godina prije toga, sruġio kao 

kulu od karata, to valja istraģiti podobno, strpljivo, objektivno, sine 

ira et studio. Tek kad se to istraģi, znat ĺemo zaġto su najviġe mrzili 

TuĽmana baġ oni koji su mu po logici stvari morali biti najskloniji, a 

znat ĺemo i u ļemu je njegova povijesna veliļina i zaġto ga danas 

Hrvati iz godine u godinu, iz dana u dan sve viġe poġtuju.è  

Dakle, dogaĽa se upravo ono ġto je predsjedniku TuĽmanu 

svojevremeno napisao Henry Kissinger: 

çG. Predsjedniļe, kao i svi veliki ljudi za ģivota neĺete doļekati 

pravilnu interpretaciju vaġih zasluga za vaġ narod. To ĺe uļiniti tek 

buduĺa pokoljenja. Ali, vjerujte, uļinit ĺe. Vi ĺete biti velik ļovjek 

hrvatske povijesti, ali ne za ģivota, veĺ kada ocjene budu donesene 

hladnom glavom.è 

Rijeļima akademika Jelļiĺa moģemo dodati joġ samo da ĺemo 

takvim istraģivanjem doznati i zaġto nas i danas ponovno pokuġavaju 

vratiti u neku novu sliļnu tvorevinu. I doista, da pitanje dano u 

naslovu ovog izlaganja nije neumjesno odgovorio nam je nitko drugi 

nego TuĽman. Naime, on nas je ļesto upozoravao kako moramo 

voditi raļuna da ģivimo u tom i takvom svijetu. Znajuĺi to traģio je, 
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a Hrvatski drģavni sabor je u Ustav ugradio ļlanak o zabrani 

balkanskih integracija. Dakle, oļekivao je ovakav razvoj dogaĽaja i 

pokuġao ga je sprijeļiti! I danaġnji okrugli stol samo je potvrda 

TuĽmanove veliļine. Naime, mi danas raspravljamo o nadolazeĺoj 

opasnosti vraĺanja Hrvatske na Balkan, a TuĽman je sve to predvidio 

prije deset godina! A sjetimo se samo kako su bila na noģ doļekana 

ta njegova upozorenja. U stvari ļini mi se da to samo potvrĽuje jedno 

pravilo kojega bi se morali drģati hrvatski intelektualci: Ako misle 

da neki TuĽmanov potez nije bio odgovarajuĺi, najbolje bi bilo 

umjesto napada na nj, saļekati izvjesno vrijeme. Vjerojatno ĺe 

kasnije shvatiti ġto je TuĽman ģelio reĺi ili zbog ļega je neġto uļinio! 

Ovih dana smo doģivjeli ï naģalost ï straviļnu potvrdu 

TuĽmanovih rijeļi o svijetu u kojemu ģivimo, mada vjerojatno ni on 

sam nije mogao pretpostaviti koliko je bio u pravu, tj. da je taj svijet 

spreman pokazati svoje lice koje je mnogo gore od onoga ġto mi 

moģemo i pretpostaviti. Naime, svjedoci smo dodjeljivanju ordena 

nizozemskim vojnicima koji su bili nazoļni genocidu u Srebrenici. 

Dobili su ordene zato ġto nisu uļinili niġta. Dobili su ordene zato ġto 

nisu sprijeļili genocid u Srebrenici, a u Haagu je u zatvoru ļovjek 

koji je najzasluģniji ġto se joġ veĺi genocid nije odigrao u Bihaĺu. 

Dapaļe, sudi mu se upravo zato ġto je taj genocid sprijeļio ï general 

Ante Gotovina! Prije nekoliko godina ordene su dobili i kanadski 

vojnici. Oni su se navodno borili protiv hrvatskih vojnika koji su 

zapravo vraĺali okupirana podruļja svoje drģave.  

 

2. ULOGA SUDA U HAAGU 

I dok Nizozemci dobivaju ordene zbog sudjelovanja u genocidu, 

hrvatski generali su na sudu zato ġto su genocid ponekad i sprijeļili. 

Najveĺa potraga je bila upravo za generalom Gotovinom zato ġto je 

çOlujomè sprijeļio joġ veĺi genocid od onog u Srebrenici ï sprijeļio 

je genocid u Bihaĺu i tako onemoguĺio da puno vojnika zapadnih 

zemalja dobiju ordene zbog sudjelovanja u takvom genocidu. 

Hoĺe li narod uopĺe reagirati na to ġto su hrvatski politiļari 

uradili zajedno sa Sudom u Haagom kada su optuģili sve one koji su 

vodili veliļanstvene akcije oslobaĽanja hrvatskih okupiranih 

podruļja ï zloļinaļkim pothvatom zloļinaļke organizacije? Tako se 

Sud u Haagu i pokazao kao lokomotiva koja ĺe nas odvesti u Zapadni 

Balkan. Drznuli smo se stvoriti vlastitu drģavu protiv volje svjetskih 
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moĺnika, i oni rade sve da je obnove u joġ goroj varijanti od one 

prethodne. To doista jest zloļin: udruģeni zloļinaļki pothvat Suda u 

Haagu i svjetskih moĺnika. A u tome su i mnogi iz hrvatskih vlasti. 

Napomenut ĺu da je 8. prosinca 2006. u Zagrebu odrģan drugi i 

ponovo vrlo uspjeġan struļno-znanstveni skup pod naslovom 

çHaaġki sud ï 'Zajedniļki zloļinaļki pothvat' ï Ġto je to?è. Za pola 

godine bit ĺe odrģan i treĺi. I tako ĺe se odrģavati sve dok se ne skine 

ta formulacija koja pokazuje da Sud u Haagu ima ulogu i da 

rehabilitira sve one svjetske moĺnike koji su izravno i neizravno 

sudjelovali u velikosrpskom zloļinu.  

Ono ġto me posebno veseli s drugog struļno-znanstvenog skupa 

çHaaġki sud ï 'Zajedniļki zloļinaļki pothvat' ï Ġto je to?è jest to ġto 

je viġe govornika govorilo o tome da Sud u Haagu uopĺe ne uvaģava 

çzloļin protiv miraè tj. zloļin agresije.  

Evo jednog izvatka iz komentara koji sam dao prilikom 

sudjelovanja na prvom takvom skupu: 

çU Statutu Suda u Haagu nema "zloļina protiv mira". Je li zato 

ġto za zloļin protiv mira trebaju odgovarati i oni koji su ga odobrili? 

Poznato je da je odobrenje za poļetak rata dao Backer u Beogradu. 

Poznato je da je Miloġeviĺu dano 15 dana da slomi Hrvatsku. Je li 

zato bila odmah konstruirana i priļa o graĽanskom ratu iako se ne 

radi o nikakvom sukobu izmeĽu dijelova istog naroda? Ili je to zato 

ġto je sudu odmah predviĽena uloga politiļkog suda po kome ĺe svi 

biti jednako odgovorni. Naime, poznato je kako je Vijeĺe sigurnosti 

UN-a osnovalo Sud u Haagu ne da sudi zbog ratnog zloļina veĺ da 

bude poluga uspostavljanja mira na tom podruļju. Zato su neki 

vjerojatno i nezlonamjerno izostavili Ăzloļin protiv miraò u Statutu 

tog suda. MeĽutim, drģavama podupirateljima velikosrpske agresije 

sigurno nije odgovaralo da taj sud sudi agresorima, dakle njihovoj 

saveznici ï Srbiji. S tim u svezi istaknimo joġ jedanput kako je 

admiral Davor Domazet ï Loġo, na predstavljanu svoje knjige 

Hrvatska i veliko ratiġte, ukazao na ļinjenicu da su neki svjetski 

moĺnici ģeljeli s padom Bihaĺa u srpske ruke proglasiti srpsku 

pobjedu u ratu. Bez zloļina protiv mira, tj. zloļina agresije bez 

najvaģnijeg zloļina u Statutu Suda u Haagu, uloga Suda je lako 

mogla biti iskrivljena i okrenuti se u svoju suprotnost. Umjesto da 

sudi za ratne zloļine Sud sudi onima koji su se borili za svoju 

slobodu, sudi drģavi koja nije po volji svjetskih moĺnika, pretvara se 
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u instituciju u kojoj se zbog svega toga stvara laģna povijest s kraja 

dvadesetog stoljeĺa, povijest koja bi trebala na taj naļin uljepġati 

ulogu i svjetskih moĺnika, a samim tim i ulogu samog Suda u 

Haagu.ò 

Da ironija bude veĺa Sud u Haagu to svoje izvrtanje uloge 

agresora i napadnutog vrġi po naputku svog suradnika Srbina Save 

Ġtrpca koji bi i sam trebao odgovarati za zloļine u Hrvatskoj. 

Mnogima postaje sve viġe jasno da je to upravo i sluģilo za 

rehabilitaciju Srbije za agresiju koja im je bila dozvoljena (Backer) i 

u kojoj su izravno i neizravno sudjelovali svjetski moĺnici. A Sava 

Ġtrbac, ļovjek koji je sudjelovao u agresiji na Hrvatsku i imao 

znaļajnu ulogu u njoj itekako je vaģan faktor Suda u Haagu, kao 

njegov suradnik, u optuģivanju Hrvatske. U stvari, tu ima i 

simbolike: Hrvatski vojnici su u ratu pobijedili agresora ï i JNA i 

paravojne formacije i one svjetske moĺnike koji su izravno i 

neizravno sudjelovali u toj agresiji. Danas optuģnice sastavljaju 

zajedno Savo Ġtrbac ispred poraģenih velikosrpskih snaga i Sud u 

Haagu ispred poraģenih svjetskih moĺnika (dapaļe ï kako je reļeno 

na drugom struļno-znanstvenom skupu çHaaġki sud ï 'Zajedniļki 

zloļinaļki pothvat' ï Ġto je to?è ï u tome izravno sudjeluju 

obavjeġtajci Velikih kao ļlanovi ekspertnih timova koji sastavljaju 

optuģnice)! Tako Ankica Luetiĺ i Zoran Mimica na istom skupu 

navode slijedeĺe: 

çU ļlanku 'Domovinski rat', u tiskovini 'Fokus' od 17. rujna 

2004. Sava Ġtrbac nadalje navodi i obrazlaģe svoj zloļinaļki plan, 

usmjeren na ruġenje ustavnog poretka Republike Hrvatske kada tvrdi 

(prijevod sa srpskog): 'éa u toļki 39. potvrĽeno je da je u pet napada 

na RSK, teritorij zaġtiĺen od Ujedinjenih naroda, Hrvatska, kao 

ļlanica UN-a, izvrġila pet agresija na UN. To otvara ogromne 

moguĺnosti! Jer ako se u Haagu dokaģe krivnja zapovjednika 

najznaļajnijih hrvatskih vojnih operacija, na ļemu mi radimo, onda 

ĺe ti zapovjednici zvaniļno sloviti za ratne zloļince, a akcije koje su 

vodili bit ĺe zvaniļno zloļinaļke akcije. Rat koji ļine zloļinaļke 

akcije nije 'domovinski' i obrambeni, veĺ zloļinaļki i agresorski. 

Samim time drģava koja je nastala na zloļinu ne moģe nastaviti 

postojati, veĺ se njeno ustrojstvo mora redefinirati. To je prilika za 

nas Srbe da se legitimnim i legalnim sredstvima izborimo za pravo 

drģavnosti Republike Srpske Krajine'è 
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Dakle, iako postoje ozbiljni hrvatski odvjetnici koji brane 

nepostojanje çzloļina protiv miraè u Statutu Suda, mada i priznaju 

da je takav zloļin oļit jedino u agresiji na RH, razvidno je da zloļin 

agresije itekako postoji kada je Hrvatska u pitanju i on se moģe 

iġļitati iz svih optuģnica protiv hrvatskih generala, da bi im se sudilo 

po izmiġljenim optuģnicama, a protivno Izvjeġĺu Ustavnog suda RH 

iz 2002. godine u kome npr. piġe: OslobaĽajuĺi podruļja Republike 

Hrvatske ï na kojima je ustrojena protuustavna tvorevina bez 

demokratskog legitimiteta meĽunarodnopravnog subjektiviteta ï 

oruģane snage Republike Hrvatske suzbijale su oruģanu pobunu i 

otklanjale posljedice izvanjske oruģane agresije. One su na ta 

podruļja istodobno uvodila nacionalni (ustavnopravni), a time i 

meĽunarodnopravni poredak kao njegov dio, sa svim pravima, 

obvezama i odgovornostima koje su za njih proizlazile iz Ustava i 

zakona Republike Hrvatske i iz meĽunarodnopravnih akata koje je 

Republika Hrvatska prihvatila i ratificirala. 

MeĽutim, nedavno je u HAZU odrģana javna rasprava na kojoj 

je govoreno i o tzv. çzajedniļkom zloļinaļkom pothvatuè u 

meĽunarodnom kaznenom pravu. To hrvatski mediji uopĺe nisu 

zabiljeģili. Kao da su znali da je pokazano kako sud u Haagu i s 

pravne strane jest ï blago reļeno - nevjerodostojan sud. Tom 

prilikom je predsjednik Hrvatske akademije pravnih znanosti 

profesor emeritus dr. sc. Ģeljko Horvatiĺ ustvrdio da se stidi 

danaġnjeg meĽunarodnog prava u kome nema mjesta za zloļin 

agresije. Rekao je takoĽer da se grdno varaju oni koji vjeruju da ĺe 

svojim presudama u Haagu izmijeniti povijest Hrvatskog 

domovinskog rata. Dapaļe, njihove presude ĺe biti dokumenti 

njihove sramote kao struļnjaka. Dodao bih kako neġto sliļno vrijedi 

i za sve one u Hrvatskoj koji su u tome pomagali tom sramotnom 

sudu.  

To ne znaļi da ĺe Sud u Haagu postupiti u skladu s pravom. 

Uostalom da se u tako neġto ne moģemo nadati pokazali su kada su 

osudili hrvatske novinare, a Domagoja Margetiĺa i zatvorili, samo 

zato ġto su pisali istinu ili onu koju su veĺ objavili suradnici samog 

suda (Josip Joviĺ), ili ono sa ļega je sam Sud skinuo oznaku tajnost 

(Domagoj Margetiĺ) ili zato ġto su okrivljeni istinom branili ili sebe 

ili svoju domovinu od laģi glavne haaġke tuģiteljice (Markica Rebiĺ 
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i Ivica Marijaļiĺ). A da ne spominjemo laģno optuģene i osuĽene 

hrvatske junake.  

Da je to tako ponajbolje potvrĽuje upravo tekst osuĽenog Ivice 

Marijaļiĺa (ĂHrvatski listò, 15. oģujka 2007.): 

ĂJedan od odvjetnika generala Gotovine, profesor 

meĽunarodnoga prava na sveuļiliġtu u Torontu u Kanadi, Payam 

Akhavan, rekao je voditelju óBrisanog prostoraô Goranu Miliĺu da 

optuģnica protiv generala Gotovine nije ni trebala biti podignuta, 

zatim da ĺe ovaj odvjetniļki tim uļiniti sve da se general vrati u 

Hrvatsku slobodan. Ne moģe netko biti optuģen za deportaciju civila 

ako su ti civili prije napustili taj teritorij i ako je general Gotovina 

oslobaĽao, a ne okupirao teritorij. Takva optuģnica u potpunoj je 

suprotnosti s meĽunarodnim ratnim pravom, tvrdi ovaj profesor 

iranskoga podrijetla. Isto je nedavno ustvrdio i u sudnici Haaġkoga 

suda kada se razgovaralo o odvjetniļkom prigovoru na optuģnicu. 

Zastupnica optuģbe, zamjenica Carle Del Ponte, inaļe studentica 

prof. Akhavana, tvrdila je da je Oluja bila zakonita, ali da se bez 

obzira ġto su srpski civili prije akcije napustili taj prostor, moģe 

poļiniti ratni zloļin samom namjerom prevelikoga topniġtva. To bi 

bilo zaista preġiroko shvaĺanje krġenja meĽunarodnoga ratnoga 

prava, uzvratio je njezin prof. Akhavan i posramio zastupnicu 

optuģbe koja je pocrvenjela. Ġto ĺe biti, odluļit ĺe, naravno, sud. 

Zavrġavajuĺi intervju s prof. Akhavanom, voditelj Goran Miliĺ rekao 

je da se tako o generalu Gotovini u Hrvatskoj ne smije govoriti. 

Naģalost, u pravu je. Hrvatska ima navodno velike pravne struļnjake, 

no ni jedan nije govorio ovako kao kanadski profesor: jednostavno, 

uvjerljivo i istinito. Naġi pravni struļnjaci intelektualistiļki su se 

prikljuļili opĺoj kampanji protiv generala Ante Gotovine ġto su ju 

nemoralno vodili politiļari i novinari, umjesto da su sa svojih 

pozicija prisiljavali hrvatsku podaniļku vlast da se na vrijeme 

pravnim putem bori za svoga generala, za istinu i protiv takve 

optuģnice. Jednostavno, dobrim su dijelom najobiļnije prodane 

duġe.ò 

Naravno, ove Marijaļiĺeve rijeļi se sigurno ne mogu odnositi na 

prof. Horvatiĺa. 

çVeļernji listè od 23. oģujka 2007. javlja o çpanici u haaġkom 

tuģiteljstvuè Naime, çiz Banskih dvora medijima potvrĽuju da je 

Sanaderova vlada obranama trojice u Haagu optuģenih generala 
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ustupila vaģan dokument iz kolovoza 1995. Tadaġnja Vlada pismeno 

proglaġava da je 'Oluja' dovrġena 7. kolovoza te nalaģe 

demobilizaciju 70.000 vojnika. Dokument oteģava glavnu tezu 

optuģbe ï da je poļinjen zloļinaļki pothvat. Teġko je, naime dokazati 

zloļinaļki zahvat koji traje tri dana, uz razoruģanje i slanje 

'izvrġitelja' kuĺamaè. Da, doista ĺe biti interesantno kako ĺe Sud u 

Haagu uspjeti çdokazatiè ono ġto im je zadaĺa zadana od svjetskih 

moĺnika ï da je oslobaĽanje okupiranih podruļja, zapravo, 

zloļinaļki pothvat! 

 

3. STVARAO JE DRĢAVU S LJUDIMA S KOJIMA NI 

KAVU NE BI POPIO  

To je taj i takav svijet kojem bez pogovora teģe i hrvatske vlasti 

i oporba. Za taj cilj spremni su ģrtvovati i posljednjeg hrvatskog 

generala koji je zasluģan za stvaranje drģave. Zar ih predsjednik 

TuĽman nije sjajno opisao kroz tvrdnju kako je stvarao drģavu s 

ljudima s kojima ni kavu ne bi popio 

Ne ļudi zato ġto ih je toliko razbjesnilo oslobaĽanje generala 

Glavaġa. Pa Glavaġ je itekako bio spreman dati svoj ģivot na poļetku 

Domovinskog rata kada je organizirao obranu Osijeka i sprijeļio 

uspostavu zacrtane granice Virovitica-Karlovac-Karlobag. Glavaġ je 

i danas svima pokazao da je spreman dati svoj ģivot za dostojanstvo, 

i svoje i branitelja i svog naroda. Bili su sigurni da su ga ubili i zato 

su toliko bijesni. Naslovna stranica çVeļernjeg listaè od 5. 12. 2006. 

donosi navodnu poruku Stjepana Mesiĺa biskupima i akademicima 

potpisnicima çApelaè: çĢelite kaos, a ne pravnu drģavuè. Odmah 

ispod naslova nalazi se i njegova izjava: çSvatko osumnjiļen, pa i 

Glavaġ, duģan je pojaviti se na sudu.è Biskupi i akademici su traģili 

da se Glavaġu omoguĺi obrana sa slobode. Bilo je oļito da ĺe on 

ustrajati u svom ġtrajku i da se mnogi u Hrvatskoj veĺ vesele ļasu 

njegove smrti. Ali, ako spojimo gornje dvije tvrdnje ispada da mi 

ģelimo kaos, a ne pravnu drģavu, jer nismo dopustili da Glavaġ umre, 

tako da bi se mogao pojaviti pred sudom. Neġto tako glupo ne bih 

oļekivao ni od djeteta, a kamoli od predsjednika jedne drģave, pa 

makar to bio i Stjepan Mesiĺ. Zato sam ļekao demantije iz njegova 

Ureda, ali ï nema ih. Izgleda da je doista Mesiĺ vjerovao da se 

Glavaġ moģe i mrtav pojaviti na sudu.  
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Dakle, oļito se - kroz suĽenje Glavaġu - radi o onoj najnovijoj 

kriminalizaciji Domovinskog rata jer Osijek je zaustavio 

napredovanje agresora u Slavoniji. Sliļno je s Lorom, Gospiĺem, 

Medaļkim dģepom, Maslenicom, Olujomé  

Dakle, to je taj i takav svijet kojemu teģe i Mesiĺ i Sanader i 

Raļan ié Ili im je samo priļa koja treba svima zamagliti oļi tako da 

ne vide da jurimo k Zapadnom Balkanu. Zar upravo Mesiĺ nije i bio 

glavni organizator skupa 2000. godine u Zagrebu. Prvog skupa koji 

bi trebao omoguĺiti stvaranje UDB-e tj. Udruģenih drģava Balkana, 

kako je tu buduĺu tvorevinu nazvao dr. Zdravko Tomac odnosno 

Treĺe Jugoslavije kako je nazivaju mnogi. A poslije tog skupa 

zaredali su se mnogi sastanci koji to trebaju omoguĺiti. Ļak zapadni 

diplomati otvoreno najavljuju da ĺe Beograd biti glavni grad takve 

tvorevine. Istina, moģda bi ulogu Josipa Broza trebala pripasti 

nekome iz Hrvatske. Zato ne ļudi ġto se Mesiĺ i Sanader i drugi jako 

trude da se nipoġto ne zamjere ļinovnicima iz svjetskih metropola, a 

u Hrvatskom saboru zastupnici se nadmeĺu u dokazivanju tko je prvi 

shvatio da treba bez pogovora sluġati svjetske moĺnike odnosno tko 

im bolje sluģi.  

Jasno nam je da je TuĽman znajuĺi kakvih ima ljudi meĽu onima 

s kojima je stvarao drģavu i inzistirao da se u Ustav ugradi ļlanak o 

zabrani balkanskih integracija.  

Raļan nije ispunio dva oļekivanja svjetskih moĺnika:  

1. Nije uhapsio generala Gotovinu; i  

2. Nije promijenio taj ļlanak Ustava.  

To i nije mogao napraviti jer je drģavotvorni dio hrvatskog 

naroda bio jedinstven protiv toga. On je morao zapoļeti taj proces 

kroz tzv. detuĽmanizaciju, odnosno rashrvaĺivanje Hrvatske. Potom 

su svjetski moĺnici morali iĺi na detuĽmanizaciju HDZ-a. Da je to 

uloga Sanadera i njegova HDZ-a najavio sam rijeļima izreļenim 

mnogo prije izbora na kojima je pobijedio i doġao na vlast: çKad 

gazda mijenja slugu ï uvijek naĽe boljeg slugu!è  

Ġto sam mislio pod time jasno je i iz glavnog postignuĺa 

danaġnje stranke koju je stvorio dr. TuĽman: omoguĺili su ï hapġenje 

Gotovine. 

Ostaje joġ promjena Ustava i brisanje TuĽmanova ļlanka o 

zabrani balkanskih udruģivanja. MeĽutim, moģe li se oļekivati da to 

uopĺe treba uļiniti kada su i dosadaġnje radnje protuustavne i nikom 
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niġta. Ako se ipak bude iġlo na promjenu tog ļlanka Ustava, zar to 

koalicija HDZ-SDP-HNS ne moģe lako napraviti. Pa zar nisu 

pokazali kako dobro funkcioniraju baġ na sluļaju generala i 

saborskog zastupnika Branimira Glavaġa? 

Ipak najvjerojatnije ĺe se to uradilo na zaobilazan naļin ï preko 

potpisivanja novog Srednjoeuropskog sporazuma o slobodnoj 

trgovini (CEFTA), kao i Vijeĺa za regionalnu suradnju. Milovan Ġibl 

piġe u çHrvatskom listuè od 22. oģujka 2007.: çMinistri vanjskih 

poslova Treĺe Jugoslavije ovih dana su u Zagrebu, u nazoļnosti 

ļinovnika Europske unije, usvojili dvije odluke iz kojih se vide 

namjere tvoraca nove stare tvorevine. Prva odluka govori o postupku 

za imenovanje glavnoga tajnika tzv. Vijeĺa za regionalnu suradnju, 

a druga propisuje postupak za odreĽivanje mjesta gdje ĺe stolovati 

tajnik i tajniġtvo spomenute tvorevine. Sve u svemu, za nepuna dva 

mjeseca, poļetkom svibnja, naĺi ĺemo se povezani u regiji koju, da 

se ne zavaravamo, valja nazvati Treĺom Jugoslavijom. To podruļje, 

juģno od Slovenije, a sjeverno od Grļke, bit ĺe naġe okruģenje, 

siromaġno okruģenje, jer ļetiri i pol milijuna stanovnika Hrvatske 

ostvaruje polovicu bruto druġtvenoga proizvoda te zajednice, 

jednako kao preostalih dvadeset i tri milijuna stanovnika (...) 

Sastanak ministara vanjskih poslova regije uglavnom je zatajen 

graĽanima, kao ġto je zatajena i tzv. regionalna suradnja u posljednjih 

ġest godina i svi ugovori koje je Hrvatska u tom razdoblju potpisala 

(...) Da bi se donekle umirilo hrvatske graĽane, predviĽa se da prvi 

glavni tajnik bude Hidajet Biġĺeviĺ, a sjediġte tajniġtva da bude 

Sarajevo, premda je u konkurenciji i Beograd koji je predloģio Vuk 

Draġkoviĺ.è 

Cilj svjetskih moĺnika, kada su omoguĺili i sudjelovali u 

velikosrpskoj genocidnoj agresiji na Hrvatsku, bio je da u ratu 

ostvare ono ġto danas ostvaruju u miru ï oļuvanje Jugoslavije, pa ma 

kako je nazivali. Najgore je to ġto u tome imaju potporu svih 

parlamentarnih stranaka u Hrvatskom saboru. To komentira i Ġibl u 

istom tekstu: çSve parlamentarne stranke prihvaĺaju politiļki uvjet 

Europske unije ï stvaranje Treĺe Jugoslavije. U odnosu na neovisnu 

i suverenu drģavu kakva je izborena u ratu, to je protuustavan, 

izdajniļki ļin. Nitko u Saboru uopĺe ne postavlja pitanje kakav je to 

politiļki uvjet, nitko se ne pita kako to da niti jedna drģava dosad, u 

pedeset godina Europske unije, nije imala sliļan uvjet. Pritom je 
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pravi apsurd da se Hrvatska tjera u zajednicu iz koje se je teġkim 

ratom oslobodila. Osim toga, prema procjenama struļnjaka, izravne 

i neizravne ġtete koje su Srbija i Crna Gora nanijele Hrvatskoj iznose 

preko tristo milijarda dolara.è 

 

4. ĠTO NAM JE ĻINITI?  

Odgovor na ovo pitanje i nije jednostavan. Sadrģan je u 

prihvaĺanju onoga ġto je o nama rekao Papa Ivan Pavao II. Proglasio 

nas je 'narodom nade', za svoj stoti posjet izabrao je Hrvatsku i prva 

poruka ï ona u Dubrovniku ï bila mu je o vrijednosti slobode. Sliļno 

su o nama govorili i drugi, kao npr. francuski vojni biskup. A to se 

sigurno ne moģe postiĺi bespogovornom posluġnoġĺu. Ļini mi se da 

sam bio na dobrom tragu kada sam joġ 2002. godine tvrdio da naġ 

stav treba biti: MI HOĹEMO U EU ALI POD JEDNIM UVJETOM: 

DA NAM SE ISPRIĻAJU ZA SUDJELOVANJE U 

VELIKOSRPSKOJ AGRESIJI NA NAĠU ZEMLJU! 

Da smo to stalno i uporno ponavljali ne bi im ni na pamet palo 

da nas mogu utjerati u nekakvu UDB-u. Sud u Haagu bi im bio 

besmislen jer stalnim ponavljanjem takvog zahtjeva oni ne bi mogli, 

prema naputku kineskog filozofa i pisac Sun Tsu-a çiskoristili rad 

najniģih i najodvratnijih ljudiò. Takav stav pokazao bi im da ne 

ģelimo biti s onima koji su spremni davati ordene za dopuġtanje ili 

sudjelovanje u genocidu, a kad ne ģelimo biti s takvima, joġ manje 

im moģe uspjeti utjeravanje u UDB-u. Konaļno, a kada bi se 

ispriļali, pokazali bi da su spremni promijeniti se na bolje, tj. da je 

çnarod nadeè uspio ostvariti naum Svetog Oca! 
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M. KOVAĻEVIĹ I J. PEĻARIĹ, THOMPSON U 

OĻIMA HRVATSKIH INTELEKTUALACA ï 

BILO JE I TO JEDNOM U HRVATSKOJ, 

FORTUNA, ZAGREB, 2008. 

 

 

IVICA MARIJAĻIĹ 
 

TAJNA KAMPANJE PROTIV THOMPSONA  
 

Ranko Ostojiĺ nagovorio i pomogao inspektoru Josipu 

Gaġparcu sastaviti kaznenu prijavu protiv Thompsona 
 

U kafiĺu nasuprot policijskoj postaji u Petrinjskoj ulici 

Gaġparac se sastao s Ostojiĺem, a nakon toga se pohvalio pred 

drugima da mu je ovaj SDP-ovac pomogao da napiġe kaznenu 

prijavu protiv Thompsona 
 

Jedna jedina slika jednog jedinog mladiĺa, ĂpronaĽenog" u masi od 

120.000 ljudi na koncertu kruģi svim medijima i nitko ne moģe 

otkriti tko je on. Nije li rijeļ o provokatoru plaĺenom da odigra svoju 

ulogu u prljavoj reģiji 
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Zagrebaļki policijski inspektor Josip Gaġparac lukavo je 

iskoristio koncert Marka Perkoviĺa Thompsona, odrģan 30. svibnja 

na zagrebaļkom srediġnjem trgu u organizaciji braniteljskih udruga 

kako bi od sebe napravio ģrtvu odmazde nadreĽenih mu policijskih 

ġefova. 

Gaġparac je znao da je poļinio viġe prekrġaja u svom policijskom 

djelovanju zbog kojih bi mnogi drugi policajci davno zavrġili na 

ulici, znao je da je odgovornima u PU zagrebaļkoj prekipjelo, znao 

je da mu slijedi suspenzija, a kad je veĺ ona neizbjeģna, onda je 

pokuġao poraz pretvoriti u pobjedu. Podnio je kaznenu prijavu protiv 

pjevaļa Marka Perkoviĺa Thompsona u kojoj ga tereti za dvije 

kvalifikacije: izazivanje rasne i nacionalne diskriminacije i za 

nanoġenje ġtete ugledu RH. Kada su nadreĽeni u PU zagrebaļkoj 

vidjeli da je prijava samovoljna i neutemeljena i to mu predbacili, on 

je na radnom kolegiju poslao ġefa u ,,p... materinu", prevrnuo 

sjedalice, ġto je zapravo bila kulminacija njegova viġegodiġnjega 

nediscipliniranoga ponaġanja, poslije ļega je uslijedila suspenzija. 

Uz ostalo, Gaġparac je koristio sluģbeno policijsko vozilo u privatne 

svrhe, toļnije iġao je na svadbu u njemu, zagubio je sluģbeni 

policijski piġtolj i nije ga vratio itd. Spaġavajuĺi svoju izgubljenu 

radnu poziciju. on je u Thompsonu naġao sredstvo koje, osim ġto ĺe 

mu osigurati pet minuta medijske slave u RH. daje nadu da ĺe 

zaustaviti proces suspenzije. 
 

Gaġparac se glasno hvalio da mu je Ostojiĺ suflirao 

Dana 2. lipnja ove godine, a to je vrlo bitno u cijeloj 

proġlotjednoj i joġ uvijek aktualnoj trakavici, sjedio je u kafiĺu u 

blizini policijske postaje u Petrinjskoj. toļnije u lokalu nasuprot 

policijskoj postaji, u druġtvu s SDP-ovim saborskim zastupnikom 

Rankom Ostojiĺem. Visoki izvor iz Policijske uprave zagrebaļke, ali 

i ljudi iz Thompsonova kruga, potvrdili su nam da su njih dvojica 

razgovarali o ļinu koji je uslijedio, dakle 0 Gaġparļevu podnoġenju 

kaznene prijave protiv Marka Perkoviĺa Thompsona. Kao Ġto smo i 

oļekivali, sam Ostojiĺ demantira daje pomogao u sastavljanju 

prijave, ali ne demantira da se sastao s Gaġparcem toga dana. No, 

naġi izvori potvrĽuju da je Ostojiĺ ohrabrio Gaġparca u tome, joġ mu 

i suflirao kako da ju najbolje sroļi. Kasnije je Ostojiĺ. koji se i inaļe 

vida s vremena na vrijeme s Gaġparcem, otiġao, a policijski je 
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inspektor veĺ bio u druġtvu s jednim mladiĺem i s dvjema 

djevojkama. Tu se je Gaġparac glasno hvalio da mu je Ostojiĺ 

pomogao u sastavljanju prijave i da upravo ide predati prijavu protiv 

popularnoga glazbenika. Njegov razgovor je bio toliko glasan da je 

druġtvo za susjednim stolom i bez posebnoga napora moglo ļuti ļime 

se zapravo hvali. Bio je to poļetak oļito smiġljenoga plana i viġe 

aktera, plana u kojemu je svatko imao svoju ulogu, ali i svatko je htio 

izvuĺi odreĽenu korist. Gaġparac je podnoseĺi prijavu spaġavao sebe, 

Ranko Ostojiĺ, kao oporbeni. SDP-ov politiļar, htio je napakostiti 

HDZ-ovoj vlasti i policiji pod nadzorom te vlasti, a svjetonazorski i 

ideoloġki mu je nepodnoġljivo da domoljubni pjevaļ Ļaskom na trgu 

okupi 120.000 ljudi, istaknuti predstavnik ģidovske zajednice u RH 

Slavko Goldstein, kojemu je Gaġparac ispriļao svoj sluļaj, 

objavljuje tekst u 'Jutarnjem listu' i u toj priĺi nalazi, valjda, nekakve 

potvrde za svoja stalna upozoravanja na faġistiļke simbole u RH. 

 

Pitanja koja smo postavili gospodinu Ranku Ostoiiĺu: 

 

Jesu li Istinite tvrdnje da ste pomogli inspektoru Gaġparcu oko 

prijave protiv Marka Perkoviĺa Thompsona? Jeste li se sastali s 

njim u kafiĺu u Petrinjskoj prije nego ġto je odluļio podnijeti 

kaznenu prijavu protiv pjevaļa? Poznajete li inspektora Gaġparca? 
 

Ranko OSTOJIĹ, SDP-ov saborski zastupnik: 

Zaġto bih ja trebao pomagati iskusnom policajcu? 

 

Neistinite su tvrdnje koje navodite u Vaġim pitanjima. Kako je 

uobiļajeno da u Vaġem listu konstruirate, izmiġljate i objavljujete 

laģi kad sam ja u pitanju, nadam se da ļete, za razliku od inaļe, ovaj 

put iznenaditi ļitatelje i napisati istinu. Ne znam zaġto bih ja trebao 

pomagati iskusnom policijskom sluģbeniku oko podnoġenja prijave, 

a nije mi poznato da je gospodin Gaġparac to igdje izjavio. Sve u 

svemu joġ jedan loġ pokuġaj "Hrvatskog lista" da me "uvuļe u priļu 

s kojom nemam veze. 

 

Nakon toga. po veĺ uhodanom scenariju, za izjave se pitaju 

Vesna Pusiĺ i Milorad Pupovac za koje se zna kakov stav imaju 

prema Marku Perkoviĺu Thompsonu i normalnim manifestacijama 
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hrvatskoga domoljublja (premda je Vesna Pusiĺ u predizbornoj 

kampanji puġtala Thompsonove pjesme). Afera je. dakle, stvorena, a 

zaļinio ju je naravno EPH-'Jutarnji list', koji je preuzeo ulogu 

nekadaġnjeg 'Komunista' te ultimativno zatraģio. na naslovnici. 

odlazak. odnosno smjenu ministra unutarnjih poslova Berislava 

Ronļeviĺa i ravnatelja policije Marijana Benka. Oni viġe nisu pitali 

je li se inspektor Gaġparac teġko ogrijeġio u kodeks i pravila svoje 

sluģbe, za njih je on postao ģrtva odmazde nadreĽenih zato ġto je 

podnio kaznenu prijavu protu omraģenoga im pjevaļa Marka 

Perkoviĺa Thompsona. Bila je to dakle vjeġto reģirana urota protiv 

pjevaļa, s ciljem da mu se zabrane nastupi u inozemstvu i Hrvatskoj, 

ali i s puno viġim ciljem da se Hrvatska prikaģe kao faġistiļka i 

kaotiļna zemlja kojoj zato ne treba nikada dati mira. 

 

Nitko ne zna identitet mladiĺa s ustaġkom kapom 
Naravno, poļetak nije u kaznenoj prijavi Josipa Gaġparca protiv 

pjevaļa. Poļelo je sa spomenutim koncertom na Trgu Josipa Jelaļiĺa 

koji je proġao u najboljem redu i bez ikakvih izgleda, do te mjere 

civiliziranom da je i SDP-ovac Ljubo Jurļiĺ nakon njega rekao da je 

ponosan na naġ narod. MeĽutim, scenaristi nisu mirovali. U masi od 

120.000 ljudi pronaġli su jednog jedinog mladiĺa koji je imao na 

glavi kapu sa stiliziranim slovom 'U'. Ta jedna i ista slika s tim 

jednim jedinim mladiĺem od tada pa sve do danas kruģi hrvatskim 

medijima i ona je. militantnim i ekstremnim ljeviļarskim medijima, 

krucijalni dokaz o 'ustaġovanju' na Thompsonovim koncertima. Tko 

je taj mladac, do danas nije poznato. U cilju njegove identifikacije, 

MUP je poslao istu sliku svim policijskim upravama da pokuġaju na 

terenu otkriti identitet mladiĺa. Organizatori ga te veļeri nisu vidjeli. 

redan takoĽer, kao ni brojni predstavnici hraniteljskih udruga, a joġ 

manje ļlanovi Thompsonov a glazbenog tima. kao ġto nitko od 

navedenih nije ļuo da je masa vikala 'Ubij Srbina', a ġto su ļuli neki 

mediji. Uostalom, mladiĺ je po svim spoznajama, snimljen neġto 

poslije 19 sati. toļnije oko 19.15 nakon ġto je zapaljeno nekoliko 

baklji. Sam koncert poļeo je oko 21.30 sati i za vrijeme njegova 

trajanja nitko nije vidio ni ustaġke simbole niti ļuo neprimjerene 

povike okupljenih. Optuģivati, dakle. Marka Perkoviĺa Thompsona 

zbog toga ġto se jedan jedini mladiĺ dva sata prije koncerta pojavio 

s ustaġkom kapom, izvan je svake pameti i ukazuje zapravo na 
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ļinjenicu da odreĽeni politiļki krugovi u Hrvatskoj naprosto ne 

podnose domoljubno masovno okupljanje. odnosno da im, kao ġto 

kaģe dr. Jurļiĺ, viġe od samoga Thompsona smetaju hrvatske 

zastave. 

Ti su krugovi svim silama pokuġali sprijeļiti koncert na Trgu u 

povodu Dana branitelja grada Zagreba. Koncert su orale zagrebaļke 

braniteljske udruge, zagrebaļki. SDP-ov gradonaļelnik Milan 

Bandiĺ udovoljio je njihovu zahtjevu i nije se protivio koncertu. To 

je, dakako, bilo previġe mrziteljima Marka Perkoviĺa Thompsona pa 

su poļeli javno prozivati predsjednika SDP-a Zorana Milanoviĺa 

zbog ponaġanje njegova ļovjeka, Milana Bandiĺa. Milanoviĺ je 

doista nazvao Bandiĺa i izmeĽu redaka mu zamjerio na dovoĽenju 

Thompsona na trg, no Bandiĺ je rekao da on ne organizira koncert 

nego braniteljske udruge pa neka se obrati. ako ģeli, njima. Dakle, 

zagrebaļki gradonaļelnik nije pokleknuo pod pritiscima. 

Sam Ranko Ostojiĺ, nesporno Milanoviĺev najpouzdaniji 

Ļovjek u stranci, nije se mogao s time pomiriti. Zato je i inicirao 

inspektora Gaġparca da napiġe skandalozni kaznenu prijavu protiv 

Marka Perkoviĺa Thompsona. Poznato je da su Milanoviĺ i Ostojiĺ 

nositelji jedne, a Bandiĺ, Jurļiĺ neki nositelji druge, hrvatske frakcije 

Socijaldemokratske partije. Izazivanjem ovoga umjetnoga skandala. 

Ostojiĺ je htio nanijeti ġtetu i Thompsonu i Bandiĺu. 

Na koncu, uz silnu medijsku zaġtitu, ali i potporu odreĽenih 

politiļara. Gaġparac piġe dugo pismo predsjedniku RH Stjepanu 

Mesiĺu. predsjedniku Vlade RH Ivi Sanaderu, traģi za sebe zaġtitu, i 

dakako preskaļe sve bitne ļinjenice koje su ga dovele do suspenzije. 

Militantni ljeviļari traģe glave ministra i ravnatelja policije i laģno 

predstavljaju Gaġparca kao vrsnoga i odgovornoga profesionalca. 

 

 

Tako rade novinari provokatori iz EPH 

 
Glasila EPH, posebice Jutarnji list i Slobodna Dalmacija, preuzela 

su ulogu nekadaġnjeg 'Komunista' umislivġi da oni odreĽuju razliku 

izmeĽu dobra i zla te proizvode dogaĽaje na temelju kojih bi sudili i 

smjenjivali one kuji im se iz politiļkih razloga ne sviĽaju. Njihovi 

novinari i fotoreporteri glume faġiste kako bi mladiĺe i djevojke na 

koncertima naveli na isticanje ustaġkih simbole, a onda ih snimili. 
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Bivġa novinarka EPH na slici, na Thompsonovu koncertu, faġistiļki 

pozdravlja 

 

Policajac Josip Gaġparac sluģbenim je vozilom iġao na svadbu, 

izgubio je sluģbeni piġtolj, nadreĽenog poslao u ,,p... materinu", 

prevrtao sjedalice i poļinio niz prekrġaja pa mu je suspenzija bila 

logiļna posljedica. Znajuĺi ġto slijedi, ģelio se predstaviti kao ģrtva 

pa je lukavo podnio kaznenu prijavu protiv Thompsona ne bi li se 

politikantskim naļin izvukao iz svoje situacije i naiġao na zaġtitu, 

koga drugog nego Milorada Pupovca i Vesne Pusiĺ 

 

Ġto ga viġe napadaju, narod sve viġe hrli Thompsonu 
Policija bezuspjeġno traģi mladiĺa sa slike, s ustaġkom kapom, a 

navodno ĺe uskoro i putem oglasa javno traģiti informacije o njemu. 

Teġko da ĺe ga pronaĺi jer je po svemu sudeĺi i taj momak odigrao 

namijenjenu mu ulogu, poput Gaġparca, Ostojiĺa, Goldsteina i EPH 

glasila. Hrvatska nije velika i nema mnogo stanovnika da se ne bi 

mogao otkriti. No ġto ako je on doista poslani provokator. Na 

Thompsonovim koncertima bilo je i dosad provokatora. Novinari i 

fotoreporteri EPH glasila takoĽer se u nekim situacija ukljuļuju u 

dogovoreni scenarij. Dolaze do toļno odreĽenih mladiĺa, snimaju ih. 

a prije toga sami poseģu za faġistiļkim pozdravom i simbolikom 

kako bi mladi ljudi nasjeli, prihvatili i bili snimljeni. Joġ pamtimo 

sluļaj novinarke EPH od prije pet ili ġest godina na Thompsonovu 

koncertu u inozemstvu koja je faġistiļki pozdravljala, ne znajuĺi da 

je upala u zamku i da je i sama bila snimljena. Njezinu fotografiju 

objavljujemo, s napomenom da ona danas nije zaposlena u toj 

medijskoj kuĺi, EPH-u, koja vodi sustavnu kampanju ne samo protiv 

Thompsona, nego i protiv hrvatskih branitelja i vodeĺih 

zapovjednika, protiv Domovinskog rata, a u konaļnici i protiv 

Hrvatske. 

Sluļaj ĺe se joġ provlaļiti kroz medije. Ovoga tjedna reagirat ĺe 

braniteljske udruge iz Zagreba koje su organizirale koncert. No s 

druge strane ne ĺe prestajati pritisak nekih manjih nevladinih udruga 

i onih koji su sebe pretenciozno nazvali antifaġistima na sve strukture 

vlasti da se koncerti ovoga pjevaļa zabrane. 
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Prokazivanje pjevaļa nastavit ĺe se i u inozemstvu. Posebno ĺe 

aktivan u tom smjeru biti tzv. Margelov institut. jedna od ģidovskih 

nevladinih organizacija, ļiji je moģda ļak i jedini ļlan mladi trgovac 

Alen Budaj, plaĺen da Ălovi" faġistiļke manifestacije i pojedince u 

RH. Svojim nastupima nastoji ostaviti dojam da govori u ime cijele 

ģidovske zajednice u RH. ali su se nedavno neka druge ģidovska 

udruģenja ili od njegovih laģnih ocjena. Budaj nije vjerodostojan 

kritiļar, malo mu tko vjeruje i drģe ga nesuvislim mladcem koji pod 

svaku cijenu ģeli do novca. Zato se Gaġparac njemu nije ni obratio, 

nego Slavku Goldsteinu koji uģiva odreĽeni ugled i nije posve 

iskljuļiv ļovjek. Ġto ga viġe napadaju i smiġljaju planove za njegovu 

eliminaciju iz javnoga ģivota, Marko Perkoviĺ Thompson je sve 

popularniji. Nakon lanjskih maksimirskih 60.000 posjetitelja, ovaj 

put je s lakoĺom doveo 120.000 ljudi u srediġte Zagrebu. Stjeļe se 

dojam da bi sada okupio i dva puta viġe okupio kada bi prostorne 

moguĺnosti to dopuġtale. U inat svima koji ga prozivaju, narod u sve 

veĺem broju hrli na njegove koncerte. Jer teġko je uvjeriti mase da je 

netko monstrum, faġist i ustaġa, ili da potiļe na takve pojave, ako se 

sva raskoġ argumentacije svodi na jednog, uvijek istog, mladiĺa, po 

svemu sudeĺi plaĺenoga provokatora, s ustaġkom kapom na glavi. 

Mesiĺ bi rado zatvorio mladiĺa, ali ġto s komunistima iz 
Kumrovca? 
Osim toga, i u sluļaju da nije provokator, dakle da je taj 

pojedinac doista Thompsonov oboģavatelj, teġko ga je procesuirati i 

zatvoriti pored ļinjenice da je samo desetak dana prije u Kumrovcu 

ļak 10.000 ljudi slavilo neke druge simbole neke druge totalitarne 

ideologije koja se je u krvi raspala poļetkom 90-ih godina. Naġe 

zakonodavstvo podrazumijeva procesuiranja svih totalitaristiļkih 

ideologija, ne samo faġistiļke. nego i komunistiļke, a i EU. na koju 

se tako rado pozivamo, zatraģila je od Hrvatske procesuiranje 

komunistiļkih zloļina i zloļinaca. 

To je dovelo aktualnoga hrvatskoga predsjednika Stjepana 

Mesiĺa u logiļki neizdrģivu poziciju. S jedne je strane vatreni i 

nekritiļni zagovaratelj EU-a i Europe bez granica, a s druge strane 

veĺ godinama rehabilitira komunizam i pjeva ĂPo ġumama i gorama" 

te sprjeļava bilo kakav pokuġaj da se kazneno gone partizani i 

komunisti za koje postoje indicije da su odgovorni za masovne 

zloļine. On bi primjenjivao Ăpravnu drģavu". ali samo na 
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antikomuniste, nacionaliste i pristaġe domoljubne misli ili 

domoljubne glazbe. Umislivġi da on odreĽuje razliku i/medu dobra i 

zla, nezamislivo mu je da Thompsonu vjeruje 120.000 ljudi na 

jednom okupljanju, a njemu i njegovim bljezgarijama ne vjeruje viġe, 

moģda, ļak ni njegova ģena Milka. 

 

 

Uhodani scenarij kampanje protiv Marka Perkoviĺa 

Thompsona 

 
Najprije se na koncertu pronaĽe jedan mladiĺ, vrlo vjerojatno 

poslani provokator, s ustaġkom kapom, nakon toga inspektor Josip 

Gaġparaca u suradnji s Rankom Ostojiĺem napiġe kaznenu 

prijavu. Slavko Goldstein priļu o GaĠpar-cu obznani preko EPH 

glasila, a onda se za Izjavu pitaju Milorad Pupovac i Vesna Pusiĺ. 

 
 çHrvatski listè, 19. lipnja 2008. 
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RASIZAM SVJETSKIH MOĹNIKA, ZAGREB, 

2012. 

 

ĂJUĻER GLEDAM SLIKU NARODA, BACA 

CVIJEĹE PO HEROJIMAéò 

 
Dopustite mi na poļetku da vas sve lijepo pozdravim, a posebno gĽu 

Ankicu TuĽman i obitelj TuĽman.  

Za razliku od drugih sudionika ne mogu se zahvaliti organizatorima 

na pozivu za sudjelovanje na ovom Okruglom stolu. Naime, spadam 

meĽu one ljude koje bi mogli definirati kao razoļarane optimiste. A 

takvi su najopasniji za uspjeh onih stavova koje inaļe zastupaju. Zato 

sam prestao javno nastupati. Bolje se sam maknuti nego da me vi 

maknete s govornice, zar ne? MeĽutim postoje neki Ăzloļesti deļkiò 

kojima ne mogu niġta odbiti. Oni, zapravo ģele da me vi maknete s 

govornice. 

Prvi od njih je prof. dr. sc. Miroslav TuĽman koji me je pozvao na 

ovaj okrugli stol. Drugi je Mate Kovaļeviĺ koji je traģio da sakupim 

sve svoje tekstove o Sudu u Haagu. Tako ĺe knjiga Rasizam Suda u 

Haagu biti promovirana poļetkom lipnja. 

Ovaj Okrugli stol se naziva Pamĺenje i suverenost. Ļini mi se da veĺ 

sam naslov prve sekcije mog izlaganja puno govori o toj temi. 
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1. ZA ĂDVA DANAò OD ĂNARODA NADEò DO 

NARODA BEZ PONOSA I DOSTOJANSTVA 

Ivica Marijaļiĺ u Hrvatskom listu od 5. svibnja 2011. kaģe:  

Velika prijevara i velika izdaja ostat ĺe dugo mraļna mrlja 

na savjesti svih onih koji su to dopustili. Je li narod svjestan 

jedne desetogodiġnje izdajniļke politike, je li se pokajao ġto 

je birao i odrģavao izdajnike na vlasti, je li taj narod svjestan 

i vlastite odgovornosti u tome smislu. Tko zna, é 

Zapravo, kao da je Marijaļiĺ pogodio smisao moga predavanja ļiji 

je naslov samo polovina jedne strofe pjesme Marka Perkoviĺa 

Thompsona Kletva kralja Zvonimira: 

Juļer gledam sliku naroda 

baca cvijeĺe po herojima 

a veĺ sutra pobjednike sude 

prodaġe ih za Judine ġkude 

Zapravo je nevjerojatan fenomen takve promjene u jednom narodu, 

kako Thompson to simboliļki kaģe, u dva dana: Od najponosnijih 

ljudi do onih koje se moģe gaziti kako god hoĺeġ i koji na izborima 

biraju one koji to svima omoguĺavaju a i sami ih gaze. Od onih koji 

se ponose svojim herojima, do onih koji najbolje meĽu sobom 

prodaju za Judine ġkude onima koji ĺe im suditi tako da do kraja 

zgaze i posljednju trunku ponosa u njima samima. 

 Moģemo li uopĺe reĺi da smo ljudi ako nemamo ponosa? Je li 

moguĺe da je najveĺa zasluga jedinoga hrvatskog predsjednika 

akademika Franje TuĽman ġto je od Hrvata naļinio ljude? Pa dok je 

trajalo ï trajalo je! 

Joġ 1996. g. pisao sam5: 

 Da, oļito je kako su hrvatski standardi mnogo viġi od 

standarda europskih zemalja. Pa nama su ipak vaģniji ljudi 

                                                      
5 J. Peļariĺ, Jesu li vaģniji ljudi ili ljudska prava? Dom i Svijet, 

Informativni tjedni prilog za iseljenike, br 118, Veļernji list 

(inozemno izdanje), 22. srpnja 1996. 
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nego ljudska prava. Nama je problem ġto je u Rusiji pobijeno 

onoliko mnogo ljudi, a ne ima li negdje ili nema smrtne kazne. 

Mi smatramo da se treba pridrģavati svojih odluka i 

primjenjivati ih ravnopravno na sve. A ne, recimo, donositi 

silne rezolucije o tome da se ne ĺe priznati rezultati etniļkog 

ļiġĺenja, a onda prisiliti ģrtve da to moraju uļiniti. Naravno, u 

BiH. U Hrvatskoj je neġto sasvim drugo. Tamo se samovoljni 

odlazak Srba iz Hrvatske proglaġava ï etniļkim ļiġĺenjem. 

Ponosan, kakvi smo tada skoro svi bili, zavrġio sam taj tekst rijeļima: 

Dolazi vrijeme kada ĺe, kao kod nas Hrvata, ljudi biti u 

prvom planu. I na to nas upozorava Sveti Otac. Kada 

srednjoeuropske vrijednosti postanu ideal imat ĺemo 

drugaļiju Europu i svijet. A to ĺe biti tim prije ġto to shvate i 

sve srednjoeuropske zemlje. To ĺe biti kad npr. Njemaļka 

shvati kako ne treba kleļeĺi ļekati da uĽe u Vijeĺe sigurnosti 

UN-a, nego se treba okrenuti Srednjoj Europi. Treba pomoĺi 

u sprjeļavanju povratka ideologiziranih druġtava na ovim 

prostorima i tako da primjer cijelom svijetu. Jedino takva 

jedinstvena Europa i jest moguĺa. Nikakva drugaļija. Europa 

u kojoj ĺe ljudi biti vaģniji od ljudskih prava. Europa u kojoj 

ĺe ljudska prava biti neġto ġto proizlazi samo po sebi iz ljubavi 

prema ljudima. 

Nisam samo ja tako mislio. Viġe puta sam upozoravao kako je bivġi 

francuski vojni biskup Michel Dubost na meĽunarodnom vojnom 

hodoļaġĺu u Lourdesu, rekao6 da se divi Hrvatima jer mi imamo 

neġto ġto sve viġe nestaje, imamo vrijednosti koje se u Europi gube, 

a bez kojih ona ne moģe ģivjeti? Jednom mi je ove rijeļi 

prokomentirao don AnĽelko Kaĺunko:  

Evo ġto sam ja doģivio u Lurdu na tome vojnom hodoļaġĺu 

sredinom svibnja 2005. Nakon nedjeljne meĽunarodne 

mise na trgu ispred Bazilike Sv. Krunice upoznavao sam se s 

kolegama oko sebe. Bili su to vojni sveĺenici iz Ļeġke, 

Slovaļke, Njemaļke, Italije... Mladi sveĺenik, koji je do mene 

bio tijekom cijele mise, bio je kapelan talijanske mornarice u 

zapovjedniġtvu u pomorskom srediġtu La Spezia. Kad sam mu 

                                                      
6 Hrvatsko slovo, 3. sijeļnja 2003. 
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rekao da sam Hrvat, stao me je grliti i gotovo plaļnim glasom 

ponavljati: ĂGrazie, don Angelo, hvala, don AnĽelko, vi ste 

naġa buduĺnost, vi ste buduĺnost Europe..." Ja sam se gotovo 

ġokirao ne oļekujuĺi takvu reakciju i kad sam se pribrao rekao 

sam: ĂDa, da, mi zajedno..." ali on me odmah prekinuo i 

nastavio ponavljati: ĂNe, ne, nego vi, vi ste naġa buduĺnost, 

Hrvati su buduĺnost Europe...!" itd. To je ponovio nekoliko 

puta. To ĺu zapamtiti dok god sam ģiv i taj mi je susret tako 

duboko u sjeĺanju kao da se juļer dogodio. Eto, ni danas ne 

mogu vjerovati da drugi o nama tako dobro misle, premda 

razumijem zaġto. A mi, buduĺi da poznajemo svoje mane i 

svoj jad, vjerojatno smo u svemu tome malko i prekritiļni 

prema sebi. Moģda je i bolje tako. U svakom sluļaju moģemo 

reĺi da nitko sebe ne poznaje tako dobro kao ġto ga poznaju 

drugi. Kad je o Lurdu rijeļ, naġi vojnici i policajci na tome 

hodoļaġĺu fasciniraju svojim ponaġanjem i svojom 

poboģnoġĺu cijeli svijet i zato su takve reakcije. Osim toga, 

sve vojske svijeta, za razliku od obiļnoga puka, koji ima 

(dez)informacije samo s televizije, znaju dobro ġto je bilo u 

Domovinskom ratu i svake godine srdaļno pljeġĺu 

pobjedniļkoj Hrvatskoj vojsci. 

I Svetom ocu Ivanu Pavlu II. mi smo bili narod nade. To nam je i 

sam poruļio kada je za svoj stoti posjet izabrao baġ posjet narodu 

nade. A prva poruka, ona u Dubrovniku, bila mu je ona o slobodi. 

A kao narod nade sigurno nismo dragi svjetskim moĺnicima.  

Njima svakako ne odgovara svijet kakav bi ģelio naġ Papa, sada veĺ 

blaģenik!  

Zato sam joġ 1992. godine u Australiji upozoravao tamoġnje Hrvate 

da ĺe svjetski moĺnici, vidjevġi da nisu uspjeli kroz velikosrpsku 

agresiju na Hrvatsku, preĺi na ono ġto je uvijek prolazilo kod naġeg 

naroda: zavadi pa vladaj! 

A pet godina kasnije govorio sam7: 

Da, ġto znaļi to ï rat je gotov. Kakav rat? Oruģani jest 

gotov, ali u tom ratu znaġ tko ti je neprijatelj. A danas je na 

                                                      
7 J. Peļariĺ, O (ne)jedinstvu Hrvata u Australiji, Dom i Svijet, 

Informativni prilog za iseljenike Veļernjeg lista, 22. rujna 1997. 
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djelu hladni, Ăprljavi" rat protiv Hrvatske. Jer upravo je to ono 

o ļemu govori i Davor Stier. Rat u kome ne znaġ s koje strane 

i tko ĺe te napasti. Sada je potrebna sva hrvatska pamet za 

obranu hrvatske drģave. I jedinstvo. Pa najnoviji dogaĽaji u 

BiH su pokazali koliko je zaista prljav rat koji je uperen protiv 

hrvatskog naroda. Ono ġto nisu Srbi i Muslimani postigli u 

ratu meĽunarodna zajednica im pokuġava ostvariti Ăizbornim 

inģenjeringom", i tako uniġtiti opstojnost Hrvata u BiH. U 

stvari, ta vrsta rata protiv Hrvatske i hrvatstva traje sve 

vrijeme.  

Da se mnogo toga nije promijenilo s priznanjem Hrvatske u njihovoj 

politici moglo se najbolje uoļiti u Australiji te iste 1992. Sjeĺa li se 

joġ tko priļe o Predsjednikovu avionu? Ona se prije mogla ļuti u 

Australiji, nego u Hrvatskoj. Tamo su prije nego u Hrvatskoj poļele 

priļe o Predsjednikovoj kuĺi. Sve sam lopovluk do lopovluka. 

Odmah se vidjelo i ļemu te priļe. Sve manje i manje novaca se 

skupljalo za pomoĺ Hrvatskoj. Mnogima je to bio i dobar izgovor da 

ne sudjeluju u prikupljanju pomoĺi za Hrvatsku. Ali na veliku ģalost 

svih koji su vodili i vode dan danas specijalni rat protiv Hrvatske ï 

nisu uspjeli sprijeļiti ni ĂOluju", ni ĂMaestral", ni ĂHrvatsko ljeto". 

Dapaļe, nisu znali sami razrijeġiti to ġto su zakuhali u BiH pa su to 

morali uļiniti hrvatski vitezovi! A Australija je ļlanica 

Commonwealtha! Jasno je da Englezi imaju itekako puno 

moguĺnosti u Ăsvojoj" drģavi laganije i jednostavnije raditi na 

razbijanju jedinstva meĽu Hrvatima, nego ġto oni i njima sliļni to 

mogu u Hrvatskoj. Poznato je kako je UDBA imala mnogo svojih 

suradnika i meĽu Hrvatima, a bila je itekako povezana s 

odgovarajuĺim organizacijama u zemljama koje su bile, i joġ uvijek 

jesu, protiv Hrvatske! Oni i danas djeluju i u Australiji i u Hrvatskoj. 

I dok se u Hrvatskoj zna ġto radi na primjer Soros, u Australiji su 

moguĺnosti otkrivanja takvog subverzivnog djelovanja meĽu naġim 

ljudima mnogo teģe. Pogreġno je takav utjecaj pripisivati samo 

ģutom tisku u Hrvatskoj. Pa i mnoge od tih tiskovina su izravno 

plaĺene od istih nalogodavaca i provode njihove interese! 

A na predavanju ĂSramotni sud u Haaguò u Dubrovniku, 7. studenog 

2002.: 

Zato je pravo pitanje je li hrvatska vlada tijekom 

Domovinskog rata ili bar u vrijeme stvaranja Suda u Hagu 
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mogla reĺi svjetskim moĺnicima istinu. A to je da su oni 

suodgovorni u velikosrpskoj agresiji i genocidu na hrvatski 

narod. Paļe, Srbi i njihova agresija vjerojatno su bili samo 

oruģje u njihovim rukama u borbi za njihovo ļedo ï 

Jugoslaviju, a ta njihova borba traje do dana danaġnjeg. Oni 

nisu odustali od toga i kada je velikosrpski agresor poraģen. 

I danas, poslije presude generalima u Haagu, oļito je da su svjetski 

moĺnici, dakle oni koji nisu ģeljeli i joġ uvijek je ne ģele, u svemu 

uspjeli. Teģe nego ġto su oļekivali ï ali uspjeli su! Uspjeli su toliko 

da nam se s pravom svi smiju i rugaju. (Zar zapravo nisu ruganje 

òpohvaleò bivġeg ameriļkog veleposlanika u Republici Hrvatskoj 

Petera W. Galbraitha ġto smo jedina zemlja u svijetu koja je izruļila 

generale pobjedniļke vojske da im se sudi.) 

2. KAKO JE TO MOGUĹE? 

Tehnologija koju su u tome koristili svjetski moĺnici odavno je 

poznata. Opisao ju je Sun Tzu8. U nizu svojih ļlanaka, pa i na ovim 

okruglim stolovima, upozoravao sam na njegove rijeļi: 

Najveĺa umjetnost je slomiti otpor neprijatelja bez borbe 

na bojnom polju. Samo indirektna metoda moģe jamļiti pravu 

pobjedu [...] Iskoristite rad najniģih i najodvratnijih ljudi. 

Ġirite nejedinstvo i svaĽe meĽu graĽanima neprijateljske 

zemlje [...] Poniġtavajte sve vrjednote. Budite velikoduġni u 

ponudama i darovima da biste kupili informacije i ortake. 

Svugdje smjestite svoje ljude. Nemojte ġtedjeti ni u novcu niti 

u obeĺanjima, jer to donosi visoke kamate. 

A ljudi koje je Sun Tzu opisao kao najniģe i najodvratnije ima u 

Hrvatskoj mnogo. Na to su nas upozoravali i Ġenoa, i Matoġ, i 

Ġegedin i TuĽman (Ġenoa ï tvrdeĺi da Hrvati znaju biti samo sluge, 

i Matoġ ï tvrdeĺi da Hrvati imaju viġe izdajica nego svi ostali narodi 

Europe zajedno. Ġegedin je bio ġokiran ļinjenicom da meĽu 

Hrvatima ima tako mnogo pojedinaca koji strasno mrze svoj narod, 

a TuĽman govoreĺi o 20 posto onih koji ne vole Hrvatsku). 

                                                      
8 Umijeĺe ratovanja je djelo koje je, prije dobrih dvije tisuĺe godina, 

sastavio tajanstveni kineski ratnik-fi lozof, Sun Tzu. To je u svijetu 

joġ i danas najprestiģnija i najutjecajnija knjiga o strategiji. 
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MeĽutim, izdajica ima svugdje, ali Hrvati im prepuġtaju cijelu 

zemlju i sebe same na milost i nemilost. MeĽu takvima biraju i 

predsjednike drģave. Zato sam i konstatirao da je akademik Franjo 

TuĽman JEDINI hrvatski predsjednik. Imamo joġ dva predsjednika 

RH, ali za njih se nipoġto ne moģe koristiti pridjev Ăhrvatskiò! Zato 

sam prilikom javnih nastupa volio reĺi kako su Englezi ukinuli 

smrtnu kaznu za sve zloļine osim za zloļin veleizdaje. A Hrvati 

takve biraju za predsjednike. Barem dva puta! 

 Zapravo, joġ sam te daleke 1992. godine upozoravao na neġto sliļno 

naġe ljude u Australiji. Veĺ na prvom susretu s nekim naġim 

istaknutim ljudima u Melbourneu upozorio sam ih, kroz ġalu, na nas 

ï Hrvate iz domovine: 

 Znate, svi mi koji smo odrasli u komunizmu imamo 

jednog malog crvenog u svojim glavama. A znate, operacije 

na mozgu su vam najteģe. I sam ponekad otkrijem da sam 

postupio onako kako diktira taj mali crveni. Onda odem pred 

ogledalo i pljunem u njega. 

Takvih mojih nastupa sjeĺa se i gosp. Zdenko Mariļiĺ iz Geelonga, 

koji piġe u Vjesniku od 22.veljaļe 1994. god.:  

Poznati hrvatski matematiļar, naġ Bokelj Josip Peļariĺ, 

reļe nam prije dvije godine da se u uļvrġĺenju drģave 

Hrvatske i ostvarenju demokracije valja budno paziti 

Ăideojugoslavenļiĺa" koji se, pritajen, joġ uvijek nada, a kod 

nekih jugonostalgiļnih Hrvata strpljivo je skriven negdje u 

malom mozgu. 

Nekoliko godina kasnije upozoravao sam ih kroz tzv. ĂSindrom 

zooloġkog vrtaò (prilikom gostovanja na hrvatskim 

radioprogramima u Melbournu, Adelaidu, Sydneyu): 

Ne zaboravimo da je u skoro svim bivġim komunistiļkim 

zemljama sada na djelu povratak komunista na vlast. To je ono 

ġto ja nazivam Ăsindromom zooloġkog vrtaò. Naime, ģivotinja 

koja je predugo bila u kavezu, puġtena iz njega nije sposobna 

sebi sama pribaviti hranu. I zato se ģeli vratiti u kavez. Jer, 

tamo je hrana redovita. Istina, sve je manje ima i sve je gora. 

Ali, ima je! Upravo se to dogodilo u MaĽarskoj i Poljskoj. A 

glasovanje u Zagrebu pokazuje da se moģe desiti i kod nas. (O 
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tome je predsjednik TuĽman i govorio na proġirenom sastanku 

Vijeĺa obrane i nacionalne sigurnosti, baġ u vrijeme mog 

boravka u Australiji).  

A kroz pozive za povratak u domovinu vidljiva je moja bojazan da 

Hrvati u domovini ne ĺe saļuvati domovinu: 

U borbi za sutraġnju Hrvatsku vaġ udio kroz vaġ povratak 

od iznimne je vaģnosti. Povratkom vas, dakle ljudi 

neoptereĺenih Ăsindromom zooloġkog vrtaò, i vaġeg kapitala, 

sudbina Hrvatske bit ĺe zauvijek rijeġena. Imat ĺemo hrvatsku 

Hrvatsku. Hrvatsku u kojoj ĺe hrvatski interes uvijek biti 

najveĺa svetinja. U ratu su mnogi naġi ljudi dali ili bili spremni 

dati svoj ģivot za Hrvatsku. To su bili uglavnom ljudi iz 

domovine. U borbi za sutraġnju Hrvatsku vi morate na sliļan 

naļin riskirati mnogo viġe nego do sada. Dobit ĺemo i tu bitku, 

a onda ĺe te upravo vi biti i najveĺi dobitnici. Zato ĺu vam i ja 

reĺi: VRAĹAJTE SE! 

MeĽutim, ļini se da je prva hvalevrijedna raġļlamba o podjeli koja 

postoji u hrvatskom narodu, a zbog koje je moguĺe sve ovo ġto nam 

se dogaĽa, dana nedavno u tekstu akademika Pavla Pavliļiĺa.9  

3. JUĢNA I SJEVERNA HRVATSKA 

O tekstu akademika Pavliļiĺa piġe Domagoj Bariĺ10: 

Vijenļev tekstopisac najprije napominje da se hrvatski jug 

i sjever razlikuju u shvaĺanju sebe, ali i svoga odnosa prema 

velikome svijetu. Pavliļiĺ potom zakljuļuje da se juģna 

Hrvatska Ăsama sebi sviĽaò, dok sjeverna u to Ăbaġ nije 

sigurnaô, óJuģna je Hrvatska svagda spremna da se sa svijetom 

mjeri i usporeĽuje, pa ļesto i da zakljuļi kako je od toga 

svijeta boljaô, piġe on, dok je óna sjeveru posve suprotno: 

polazi se od pretpostavke da je svijet bolji od nas, a ako nije 

                                                      
9 P. Pavliļiĺ, Klapa i bend, Vijenac Matice hrvatske, 2. prosinca 

2010.  
10 D. Bariĺ, Dalmatinci bolji Hrvati od Purgera? ï Jedan moguĺi 

odgovor na poticaj akademika Pavla Pavliļiĺa i Josipa Peļariĺa, 

Hrvatski list, 6. sijeļnja 2011. 
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baġ, da je veĺi i jaļi, pa da zato moramo paziti da mu ugodimo 

i joġ viġe da mu ne idemo na ģivceô (moģda bismo, s obzirom 

na raspoloģivu izbornu i drugu empiriju, mogli rabiti i 

dvojstvo sjeverozapad-jugoistok?) 

I tu je veĺ Pavliļiĺ s ponaġanja u (popularnoj) kulturi 

preġao na kulturu, druġtvo i povijest u cjelini. óJuģni je 

svjetonazor ï da pojednostavimo stvari ï aktivan, dok je 

sjevernjaļki pasivanô, kaģe on. Dok juģni Hrvati prihvaĺaju 

takav óaktivan stavô, sjeverni Hrvati sebe i svoju zemlju ne 

shvaĺaju ókao subjekt, nego kao objektô.  

Iz toga, kaģe dalje, proizlazi i meĽusobno nerazumijevanje 

i ļuĽenje. óSamopouzdanim juģnjacima izgleda sjevernjaļka 

rezerviranost kao mekuġtvo i kukaviļlukô, piġe Pavliļiĺ. 

óRezerviranim sjevernjacima izgleda juģnjaļko 

samopouzdanje kao bahatost. Ne treba govoriti da je i jedno i 

drugo krivoô. Iako, dakle, autor i sam upozorava na opasnost 

od pojednostavljivanja, on se na kraju jasno opredjeljuje. 

'A ipak kad bi se moralo birati, ja bih uvijek izabrao 

juģnjaļki stavô, zakljuļuje Pavliļiĺ, pisac koji je uvijek 

politiku tek potiho ópuġtao u svoju butiguô, ne ostavljajuĺi pri 

tom nikad dvojbi o kakvoj je politici rijeļ. óNe samo zato ġto 

je (takav stav) dostojanstveniji i produktivniji, nego i zato ġto 

je u manjini: sjevernjaka ima viġe nego juģnjaka, a i glavni 

grad nalazi se na sjeveru, pa cijela drģava pati od sjevernjaļkih 

slabosti. A meni se ļini da ovoj zemlji najviġe nedostaje 

upravo samopouzdanje, upravo volja da se bude subjekt, a ne 

objekt. 

(é) 

Istina, uvijek je ï i u proteklome desetljeĺu hrvatskoga 

novoga podļinjavanja ï bilo onih koji su, kao i Pavliļiĺ, rado 

priznavali: vi ste bolji Hrvati od nas. Tako je, recimo, 

akademik dr. Josip Peļariĺ, veliki hrvatski matematiļar, 17. 

prosinca 2003. godine usred tog Zagreba od ļijeg 

sjevernjaġtva, prema Pavliļiĺu, ópati cijela drģavaô, na 

promociji svoje knjige óHercegovac iz Bokeô sebe proglasio 

Hercegovcem, iako je porijeklom Bokelj. óVolim Hrvatsku 

kao Hercegovciô, uzviknuo je, ójer viġe od toga nije moguĺeô. 
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Doista sam ļesto pisao o Hercegovcima, pa otud i knjiga koju 

spominje Domagoj Bariĺ. MeĽutim, joġ prije mene o Hercegovcima 

je knjigu napisao Joġko Ļelan. O toj knjizi govorio sam na 

predstavljanju u Zagrebu11.  

Iz tog teksta izdvojit ĺu ġto je o Hercegovcima rekao veliki hrvatski 

knjiģevnik akademik Slobodan Novak12:  

A kad ste veĺ spomenuli nedavni Finkielkrautov intervju u 

Hrvatskom obzoru, moram joġ posebno reĺi, da je ono ġto 

izjavljuje o Hercegovcima, ļista blasfemija. Oļito, inspirirala 

ga je uvijek ona ista hrvatska inteligencija, koja je zapoļela 

svoju rasistiļku hajku najprije o bijelim ļarapama i vicevima, 

a sada dotjerala do paniļnog alarma: ļuvajte se Hercegovaca! 

Ne: ļuvajte se Branka Horvata, Ģarka Puhovskoga, raznih 

Lorgerica, Ļiļaka, ņukiĺa, leptir-maġni, luĽaka, nadaleko 

zaudarajuĺih komunjara; ne ļuvajte se bjelosvjetskih 

spisateljica, publicistkinja, novinarki; ne ļuvajte se Sorosa i 

njegovih pornografskih tiskovina u Zagrebu, Splitu i Rijeci ï 

nego ļuvajte se onih koji su tako krvavo branili Hrvatsku, jer 

su joj najodaniji sinovi, i kojih se Hrvatska nema zaġto ļuvati, 

jer oni ļuvaju nju. 

Zar se ove rijeļi akademika Novaka najbolje ne ocrtavaju na 

generalu Slobodanu Praljku, koji je u Haagu u obrani hrvatske drģave 

uļinio viġe nego sve hrvatske vlasti od 2000. naovamo? Prijetili su 

mu Sudom u Haagu joġ od 1995. godine. U kolovozu 2001. tijekom 

boravka u Australiji proļitao sam da mu ponovno prijete. Tada sam 

na tribini u Sydneyu rekao sljedeĺe13: 

Pa nije sluļajno da se na novim optuģnicama iz Haaga 

spominje i general Praljak. Ovaj naġ general, bivġi redatelj, 

uspjeġni gospodarstvenik, ļovjek koji je zavrġio tri fakulteta 

                                                      
11 J. Peļariĺ, Hrvati u BiH i stranka / Kako-nam-je-bilo-dobro-pod-

Srbima, Rijeļ na predstavljanju knjige Joġka Ļelana ñOklevetani 

narodò s predgovorom ñHercegovci ģrtve apartheidaò u izdanju 

ZIRAL-a iz Mostara, Hrvatsko slovo od 22. prosinca 2000. TakoĽer: 

Nezavisna Drģava Hrvatska, Prosinac 2000. 
12 Hrvatsko slovo, 13. rujna 1996. 
13 Spremnost, hrvatski tjednik, 28. kolovoza 2001. 
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(jedan od njih je i elektrotehniļki), stalno upozoravao na tu 

prljavu ulogu suda u Haagu, i dokazuje da su Hrvati BiH u 

mnogo gorem poloģaju danas nego ġto su bili u Jugoslaviji. 

Doista sam ponosan ġto je moju knjigu ĂZa hrvatsku 

Hrvatsku" u Zagrebu promovirao uz prof. dr. sc. Miroslava 

TuĽmana i akademika Dubravka Jelļiĺa upravo i general 

Slobodan Praljak. A ļovjek takve biografije najviġe i podsjeĺa 

na onog kome je moja knjiga bila i posveĺena ï Oca hrvatske 

drģave dr. Franju TuĽmana. Optuģiti Praljka sliļno je ģeljama 

svjetskih moĺnika da se optuģi TuĽman. Dok je bio ģiv nisu 

smjeli osuditi ni generala Blaġkiĺa, a kamo li TuĽmana. Priļali 

su svaġta protiv njega i ovdje na australskoj TV. Tako su 

kolege upitale moju kĺer o tome. Rekla mi je: ĂMa koga oni 

optuģuju. Naġ Predsjednik je napisao viġe knjiga nego ġto su 

vaġi politiļari u ģivotu i proļitali." Tako ĺe i generala Praljka 

danas optuģivati oni koji mu nisu dostojni ni noge ljubiti. Ali 

u bordelu i rade samo takvi, zar ne? 

General Praljak je napisao prvi predgovor mojoj knjizi ĂSramotni 

sud u Haaguò (Zagreb, 2001.), a i vodio je samo predstavljanje knjige 

31. sijeļnja u Zagrebu. Tada sam rekao:  

Umjesto da se general boji optuģbi za navodne zloļine jer 

uviĽa kako je to sudstvo kojemu istina niġta ne znaļi, pa se 

nevine ljude osuĽuje na drakonske kazne, tuģitelji i suci boje 

se suoļiti s generalom jer znaju koliko ĺe ispasti glupi i 

smijeġni. 

Skupili su hrabrost tek 2004.  

Domagoj Bariĺ nam u svom tekstu poruļuje: 

ĂJuģni Hrvati su moģda bolji od sjevernih, ali, na ģalost, ne previġe!ñ 

Da bi potvrdio svoju tezu Bariĺ navodi niz pojedinaca ï juģnih 

Hrvata, koji po svome djelovanju ne spadaju u juģne Hrvate kako ih 

opisuje Pavliļiĺ. Zapravo ni ja, a vjerujem ni kolega Pavliļiĺ, nismo 

u naġim stavovima mislili drugaļije tj. kako se ono ġto govorimo 

odnosi na sve pripadnike onih dijelova naġeg naroda o kojima smo 

afirmativno govorili. To je vidljivo i iz upozorenja koja sam davao 

australskim Hrvatima. Zapravo, uvijek se takav govor odnosi na 

neġto ġto bi mogli nazvati kritiļnom masom u nekom kolektivitetu. 
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Raġļlambu akademika Pavliļiĺa zapravo sam doģivio kao sjajnu 

podjelu koja postoji u naġem narodu. Ļitajuĺi ono ġto je govorio o 

Juģnim Hrvatima izgledalo mi je doista kao da opisuje kako sam 

doģivljavam sebe. Pri tome nisam uopĺe posumnjao da on isto misli 

i o sebi samom. U kriznim vremenima osobine koje imaju Ăjuģni 

Hrvatiò su takve da se ï iako manjina ï nametnu Ăsjevernim 

Hrvatimaò. U miru je obrnuto. To zapravo opisuje Pavliļiĺ! Zato je 

moguĺe da danas u Hrvatskoj svugdje dominiraju oni koje je Sun 

Tzu opisao kao najniģe i najodvratnije. 

4. DVA PREDSJEDNIKA RH I PITANJE  

RATNOG ZLOĻINA 

Vjerojatno je za Sud u Haagu dovoljno samo reĺi ġto za njega misli 

predsjednik Akademije pravnih znanosti Hrvatske profesor emeritus 

Ģeljko Horvatiĺ. On je 4. svibnja 2011. na tribina HKV-a Nasilje nad 

Hrvatskom, komentirajuĺi presudu hrvatskim generalima, ustvrdio 

da taj sud ne treba ni nazivati sudom. 

S obzirom da je sudac Alphonse Orie praktiļno prepisao optuģnicu 

glavnih haaġkih tuģitelja Carle del Ponte i njezina nasljednika Sergea 

Brammertza, osvrnut ĺemo se na nedavnu Brammertzovu izjavu. M. 

Bariġiĺ u Vjesniku od 22. travnja 2011. piġe: 

éSvoje miġljenje o toj operaciji ovih je dana izrekao i 

glavni haaġki tuģitelj Serge Brammertz gostujuĺi na 

konferenciji ĂIzazovi meĽunarodnih kaznenih istragañ, 

odrģanoj 20. travnja u Londonu, u organizaciji britanskoga 

Kraljevskog instituta za meĽunarodne odnose i Udruga za 

UN. ĂOluja je bila legitimna akcija oslobaĽanja okupiranog 

podruļjañ, jasno je kazao Brammertz koji je svoj istup poļeo 

objaġnjenjem o tome ġto je prethodilo toj hrvatskoj vojnoj 

operaciji. 

Rijeļ je o hrvatskom teritoriju koji je nekoliko godina bio 

okupiran od lokalnih Srba potpomognutih Srbijom i 

Jugoslavenskom armijom, poruļio je glavni haaġki tuģitelj 

dajuĺi tako, za razliku od suca Alphonsea Oriea koji se time 

nije bavio u presudi, povijesni kontekst koji je prethodio toj 

hrvatskoj operaciji. 
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Brammertz je, oļekivano, na spomenutom skupu ponovio 

i glavne teze tuģiteljstva o udruģenom zloļinaļkom pothvatu 

i zloļinima za koje su hrvatski generali optuģeni. Naglasio je 

i kako ļinjenica da je ĂOlujañ bila oslobodilaļka operacija ne 

znaļi Ăda se u njezinu okviru mogu ļiniti zloļini.ñ Ponovio je 

i kako presuda hrvatskim generalima nije presuda protiv 

hrvatskoga naroda ili hrvatske drģave, nego protiv pojedinaca. 

Jasno je da se konferencija na kojoj je mogao sudjelovati jedan 

Brammertz i jedino mogla odrģati u Velikoj Britaniji. Tamo ga 

sigurno nitko nije pouļio onome ġto kaģe profesor Horvatiĺ: 

ĂOnaj tko tvrdi da je u presudi Haaġkoga suda 'Oluja' 

proglaġena legitimnom, a da je rijeļ o pojedinaļnoj 

odgovornosti, upada u contradictio in adiecto", rekao je, 

dodavġi kako Ăsintagma zajedniļki zloļinaļki pothvat nema 

podlogu u meĽunarodnom pravu, nego konstrukciju koja ga je 

pretvorila u presudi u politiļki pamflet. Presuda je, kako 

napominje, Ău suprotnosti i sa statutom suda koji govori o 

individualnoj odgovornosti.ñ  

Horvatiĺ je ismijao tvrdnju Ăkolegaò iz Haaga kako nisu sudili 

Hrvatskoj, a osudili su cijeli drģavni i vojni vrh ï i ģive i mrtve! 

Vidimo kako Brammertz spominje nekakve zloļine za koje su 

generali optuģeni (zgodna konstrukcija jer ih se ne optuģuje za 

zloļine koje su poļinili). Ļak i ne spominje ratni zloļin. Je li ga u 

Londonu netko upozorio ili je sam nauļio ono na ġto veĺ godinama 

upozorava umirovljeni sudac Ustavnog suda Milan Vukoviĺ:  

Ratni zloļin se definira u Ģenevskoj konvenciji od 12. 

kolovoza 1949. (PROTOKOL I. i PROTOKOL II.). 

Odredba ļlanka 3. stavak 1. Protokola II. kaģe:  

ĂNe moģe se pozivati ni na jednu odredbu ovog protokola 

da bi se ugrozio suverenitet drģave ili odgovornost vlade da 

svim zakonitim sredstvima odrģava ili ponovno uspostavi 

zakon i red u drģavi ili da brani nacionalno jedinstvo i 

teritorijalni integritet drģave!ñ 

Zapravo, sucima u Haagu, koji su dobili zadaĺu od svjetskih moĺnika 

da osude Hrvatsku, jedino je ostala ļinjenica da je u tako velikoj 
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operaciji, a pogotovo poslije nje, moralo biti i zloļina poslije svih 

zvjerstava koje su okupatori poļinili. 

Na to su raļunali od samog poļetka. Zato u Statut Suda u Haagu nisu 

stavili zloļin protiv mira, tj. zloļin agresije iako je Opĺa skupġtina 

Ujedinjenih naroda usvojila i objavila Deklaraciju o definiciji pojma 

óagresijaô, broj 3.314, od 14. prosinca 1974. 

Zaġto? Zbog jednostavnog razloga ġto bi onda za ratni zloļin mogli 

optuģiti samo agresora. Ovako su mogli raditi ġto su htjeli i ġto je 

rezultiralo da se danas za Sud u Haagu, kako reļe profesor Horvatiĺ, 

ne moģe uopĺe reĺi da je sud! 

Kako je dr. Milan Vukoviĺ joġ 1995. godine upozorio na to, tj. da 

treba praviti razliku izmeĽu ratnog zloļina (koji ļine agresori) i 

zloļina u ratu (onih koji prekoraļe samoobranu) imamo stalne 

napade na njega od strane onih koje je Sun Tzu opisao kao najniģe i 

najodvratnije ljude, odnosno pripadnika Ăvuļjeg ļoporañ kako ih je 

nazvao admiral Davor Domazet Loġo.14  

Naravno, kako se od takovih jedino moģe oļekivati oni nikada ne 

kaģu ġto je doista Vukoviĺ rekao nego prvo laģno prikaģu njegovu 

izjavu pa onda napadaju tu navodnu Vukoviĺevu izjavu. Kako se taj 

postupak ponavlja kroz svih ovih 16 godina to pokazuje kako su oni 

koji vuku konce na lutkama u Haagu sve vrijeme znali da je to jedina 

stvar na koju bi se na kraju mogli uhvatiti. 

Zato i ovdje ponovimo ġto je dr. Vukoviĺ kao sudac Ustavnog suda 

napisao u svom Izdvojenom miġljenju u predmetu Branimir Glavaġ 

(Narodne novine 20/07 od 19. veljaļe 2007.): 

Smatram potrebnim istaknuti da je temeljni ratni zloļin po 

meĽunarodnom pravu ZLOĻIN AGRESIJE (Rimski Statut, 

Londonski Statut iz 1945., Kodeks protiv mira i sigurnosti 

ļovjeļanstva, usvojen od Komisije za meĽunarodno pravo 

OUN 1996., Rezolucija br. 3314 Opĺe skupġtine OUN od 14. 

prosinca 1974.). U svakom sluļaju je trebalo imati u vidu 

odredbe Dopunskog protokola uz Ģenevsku konvenciju od 12. 

kolovoza 1949. (PROTOKOL I. i PROTOKOL II.) kojima se 

Ăratni zloļin" definira ili odreĽuje, ispunjenjem uvjeta: da 

                                                      
14 O najnovijem takvom napadu vidjeti tekst M. Vukoviĺa: Idiotska 

teza Nacionalova novinara Zorana Feriĺa: Hrvatski list, 5. svibnja 

2011. 
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postoji meĽunarodni Ăoruģani sukob u kojem se narodi bore 

protiv kolonijalne dominacije i strane okupacije i protiv 

rasistiļkih reģima, koristeĺi se pravom naroda na 

samoopredjeljenje, potvrĽenim Poveljom Ujedinjenih naroda 

i Deklaracijom o principima meĽunarodnog prava". Protokol 

II. neġto detaljnije razraĽuje te temeljne postavke. 

Daljnji uvjet za postojanje kaznenog djela ratnog zloļina 

jesu Ăkvalificirani oblici nasilja", opisani u ļlanku 3a-d, 

Ģenevske konvencije o zaġtiti graĽanskih osoba u vrijeme 

rata, od 12. kolovoza 1949. godine. 

MeĽunarodno pravo, u pravilu, ne poznaje ratni zloļin kod 

onoga koji se brani, jer obrambeni rat koji se vodi u granicama 

napadnute drģave nije, u meĽunarodnom pravu, kvalificiran 

kao agresivni rat i nije ratni zloļin, ġto jasno proizlazi iz 

odredbi ļlanka 3. stavka 1. Protokola II., gdje se kaģe:  

(citira dio koji smo gore naveli)! 

Nesporno je da je na Hrvatsku izvrġena agresija Srbije, 

Crne Gore, Jugoslavenske Armije s oruģanom pobunom dijela 

srpskog puļanstva u Republici Hrvatskoj. Tu ļinjenicu 

nedvojbeno registrira i utvrĽuje Deklaracija o Domovinskom 

ratu od 13. listopada 2000. (Narodne novine broj 102/2000.). 

U takvom ponaġanju onih koje je Sun Tzu opisao kao najniģe i 

najodvratnije ljude, odnosno pripadnike Ăvuļjeg ļoporañ, treba 

ponovno podsjetiti i na uloge dva predsjednika RH. 

Ġto se tiļe Stjepana Mesiĺa ovih dana je napisano jako puno o 

njegovoj veleizdaji. Zato ĺu ovdje podsjetiti samo na taj dio oko 

pitanja ratnog zloļina i zloļina u ratu. Ili kako je o tome Stjepan 

Mesiĺ laģno svjedoļio u Haagu15:  

Tvrdim da je svatko sposoban poļiniti zloļine. Nema 

nacije, ili pripadnika nacije koji su izuzeti iz te moguĺnosti. 

Samo Milan Vukoviĺ, sudac Vrhovnog suda Hrvatske, 

tvrdi da Hrvat ne moģe poļiniti zloļin. Mislim da je ta 

izjava indikativna za Vrhovni sud, njegovog ļelnika i 

psihozu u Hrvatskoj.  

                                                      
15 Predmet IT-95-14.A, Svjedoļenje S. Mesiĺa, 16. ï 19. 3. 1998. 
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Interesantno je da se danas napada Mesiĺ, a ne napada drugi 

Predsjednik RH Ivo Josipoviĺ. Naravno, on brani Mesiĺa i haaġku 

presudu, kako kaģe dr. Zdravko Tomac Ămoģda i zato ġto se i on boji 

odgovornosti jer je on pisao Raļanu i Mesiĺu prijedlog rezolucije 

kojima se na milost i nemilost operacija Oluja ostavlja haaġkome 

istraģiteljuò16. Sjetimo se da je Josipoviĺ sveuļiliġni profesor na 

Pravnom fakultetu koji nas je sve ovo vrijeme uļio da hrvatski 

generali trebaju iĺi na taj sud Ăpravdeñ i dokazati svoju nevinost iako 

pravo poznaje samo to da sudovi trebaju dokazivati krivnju! Ļestitao 

je Sanaderu na uhiĺenju generala Gotovine. 

U Uvodu knjige Responsibility for war crimes: Croatian perspective 

ï selected issues / Ivo Josipoviĺ, ed. ï Zagreb, Pravni fakultet, 2005. 

ï (Monografije Pravnog fakulteta u Zagrebu Monographiae 

Facultatis iuridicae Zagrabiensis), Josipoviĺ kaģe: 

Republika Hrvatska, drģava koja je nastala iz krvavog 

raspada bivġe Jugoslavije, odigrala je direktnu i znaļajnu 

ulogu u razvoju novog meĽunarodnog kaznenog prava. 

Hrvatska je bila meĽu prvim zemljama koje su preporuļile 

osnivanje ad hoc tribunala za bivġu Jugoslaviju. Njezini su 

graĽani bili ģrtve ratnih zloļina, ali su takoĽer bili i 

optuģeni pred Haġkim tribunalom. Hrvatska ima bogatu 

povijest i suradnje i sukobljavanjaé 

Zapravo, oļito je njegovo stalno izjednaļivanje zloļina agresora i 

branitelja suprotno meĽunarodnom pravu. To je iġlo tako daleko da 

je za potrebe takvog izjednaļivanja napisao i knjigu RATNI 

ZLOĻINI ï Priruļnik za praĺenje suĽenja, Osijek, 2007. 

U njoj se moģe vidjeti i ovo: 

¶ POJAM AGRESIJE SE U TOJ KNJIZI OD 123 str. NI 

JEDNOM NE SPOMINJE 

¶ Zloļin protiv mira ï 3 puta 

¶ Od poznatih dokumenata iz meĽunarodnog prava (koje 
spominje dr. Vukoviĺ u svom Izdvojenom miġljenju u 

predmetu Branimir Glavaġ) ovaj sveuļiliġni profesor u knjizi 

                                                      
16 Dr. Zdravko Tomac, Krivokletnik Mesiĺ na ļelu zloļinaļkog 

pothvata protiv Hrvatske!, ñHrvatski listò, 5. svibnja 2011. 
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spominje Rimski Statut, a Londonski Statut iz 1945. ï ne 

spominje. 

¶ Josipoviĺ ne spominje ni Kodeks protiv mira i sigurnosti 
ļovjeļanstva, ġto ga je prihvatila Komisije za meĽunarodno 

pravo OUN 1996. 

¶ Ne spominje ni Rezoluciju br. 3314 Opĺe skupġtine OUN od 
14. prosinca 1974. 

¶ Dopunski protokol uz Ģenevsku konvenciju od 12. kolovoza 

1949. (PROTOKOL I. i PROTOKOL II.) ï spominje ali ne 

i dio koji je vaģan za obranu hrvatskih generala i same RH. 

Ponovimo taj dio: 

Ne moģe se pozivati ni na jednu odredbu ovog protokola 

da bi se ugrozio suverenitet drģave ili odgovornost vlade da 

svim zakonitim sredstvima odrģava ili ponovno uspostavi 

zakon i red u drģavi ili da brani nacionalno jedinstvo i 

teritorijalni integritet drģave! 

Naravno, to i ne ļudi kada znamo da Josipoviĺ kao ne razumije 

razliku izmeĽu agresije i obrane, izmeĽu ratnog zloļina i zloļina u 

miru. 

To je tako oļito i iz priļe kada je Ăna kaviñ primio mladu hrvatsku 

knjiģevnicu Ivanu Simiĺ Bodroģiĺ. Kao dijete je 1991. g. izbjegla iz 

Vukovara, otac joj je nestao:  

ĂOd nekih komġija koje su se noĺ nakon ĂosloboĽenjañ tamo zatekle, 

ļuli smo da je posljednji put viĽen na Ovļari, a vjerujte, tko god se 

tamo zatekao, nije zavrġio dobro.ñ 

Evo, iz njenog pera, kako je to izgledalo kod Josipoviĺa: 

ï Kako je bilo u Vukovaru s predsjednikom Tadiĺem? ï 

pitam, to me stvarno zanima, a i tih sam dana silom prilika 

bila izvan zemlje. 

ï Ooo, sjajno je bilo! ï odgovara Josipoviĺ oduġevljeno. 

ï A ġto je s tim dokumentima koje je donio? Moj otac je, 

naime, nestao na Ovļari pa me baġ zanimaé 

ï A s tim? Pa ne znam, nisam ja to gledao. Toļka. 

ï Aha. Toļka. 

(Kasnije se ispostavilo da je rijeļ o rendgenskim snimcima 

i povijestima bolesti pacijenata vukovarske bolnice iz ó89., 
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ó90. Valjda za sluļaj, ako je netko od tih pacijenata joġ ģiv, pa 

mu na sljedeĺoj kontroli zatreba. Inaļe, postoji divna 

fotografija primopredaje tog paketa vaģnog sadrģaja. Zbilja 

povijesni trenutak.) 

ï Ali, on je pokazao baġ pravu volju. Naravno, bilo je tu 

nekih, eto, kako da kaģem, kojima se to nije svidjelo, ali, znate 

kako je toé ï kaģe Josipoviĺ. 

ï Dobro, ljudi moģda misle da prije formalne isprike joġ 

neki preduvjeti trebaju postojati. Ipak, to je prvi dolazak u 

Vukovar, pitanje nestalih, recimoé A i vezanje posjeta Paulin 

Dvoru i Vukovaru, nije to baġ isto. 

Ovdje samo ģelim napomenuti da sam to rekla jedino iz 

razloga ġto je napad na Vukovar bio dio sluģbene politike 

tadaġnje Jugoslavije, dok s Paulin Dvorom, gdje su ubijeni 

srpski civili, to nije bio sluļaj. 

ï Kako to mislite? ï trgne se Josipoviĺ. ï Tamo su 

divljaļki ubijeni civili! 

ï Znam da jesu, i ģao mi je, samoé Prekine me i nastavi 

sad veĺ grmjeti. 

ï A znate li vi kako su ih ubijali? 

ï Ne ï gotovo postiĽeno kaģem. 

ï Stavljali su ih u burad i onda kotrljali niz neko brdoé - 

objasni. Ovdje ĺu vas poġtedjeti detalja koje sam morala 

sluġati, a kad je s tim zavrġio, nastavio je dalje. 

ï Ili zamislite da ste vi obitelj Zec ï kaģe predsjednik meni. 

ï Da vas netko tako odvede usred noĺi, i ta djeca, pa to je 

straġno! 

(Rijeļ je o srpskoj obitelji muļeniļki ubijenoj usred rata, u 

Zagrebu). 

Kimam glavom i zamiġljam, i zaista, to je uģasno i straġno, 

ali ne znam zaġto bih to sada zamiġljala jer mojoj obitelji u 

ratu se dogodilo sve ġto se moglo, osim ġto nisu ubijeni baġ 

svi ļlanovi. I ponovno kaģem: 

ï Ģao mi je. 
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Kad pokuġam reĺi bilo ġto drugo osim toga, predsjednik 

me prekine. Viġe ga baġ i ne sluġam, viġe mislim o tome koja 

sam ja budala. Povremeno se priberem i onda ga vidim kako 

mi pokazuje press-clippinge o sebi, nezadovoljan veliļinom 

ļlanka koji su dnevne novine posvetile njemu i njegovim 

povijesnim izjavama, u odnosu na veliļinu ļlanka koji su 

posvetile branitelju iz Vukovara koji je izjavio kako Tadiĺ 

mora osuditi reģim i od njega se ograditi. 

Naravno, mlada knjiģevnica nije mogla ni pomisliti da Predsjedniku 

njene drģave nije ni najmanje stalo do njenog oca. Na njeno: ĂMoj 

otac je, naime, nestao na Ovļari pa me baġ zanima...ò : NI 

RIJEĻI!  

Zapravo, malo kasnije, rekao joj je neġto kao:  

ĂĠto mi tu cmizdrite kad Vam nije pobijena cijela obitelj.ñ 

Da, zaġto bi njega zanimala sudbina njena oca. Pa on je 

Hrvat.  

Mlada je, pa je povjerovala da on samo ne razumije ponajbolje o 

ļemu se radi pa mu je htjela objasniti kako je napad na Vukovar 

bio dio sluģbene politike tadaġnje Jugoslavije, dok s Paulinim 

Dvorom, gdje su ubijeni srpski civili, to nije bio sluļaj. 

Zapravo, pravo pitanje je kolika je Josipoviĺeva uloga u pisanju same 

presude. Sjeĺate li se kako je na zavrġetku suĽenja kada je svima bilo 

oļito koliko su isprazne haaġke optuģnice u srazu s obranama 

hrvatskih generala Josipoviĺ izjavio kako su se zloļini dogodili i za 

to netko mora odgovarati. Zapravo se nameĺe dojam kako i on misli 

kako je Hrvatska agresor i da su stoga i hrvatski ratnici izvrġili ratni 

zloļin.  

Moģda kao pravnik Josipoviĺ i nije izravno pisao optuģnicu, ali je 

ona pisana kao da jeste. A ako i nije, jedno je sigurno: danas svi iz 

Haaga, vlasti u Hrvatskoj i mediji u Hrvatskoj (oprostite mi ne mogu 

izgovoriti hrvatski mediji) o presudama u Haagu, tom zloļinu prema 

generalima i cijelom hrvatskom narodu, samo ponavljaju 

Josipoviĺevo: 

ĂZLOĻINI SU SE DOGODILI I ZA TO NETKO MORA 

ODGOVARATI!ñ 

Treba li reĺi da misle na zloļine koje su uļinili ili navodno uļinili 

Hrvati!  
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Ili kako je to lijepo pokazao Josipoviĺ mladoj knjiģevnici Ivani Simiĺ 

Bodroģiĺ. Razgovor je poļeo njegovim pitanjem:  

ĂI, recite, koji je vaġ problem?ñ 

Kada je doznao da joj je otac nestao tamo na nekoj Ovļari, lijepo joj 

je objasnio da to ne moģe biti problem. Pa, pobogu, otac joj nije 

Srbin.  

Da, na koga je mislio Marko Perkoviĺ Thompson kada u istoj 

pjesmi kaģe: 

Prodali su naġe snove Judini sinovi 

suho zlato bacili u blato 

buĽenje je bilo tako lijepo, moģda prekasno 

i nevinom krvlju plaĺeno 

Ej, umorna zemljo izmuļena 

ima li joġ tko umrijeti za te 

Prodali su naġe snove Judini sinovi 

suho zlato bacili u blato 

pred vratima tuĽim opet za pravdu molimo 

teģak sada kriģ mi nosimo 

Ej, umorna zemljo izmuļena 

ima li joġ tko umrijeti za te 

Ili da se narugamo na naļin na koji je to nedavno uļinio bivġi 

ameriļki veleposlanik u Hrvatskoj Peter Galbraith.  

Kineski filozof Sun Tzu nije ni sanjao da ĺe njegovo djelo tek danas 

dobiti svoju ispravnu interpretaciju. On je govorio o najniģim i 

najodvratnijim ljudima kao o neļem loġem. Ali mi znamo da su takvi 

ljudi neġto najbolje moguĺe, zar ne? A oni koji su najistaknutiji 

ispred svih takvih u svijetu sigurno su oni najniģi i najodvratniji u 

Hrvatskoj. Pa tko se drugi moģe pohvaliti time da je jedini u 

povijesti, u proġlosti, sadaġnjosti i buduĺnosti, izruļio generale 

pobjedniļke vojske da im sude i pri tome odigrao najznaļajniju ulogu 

u njihovoj osudi! 

5. UMJESTO ZAKLJUĻKA 

Ali, ļinjenica je da su i zbog takvih svojih Ăzaslugaò i Mesiĺ i 

Josipoviĺ birani za predsjednike RH. 
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Zato ĺu zavrġiti ovaj tekst nastavljajuĺi s citiranjem Ivice Marijaļiĺa 

s poļetka ovog teksta: 

éali sada u Splitu ģele osuĽenom Gotovini dati ulicu ili 

trg, baġ kao ġto su, podsjeĺa Nenad Ivankoviĺ autor knjige 

ĂĠto smo mu uļiniliò, i Atenjani nakon osude na smrt podigli 

spomenik Sokratu, a njegove tuģitelje prognali. Gotovina i 

Markaļ su ģivi. Straġan ĺe biti njihov susret s nezahvalnom 

Hrvatskom kojoj su dali slobodu, a ona njima robiju, joġ 

straġniji sa svim ovim manjim ili veĺim izdajnicima. Ako su 

imalo ljudi, oni to u moralnom smislu ne bi smjeli preģivjeti. 

Franz Kafka i njegov Jozef K. pomaģu nam da pronaĽemo 

neġto utjeġno: slava ĺe nadģivjeti Antu Gotovinu, sramota ĺe 

nadģivjeti Stjepana Mesiĺa, Ivicu Raļana i Ivu Sanadera kao i 

sve njihove stereotipne podanike. 

Nadajmo se da ĺe biti barem tako. Istina, Hrvate je neġto malo 

uznemirila presuda u Haagu, ali brzo su to zaboravili. (Zapravo, 

trajalo je to i doslovno ï DVA DANA.) Dapaļe, i dalje im je 

najpopularnija osoba predsjednik Josipoviĺ.  

S druge strane, Ivica Marijaļiĺ je nepravedan prema njemu kada 

ga nije stavio rame uz rame s Mesiĺem, Raļanom i Sanaderom, jer 

je on vjerojatno u presudi hrvatskim generalima odigrao kljuļnu 

ulogu. Podsjetimo se: 

1. Od 1995. godine imamo stalne napade na one koji prave 

razliku izmeĽu agresora i ģrtve, tj, na one koje prave razliku 

izmeĽu ratnog zloļina i zloļina u ratu. 

2. Struļnjak za pitanje ratnog zloļina s Pravnog fakulteta u 
Zagrebu jest prof. dr. sc. Ivo Josipoviĺ, koji je ovakve 

poglede na kraju elaborirao u knjizi RATNI ZLOĻINI ï 

Priruļnik za praĺenje suĽenja, Osijek, 2007., skrivajuĺi od 

hrvatske javnosti sve ono ġto je u meĽunarodnom pravu u 

suprotnosti s ģeljenim postavkama. 

3. Josipoviĺ je autor Deklaracije o predaji nadleģnosti 

Haaġkome tuģiteljstvu za Oluju i Bljesak. Time je napisana 

i optuģnica i presuda generalima. 
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4. Suprotno pravnim normama, tvrdio je da generali trebaju 

otiĺi na Sud dokazati nevinost. 

5. Ļestita Sanaderu na uhiĺenju generala Gotovine. 

6. Na zavrġetku suĽenja Josipoviĺ je izjavio kako su se zloļini 
dogodili i za to netko mora odgovarati. Kada to kaģe na 

zavrġetku suĽenja nevinima ï jasno je da ģeli njihovu osudu. 

Danas se svi iz Haaga, vlasti u Hrvatskoj i mediji u 

Hrvatskoj drģe tog naputka! 

Da, ostaje nam samo nadati se da ĺe slava nadģivjeti Antu Gotovinu, 

sramota ĺe nadģivjeti Stjepana Mesiĺa, Ivicu Raļana, Ivu Sanadera i 

Ivu Josipoviĺa kao i sve njihove stereotipne podanike.  

 

Okrugli stol: Pamĺenje i suvremenost  

 

Portal HKV-a, 13. svibnja 2011. i 18. svibnja 2011. 
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ZABRANJENI AKADEMIK ï PRIJEVAROM U 

HAZU!?, ZAGREB, 2012. 

 

NE MOĢE SE KOMUNISTIĻKIM DOGMAMA 

PROTIV RAZUMA I RAZUMA!  

U nedostatku suvislog odgovora i protuargumenata na 

Razumove teze o Jasenovcu, s jedne strane, a gonjen strasnom, 

tipiļno komunistiļkom ģeljom da ga u korijenu sasijeļe ad 

hominem, s druge strane, novinar Jutarnjeg lista Inoslav Beġker 

sluģi se klasiļnom logiļkom smicalicom argumentum ad 

verecundiam, pa mu suprotstavlja komunistiļke autoritete koji 

su o Jasenovcu izrekli svoje procjene broja stradalih, a to ġto za 

takve procjene nema nikakvih nepobitnih dokaza, nije mu 

vaģno. Rabeĺi takvu metodu, novinar Beġker pao je ispod svake 

razine profesionalnog i intelektualnog digniteta 

Piġe: IVICA MARIJAĻIĹ  

Rijetko je koji intervju izazvao toliko reakcija kao onaj s dr. 

Stjepanom Razumom, povjesniļarom i arhivistom, koji je Hrvatski 

list objavio prije par tjedana, a u kojemu se zauzeo za ruġenje 

velikosrpskog mita o Jasenovcu kao mjestu masovnog i sustavnog 
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zloļina nad Srbima, Ģidovima, Romima... jer za to nema dokaza. 

Kad se malo bolje razmisli, reakcije su i bile oļekivane jer baġtinici 

komunistiļkog sustava sve ĺe vam danas oprostiti, oprostit ĺe vam, 

doduġe s teġkom mukom, moģda i ruġenje Jugoslavije, ali diranje u 

Jasenovac ï nikada. Komunizam je pregaģen u vrtlogu povijesnih 

promjena, Jugoslavija se raspala u krvi, ali, ġto je zaseban fenomen, 

Jasenovac je kao mit opstao pa kad se danas raspravlja o Jasenovcu, 

stjeļe se dojam da i nismo u samostalnoj i suverenoj hrvatskoj drģavi, 

nego joġ uvijek u Jugoslaviji i da velikosrpska mitomanija i dalje 

egzistira.  

Na Razumov intervju meĽu prvima je reagirao veleposlanik 

Republike Srbije u Zagrebu Stanimir Vukiĺeviĺ. Obratio se 

Ministarstvu vanjskih i europskih poslova Republike Hrvatske i 

zatraģio sluģbeni stav i komentar hrvatskih vlasti u povodu izjave 

hrvatskog povjesniļara i katoliļkog sveĺenika Stjepana Razuma, 

obavijestila je beogradska Politika. Po pisanju toga lista, navodno je 

i Izraelska kulturna zajednica austrijskih Ģidova oġtro osudila, kako 

kaģu, novi u nizu pokuġaja poricanja holokausta. Po pisanju Politike, 

od izjave dr. Stjepana Razuma ogradila se i Zagrebaļka 

nadbiskupija.  

Voditelj odnosa s javnoġĺu Zvonko Franc navodno je u 

telefonskom razgovoru za Politiku rekao da dr. Stjepan Razum nije 

dao intervju kao sveĺenik nadbiskupije, veĺ kao povjesniļar. Franc 

nije pritom komentirao ļinjenicu da je Razum naļelnik 

Nadbiskupijskog (povijesnog) arhiva u Hrvatskom drģavnom arhivu 

i da je imenovan uz suglasnost nadbiskupa. 

U hrvatskim medijima zabiljeģeno je nekoliko pokuġaja da se 

diskreditira dr. Stjepan Razum zbog danoga intervjua i teza iznesenih 

u njemu. Najveĺi, ali i najuzaludniji pokuġaj osporavanja poduzeo je 

novinar i kolumnist Jutarnjeg lista Inoslav Beġker. Na cijeloj 

novinskoj stranici tog zagrebaļkog dnevnog lista objavio je tekst pod 

naslovom ĂPovjesniļar za kojeg ne postoji ni jedan dokaz da je logor 

Jasenovac bio stratiġteñ, a u nadnaslovu se pita: ĂKako je Stjepan 

Razum poniġtio postojanje tvornice smrti?ñ. Beġker upozorava, 

implicite prijeteĺi u maniri komunistiļkoga aparatļika, da je Stjepan 

Razum proļelnik Nadbiskupskog arhiva kojem drģava plaĺa 

troġkove, odnosno da drģava ima spram njega duģnosti i nikakva 



84                                    IVICA MARIJAĻIĹ 

 

prava. Premda je svoju nervoznu reakciju nabacao na cijelu novinsku 

stranicu, uzalud su se ļitatelji nadali pronaĺi makar i jedan racionalni 

protuargument na teze koje je dr. Stjepan Razum iznio u Hrvatskom 

listu. Ġokiran ġto dr. Razum tvrdi da nema dokaza da je u Jasenovcu 

poļinjen sustavan i masovan zloļin, Beġker mu odgovara pozivajuĺi 

se na Vladimira Ģerjaviĺa i njegov proraļun o 83.000 ubijenih u 

Jasenovcu, a onda dodaje i joġ davne iskaze nekih Ăsvjedokañ, Srba, 

koji su navodno vidjeli leġeve kako plutaju Savom. Kljuļno 

Razumovo podsjeĺanje da su komunistiļke vlasti u tri navrata poļele 

s iskapanjem u Jasenovcu, 1961., 1964. i 1984., ali nakon svakog 

pokuġaja prekidale iskapanje i skrile nalaze, jer su naiġli na posmrtne 

ostatke ubijenih hrvatskih vojnika i civila, ġto znaļi da ima dokaza 

za partizanske, a ne za ustaġke zloļine u Jasenovcu, Beġker u svojoj 

reakciji ne spominje. U nedostatku, dakle, iole suvislog odgovora na 

Razumove teze i zakljuļke, s jedne strane, a gonjen strasnom, tipiļno 

komunistiļkom ģeljom da ga u korijenu sasijeļe ad hominem, s druge 

strane, novinar Jutarnjeg lista sluģi se klasiļnom logiļkom 

smicalicom argumentum ad verecundiam, pa mu suprotstavlja 

komunistiļke autoritete koji su o Jasenovcu izrekli svoje procjene. 

Vladimir Ģerjaviĺ nije bio ni povjesniļar ni demograf, dao je samo 

vlastitu procjenu broja stradalih koristeĺi se demografskom 

statistikom, a koliko je njegova procjena vjerodostojna i 

potkrijepljeno nepobitnim dokazima, Beġekru oļito nije od odluļne 

vaģnosti. Rabeĺi takvu metodu, novinar Beġker pao je ispod razine 

profesionalnog i intelektualnog digniteta. Dr. Stjepan Razum u 

intervjuu je govorio iznimno trezveno, sabrano, argumentirano i 

nadasve logiļki. Svaka njegova misao, teza i stav su silogistiļki-

konkluzivni, a na njih je Beġker odgovorio pamfletima i 

manipulacijama. Dr. Razum, pokazao je to u intervjuu, vrsni je 

intelektualac, a protiv razuma i Razuma nije moguĺe polemizirati 

komunistiļkim dogmama.  

Svatko tko je normalan osudit ĺe svaki zloļin bez obzira na 

poļinitelja. To uopĺe nije pitanje lijeve ili desne politiļke 

orijentacije, nego pitanje postojanja ili nepostojanja humanizma i 

savjesti u ļovjeku. Nije teġko osuditi pojedinaļna ili skupna 

pogubljenja u Jasenovcu, ali ovdje je rijeļ o viġedesetljetnom, 

propagandistiļkom konstruktu koji se gradi na Jasenovcu i s kojim 

se ļitav jedan narod i danas drģi u stanju politiļke, moralne i uopĺe 
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razvojne inhibicije pri ļemu se svaki pokuġaj preispitivanja tog 

konstrukta unaprijed sprjeļava i stigmatizira. Suvremeno poimanje 

fenomenologije zloļina kompleksno je pa zloļin ne podrazumijeva 

samo ļinjenje zla, nego je krimen i nijekanje poļinjenoga zla, ali isto 

tako zloļin je i nametanje zloļina cijelom jednom narodu kad za to 

nema dokaza, zloļin je i biti u sluģbi tog nametanja i takve 

propagande pa kad novinar Beġker o Jasenovcu govori kao o tvornici 

smrti bez ikakvih argumenata, onda je on u sluģbi velikosrpskog mita 

o Jasenovcu, u sluģbi beogradske tvornice laģi i u sluģbi te vrste 

zloļina protiv hrvatskoga naroda.  

 Prije bilo kakve apodiktiļne procjene o broju ģrtava ustaġkog 

zloļina u Jasenovcu potrebno je iznijeti dokaze. Ni Javna ustanova 

spomen-podruļje Jasenovac, koja barata s brojem od 81 tisuĺe 

stradalih, nema ļvrste dokaze da su ljudi s toga popisa zaista i stradali 

u Jasenovcu. Jedno temeljito istraģivanje o Ģidovima u Vojvodini 

pokazalo je da 95 posto onih Ģidova iz Vojvodine koji su navedeni 

u jasenovaļkom popisu nisu tamo zavrġili. Uprava Javne ustanove 

priznaje da taj svoj popis temelji na podacima jugoslavenskog 

Drģavnog zavoda za statistiku iz 1964. godine, a taj popis sastavljala 

je Zemaljska komisija u sastavu koje su bili i ļetnici preobraĺeni u 

partizane. Jugoslavenska historiografija i sve komunistiļke vlasti, 

ukljuļujuĺi i one danaġnje u Hrvatskoj koje na odreĽen naļin baġtine 

tu ideologiju, imaju straġan problem u pogledu Jasenovca: nabacaju 

se razliļitim podatcima u broju stradalih, a nemaju konkretnog 

dokaza. Sve njihove teorije i procjene padaju u vodu pred pitanjem: 

Gdje su kosturi? Njih nigdje nema ni u jednom sluļaju tzv. masovnih 

ustaġkih stratiġta. U tome je kljuļna razlika izmeĽu ģrtava 

partizanskog i komunistiļkog zloļina i ģrtava ustaġkog zloļina. 

Danas nije teġko dokazivati okrutne partizanske i komunistiļke 

masovne zloļine jer kosti hrvatskih ģrtava izbijaju svakoga dana na 

vidjelo na svakom dijelu Hrvatske, Slovenije i Bosne i Hercegovine, 

a time izbija i surova i mraļna istina o naravi sustava koji Beġker, 

Goldstein i sliļni uporno brane.  

S druge strane, nigdje posmrtnih ostataka navodnog masovnog 

ustaġkog zloļina u Jasenovcu, Jadovnu... Istraģite i iskopajte veĺ 

jednom barem tisuĺu ili dvije kostura, ako veĺ ne moģete 50, 80, 500 

ili ļak 700 tisuĺa, i dokaģite da se masovni zloļin zaista dogodio, pa 
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ĺe vam ljudi vjerovati. Dok se to ne dogodi, sve te ogorļene tvrdnje 

dio su odrģavanja velikosrpskog mita o Jasenovcu, kao ġto je dr. 

Stjepan Razum ustvrdio u intervjuu. Beġkeru je teġko priznati da je 

dr. Razum u pravu. Njemu je kao i veĺini komunistiļkih apologeta 

zapravo teġko napraviti iskorak iz svijeta u kojemu je cijeli ģivot 

ģivio, ne znajuĺi, ne ģeleĺi znati da postoje i drugi svjetovi. Jer kad 

bi iskoraļio, pljunuo bi zapravo na cijeli svoj ģivot i shvatio da ni 

piġljiva boba na vrijede istine za koje se zauzima i bori. Rijetki meĽu 

njima smognu hrabrosti suoļiti se sa sobom, a jedan od njih je Stanko 

Lasiĺ koji je u poznim godinama, u svojim Autobiografskim 

zapisima, priznao da se Jugoslavija rodila u zloļinu, u zloļinu je rasla 

i u zloļinu je nestala. Lasiĺ je vrhunski intelektualac, ali je bio 

komunistiļki fanatik, partizan i ļlan SKOJ-a te se u to doba i osobno 

obraļunavao s Ăneprijateljimañ i organizirao premlaĺivanja 

neistomiġljenika. Tek 2000. odluļio je objaviti potresne sluļajeve 

partizanskih zloļina u Zagrebu, Karlovcu i drugdje nad trudnicama, 

djecom i ostalim neduģnim ljudima kojima je i sam svjedoļio. Kaģe 

da mu seĂ zaledio dahñ od tiġine kojom su ljudi popraĺali te zloļine, 

a na zakaġnjelo priznanje i objavu odluļio se kao na oblik 

samokaģnjavanja. 

Osim Beġkera u Jutarnjem listu, nekoliko joġ sramotnijih osvrta 

na Razumov intervju objavio je i rijeļki Novi list. No ti su osvrti 

doista toliko jadni i plitki da ne zasluģuju nikakav komentar osim ġto 

je tragikomiļno da bilo koji medij daje prostor autorima koji ni 

profesionalno ni intelektualno nisu dorasli takvoj vrsti posla. Sve te 

reakcije samo potvrĽuju da je u sluļaju Jasenovca potrebno krenuti 

ï ab ovo!  

Hrvatski list, 30. kolovoza 2012. 
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RASIZAM DOMAĹIH SLUGU, ZAGREB, 2013. 

 

JOSIPOVIĹEVA LJUBAV PREMA 

MILOĠEVIĹEVIM ZEĻEVIMA 
 

Robert Horvat u tekstu Srbijanskim ludostima nikad kraja: Isus Krist 
je bio Srbin!, HRSvijet, 5. 2. 2012. komentira srpske bedastoĺe tj. 
izjave srbijanskih ñsedih glavaò koje tvrde kako je Blaģena Djevica 
Marija bila etniļka Srbijanka, a da je sam Isus Krist, po majci bio 
Srbin. 

Horvat o tome daje i navode iz moje knjige U Boki kotorskoj svaki 
kamen govori hrvatski, Zagreb 2004. str. 254. 

A zapravo, neobiļno je da naġi ljudi ne znaju za takvu ñsrpsku 
povijestò. Pitam se jesu li to uopĺe znali o ļemu piġu neki naġi 
novinari kada su usporeĽivali naġ zahtjev vlastima Republike 
Hrvatske (REFERENDUM POSLIJE PRESUDE HRVATSKIM 
GENERALIMA!)  s ñnebeskim narodomò. 

Mi navodimo ġto o nama Hrvatima misle neki stranci, a nekim naġim 
kolumnistima to je istovjetno s ovakvim srpskim ñznanstvenimò 
spoznajama. Samo neki ļudni Hrvati mogu rijeļi naġega velikog 
Pape Ivana Pavla II. o Hrvatima kao ñnarodu nadeò dovoditi u svezu 
s Srbima kao ñnebeskom naroduò, zar ne? 

Podudarnosti Josipoviĺeve i Tadiĺeve politike 
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Izjednaļivanje ļinjenice da se jedan malobrojan narod suprotstavio 
mnogim velikim silama i uspio stvoriti svoju drģavu s ovakvom 
ñpovijeġĺuò doista je smijeġno. Zato sam na Portalu HRSvijet to 
komentirao ovako: 

érazmiġlja s malo logike znao bi da bi za takvu usporedbu 
morao naĺi nekog stranca koji tako govori o Srbima. Poġto to ne 
ļini, evo ja ĺu mu ponuditi jedan takav primjer: Mario 
Borghezio, talijanski zastupnik u Europskom parlamentu je, ne 
tako davno, izjavio kako je Mladiĺ za njega domoljub; da su Srbi 
u BiH mogli zaustaviti napredovanje islama u Europi, ali su, na 
ģalost, bili sprijeļeni. 

Zapravo, nema stvarne razlike izmeĽu izjednaļivanja veliļanstvene 
pobjede ñnaroda nadeò i ñnebeskog narodaò s tzv. izjednaļivanjem 
krivnje u Domovinskom ratu. Viġe od deset godina uporno piġem da 
se ne radi o ñizjednaļivanjuò, nego o ñizvrtanjuò krivnje. Vidim da o 
tome piġe i Ivica Marijaļiĺ u najnovijem broju Hrvatskog lista (2. 
veljaļe 2012.): 

Nasilna simetrija u krivnji za ono ġto se dogodilo 90-ih neġto je 
najgore ġto se moglo Hrvatskoj dogoditi. To izjednaļavanje 
krivnje, nasuprot svim ļinjenicama, traje dulje od deset godina i 
nastavi li se s ovakvim intenzitetom i s ovakvih visokih 
politiļkih razina u Hrvatskoj, jednom ĺe prijeĺi u zavrġnu fazu 
u kojoj ĺe povijest biti posve izvrnuta naglavaļke te ĺe agresori 
i sluģbeno biti proglaġeni ģrtvama, a ģrtve agresorima. 

U svom tekstu Marijaļiĺ govori o onoj ulozi predsjednika Republike 
Hrvatske o kojoj sam govorio u nizu tekstova: 

Josipoviĺeva politika savrġeno se podudara s interesima 
agresorske Srbije i njegova prijatelja Borisa Tadiĺa kojemu 
nuģno treba ekvidistanca krivnje za ratove iz 90-ih kako bi svoju 
zemlju oslobodio teġkih grijeha i bez priznanja krivnje, i bez 
kajanja, i bez traģenja oprosta, i bez plaĺanja odġtete. 

Ono ġto hrvatski pisci ne koriste dovoljno u opisivanju rada onih ļije 
se djelovanje podudara s interesima nebeskog naroda jest poruga. 
Istina, oni samo provode zahtjeve svjetskih moĺnika i za to su bogato 
nagraĽeni (ļak i predsjedniļkim foteljama), ali tim prije im se treba 
rugati. Ona boli, ma koliko god bili plaĺeni za svoja (ne)djela. 

Thompson kao Goldsteinova ñpretnjaò Srbima 
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Ļesto sam je koristio u svojim tekstovima i doista uļinak zna biti 
razoran. Posebno mi je draga moja priļa ñDobri ļovek Slobaò o 
navodnoj podjeli BiH izmeĽu do zuba naoruģanog Miloġeviĺa i 
razoruģanog TuĽmana u KaraĽorĽevu. Dobar ļovek Sloba daje 
Franji pola Bosne. 

A sve ġto nam se dogaĽa sjajno je za ruganje. Npr. Josipoviĺev 
savjetnik za kulturu Slavko Goldstein. Goldsteinov najznaļajniji 
doprinos hrvatskoj kulturi jest izuzetno dostignuĺe kada je uspio 
nametnuti hrvatskoj javnosti tvrdnju kako je dokaz da Hrvatska ide 
u faġizam to ġto je na Thompsonovom koncertu u Zagrebu meĽu 130 
000 nazoļnih bio i jedan s ustaġkom kapom. Poslije toga krenula je 
prava histerija na Thompsona. Tko je u povijesti kulture izazvao 
takvu histeriju s tako idiotskom tvrdnjom? Dakle, ļovjek je doista 
zasluģio svoje savjetniļko mjesto mnogo viġe od bilo koga drugoga, 
zar ne? 

Zato sam u Beļu, prigodom predstavljanja knjige koju smo sastavili 
Mate Kovaļeviĺ i ja sugerirao naġim ljudima da pokaģu 
razumijevanje kada Srbi traģe zabrane Thompsonovih koncerata. 
Evo kako sam to objaġnjavao profesoru Tomcu u naġem razgovorom 
u onoj nekadaġnjoj njegovoj TV emisiji: 

Zato sam rekao naġima:  

Iskaģite Srbima suĺut i kaģite da Vi razumijete njihov strah. Jer 
doista to je ñBojna Ļavoglaveò! Kad su je sluġali sigurno im se 
ledila krv u ģilama. Oni se dan-danas boje kad ļuju tu pjesmu, 
pa je normalno da piġu proteste. Nije normalno kad to rade ovi 
iz Hrvatske. Novinari! Na Thompsonovom portalu spominju tko 
je pisao Beļu iz hrvatskih novina, tko je traģio zabranu njegovog 
koncerta. Tako da sad imate situaciju da danas vani samo 
jugoslaveni iz Hrvatske i Srbi protestiraju protiv Thompsona. 
Ma ovi jugoslaveni, Vi znate jednu moju pitalicu o njima? 

Tomac: Ne, recite. 

Peļariĺ: Znate li koja je razlika izmeĽu Jugoslavena i ļetnika? 
Pa ļetnik je poġteni ļetnik, a Jugoslaven je pokvareni ļetnik. 

Tomac: Aha, dobro (hahahaha). 

Peļariĺ: Prema tome, mene ne ļudié 

Tomac: Nisam znao za to! Duhovito je. Duhovito! 

Peļariĺ: Vama i jest duhovito jer mislite isto kao i ja. Njima 
nije! ñFeral Tribuneò je to svojevremeno tri-ļetiri puta, kad bi ja 

http://hrsvijet.net/index.php?option=com_content&view=category&layout=blog&id=89&Itemid=360
http://hrsvijet.net/index.php?option=com_content&view=category&layout=blog&id=89&Itemid=360
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to negdje napisao, stavljao u onu njihovu rubriku ñGreatest 
Shitsò. 

Josipoviĺeva ljubav prema Miloġeviĺevim zeļevima 

Nevjerojatno je kako ni Vukovar naġi pisci ne znaju iskoristiti u istu 
svrhu. Eto, svi drģavotvorni Hrvati ġokirani su ļinjenicom da je 
prigodom, citirat ĺu Marijaļiĺa: Josipoviĺeva i Tadiĺeva susreta u 
Vukovaru prilikom kojega je (Josipoviĺ, op. J. P.) pristao da 
tragedija Vukovara koji su razorili i ubili Srbi bude izjednaļena s 
incidentom Hrvatske vojske nad Srbima u jednom selu. 

Josipoviĺ vjerojatno misli da je to izjednaļivanje neġto jako pametno 
pa to zna i ponavljati. Zgodno je uvijek uz takve usporedbe navesti 
jednu drugu usporedbu. 

Onu Slobodana Miloġeviĺa tjedan dana nakon ñOlujeò (dokument 
koji joġ uvijek nije dostavljen obrani hrvatskih generala): 

Molim vas, 6 hiljada Hrvata je branilo Vukovar pola godine; 
napadala je cela Prva armija, vazduhoplovstvo, ļudo, sva sila 
koju je imala JNA, a oni nisu odbranili Knin, kojem se moģe 
priĺi samo iz tri pravca; nisu ga mogli braniti ni 12 sati!?(é) 
Tamo je palo nareĽenje da svi izaĽu iz Krajine istog dana, ļak 
bez stvorenog kontakta sa hrvatskom vojskom na najveĺem delu 
fronta. (...) Pitanje je ko je, zaista, doneo odluku da krajiġko 
rukovodstvo napusti Krajinu? Takva odluka, kada su imali sve 
uslove da se brane, izazvala je egzodus. Sada to treba da bude 
razlog da Jugoslavija jurne tamo da brani te teritorije, sa kojih 
su oni utekli kao zeļevi?! 

Kad usporedite Josipoviĺevu i Miloġeviĺevu tvrdnju, zar vam ne 
doĽe upitati se: Tko od te dvojice viġe voli Hrvate? 

S druge strane, ne moģemo zaboraviti da je ipak sluģbeno Miloġeviĺ 
bio srpski predsjednik i ñozbiljnoò porazmisliti o njegovim rijeļima. 
One naime opravdavaju Haaġku presudu. Istina je da su general 
Gotovina i Hrvatska vojska sprijeļili genocid u Bihaĺu, koji bi prema 
ameriļkom vojnom ataġeu bio razmjera onih iz Drugoga svjetskog 
rata. Ali, je li to straġnije od ļinjenice da se pritom od Srpske vojske 
napravili zeļeve? Zar nije plemenitije ono ġto su ģeljeli Srbi ï pobiti 
ljude, umjesto praviti od njih zeļeve? 

Zar u tom smislu ne treba razumjeti ponaġanje Josipoviĺa i mnogih 
drugih hrvatskih jugoslava? Oni su svjesni tog hrvatskog ñzloļinaò i 

http://hrsvijet.net/%3e%3eMILOŠEVIĆEV%20TRANSKRIPT%20-%20oslobađajući%20dokaz%20koji%20pobija%20navode%20PRESUDE%20hrvatskim%20generalima
http://hrsvijet.net/%3e%3eMILOŠEVIĆEV%20TRANSKRIPT%20-%20oslobađajući%20dokaz%20koji%20pobija%20navode%20PRESUDE%20hrvatskim%20generalima
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normalno je da pokuġavaju izjednaļiti krivice ï jer to koristi nama, 
zar ne? 

Zar nije zato neobiļno ġto se u Hrvatskoj ļude onolikim izljevima 
mrģnje u Srbiji prilikom rukometnog prvenstva? Pa kako ti naġi pisci 
ne razumiju da je mrģnja Srba sasvim prirodna? Jer, kako ne mrziti 
one koji su od njih napravili zeļeve, zar ne? 

Dakle, doista je naġa Hrvatska idealan poligon za komediografe. 
Moguĺnosti su im beskrajne. 

Kako je Benjamin Toliĺ ismijao stavove NATO-a 

MeĽutim, meni je najdraģi pravi spektakl koji je svojevremeno 
priredio Benjamin Toliĺ (Priznajem, Hrvat sam!, Zagreb 2005.): 

Joġ na poļetku velikosrpske agresije na BiH, dakle 1993. 
godine, organiziran je u Hamburgu okrugli stol o BiH. 
Sudjelovali su predstavnici tamoġnjeg Instituta za mirovna 
istraģivanja, veleposlanstva BiH, jedan Nijemac stoģerni general 
ispred NATO-a, a ispred Hrvatskog veleposlanstva ministar 
savjetnik Benjamin Toliĺ. Bilo je oko 200 sluġatelja. Na samom 
poļetku Toliĺ je rekao da on ne bi trebao sudjelovati na tome 
okruglom stolu jer on nije struļnjak za ratna pitanja pa ĺe 
nazoļni ismijati njegova glediġta. Obeĺali su da ne ĺe. Stoģerni 
general je iznio stavove NATO-a. Srbi su po njima vojniļki 
narod, a u BiH se moģe voditi partizanski naļin ratovanja, pa 
ako bi se ukljuļio NATO, rat bi trajao godinu dana, a bilo bi 
potrebno 500 tisuĺa NATO-vih vojnika. General je nabrojio 
golemo teġko naoruģanje koje bi im za to trebalo. Tada je rijeļ 
dobio g. Toliĺ i on je rekao da se ne slaģe s procjenama iz 
NATO-a. Zatim je rekao kako on smatra da NATO-u treba 
najmanje milijun vojnika, a i sve brojeve o potrebnom 
naoruģanju je udvostruļio: Uz sve to, NATO-u bi trebalo 
najmanje ļetiri godine da bi pobijedio Srbe, zakljuļio je Toliĺ. 
Dvoranom se razlijegao podrugljiv smijeh, na ġto je Toliĺ 
demonstrativno htio napustiti okrugli stol rekavġi: Pa zar nisam 
upozorio da ĺe se smijati mojim tvrdnjama. Ispriļali su se, a 
onda je on nastavio: 

Postoji i drugo rjeġenje. Treba pola od oruģja koje bi bilo 
potrebno NATO-vim vojnicima podijeliti Hrvatima i 
Muslimanima, ali ĺe tada rezultati biti porazni jer poslije toga 
viġe ne ĺe biti Srba s ovu stranu Drine. 

http://hrsvijet.net/index.php?option=com_content&view=category&layout=blog&id=54&Itemid=335
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Po zavrġetku tribine NATO-ov general je rekao Toliĺu da ga nije 
trebao onako ismijati, jer to su bili stavovi NATO-a, a ne 
njegovi. 

Pa mogli ste to i reĺi. Ja i jesam ismijao njihove stavove, a ne 
Vas! 

Sjajni Toliĺ, zar ne? 

HRSvijet, 6. veljaļe 2012. 
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SEDMO PISMO 
 

Poġtovani Predsjedniļe Hrvatske vlade, 

vidjeli ste iz prethodnih pisama kako se mnogi, pa ļak i neki biskupi, 
pitaju zaġto Vam uopĺe piġem ova pisma. Odgovor se, zapravo, krije 
u sljedeĺim rijeļima naġega sjajnog kolumniste i glavnog urednika 
Hrvatskog lista Ivice Marijaļiĺa, u tekstu napisanom povodom 
napada na hrvatskog povjesniļara Stjepana Razuma: 

Njemu je kao i veĺini komunistiļkih apologeta zapravo teġko 
napraviti iskorak iz svijeta u kojemu je cijeli ģivot ģivio, ne 
znajuĺi, ne ģeleĺi znati da postoje i drugi svjetovi. Jer kad bi 
iskoraļio, pljunuo bi zapravo na cijeli svoj ģivot i shvatio da ni 
piġljiva boba na vrijede istine za koje se zauzima i bori. Rijetki 
meĽu njima smognu hrabrosti suoļiti se sa sobom, a jedan od 
njih je é 

Vaġe rijeļi iz Srebrenice pokazuju da Vi ne morate pripadati krugu 
onih koji ne znaju i ne ģele znati da postoje drugi svjetovi. 
Predsjednika drģave nisam ubrojio u takve. S pravom. Pogledajte 
samo njegovo reagiranje na intervju, odnosno prituģbe iz ñglavnog 
gradaò Beograda na Razumov intervju. Na HRSvijetu, 28. kolovoza 
2012. nalazim tekst: 

 Ivo Josipoviĺ: Nitko ne smije negirati Jasenovac 

Ivo Josipoviĺ izrazio je zabrinutost zbog ñnegiranja ustaġkih 
zloļina u Jasenovcuò te naglasio da je ñtaj logor simbol zla koje 
nitko u civiliziranom svijetu ne bi smio ignorirati i negiratiò. 

Josipoviĺ je, priopĺenjem za javnost, reagirao na izjave Stjepana 
Razuma, ġefa Nadbiskupskog arhiva, sastavnog dijela 
Hrvatskog drģavnog arhiva, u intervjuu Hrvatskom listu od  
9. kolovoza o nepostojanju dokaza o masovnim ustaġkim 
zloļinima u Jasenovcu, postavġi tako i povjesniļar koji ĺe 
odreĽivati ġto se smije a ġto ne istraģivati. (Dan je i link intervjua 
dr. Razuma:  

http://hrsvijet.net/index.php?option=com_content&view=articl
e&id=23167:dr-stjepan-razum-nema-dokaza-za-masovne 
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ustake zloine-u-jasenovcu-ali-ima-za 
artizanske&catid=1:politika&Itemid=9) 

Josipoviĺ je u priopĺenju izrazio zabrinutost i ñzbog ļinjenice 
da takve izjave iznosi osoba koja je na takvoj pozicijiò: 

Kao predsjednik i kao graĽanin ove zemlje, Josipoviĺ je viġe 
puta jasno isticao da je takozvana Nezavisna Drģava Hrvatska 
bila zloļinaļka, i na ideji genocida zasnovana, politiļka 
tvorevina, koja je imala podrġku okupacijskih sila, te je i nastala 
u najveĺoj mjeri kao njihov proizvod, istiļe se u priopĺenju koje 
je sinoĺ objavljeno na internetskim stranicama Ureda 
predsjednika. 

Karakter ustaġkog pokreta bio je zloļinaļki, navodi dalje 
Josipoviĺ, pa je prema njegovom miġljenu upravo taj reģim 
zajedno s njegovim saveznicima, faġistima i nacistima, 
odgovoran za stvaranje i odrģavanje koncentracijskih logora od 
kojih je najveĺi i po broju ģrtava najgori bio Jasenovac. 

éU Jasenovcu se zaista dogodio holokaust nad Ģidovima, 
genocid nad Srbima i Romima, te straviļni zloļini prema 
Hrvatima, neistomiġljenicima reģima, pripadnicima 
antifaġistiļkog i komunistiļkog pokreta, simpatizerima 
Narodnooslobodilaļkog pokreta i mnogim slobodoljubivim 
graĽanima koji su se odupirali ustaġko-faġistiļkom reģimu, 
istaknuo je Josipoviĺ. 

U priopĺenju se takoĽer podsjeĺa kako predsjednik, zajedno s 
predstavnicima najviġih institucija u Hrvatskoj, svake godine 
odaje poļast ģrtvama Jasenovca i drugim ģrtvama ustaġkog 
reģima, te da je on u viġe javnih nastupa govorio o zlu koje je 
nanio ekstremni nacionalizam. 

 Predsjednik Republike Hrvatske Ivo Josipoviĺ, zajedno s 
ostalim institucijama Republike Hrvatske, odluļno se 
suprotstavlja svakom iskazivanju neoustaġtva, negiranju 
genocida i holokausta, kao i negiranju zloļinaļkog karaktera 
ustaġke NDH, navodi se u priopĺenju iz Josipoviĺeva ureda. 

Ni jednom rijeļju, u priopĺenju se ne spominju komunistiļki 
masovni zloļini, pa tako ni poratna smaknuĺa u Jasenovcu, koje 
Josipoviĺ i njegovi suradnici na vrlo perfidan naļin pokuġavaju 
zataġkati. 

 R. H. 
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Zato Marijaļiĺev tekst moģemo smatrati i kao odgovor Predsjedniku 
RH: 

Ne moģe se Beġkerovim komunistiļkim dogmama protiv 
razuma i Razuma! 

U nedostatku suvislog odgovora i protuargumenata na 
Razumove teze o Jasenovcu, s jedne strane, a gonjen strasnom, 
tipiļno komunistiļkom ģeljom da ga u korijenu sasijeļe ad 
hominem, s druge strane, novinar Jutarnjeg lista Inoslav Beġker 
sluģi se klasiļnom logiļkom smicalicom Argumentum ad 
verecundiam, pa mu suprotstavlja komunistiļke autoritete koji 
su o Jasenovcu izrekli svoje procjene broja stradalih, a to ġto za 
takve procjene nema nikakvih nepobitnih dokaza, nije mu 
vaģno. Rabeĺi takvu metodu, novinar Beġker pao je ispod svake 
razine profesionalnog i intelektualnog digniteta 

 

Piġe: IVICA MARIJAĻIĹ  

Rijetko je koji intervju izazvao toliko reakcija kao onaj s dr. 
Stjepanom Razumom, povjesniļarom i arhivistom, koji je 
Hrvatski list objavio prije par tjedana, a u kojemu se zauzeo za 
ruġenje velikosrpskog mita o Jasenovcu kao mjestu masovnog i 
sustavnog zloļina nad Srbima, Ģidovima, Romima... jer za to 
nema dokaza. Kad se malo bolje razmisli, reakcije su i bile 
oļekivane jer baġtinici komunistiļkog sustava sve ĺe vam danas 
oprostiti, oprostit ĺe vam, doduġe s teġkom mukom, moģda i 
ruġenje Jugoslavije, ali diranje u Jasenovac ï nikada. 
Komunizam je pregaģen u vrtlogu povijesnih promjena, 
Jugoslavija se raspala u krvi, ali, ġto je zaseban fenomen, 
Jasenovac je kao mit opstao pa kad se danas raspravlja o 
Jasenovcu, stjeļe se dojam da i nismo u samostalnoj i suverenoj 
hrvatskoj drģavi, nego joġ uvijek u Jugoslaviji i da velikosrpska 
mitomanija i dalje egzistira.  

Na Razumov intervju meĽu prvima je reagirao veleposlanik 
Republike Srbije u Zagrebu Stanimir Vukiĺeviĺ. Obratio se 
Ministarstvu vanjskih i europskih poslova Republike Hrvatske i 
zatraģio sluģbeni stav i komentar hrvatskih vlasti u povodu 
izjave hrvatskog povjesniļara i katoliļkog sveĺenika Stjepana 
Razuma, obavijestila je beogradska Politika. Po pisanju toga 
lista, navodno je i Izraelska kulturna zajednica austrijskih 
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Ģidova oġtro osudila, kako kaģu, novi u nizu pokuġaja poricanja 
holokausta. Po pisanju Politike, od izjave dr. Stjepana Razuma 
ogradila se i Zagrebaļka nadbiskupija.  

Voditelj odnosa s javnoġĺu Zvonko Franc navodno je u 
telefonskom razgovoru za Politiku rekao da dr. Stjepan Razum 
nije dao intervju kao sveĺenik nadbiskupije, veĺ kao 
povjesniļar. Franc nije pritom komentirao ļinjenicu da je 
Razum naļelnik Nadbiskupijskog (povijesnog) arhiva u 
Hrvatskom drģavnom arhivu i da je imenovan uz suglasnost 
nadbiskupa. 

U hrvatskim medijima zabiljeģeno je nekoliko pokuġaja da se 
diskreditira dr. Stjepan Razum zbog danoga intervjua i teza 
iznesenih u njemu. Najveĺi, ali i najuzaludniji pokuġaj 
osporavanja poduzeo je novinar i kolumnist Jutarnjeg lista 
Inoslav Beġker. Na cijeloj novinskoj stranici tog zagrebaļkog 
dnevnog lista objavio je tekst pod naslovom Povjesniļar za 
kojeg ne postoji ni jedan dokaz da je logor Jasenovac bio 
stratiġte, a u nadnaslovu se pita: Kako je Stjepan Razum poniġtio 
postojanje tvornice smrti. Beġker upozorava, implicite prijeteĺi 
u maniri komunistiļkoga apartļika, da je Stjepan Razum 
proļelnik Nadbiskupskog arhiva kojem drģava plaĺa troġkove, 
odnosno da drģava ima spram njega duģnosti i nikakva 
prava. Premda je svoju nervoznu reakciju nabacao na cijelu 
novinsku stranicu, uzalud su se ļitatelji nadali pronaĺi makar i 
jedan racionalni protuargument na teze koje je dr. Stjepan 
Razum iznio u Hrvatskom listu. Ġokiran ġto dr. Razum tvrdi da 
nema dokaza da je u Jasenovcu poļinjen sustavan i masovan 
zloļin, Beġker mu odgovara pozivajuĺi se na Vladimira 
Ģerjaviĺa i njegov proraļun o 83.000 ubijenih u Jasenovcu, a 
onda dodaje i joġ davne iskaze nekih ñsvjedokaò, Srba, koji su 
navodno vidjeli leġeve kako plutaju Savom. Kljuļno Razumovo 
podsjeĺanje da su komunistiļke vlasti u tri navrata poļele s 
iskapanjem u Jasenovcu, 1961., 1964. i 1984., ali nakon svakog 
pokuġaja prekidale iskapanje i skrile nalaze, jer su naiġli na 
posmrtne ostatke ubijenih hrvatskih vojnika i civila, ġto znaļi da 
ima dokaza za partizanske, a ne za ustaġke zloļine u Jasenovcu, 
Beġker u svojoj reakciji ne spominje. U nedostatku, dakle, iole 
suvislog odgovora na Razumove teze i zakljuļke, s jedne strane, 
a gonjen strasnom, tipiļno komunistiļkom ģeljom da ga u 
korijenu sasijeļe ad hominem, s druge strane, novinar Jutarnjeg 
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lista sluģi se klasiļnom logiļkom smicalicom Argumentum ad 
verecundiam, pa mu suprotstavlja komunistiļke autoritete koji 
su o Jasenovcu izrekli svoje procjene. Vladimir Ģerjaviĺ nije bio 
ni povjesniļar ni demograf, dao je samo vlastitu procjenu broja 
stradalih koristeĺi se demografskom statistikom, a koliko je 
njegova procjena vjerodostojna i potkrijepljeno nepobitnim 
dokazima, Beġkeru oļito nije od odluļne vaģnosti. Rabeĺi takvu 
metodu, novinar Beġker pao je ispod razine profesionalnog i 
intelektualnog digniteta. Dr. Stjepan Razum u intervjuu je 
govorio iznimno trezveno, sabrano, argumentirano i nadasve 
logiļki. Svaka njegova misao, teza i stav su silogistiļki-
konkluzivni, a na njih je Beġker odgovorio pamfletima i 
manipulacijama. Dr. Razum, pokazao je to u intervjuu, vrsni je 
intelektualac, a protiv razuma i Razuma nije moguĺe 
polemizirati komunistiļkim dogmama.  

Svatko tko je normalan osudit ĺe svaki zloļin bez obzira na 
poļinitelja. To uopĺe nije pitanje lijeve ili desne politiļke 
orijentacije, nego pitanje postojanja ili nepostojanja humanizma 
i savjesti u ļovjeku. Nije teġko osuditi pojedinaļna ili skupna 
pogubljenja u Jasenovcu, ali ovdje je rijeļ o viġedesetljetnom, 
propagandistiļkom konstruktu koji se gradi na Jasenovcu i s 
kojim se ļitav jedan narod i danas drģi u stanju politiļke, 
moralne i uopĺe razvojne inhibicije pri ļemu se svaki pokuġaj 
preispitivanja tog konstrukta unaprijed sprjeļava i stigmatizira. 
Suvremeno poimanje fenomenologije zloļina je kompleksno pa 
zloļin ne podrazumijeva samo ļinjenje zla, nego je krimen i 
nijekanje poļinjenoga zla, ali isto tako zloļin je i nametanje 
zloļina cijelom jednom narodu kad za to nema dokaza, zloļin je 
i biti u sluģbi tog nametanja i takve propagande pa kad novinar 
Beġker o Jasenovcu govori kao o tvornici smrti bez ikakvih 
argumenata, onda je on u sluģbi velikosrpskog mita o Jasenovcu, 
u sluģbi beogradske tvornice laģi i u sluģbi te vrste zloļina protiv 
hrvatskoga naroda.  

Prije bilo kakve apodiktiļne procjene o broju ģrtava ustaġkog 
zloļina u Jasenovcu potrebno je iznijeti dokaze. Ni Javna 
ustanova spomen-podruļje Jasenovac, koja barata s brojem od 
81 tisuĺe stradalih, nema ļvrste dokaze da su ljudi s toga popisa 
zaista i stradali u Jasenovcu. Jedno temeljito istraģivanje o 
Ģidovima u Vojvodini pokazalo je da 95 posto onih Ģidova iz 
Vojvodine koji su navedeni u jasenovaļkom popisu nisu tamo 
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zavrġili. Uprava Javne ustanove priznaje da taj svoj popis temelji 
na podacima jugoslavenskog Drģavnog zavoda za statistiku iz 
1964. godine, a taj popis sastavljala je Zemaljska komisija u 
sastavu koje su bili i ļetnici preobraĺeni u partizane. 
Jugoslavenska historiografija i sve komunistiļke vlasti, 
ukljuļujuĺi i one danaġnje u Hrvatskoj koje na odreĽen naļin 
baġtine tu ideologiju, imaju straġan problem u pogledu 
Jasenovca: nabacaju se razliļitim podatcima u broju stradalih, a 
nemaju konkretnog dokaza. Sve njihove teorije i procjene 
padaju u vodu pred pitanjem: Gdje su kosturi? Njih nigdje nema 
ni u jednom sluļaju tzv. masovnih ustaġkih stratiġta. U tome je 
kljuļna razlika izmeĽu ģrtava partizanskog i komunistiļkog 
zloļina i ģrtava ustaġkog zloļina. Danas nije teġko dokazivati 
okrutne partizanske i komunistiļke masovne zloļine jer kosti 
hrvatskih ģrtava izbijaju svakoga dana na vidjelo na svakom 
dijelu Hrvatske, Slovenije i Bosne i Hercegovine, a time izbija i 
surova i mraļna istina o naravi sustava koji Beġker, Goldstein i 
sliļni uporno brane. S druge strane, nigdje posmrtnih ostataka 
navodnog masovnog ustaġkog zloļina u Jasenovcu, Jadovnu... 
Istraģite i iskopajte veĺ jednom barem tisuĺu ili dvije kostura, 
ako veĺ ne moģete 50, 80, 500 ili ļak 700 tisuĺa, i dokaģite da 
se masovni zloļin zaista dogodio, pa ĺe vam ljudi vjerovati. Dok 
se to ne dogodi, sve te ogorļene tvrdnje dio su odrģavanja 
velikosrpskog mita o Jasenovcu, kao ġto je dr. Stjepan Razum 
ustvrdio u intervjuu. Beġkeru je teġko priznati da je dr. Razum u 
pravu. Njemu je kao i veĺini komunistiļkih apologeta zapravo 
teġko napraviti iskorak iz svijeta u kojemu je cijeli ģivot ģivio, 
ne znajuĺi, ne ģeleĺi znati da postoje i drugi svjetovi. Jer kad bi 
iskoraļio, pljunuo bi zapravo na cijeli svoj ģivot i shvatio da ni 
piġljiva boba ne vrijede istine za koje se zauzima i bori. Rijetki 
meĽu njima smognu hrabrosti suoļiti se sa sobom, a jedan od 
njih je Stanko Lasiĺ koji je u poznim godinama, u svojim 
Autobiografskim zapisima, priznao da se Jugoslavija rodila u 
zloļinu, u zloļinu je rasla i u zloļinu je nestala. Lasiĺ je vrhunski 
intelektualac, ali je bio komunistiļki fanatik, partizan i ļlan 
SKOJ-a te se u to doba i osobno obraļunavao s ñneprijatelj-imaò 
i organizirao premlaĺivanja neistomiġljenika. Tek 2000. odluļio 
je objaviti potresne sluļajeve partizanskih zloļina u Zagrebu, 
Karlovcu i drugdje nad trudnicama, djecom i ostalim neduģnim 
ljudima kojima je i sam svjedoļio. Kaģe da mu se ñzaledio dahò 
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od tiġine kojom su ljudi popraĺali te zloļine, a na zakaġnjelo 
priznanje i objavu odluļio se kao na oblik samokaģnjavanja.  

Osim Beġkera u Jutarnjem listu, nekoliko joġ sramotnijih osvrta 
na Razumov intervju objavio je i rijeļki Novi list. No ti su osvrti 
doista toliko jadni i plitki da ne zasluģuju nikakav komentar 
osim ġto je tragikomiļno da bilo koji medij daje prostor autorima 
koji ni profesionalno ni intelektualno nisu dorasli takvoj vrsti 
posla. Sve te reakcije samo potvrĽuju da je u sluļaju Jasenovca 
potrebno krenuti ï ab ovo!  

Doista je smijeġno kada se politiļari zaklinju kako o povijesti trebaju 
govoriti i pisati povjesniļari (a za Predsjednika RH se ne moģe reĺi 
da je doista znanstvenik, jer je svojim radom na pitanjima ratnih 
zloļina pokazao da je samo politiļar), a kada povjesniļari to i uļine 
ï ODMAH SLIJEDE PRIOPĹENJA s najviġeg mjesta. Jest da su se 
ģalili iz ñglavnog gradaò Beograda, ali tugaljivo je, zar ne? 

Zato pogledajte kako na cijelu tu priļu gleda jedan drugi vrhunski 
hrvatski intelektulac dr. Tomislav Suniĺ, Hrvatski list, 23. kolovoza 
2012.: 

A kada zatreba skupit ĺe se i takozvana oporba, vladajuĺa klasa 
i lokalni Srbi zajedno sa svojim hagiografima i govoriti o 
desecima i stotinama tisuĺa mrtvih Srba u Glini, u Jasenovcu i 
Jadovnu. Postoji li za ta mjesta i te ģrtve toļni forenziļki 
podatci? Red je konaļno da javnost vidi ne samo listu sa toļnim 
brojem ubijenih Srba i partizana, nego sa toļnim uzrocima 
njihove smrti, njihovim toļnim DNK-om, i toļnom lokacijom 
njihovih toļnih posmrtnih ostataka. Za hrvatske ģrtve 
komunizma i partizanġtine fiziļkih i materijalnih dokaza ima 
napretek. 

Zapravo, kako i konstatira Marijaļiĺ, mnogima je istina, tj. ono o 
ļemu piġe dr. Razum, doista pravi ġok. Zato nisu ni svjesni o ļemu 
im govori Marijaļiĺ. Kada toliko godina ģivite u laģi ona postaje 
istina u koju nitko ne smije ni dodirnuti. Ono o sto puta ponovljenoj 
laģi koja postaje istina je prava naiva prema pedeset godina upornog 
ponavljanja tih laģi, zar ne? 

Zato mnogi Vaġi kolege iz Partije i Koalicije vjerojatno i nisu 
razumjeli na ġto Vi mislite kada ste u Srebrenici govorili o Bihaĺu. 
Srbi su bili i u mnogim glavama ostali gazde, pa kako su Hrvatska 
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vojska i general Gotovina mogli spaġavati 160 do 180 tisuĺa 
muslimana u Bihaĺu kada je u opasnosti bilo nekoliko desetina onih 
koji su naġe gazde! 

Ja sam svoja pisma Vama poslao i na sljedeĺe adrese: 

UK@UN.int, rusun@un.int, france@franceonu.org, 
chinamission_un@mfa.gov.cn, bihun@mfa.gov.ba, info@new-
york-un.diplo.de, portugal@un.int, india@un.int, 
ind_general@indiaun.net, delbrasonu@delbrasonu.org, 
ambassador@lebanonun.org, pressanalysis2@un.org, 
inquiries@un.org, webmaster@icrc.org, 
japan.mission@dn.mofa.go.jp, tr-delegation.newyork@mfa.gov.tr, 
ugandaunny@un.int, cromiss.un@mvpei.hr, irczagreb@state.gov, 
agram-ob@bmeia.gv.at, agram-kf@bmaa.gv.at, 
australian.embassy@zg.t-com.hr, zagreb@diplobel.fed.be, 
amb.zagreb@mvp.gov.ba, 
veleposlanstvo.republike.bugarske@zg.t-com.hr, 
ambacrnegore@rcg.hr, embajada@echile.hr, zagamb@um.dk, 
delegation-croatia@ec.europa.eu, sanomat.zag@formin.fi, 
presse@ambafrance.hr, services.culturels@ambafrance.hr, 
gremb.zgb@mfa.gr, embassy.india@zg.h-com.hr, 
iran.embassy@zg.t-com.hr, irish.consulate.zg@inet.hr, 
amb.zagabria@esteri.it, consolare.ambzagabria@esteri.it, 
info@zagreb.mfa.gov.il, consul-assisto@zagreb.mfa.gov.il, 
politics_economy@japan.t-com.hr, consul@japan.t-com.hr, 
zagreb@international.gc.ca, veleposlanstvo.nr.kine1@zg.t-com.hr, 
embassy.croatia@ks-gov.net, Mission.zgb@kum.hu, 
zagreb@mfa.gov.mk, zag@minbuza.nl, emb.zagreb@mfa.no, 
nzealandconsulate@email.t-com.hr, info@zagreb.diplo.de, 
hrzagamb@msz.gov.pl, emb.port.zagreb@zg.t-com.hr, 
veleposlanstvo.rumunjske@zg.t-com.hr, veleposlanstvo-ruske-
federacije@zg.htnet.hr, ruscons@zg.htnet.hr, emb.zagreb@mzv.sk, 
cons.zagreb@mzv.sk, vzg@gov.si, ambasada@ambasada-srbije.hr, 
apostolska.nuncijatura.rh@inet.hr, emb.zagreb@mae.es, 
ambassaden.zagreb@foreign.ministry.se, 
zag.vertretung@eda.admin.ch, turkishemb@zg.t-com.hr, 
British.embassyzagreb@fco.gov.uk, ukremb@zg.t-com.hr, zagreb-
outreach@un.org, hina@hina.hr 

Zar je u interesu Vlade ġto svi oni vide tu podaniļku ovisnost od 
ñglavnog grada Beogradaò, kada je sloboda skupo plaĺena. U 
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oslobaĽanju od te ovisnosti puno moģe pomoĺi ako Vaġe kolege 
proļitaju intervju dr. Razuma. Vjerojatno ĺe to izazvati fiziļku bol u 
njihovim glavama, ali to je izvrstan lijek za spomenutu ovisnost. 
Dobro bi bilo podsjetiti ih i na rijeļi ģeljezanskoga biskupa Egidija 
Ģivkoviĺa (Crkva hrvatskih muļenika, Udbina, 25. kolovoza 2012.): 

Prorok Izaija tjeġi i hrabri svoj narod koji se nakon progonstva 
vraĺa na svoja poruġena ognjiġta i pokuġava iznova zapoļeti 
graditi i ģivjeti u darovanoj slobodi. Svoj narod hrabri istinom 
da ga Bog nije zaboravio i da mu nije okrenuo leĽa. Vizija 
proroka Izaije skoro me prisiljava da se danas i ovdje zamislim 
nad sudbinom dragog mi hrvatskog naroda. Nakon stoljeĺa 
stradanja, pretrpani raznoraznim jarmovima, udarani i ġibani sa 
svih strana, pa i s onih s kojih to nismo oļekivali, sanjali smo i 
umirali za slobodu. Danas ovaj narod poniģen i prignut poput 
prosjaka puģe i kuca pred vratima umorne starice Europe 
spreman ģrtvovati ne samo svoje sinove nego i mnoge 
vrijednosti i bogatstva za mrvice koje preostaju na stolovima 
njenog bogatstva i moĺi. Izgleda da smo prebrzo zaboravili krv 
kojom je sloboda plaĺena. Ne mogu preġutjeti ļinjenicu da 
mnogi Hrvatsku danas doģivljavaju kao zemlju bez nade, 
prepunu ljudi svladanih letargijom i beznaĽem. Od razoļaranih 
branitelja do mladih koji svugdje osim u njoj vide svoju 
buduĺnost. 

Ġto bi u ovom povijesnom trenutku trebala ļiniti Crkva? Crkva, 
ako ģeli ostati vjerna svome poslanju, ne smije ġutjeti, ne smije 
popustiti pred napastima interesa i kompromisa, mora poput 
proroka stati na stranu istine bez obzira na cijenu koju ĺe za to 
morati platiti. 

Je li vrijeme da i Vi stanete na stranu istine? Za poļetak uļinite ono 
ġto moģe brzo doprinijeti da mnoge Vaġe kolege shvate koliko je 
velika stvar bila spaġavanje 160 000 ï 180 000 muslimana u Bihaĺu, 
u tzv. od UN-a ZAĠTIĹENOJ zoni! Umjesto da se time ponose, oni 
se toga stide. A neposredno prije toga bio je veliki pokolj u 
Srebrenici! 

Taj Vaġ ļin pomogao bi i da se mnogi iz veleposlanstava, kojima 
ġaljem ova pisma, zamisle nad istim. Kakva je njihova politika kada 
ne iskazuju poġtovanje drģavi koja je Olujom spasila 160 000 do 180 
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000 pripadnika jednog drugog naroda i to poslije straviļnoga pokolja 
u Srebrenici? 

Zato, ponavljam: 

 

PREDLOĢITE GENERALA GOTOVINU ZA NOBELOVU 
NAGRADU ZA MIR!  

 

S poġtovanjem, 

akademik Josip Peļariĺ 

P. S. Pogledajte u danaġnjem Hrvatskom listu u rubrici ñIzdvojeno 
iz tjednaò tekst: Hoĺe li premijer odgovoriti na ġesto Peļariĺevo 
pismo da predloģi generala Gotovinu za Nobelovu nagradu za mir! 

HRSvijet, 30. kolvoza 2012. 
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óAKO VOLIĠ HRVATSKU SVOJUô, ZAGREB, 

2014. 

 

 

RAĻANOVA OPORUKA (II.) 

 

Profesor dr. sc. Zvonimir Ġeparoviĺ na predstavljanju svoje 

knjige "Hrvatska tuģba protiv Jugoslavije (Srbije i Crne Gore) pred 

meĽunarodnim sudom pravde u Haagu" (Ġeparoviĺ: 'Utemeljit ĺemo 

nacionalni etiļki sud protiv izdajnika hrvatskih interesa, Dnevno.hr, 

01. 04. 2014.) kaģe:  

Genocid se moģe izvrġiti i prema vlastitom narodu i u naġoj 

tuģbi, koju sam ja podnio 1999., tuģili smo Srbiju da je planirano, 

nasilno - a dokaz je naredba Mile Martiĺa - izvrġila iseljavanje 

drģavljana Hrvatske iz tzv. Krajine u Bosnu, Srbiju i na Kosovo. 

To je u sadaġnjoj tuģbi otpalo, tako ġto su Ivan Ġimonoviĺ i Ivo 

Josipoviĺ, koji su kao struļnjaci radili za Raļanova vremena, 

uklonili taj dio. 

Po Ġeparoviĺevim rijeļima postoje miġljenja kako je "Pantovļak 

veĺa srpska ispostava nego njihova ambasada u Zagrebu". Ġeparoviĺ 

samo potvrĽuje kako je Pantovļak centar provoĽenja velikosrpskog 

Memoranduma 2 SANU, a u tekstu  
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Ġeparoviĺ za Dnevno.hr: 'Ovo je lista hrvatskih izdajnika kojima 

treba suditi' (01. 04. 2014.) i daje poimenice najznaļajnije hrvatske 

izdajice (Josipoviĺ, Mesiĺ, Milanoviĺ, Ġimonoviĺ, Mimica,...). 

I zato snaģne i stabilne Hrvatske nema jer ju ista ta 

jugoslavenska, prosrpska politika izjeda iznutra, jer korifeji takve 

politike danas imaju vlast u Hrvatskoj, jer je hrvatska Vlada 

proviĽena jugoslavenstvom i Srbima samim, jer se na proljetnom 

suncu pantovļaļkih livada griju zmije one ideje koja je stajala toliko 

hrvatskih ģivota, kako konstatira poznati hrvatski knjiģevnik Hrvoje 

Hitrec (Portal HKV-a, 31. 03. 2014.) u dijelu teksta ñSlugeò, ļiji sam 

naslov puno govori. 

MeĽutim, ne smijemo zaboraviti da bi Raļanovu oporuku bilo 

teġko provesti bez detuĽmaniziranog HDZ-a, bez Sanaderovog 

HDZ-a. Svojevremeno sam i najavio dolazak takvog HDZ-a na vlast 

rijeļima: Kad gazda mijenja slugu ï uvijek naĽe boljeg slugu. 

Svjetskim moĺnicima je bilo jasno da generale ne moģe uhapsiti 

Raļan veĺ takav HDZ. A desna ruka Sanaderu bila je Jadranka 

Kosor. Sjetimo se kako je veliku ulogu u Mesiĺevom drugom izboru 

za Predsjednika RH odigrala upravo ona, prihvativġi kandidaturu 

iako je na unutarstranaļkim izborima pobijedio prof. dr. sc. Andrija 

Hebrang. Zato je Sanader postavlja za svog nasljednika koji treba 

osigurati kontinuitet u sprovoĽenju politike koju je ponajbolje 

opisala Vesna Pusiĺ rijeļima: ĂZaġto bih ja bila protiv Sanadera kad 

on provodi moju politiku!ñ 

Kosor je poļela svoj mandat Ărjeġavajuĺiñ pitanje granica sa 

Slovenijom. Slobodna Dalmacija (11. 11. 2009.) piġe o naġem pismu 

njoj: 

 

Otvoreno pismo akademika Peļariĺa premijerki Kosor 

Akademik Josip Peļariĺ danas je u otvorenom pismu premijerki 

Jadranki Kosor upozorio kako su elektroniļki i tiskani mediji 

ignorirali peticiju za raspisivanje referenduma o rjeġavanju 

graniļnog prijepora sa Slovenijom, koju je potpisalo viġe od 630 

akademika, sveuļiliġnih nastavnika, doktora znanosti, umjetnika, 

knjiģevnika, lijeļnika. 

"Bez obzira na to radi li se o cenzuri ili autocenzuri, ovo je neġto 

na ġto Vi trebate reagirati. Osim ako smatrate da navedene 

institucije te svi potpisani graĽani nemaju pravo odluļivati o svojoj 



                    IVICA MARIJAĻIĹ 105 

 

 

Domovini u ovako prevaģnu pitanju", kaģe u pismu Peļariĺ, dodajuĺi 

kako je referendum demokratska, dobra i uobiļajena praksa. 

Uz otvoreno pismo, Peļariĺ, koji je skupljao potpise na peticiju 

za referendum, premijerki je poslao i tekst peticija za referendum 

koju je potpisalo 11 hrvatskih akademika (HAZU), po jedan iz 

Europske i Ruske akademije, zatim sedamdesetak sveuļiliġnih 

nastavnika, stotinjak doktora znanosti, viġe uglednih knjiģevnika, 

umjetnika, lijeļnika, profesora, sveĺenika i t.d. 

"Moģemo li odbaciti miġljenje crkvene institucije 'Iustitia et pax' 

i gore navedenih? Zar hrvatski struļnjaci te meĽunarodno-

pomorsko-pravna struka nisu kompetentni, ne bi li trebali biti 

pozvani prvi", pita u pismu Peļariĺ. 

Smatra kako joġ nije kasno da i hrvatska vlada prihvati ļinjenicu 

kako se u politici ļak i inicijative, koje na prvi pogled nisu drage 

mogu iskoristiti za dobrobit svoga naroda. 

Buduĺi da je ideju o referendumu iskoristila slovenska vlada, 

Peļariĺ predlaģe premijerki da isto uļini i ona. 

 U svojoj dionici sluģenja svjetskim moĺnicima u njihovom cilju 

da pomoĺu suda u Haagu i osuda hrvatskim generalima krivnja za rat 

padne na Hrvatsku Kosorica je imala dvije glavne zadaĺe: Topniļki 

dnevnici i osiguranje da 4 suda u Hrvatskoj nastave s takvim 

osudama. Topniļki dnevnici su bili doista ruglo za one koji su to 

pokrenuli. Kada je Kosorica uļinila svoje, poslao sam joj podrugljivo 

pismo: 

Poġtovana gĽo predsjednice Vlade RH, 

Kako je naġa diļna policija obavijestila javnost da je 

topniļke dnevnike traģila u raļunalima naġih branitelja, 

pogledao sam i svoje raļunalo.  

I doista pronaġao sam ih. Zato Vam ih ġaljem i molim da ih 

proslijedite i naġoj policiji i tuģiteljstvu u Haagu.  

Iz sadrģaja pronaĽenih topniļkih dnevnika jasno je zaġto 

topniġtvo Hrvatske vojske nije bilo uļinkovito pa je stradao samo 

jedan civil, a ni Knin uopĺe nisu uspjeli poruġiti.  

Zbog toga je pravedno da naġi zapovjednici odgovaraju po 

ZAPOVJEDNOJ ODGOVORNOSTI.  

Zato se protivim odluci suda u Haagu i podrģavam sjajnu 

akciju naġe policije. 

http://hr-engine.xclaimwords.net/DoClick.xclaim?key=aHR0cDovL3d3dy5zbG9ib2RuYWRhbG1hY2lqYS5oci9IcnZhdHNrYS90YWJpZC82Ni9hcnRpY2xlVHlwZS9BcnRpY2xlVmlldy9hcnRpY2xlSWQvNzg1MTkvRGVmYXVsdC5hc3B4,MTE2NDU1,MTc5OTUz
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S dubokim poġtovanjem,  

akademik Josip Peļariĺ 

12. 12. 2009. 

A 4 suda su u njeno vrijeme i poļela funkcionirati. Rezultat je 

bila smrt general ņura Brodarca, kojega Kosorica ima na duġi. 

Pa kako smo se uopĺe naġli u Ăistoj priļiñ? 

U srediġtu priļe, kako je spomenuo i g. Buretiĺ, bilo naġe pismo 

VS-i UN-a u kojemu izrijekom kaģemo kako je napisano Ăpovodom 

rasistiļkih Haaġkih presuda od 15. travnja 2011.ñ U njemu kaģemo 

za naġe generale: 

Zatoļili ste ih i zato ġto su umjesto vas spasili sto tisuĺa 

muslimana u vaġoj navodno zaġtiĺenoj zoni Bihaĺ, a poslije 

pokolja u takoĽer vaġoj zaġtiĺenoj zoni Srebrenica. 

U to vrijeme to je bilo snaģno ukazivanje na hrvatsko spaġavanje 

Bihaĺa od genocida za koji je, poslije naġeg pisma, ameriļki vojni 

ataġe u Hrvatskoj u vrijeme ĂOlujeñ Ivan Ġarac ustvrdio da bi bio 

razmjera onim iz Drugog svjetskog rata. SAD je potom otvorila i 

arhive o Bihaĺu. Najvjerojatnije je to bilo presudno za osloboĽenje 

naġih generala iako se Bihaĺ na tome sudu uopĺe nije spomenut! Ivan 

Ġarac je uġao u kuĺu slavnih ameriļkih policajaca pa su njegove 

tvrdnje itekako trebale biti protumaļene kao promjena u ameriļkoj 

politici. 

Podrġka naġem pismu od strane Predsjednice Vlade popraĺena je 

i javnom objavom te podrġke, ġto je poruka svima i vani (gĽa Kosor 

je bila upoznata s ļinjenicom da je Pismo VS-u UN-u poslano i svim 

relevantnim veleposlanstvima i u Hrvatskoj i u UN-u) i doma o 

velikom zaokretu. Od stranke koju je obiljeģilo provoĽenje britanske 

politike kroz one ļuvene ļetiri rijeļi servirane od britanskih tajnih 

sluģbi (locirati, identificirati, uhititi, transferirati) do podrġke stavu o 

rasizmu svjetskih moĺnika i javne objave iste! 

Koliko je to snaģna poruka svjedoļi i ļinjenica da su svi mediji 

u Hrvatskoj preġutjeli tu njenu potporu Pismu i potpisnicima istog! 

Dapaļe o pismu nije bilo uopĺe govora u nijednom od glavnih 

medija iako su autori 29 biskupa i akademika, a supotpisalo ga je npr. 

i nekoliko stotina sveuļiliġnih nastavnika i znanstvenika, pa za njega 

ni danas ne zna puno ljudi u Hrvatskoj. 
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Moj angaģman u tom onemoguĺavanju ruġenja HDZ-a nije se 

kosilo s mojim neangaģiranjem u politici od predsjedniļkih izbora 

kada je tiskana knjiga: J. Peļariĺ i M. Kovaļeviĺ, Kraj vremena 

veleizdajnika?, Zagreb, 2009. 

 Odbio sam biti ļlan Savjeta predsjednice HDZ-a. Iz tog pisma 

(Lahore, 2. 12. 2011.) izdvajam slijedeĺi dio: 

... veĺ sam mnogo puta napisao da je predsjednik Josipoviĺ 

bio kandidat svjetskih moĺnika upravo zato da bi se omoguĺile 

presude naġim generalima. Sadaġnja hajka, koja je trebala 

donijeti apsolutnu prevlast toj opciji, takoĽer je u svrhu daljnje 

kriminalizacije Domovinskog rata i svih vrjednota na kojima 

poļiva hrvatska drģava. Ukljuļivanje DORH-a u izbore zapravo 

se moģe uzeti kao definicija sintagme Ăpolicijska drģavañ.  

Nadam se da ste svjesni da hajke na HDZ ne bi bilo da je ne 

ģele svjetski moĺnici. 

Zapravo, Vaġa reakcija na naġe Pismo Vijeĺu sigurnosti 

UN-a drģi me u uvjerenju da jeste, pa vjerujem da ĺe Savjet 

pomoĺi da se ispravi niz negativnosti koje vuku korijen iz 

vremena kada je politiku HDZ-a diktirao dr. Ivo Sanader. Jasno 

mi je da se u to mora iĺi korak po korak. 

 Brzo se pokazalo da se ipak radilo o pokuġaju dobivanja desnice 

samo za potrebe izbora. Akademik Aralica, kao ļlan Savjeta, poslao 

je svoje prijedloge Predsjednici, koje ona nije ni proļitala pa ih je on 

objavio u Hrvatskom listu. 

Nama je bilo jasno da su izbori moguĺ razlog takvog ponaġanja. 

MeĽutim, opstanak HDZ-a daje im ġansu povratka domoljublju. Po 

reakciji na Bajiĺevo ponavljanje Raļanovih rijeļi kako je HDZ 

stranka pod istragom moglo se zakljuļiti da gĽi Kosor nije jasno da 

je odobrenje na hajku na HDZ doġlo od svjetskih moĺnika ili se nije 

usudila suprotstaviti im se. Znamo da je u Hrvatskoj postojao samo 

jedan ļovjek sposoban suprotstaviti im se ï Otac hrvatske drģave 

akademik Franjo TuĽman. MeĽutim, Ivica Marijaļiĺ nam u 

Hrvatskom tjedniku, 20. 03. 2014., baca mnogo viġe svijetla na 

çigreè i samog Bajiĺa s Kosoricom i ne samo s njom: 

Do prije ļetiri godine bilo je nezamislivo da se Sanaderu 

ikada moģe suditi. Danas je u Hrvatskoj, ļini se, nemoguĺe 

pronaĺi suca koji bi se usudio ne osuditi Ivu Sanadera, ļak i u 
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situaciji kad za inkriminacije ne bi bilo ļvrstih dokaza. To je 

zapravo tragedija hrvatskoga pravosuĽa, moģda neġto 

suptilnija, ali nije manje bolna i nepravedna. Ona se posebno 

vidjela u sluļajevima suĽenja generalu Zagorcu, Branimiru 

Glavaġu i generalu Mirku Norcu u sluļaju Medaļki dģep. 

Podsjetimo, Zagorac je osuĽen za kraĽu dragulja za koje je i 

toboģnji njihov vlasnik izjavio da mu ih nikad nije dao, nije ih 

vidio nitko osim jedne svjedokinje koja nije znala ni kakve su 

boje, osuĽen je da nadoknadi njihovu vrijednost od pet milijuna 

dolara premda famozne dragulje nitko nikad nije procijenio niti 

je bilo certifikata. Branimir Glavaġ osuĽen je na temelju iskaza 

samodeklariranoga ubojice Krunoslava Fehira koji je time 

kupio svoju slobodu i daljnji posao u MUP-u, a bez materijalnih 

dokaza. General Norac u sluļaju Medaļkog dģepa osuĽen je po 

tzv. dvostrukoj zapovjednoj crti koju nitko nikad nije dokazao, 

koja nije postojala i koja je izmiġljena samo zato da glavni 

zapovjednik u istoj operaciji, general Rahim Ademi, bude 

osloboĽen kao miljenik Stjepana Mesiĺa. Tu smo, dakle, na 

kljuļnome problemu hrvatskoga pravosuĽa: njegove 

(ne)ovisnosti o politici. 

 Svu bijedu takvih odnosa izrekao je nedavno na HTV-u nitko 

drugi nego profesor s Pravnoga fakulteta u Zagrebu Josip 

Kregar. Upuĺujuĺi neumjerene pohvale Mladenu Bajiĺu, kojega 

je upravo smijenio predsjednik Vlade Zoran Milanoviĺ, Kregar 

je rekao da je Bajiĺ svojedobno dobro napravio ġto nije 

procesuirao Ivu Sanadera dok je bio premijer, nego je sve stavio 

u ladicu i ļekao da ovaj viġe ne bude premijer. Teoretski, moglo 

se, dakle, dogoditi da Sanader joġ dugo bude premijer i da 

nikada ne bude procesuiran unatoļ indicijama za kriminal. Bilo 

je, po Kregaru, vaģnije Mladenu Bajiĺu saļuvati svoju funkciju 

glavnoga drģavnog odvjetnika nego pokrenuti istragu. Ako tako 

sramotno rezonira sveuļiliġni profesor, ġto moģemo oļekivati od 

manje struļnih ljudi. Ali ako veĺ govori o tomu, onda bi kao 

visokorangirani politiļar morao znati da je i Sanaderov progon 

inicirala politika. Nakon ġto se pokuġao vratiti u politiku, 

njegova nasljednica na vrhu stranke Jadrnaka Kosor, koja mu 

se na gadljiv naļin ulizivala u razdoblju dok je Sanader vladao, 

ekspresno ga je izbacila iz stranke. Na tomu nije stala, nego je 
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tri puta zvala Mladena Bajiĺa na razgovor zahtijevajuĺi 

procesuiranje Ive Sanadera. Mladen Bajiĺ u povjerljivim 

druġtvima zna ponekad priznati da ga je zaļudilo njezino 

inzistiranje. Kad je u poļetku poļeo istragu i ustvrdio da nema 

dokaza te o tomu obavijestio Jadranku Kosor, ona mu je samo 

rekla: ĂNismo se tako dogovoriliñ. Treĺi put ga je nazvala i 

obavijestila da su dokazi pribavljeni. Jadranka Kosor i Mladen 

Bajiĺ su odradili tako posao za SDP. Predsjednik SDP-a Zoran 

Milanoviĺ za tu uslugu Ăzahvalio jeñ Mladena Bajiĺu ļetiri 

godine kasnije smijenivġi ga uz uvredljivu poruku da je Ăipak 

napravio viġe dobrih nego loġih stvariñ.  

Dao sam malo veĺi navod da se vide i druge joġ drastiļnije 

çigreè, kada su u pitanju pojedinci, u kojima se pravosuĽe koristi u 

kaģnjavanju onih koji spadaju u okvir Raļanove oporuke. 

Marijaļiĺev komentar samo baca dodatno svijetlo i na ļinjenicu da, 

kao ġto je svojevremeno Kosorica pomagala Mesiĺu u drugom izboru 

za predsjednika RH, sada se trudi to omoguĺiti i Josipoviĺu.  

O konkretnim navodima samih presuda moģete ļitati u nizu 

tekstova pa i u spomenutim tekstovima Dujmoviĺa i Marijaļiĺa 

(pogledajte npr. tekstove Ivice Ġole, Portal HKV-a, 19. 03. 2014., 

prof. dr. sc. Andrije Hebranga i Ģeljka Olujiĺa, Hrvatski tjednik, 20. 

03. 2014. itd.). 

A hrvatske sluge im i dalje ponizno sluģe. Od onih koje i prof. 

Ġeparoviĺ naziva izdajicama drugo se ne moģe ni oļekivati. Koliko 

je to odvratno najbolje se moģe vidjeti iz teksta Ģ. Dogan: Zadah 

povampirene Ăsrpske istineñ iz Miloġeviĺeva groba / Svjedoļenje 

Slobodana Lazareviĺa, Portal HKV-a, 19. 03. 2014. 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-

graana/17232-z-dogan-zadah-povampirene-srpske-istine-iz-

miloseviceva-groba.html 

Mile Prpa (Hrsvijet, 29. 03. 2014.) kaģe: 

Veĺ je gotovo bezbroj politiļkih izjava koja su s ta dva 

brijega (Pantovļak i Banski dvori, J.P.) u novije vrijeme data u 

domaĺoj ili stranoj javnosti protiv hrvatske proġlosti, protiv 

hrvatske sadaġnjosti i protiv hrvatske buduĺnosti. nemuġtih, da 

ne kaģem i izrazito glupih izjava, bilo je na pretek. Gotovo 

nikada u stoljetnoj povijesti Banski dvori nisu imali politiļare 

koji ļim otvore usta pokazuju se viġe kao neobuzdani seoski lole 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/17232-z-dogan-zadah-povampirene-srpske-istine-iz-miloseviceva-groba.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/17232-z-dogan-zadah-povampirene-srpske-istine-iz-miloseviceva-groba.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/17232-z-dogan-zadah-povampirene-srpske-istine-iz-miloseviceva-groba.html
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nego kao iti malo mudri, razumni i staloģeni ljudi. Aktualni 

politiļari na ta dva politiļka brijega su zalutali u politiku, oni 

nisu dorasli mjestu na kojem se nalaze, oni bi trebali biti barem 

toliko svjesni da im tamo nije mjesto, da tamo po svojim 

sposobnostima i nesposobnostima ne pripadaju i da trebaju 

odmah otiĺi. Odmah i to joġ danas, jer svaki dan njihovog 

vladanja je teġki gubitak za Hrvatsku i njen narod, za naġu 

buduĺnost, za buduĺnost naġe djece i za naġ opstanak. 

Zapravo prije bi rekli da su sve ġto oni rade itekako proraļunato. 

Evo kako jednu od takvih izjava komentira Mate Kovaļeviĺ 

(Hrsvijet, 29. 03. 2014.): 

Zoran Milanoviĺ, nazvavġi barbarima 700 tisuĺa Hrvata, 

koji su svojim potpisom za raspisivanje referenduma protiv 

uvoĽenja ĺirilice u Vukovar, instinktivno osjetili da sadaġnja 

vlada stvara preduvjete za izdvajanje tog podruļja ispod 

hrvatske suverenosti. 

Drugim rijeļima barbarima ĺe biti proglaġeni svi koji ne ģele biti 

sluge Srbima, tj. Britancima.  

Da je takvo sluganstvo odvratno i ljudima van Hrvatske svjedoļi 

nam Karl Kutnian (Dnevno.hr, 18. 03. 2014.) kada kaģe: 

Tko danas nije spreman otvoreno govoriti o titoizmu i 

jugoslavenskom antifaġizmu, taj mora potpuno ġutjeti o faġizmu 

i ne govoriti o ustaġkoj zmiji, kao ġto je glupi povijesni hrvatski 

nepismenjak u plemenitoj ulozi predsjednika republike izgovorio 

u Jeruzalemu 2012. godine i diljem svijeta, na ġto su gotovo svi 

nazoļni diplomati odmahivali glavom, da po njegovom miġljenju 

navodno ponovno diģe glavu! 

S druge strane zgodno je vidjeti kada vlast prizna svoje 

sluganstvo, kao ġto se dogodilo u Zagrebu kada nisu dopustili 

Matoġeve citate za koje znaju da se odnose i na njih (Damir Peġorda: 

Vesna Kusin cenzurira Matoġa, Hrsvijet, 21. 03. 2014.): 

Jer Hrvatsku mi moju objesiġe ko lopova.  

Ili: Moderni poganac -/najmio ga stranac/ da nam metne 

lanac.  

Ili: Voli Zagreb onog koji laģe. 

Ima toga joġ, naravno, ali mislim da je i ovih nekoliko izdvojenih 

citata dovoljno, kaģe Peġorda. 
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Da, ģalosno je vidjeti kako se prepoznaju u Matoġevim 

stihovima, zar ne? Ali oni mogu i znaju vladati Hrvatskom samo ako 

su i jedina stranka u njoj. Raļanu je to itekako bilo jasno! 

Znaju oni danas kako svi vidimo da sluģe onima od kojih je 

Hrvatska vojska napravila zeļeve. I ne smeta im! Moģe li iġta biti 

ogavnije od toga?  

 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

 
Dnevno.hr, 04. 04. 2014. 

Glas Brotnja, 05. 04. 2014.  
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PROPADE IM CRVENA HRVATSKA, 

ZAGREB, 2015. 

 

RAZGOVOR S AKADEMIKOM JOSIPOM 

PEĻARIĹEM 

Glas Brotnja Sijeļanj 16, 2015.  

Akademik Josip Peļariĺ o svojoj Hrvatskoj domovini piġe i govori s 

ljubavlju, autor je viġe od trideset domoljubnih knjiga, ali i jedan od 

pet matematiļara u cijelome svijetu koji je objavio tisuĺu 

znanstvenih radova. Ļesto je preġuĺivan u hrvatskim medijima, no 

za njega to nije bio razlog da se ne nastavi boriti perom. Njegov 

posljednji naslov knjige ñAko voliġ Hrvatsku svojuò obvezuje nas ne 

odustati od borbe za slobodu svoje Domovine. 

Razgovarali smo za glasbrotnja.net s akademikom Josipom 

Peļariĺem nakon ġto je hrvatski narod poloģio ispit na 

predsjedniļkim izborima u Republici Hrvatskoj . 

 

Hrvatska ima predsjednicu-veleizdajnik odlazi u povijest, 

napravljen je prvi korak u vraĺanju Hrvatske u hrvatske ruke, 

prvo poluvrijeme je dobiveno, slijedi drugo? 

  

http://glasbrotnja.net/author/jaffa123
http://www.glasbrotnja.net/
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Da, prvo poluvrijeme je dobiveno, ili kako kaģe Ivica Marijaļiĺ u 

Hrvatskom tjedniku od 15. sijeļnja 2015. to je kraj udbaġko-

komunistiļke balkanske krļme na Pantovļaku i usporeĽuje je s 

najslavnijim danima novije hrvatske povijesti. To je itekako vaģno 

jer nam predstoji to drugo poluvrijeme - parlamentarni izbori - koje 

treba osigurati samu naġu opstojnost. Sliļno Marijaļiĺu piġe i sjajni 

hrvatski kolumnist Mate Kovaļeviĺ (Portal HKV-a, 15. 01. 2015.): 

ĂU hrvatskoj politici svrġilo je dugo i mraļno petnaestogodiġnje 

razdoblje diktature jugoslavizma, koju je nakon smrti prvoga 

hrvatskog predsjednika Franje TuĽmana i treĺejanuarskoga prevrata 

2000. godine nametnuo reģim Ivice Raļana. Nju je posebnom straġĺu 

s Pantovļaka cijelo desetljeĺe vodio Stjepan Mesiĺ, a zadnjih pet 

godina i Ivo Josipoviĺ pa pobjeda Kolinde Grabar Kitaroviĺ na 

hrvatskim predsjedniļkim izborima ima znatno dublje znaļenje od 

pukoga stranaļkog nadmetanja za predsjedniļkom stolicom na 

Pantovļaku.ñ Sliļno piġu mnogi drugi pa je jasno kako treba 

osigurati da i Vlada i Sabor budu u rukama onih koji su bili i joġ 

uvijek su za hrvatsku drģavu kako smo svojevremeno u Otvorenom 

pismu napisali profesor Tomac i ja. Tek tada se moģe ozbiljnije 

krenuti u oporavak hrvatske drģave, jer je ova vlast vrlo 

uspjeġna u ostvarivanju osnovne zadaĺe koju imaju ï 

uniġtavanje Hrvatske. O svjesnom ekonomskom uniġtavanju, 

nazvao sam ga Pouļkom Moġe Pijade (Glas Brotnja,2. 6. 2014.), 

govorio sam svojevremeno na Radiju Mariji, a poslije toga su o 

tome govorili i mnogi drugi. Poslije parlamentarnih izbora moģe 

doĺi do bitnih promjena, jer to ĺe biti prvi put nakon Oca 

hrvatske drģave akademika Franje TuĽmana da vlast moģe biti 

u rukama drģavotvornih Hrvata. A tek onda slijedi veliki posao. 

Treba obnoviti ono ġto se veĺ 15 godina uniġtava i ġto ĺe joġ 

uspjeti uniġtiti do tih izbora. Npr. treba sve glavne medije, koji 

su oļito antihrvatski, napraviti hrvatskim. Uostalom i Josipoviĺ 

je najavio nastavak borbe. Za njega je to samo izgubljena bitka. 

On raļuna na glavne medije koji su i dalje pod njegovom 

kontrolom. Vjerojatno je svjestan da ĺe teġko ostvariti Crvenu 

Hrvatsku koju je obeĺao, jer mu tako straġan poraz koji je 

doģivio, to garantira. MeĽutim ne zaboravimo njegovu ulogu u 

provoĽenju velikosrpskog Memoranduma SANU 2. Iako viġe 

nije predsjednik drģave, mediji i boljġeviļka, velikosrpska opcija 
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u SDP-u ga ģeli instalirati, mada se tako neġto pokuġava negirati, 

za predsjednika SDP-a. S te pozicije on moģe nastaviti borbu za 

velikosrpstvo i Crvenu Hrvatsku.  
  

Za sebe kaģete da ste Hercegovac iz Boke kako gledate na 

pljuvanje gubitnika po hrvatskoj dijaspori i iseljeniġtvu nakon 

predsjedniļkih izbora? 

  
Kada po vama pljuju oni koji provode velikosrpsku politiku 

Memoranduma SANU 2 i bore se za Crvenu Hrvatsku, onda je to 

najveĺa moguĺa pohvala. Suoļeni s velikim izgledima da im ti ciljevi 

neĺe biti ostvareni logiļno je da pljuju po onima koji su im najveĺi 

krivci za to. Dakle, njihovo pljuvanje treba doģivjeti kao najveĺu 

pohvalu. Ne bi bilo dobro da vas takvi hvale. Kao ġto je jednom rekao 

veliki novinar dr. Carl Gustav Stroem: Zabrini se nad svojim 

djelovanjem kada te neprijatelj tapġe po ramenu. A drģavotvorni 

Hrvati za to moraju biti ljubomorni na vas. Pa svo vrijeme se vas 

najviġe i napada jer ste, kako je rekao veliki hrvatski knjiģevnik 

akademik Slobodan Novak (Hrvatsko slovo, 13. 09. 1996.), 

najodaniji hrvatski sinovi koji ļuvaju Hrvatsku! Dali ste nam ratnog 

ministra Gojka Ġuġka, Darija Kordiĺa, generala Slobodana Praljka i 

mnoge druge. General Praljak je upozoravao kako je za Hrvatsku 

svoje ģivote dalo najviġe branitelja koji su rodom ili podrijetlom iz 

BiH. Simboliļno je i to ġto je Vesna Pusiĺ pozvala novoizabranu 

predsjednicu da se ne vraĺa u godine ponosa i dostojanstva, dakle 

devedesete, veĺ da prihvati njihovu slugansku politiku sluģenja 

Velikoj Britaniji i Srbiji. Zapravo, Pusiĺ i ne samo ona poziva novu 

predsjednicu da krene Sanaderovim putom. Sjeĺate li se kako je 

Pusiĺka na pitanje zaġto nije protiv Sanadera odgovorila je: ĂZaġto 

bih bila protiv njega kada on provodi moju politiku.ñ Uostalom i 

Kolindin posjet ġatoru u Savskoj 66 jasna im je poruka, zar ne? 

Nedavno sam to pljuvanje po Izvandomovinskim Hrvatima i 

komentirao posebno ukazavġi na pomoĺ u samim poļetcima 

Domovinskog rata bez koje se ne bi obranili: ĂA pomoĺ je bila 

ogromna. Sjeĺam se jedne bake u Melbourneu 1992. kad je donijela 

pomoĺ - ostatak mirovine poġto je izraļunala koliko joj treba za 

hranu da preģivi do slijedeĺe mirovine. Tamo su bili sakupili novce 

za novu crkvu, pa je sve otiġlo za branitelje. Itd. itd. Zato sam i 
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napisao knjigu "PronaĽena polovica duġe", jer hrvatsko iseljeniġtvo 

to i jeste. Na to je reagirao i Mario Filipi, invalid Domovinskog rata, 

upozorivġi: 

ĂOsim ġto je dijaspora drugi dio hrvatske duġe i spas u vrijeme 

Domovinskog rata, ona je i danas turbosportski motor Hrvatske koji 

ne moģe tjerati bolid zato jer je odvojen od njega... A kada dobijemo 

sposobnu vlast, na posao. Dijaspora ĺe joġ jednom biti odluļujuĺi 

faktor renesanse Hrvatske, ali samo uz poġtene uvjete i normalne 

europske uvjete poslovanja ukljuļujuĺi poreze, administraciju i sve 

ostalo.ñ 

Jasno je da vlast koja provodi velikosrpsku politiku i bori se za 

Crvenu Hrvatsku napada i Dijasporu i ne ģeli ni njihov povratak u 

Hrvatsku i bilo kakvu pomoĺ jer su oni uvijek bili i uvijek ĺe biti 

protiv teģnje za povratak u ļvrsti velikosrpski zagrljaj. Uvijek mi je 

na pameti priļa iz Adelaide iz 1999. godine. U autobusu je moja 

supruga sluġala razgovor dva Srbina: 

Hrvatsku smo poruġili, ali oni ĺe se za dvadesetak godina 

oporaviti i dobro ģivjeti. 

Jedino, ako na izborima pobijede komunisti. Oni ĺe opet 

htjeti s nama, a onda ĺemo mi po starome! 

Malo je trebalo da to veĺ ovim izborima skoro u potpunosti ostvare, 

zar ne? 

  

Premijer se nije udostojio ļestitati novoizabranoj predsjednici-

ġto mislite ġto je tomu razlog? 

  
Zapravo, to pokazuje kako on vjeruje da je upravo on najveĺi 

gubitnik na predsjedniļkim izborima. Pobjeda kandidata njegove 

stranke osigurala bi mu i dalje ļelnu poziciju u stranci, a uz svoga 

predsjednika na ļelu drģave mogao se nadati i pobjedi na 

parlamentarnim izborima. Jedom rijeļju joġ pet godina vlasti. Sada 

Josipoviĺa ģele na njegovoj poziciji, ġto ĺe znaļiti kraj njegovih 

ambicija. Moģda se tada sjeti i mojih pisama. U ovom posljednjem 

(trinaesto) sam ga upozorio kakav ĺe biti rezultat izbora i ġto ga ļeka 

nakon izbora Kolinde Grabar Kitaroviĺ za predsjednicu, a u onih 

prvih 12 sam ga, prije oslobaĽanja hrvatskih generala u Haagu, 

pozivao da predloģi generala Gotovinu za Nobelovu nagradu za mir. 

Da me je posluġao... 
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Ļlan ste Predsjedniġtva Hrvatskoga nacionalnog etiļkog sudiġta 

koje je Ivu Josipoviĺa prije mjesec dana osudilo za veleizdaju, a 

odvjetnik Zvonimir Hodak koji je, takoĽer, ļlan najavio je prvi 

sudski proces protiv Josipoviĺa kojega viġe ne ġtiti predsjedniļki 

imunitet? 
 

U rujnu proġle godine smo u Vukovaru za etiļku veleizdaju optuģili 

Josipoviĺa, Mesiĺa, Pusiĺku i Pupovca. Reagirao je jedino Josipoviĺ 

kazavġi za dva ļlana Predsjedniġtva HNES-a profesore Tomca i 

Jurļeviĺa da su bolesnici i luĽaci. To je i predmet tuģbe o kojoj 

govori naġ istaknuti odvjetnik Zvonimir Hodak. To jest uvreda koja 

govori o samom Josipoviĺu kao ļovjeku, ali i to kako on ne moģe 

odgovoriti na naġe optuģbe pa mu je samo ostalo to. Drugim rijeļima 

to je svojevrsno priznanje veleizdaje. Tu osudu treba cijelu proļitati 

i teġko je u jednom razgovoru kao ġto je ovaj navesti sve zlo koje je 

Josipoviĺ poļinio hrvatskom narodu. Zato ĺu se zadrģati samo na 

jednoj ï mislim ï dobro poznatom detalju. Naime znamo kako je on 

u Knesetu gnusno govorio o ustaġkoj zmiji u njedrima. To je 

spomenuto u toļki 7.2. Osude. Ali zanimljivo je vidjeti kako je i to 

neġto ġto su ga nauļili Srbi. Zapravo, kada je u Zagreb dolazio srpski 

veleposlanik Radivoj Cvetiĺanin posebno su mu ukazali na tri 

simpatizera jugoslavenske ideje i titoizmam Ă veĺ od svojih davnih 

orjunaġkih predaka i simpatizera srpske monarhijeñ: Josipoviĺa 

(kodno ime Bledi), Pusiĺku (kodno ime Ģivka) i Milanoviĺa (Kodno 

ime Moljac). U tjedniku 7Dnevno od 26. 12. 2014. opisan je 

razgovor od Ă29. novembra 2007ñ , koji je za Josipoviĺa Ăslavan 

datumñ. Cvetiĺanin ĺe Josipoviĺu: 

- Uvek se setim govora u Srbu 27. jula 1941. koji je odrģao kraljev 

otadģbinac vojvoda Mane Rokviĺ kazavġi da deo Hrvata u nedrima 

neguje ustaġku zmiju: óSrbine, keva te uļi! U Hrvatu zmija ļuļi!ô - 

- Zanimljiva metafora, ekselencijo. To je Mane lijepo rekao. 

Zapamtit ĺu to! Moģda nekad u buduĺnosti na to i upozorim. Na 

nekom vaģnom mjestu! - 

Josipoviĺ je dobro nauļio i nauļeno izgovorio u Knesetu, zar ne? 

Zapravo, prije nekoliko dana je HNES, slijedeĺi zahtjeve mnogih, 

zatraģilo da se pokrene i sluģbena istraga protiv Josipoviĺa i utvrdi 

istinitost onoga ġto je dano u naġoj Osudi. 
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U hrvatskim medijima ste preġuĺivani iako su Vaġe zasluge u 

znanosti neprocjenjive i vrijedne divljenja, naime napisali ste i 

objavili tisuĺu znanstvenih radova, u svijetu ste cijenjeni, a u 

svojoj voljenoj Hrvatskoj preġuĺivani-Zaġto? 

  
Treba naglasiti kako je u povijesti svega nekoliko matematiļara 

imalo toliki broj znanstvenih radova. A ne radi se samo o tome. Samo 

u Hrvatskoj je iz moje znanstvene ġkole izaġlo preko 40 novih 

doktora matematike, 3 ļasopisa koje sam napravio su uġli na svjetske 

liste najboljih ļasopisa (u RH ih iz matematike imamo 5, a recimo 

Srbija 2), a nedavno su na Scopusovoj listi najboljih 50 hrvatskih 

znanstvenih ļasopisa zauzeli 1., 2. i 6. mjesto! Zbog zasluga u 

matematici posveĺen mi je jedan broj ļasopisa ĂBanach Journal of 

Mathematical Analysisñ, Vol. 2, No.2 (2008). Rijeļ je o 

meĽunarodnom znanstvenom ļasopisu koji je na SCIE i CC listi. 

Intervju koji je tamo objavljen (str. 163-170) objavljen je ļetiri 

godine kasnije i na kineskom u kineskom ļasopisu Mathematics 3 

(2012), 245-249. Zbog tih i drugih zasluga u znanosti izabrano je 

moje sustavno preġuĺivanje u Hrvatskoj. Pri tome nije samo 

preġuĺen moj domoljubni angaģman, veĺ i rezultati znanstvenog 

rada. Npr. povodom tih mojih 1000 znanstvenih radova odrģana je 

proġle godine meĽunarodna konferencija u Trogiru. Mediji je uopĺe 

nisu zabiljeģili iako je to prva takva meĽunarodna konferencija u ļast 

nekog hrvatskog znanstvenika. Otvorio ju je Splitsko-dalmatinski 

ģupan Zlatko Ģevrnja. Zanimljivo je da je trebao otvoriti predsjednik 

Akademije, ali ispostavilo se da ima nekih vaģnijih poslova, mada 

mi nije jasno ġto bi trebalo biti vaģnije od prve konferencije povodom 

1000 znanstvenih radova nekog hrvatskog znanstvenika. I u 

zavrġnom izvjeġĺu o naġem radu proġle godine ta Konferencija nije 

spomenuta iako joj je pokrovitelj bio 2. razred HAZU, pa sam na 

samoj Skupġtini morao intervenirati upitavġi je li HAZU znanstvena 

ustanova. Poslije su me neke kolege akademici u nevjerici pitali radi 

li se doista o tolikom broju radova u znanstvenim ļasopisima.  

  

Naglasili ste i to da su i dalje glavni mediji u njihovim rukama, 

ali eto i bez vodeĺih medija, odnosno unatoļ njima Kolinda 
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Grabar Kitaroviĺ je dobila izbore, jesu li pobijeĽeni pobijedili 

sami sebe? 

  
Zato je u pravu Marijaļiĺ kada piġe: ĂBila je to veliļanstvena pobjeda 

gospoĽe Kolinde Grabar Kitaroviĺ, HDZ-ove kandidatkinje za 

predsjednicu drģave. U neravnopravnoj bitki, u kojoj je aktualni 

predsjednik imao sve u svojim rukama i posredstvom institucija, 

medija, marketinġkih agencija i gotovo neograniļenoga novca 

nadzirao i oblikovao javno mnijenje, ona je uspjela dobiti neġto viġe 

od 30 tisuĺa glasova viġe od njega.ñ Pobijedio je opet hrvatski narod! 

Jer takav izbor u takovoj mediskoj blokadi pokazuje, (uostalom 

nisam samo ja na nekakvim crnim listama, veĺ i mnogi drugi koji 

misle i piġu sliļno meni), veliļinu naroda koji je u veĺinskom dijelu 

prepoznao tu Ăudbaġko-komunistiļku balkansku krļmuñ. A da to nije 

lako pokazat ĺu na jednom malom primjeru. U istom broju 

Hrvatskog tjednika sjajna kolumnistica Mirela Paviĺ kaģe: ĂNikad, 

dragi moji ļitatelji, nikad do sinoĺ, nisam bila svjesnija mrģnje koji 

ti ljudi osjeĺaju spram ove drģave. Jadne, tuste mrģnje koja im izbija 

iz reļenica, lica, oļaja... Gledajuĺi Pusiĺku i Milanoviĺa pomislila 

sam ï Boģe, ovi ljudi bi me mogli, mrtvi-hladni ï ubiti ili dati 

strijeljati zbog ovoga ġto piġem.ñ Podsjeĺa li Vas ovo na davno 

napisane i javno izgovorene moje rijeļi kako mi je ģao danaġnjih 

vlasti. Oni su zavidni svojim roditeljima jer su nas njihovi roditelji 

mogli svojevremeno i ubijati, a oni (joġ) ne mogu. Pa kada je jedna 

tako vrsna kolumnistica to vidjela tek sada, kako moģemo oļekivati 

od ljudi, kojima je najvaģnije sastaviti kraj s krajem da uz takovo 

medijsko jednoumlje znaju o ļemu se radi. Zapravo, razumijem gĽu 

Paviĺ. Doista je teġko razumjeti da bi nas rado i ubili. Na kraju 

krajeva i Josipoviĺ je svojevremeno dobio izbore s Novom 

pravednoġĺu za koju mu je uzor bio otac. A znamo da je njegov otac 

bio predsjednik komisije koja je odluļivala o sudbini desetak tisuĺa 

Hrvata poslije Hrvatskog proljeĺa. 

  

Autor ste viġe knjiga u kojima piġete o ljubavi prema svojoj 

Hrvatskoj Domovini i njezinim ljudima, domoljubima, ali i 

onima koji su hrvatska sramota, dolazi li vrijeme pravih ljudi, 

vrijeme u kojemu ĺete pisati o hrvatskoj slobodi i ljudima koji 

su njezin ponos ili smo tek na poļetku borbe? 
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Preko 30 je mojih domoljubnih knjiga Ali, nadam se da ĺe to vrijeme 

doĺi doista vrlo brzo, i nadam s kako ĺe to znaļiti i nestanak razloga 

za ovakav moj angaģman. Joġ uvijek puno toga mogu dati u 

matematici. A i mnogobrojni moji suradnici me trebaju. Jesam li 

Vam rekao da imam preko 200 suradnika po cijelom svijetu? 

 

Genijalno ste predvidjeli hrvatsku zbilju nakon smrti 

predsjednika dr. Franje TuĽmana, kako vidite Hrvatsku u 

sljedeĺih pet godina pod drģavniļkom palicom predsjednice 

Kolinde Grabar Kitaroviĺ? 
 

Vjerojatno mislite na moju knjigu Trijumf tuĽmanizma iz 2003. 

godine. Samo sam vjerovao u svoj narod. Pa i Sveti Otac naġ Papa 

Ivan Pavao 2. je govorio da smo narod nade, a francuski vojni biskup 

je svojevremeno i tvrdio kako se divi Hrvatima jer mi Hrvati imamo 

vrjednote koje nestaju u Europi, a bez kojih ona ne moģe opstati. 

Predsjednica Kolinda Grabar Kitaroviĺ je krenula TuĽmanovski. 

Pozvala je sve da idu s njom u borbu za Hrvatsku. Ponudila im je 

neġto sliļno TuĽmanovoj pomirbi. Veĺ najnovije ankete pokazuju da 

su mnogi to i razumjeli. Naime, istraģivanje obavljeno na uzorku od 

1000 ispitanih pokazuje da bi koalicija okupljena oko HDZ-a, 

dakle HDZ-HSS-HSP AS-BUZ-ZDS-HDS-HSLS, imao potporu 

45,9% glasaļa, dok bi Kukuriku savez - SDP-HNS-HSU-IDS imao 

samo 20,1% glasova. Jasno je da mnogi Kukurikavci nikada neĺe i 

ne mogu prihvatiti rad za boljitak Hrvatske. Ali mnogi hoĺe! 

  

8. Postoji li formula za izlazak iz postojeĺeg stanja, odnosno 

moģe li Hrvatska doģivjeti ekonomski i nacionalni procvat? 

  
Ljubav sve moģe. U ovom sluļaju ljubav prema svojoj drģavi i svom 

narodu. Nacionalizam, ispravno definiran kao ljubav prema svom 

narodu dat ĺe potreban zanos za ostvarenje onoga ġto je gĽa 

predsjednica i obeĺala odmah nakon pobjede. Valjda su Hrvati 

nauļili iz ovoga ġto nam se dogodilo u ovih zadnjih 15 godina. Svi 

su mislili: Imamo drģavu i ja hoĺu korist od toga i to odmah. Radili 

su na taj naļin da korist imaju oni koji ne vole ni njih ni naġu 

domovinu. 
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9. Ne skrivate svoju naklonost i ljubav prema Hrvatima u Bosni 

i Hercegovini, ļesto s ponosom govorite o Hrvatima u dijaspori i 

iseljeniġtvu, ļime smo zasluģili Vaġu naklonost? 
  

To Vam je veĺ odgovorio veliki Slobodan Novak. Ja mogu samo to 

ponoviti. Pa zar ï zapravo ï niste bili veliļanstveni na ovim izborima 

kada su vas pred oļima cijelog svijeta diskriminirali, ne dozvolivġi 

vam da imate uvjete glasovanja kao i drugi Hrvati, a vi ste to 

iskoristili da svima pokaģete zaġto je akademik Novak rekao da ste 

najodaniji hrvatski sinovi koji ļuvaju Hrvatsku.  

  

  

Razgovarala: Danijela Ġakota 
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ĢIVOT SA CRVENIM KMERIMA NA VLASTI 

DOISTA ZNADE BITI TRAGIKOMIĻAN? 
 

Kako opravdati reģimsko uhiĺenje prosvjednika zviģdaļa u Kninu 

koji, ispostavilo se, nije ļak ni zviģdao jer ne zna, nego je hukao i 

poneġto dobacivao premijeru Milanoviĺu za vrijeme njegova 

govora na proslavi obljetnice Oluje u Kninu? U reģimskim, lijevo 

orijentiranim medijima, vidjeli smo dvije vrste reakcija. Jedni ļak i 

opravdavaju uhiĺenje pozivajuĺi se na Zakon o prekrġaju protiv 

javnog reda i mira. Oni bi sutra opravdavali s jednakim fanatizmom 

i ubijanje, kao ġto su to radili u vrijeme komunizma. 

Drugi, pak, poneġto su skeptiļniji prema odluci policije da 

pritvori prosvjednika s obzirom da se to u 21. stoljeĺu kosi sa svim 

demokratskim standardima u demokratskom i uljuĽenom svijetu, ali 

su zato i uhiĺenog prosvjednika i sve ostale koji su u Kninu zviģdali 

premijeru praktiļki proglasili divljacima, graĽanima drugog reda, 

kao nekoga tko uopĺe ne pripada u kategoriju ljudi. U sotonizaciji je, 

dakako, prednjaļio Jutarnji list iz sustava EPH u vlasniġtvu 

Ninoslava Paviĺa. 

To je trģiġno gledajuĺi propali medijski projekt, ali buduĺi da je 

pomazanik svih vlasti i reģima, sve ga te vlasti spaġavaju. Novinarski 

magnat i njegovi kolumnisti genijalci nisu sposobni nositi se na 

trģiġtu pa su pronaġli spas u ļinjenici da budu sluge reģima. S 

razlogom su nedavno na ļak ġest novinskih stranica napali suca 

Trgovaļkog suda u Zagrebu jer je zatraģio ocjenu ustavnosti 

predsteļajne nagodbe u jednom predmetu, a upravo jedini je spas za 

Paviĺevo medijsko carstvo u predsteļajnoj nagodbi koja se svodi na 

oprost glavnine duga, a ostatak se daje na otplatu na viġe godine. 

Uvijek su potkradali drģavu ili traģili povlastice. Sam Paviĺ 

2000. godine darivao je Raļana i ostale novopridoġle vlastodrġce 

likovnim grafikama te je priznao da zaposlenicima isplaĺuje plaĺe na 

crno, dakle da potkrada drģavu. 



122                                    IVICA MARIJAĻIĹ 

 

Represija prema prosvjednicima ļiji se prosvjed svodi samo na 

izraģavanje miġljenja sramni je relikt proġlosti, u nas joġ i baġtina 

zloļinaļkog jugoslavenskog komunistiļkog reģima. Taj reģim 

propao je u krvi 90-ih, ali ostale su njegove pristaġe koje danas piju 

krv hrvatskom narodu, nakon ġto su na sebe navukli maske tzv. 

antifaġista i demokrata, smatrajuĺi ga ļak i stokom koja nema pravo 

ni na ġto, ni na miġljenje, ni na stav ni na prosvjed, na ġto uljuĽeni 

svijet odavno ima. 

Negdje ispod povrġine svojih pamfletskih teza kriju svoj ģal ġto 

nas Josip Broz nije i viġe potamanio kako ih ne bismo inkomodirali 

u njihovom svevlaġĺu i svemoĺi. Taj senzibilitet za poġtivanje 

zakona nisu imali kad je danas veĺ zaboravljena gospoĽa 

protuzakonito otkrila bankarsku i zakonito steļenu ġtednju obitelji 

Franje TuĽmana, nego su ju pretvorili u Ostojiĺ Vaģno je da Ranko 

Ostojiĺ, poznat po mnogo ļemu, a najviġe po tomu ġto je ģivio u stanu 

spomenutog Paviĺa i ġto je potragu za generalom Gotovinom predao 

u ruke engleskoj obavjeġtajnoj sluģbi, te i sam bio na ļelu jednog 

tima koji ga je lovio, hapsi zviģdaļe u Kninu. A onda, da farsa bude 

potpuna, zavrġi na ruļku s generalom Gotovinom. heroinu i 

manipulirali njome sve dok ju nisu odbacili kao ġtracu. 

A kad su prije nekoliko godina prosvjednici u Zagrebu ne samo 

zviģdali nego dovikivali uvrede i prijetnje Jadranki Kosor i 

Vladimiru Ġeksu, onda se nisu pozivali na krġenje zakona, nego 

navijaļki nabacivali ġiblje na namjeravanu lomaļu, kao uostalom i 

90-ih kad su Franji TuĽmanu prireĽivali urnebesne zviģduke. 

Sve je to znak ne samo krhke nego i problematiļne demokracije 

u Hrvatskoj. Vlast koja nije spremna izdrģati kuġnje poput ove u 

Kninu, ne zasluģuje ni biti vlast. Busha su gaĽali cipelom, Kohla 

rajļicama, Sarkozyju su svaġta dobacivali, ali tamoġnjim vlastima 

nije palo na pamet reagirati odmazdom i represijom. Ovdje u 

Hrvatskoj, pak, vlast i njihovi pseĺi medijski podanici jedva ļekaju 

povode za ogorļeni ideoloġki i policijski obraļun. 

Policija slavodobitno unaprijed najavljuje da ĺe snimati koncert 

u Ļavoglavama i meĽu 120 tisuĺa posjetitelja spektakularno 

obznanjuje uspjeh ï da je u tri sluļaja otkrila kako su pojedinci imali 

upaljaļe ili neke druge predmete s ustaġkim obiljeģjima. U Zakonu 

ne piġe koji su konkretno reģimi totalitaristiļki i ļija su znakovlja 

zabranjena. Policija samovoljno interpretira da je to ustaġki reģim pa 
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reagira na sve ġto ima veze s njim, ali ostaje mirna kad je rijeļ o 

komunistiļkom. 

U Kumrovcu svake godine okupe se aveti tog mraļnog reģima, 

sa zastavama nepostojeĺih i tuĽih drģava, sa zvijezdama 

petokrakama pod kojima je 90-ih spaljen Vukovar i treĺina Hrvatske 

i po kojima su 1945. pa nadalje punjene jame tijelima i ģivih Hrvata, 

ali policija sve to gleda i ostaje mirna. Ali vaģno je da ministar 

policije Ranko Ostojiĺ, poznat po mnogo ļemu, a najviġe po tomu 

ġto je ģivio u stanu spomenutog Paviĺa i ġto je potragu za generalom 

Gotovinom predao u ruke engleskoj obavjeġtajnoj sluģbi, te i sam bio 

na ļelu jednog tima koji ga je lovio, hapsi zviģdaļe u Kninu. Pa 

poslije toga, da hrvatska farsa bude potpuna, zavrġi na ruļku s 

generalom Gotovinom. Ģivot u Hrvatskoj s crvenim kmerima na 

vlasti i u medijima zaista zna biti tragikomiļan. 
 

 

Hrvatski tjednik, 15. 08. 2013. 

Portal HKV-a, 18. 08. 2013. 
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ĢIVJELA NAM ANTIFAĠISTIĻKA, TJ 

BRANITELJSKA HRVATSKA, ZAGREB, 2015.  

 

PREDSJEDNICA I ZAJEDNIĠTVO 

 
Otac hrvatske drģave akademik Franjo TuĽman je stvorio 

hrvatsku drģavu i izvojevao pobjedu nad velikosrpskim 

faġistiļkim agresorom pozivajuĺi se na pomirbu. Sliļno tome i 

danas, kada imamo unutraġnju agresiju i kada su oni koji ne vole 

ni hrvatsku drģavu ni hrvatski narod oļekivali i joġ uvijek se 

ģestoko bore za ostvarenje Crvene Hrvatske, predsjednica 

Kolinda Grabar Kitaroviĺ poziva na zajedniġtvo. Pogledajmo 

kako njezinih prvih 100 dana opisuje naġ poznati knjiģevnik 

Hrvoje Hitrec:  

Od poļetka mandata izloģena je podmetanjima, laģima, sitnim 

spletkama i krupnim klipovima. Poļelo je to i prije, vozili su ju na 

Griļ u pokvarenoj uspinjaļi koja je lako mogla zastati na pola puta 

ili se naglo stuġtiti, griļki top nije opalio po prvi put u novijoj 

povijesti, s Hrvatske televizije su ju vrijeĽali u vrijeme ceremonije 

ustoliļenja, Milanoviĺ i njegova fakinaģa baġ su ju tapkaroġki 

pokuġavali iritirati i izbaciti iz takta, ali nije se dala. Iz dana u dan 

u ovih sto dana pobjeĽivala je u ļarkama i dobivala bitke, razumjela 

je ona i razumio narod da ima posla s infantilnim zluradim 

maloljetnicima koji joj jednostavno nisu dorasli pa je s lakoĺom 
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pokupila konce vlasti, hladnokrvno poslala Tita u rodno mjesto i 

sliļno.... Moģda ne i sluļajno ï 15. veljaļe 2015. i 28. veljaļe 1989. 

imaju poveznicu, oba su prijelomni trenutci hrvatske povijesti ï onaj 

iz svrġetka osamdesetih oznaļio je poļetak definitivnoga svrġetka 

jugokomunistiļke vladavine, ovaj iz tekuĺe godine oznaļio je poļetak 

definitivnoga sloma orjunaġke remisije u kojoj je Hrvatska ģivjela 

(umirala) zadnjih petnaest godina. Mraļnih petnaest godina ï tako 

je naslovljena knjiga politiļkog analitiļara, novinara i publicista 

Mate Kovaļeviĺa, koja upravo ide u tisak. 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/20413-h-hitrec-

rodaci-balvana-bez-korijena-ne-mogu-opstati.html 

Kako Predsjednica pobjeĽuje uļarkama i dobiva bitke pokazala je 

priļa o mimohodu. Znamo da je Milanoviĺ ģelio mimohod u Zagrebu 

5. 8. 2015. sve samo da toga dana ne bude u Kninu. Tu njegovu ģelju 

najslikovitije objaġnjava Marko Ljubiĺ u tjedniku 7Dnevno, 15. 5. 

2015. Sam naslov njegova teksta sve govori: Zaġto ratni bjegunac 

hoĺe postrojiti pobjedniļku vojsku? 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/marko-ljubic/zasto-ratni-

bjegunac-hoce-postrojiti-pobjednicku-vojsku-801814 

U duhu zajedniġtva, tj. davanja ġanse svima koji vole hrvatsku drģavu 

i svoj narod da to i pokaģu i prikljuļe se, ona predlaģe prvo da se 

mimohod odrģi ili dan prije ili dan poslije, ali glavna proslava mora 

biti u Kninu na Dan pobjede i domovinske zahvalnosti. Oļekivala je 

odbijanje i onda ih upozorava kako je ona vrhovna zapovjednica i 

samo ona moģe odobriti izlazak vojske za mimohod. Milanoviĺ i 

njegova fakinaģa sve pokuġava kako bi osporili oļito. Stvaraju i 

odbor s generalima, uvjereni da je sastav takav da ĺe donijeti odluku 

kako ģeli Milanoviĺ. 

Onda Predsjednica spreļava sramotu i tim ljudima i ponovno 

predloģi ono ġto je traģila na poļetku, ġto ovi jedva doļekaġe.  

Vidimo ovih dana kako se Predsjednici pridruģuje i Karamarko koji 

takoĽer poziva Milanoviĺa na razgovor o svjetonazorskim pitanjima 

i biva odbijen. Kao i Predsjednica i Predsjednik HDZ-a je svjestan 

da Milanoviĺ i vrh SDP-a teġko moģe iz svoje koģe. Ali pruģanje 

ruke i takovima sluģi da njihovi sljedbenici progledaju i shvate 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/20413-h-hitrec-rodaci-balvana-bez-korijena-ne-mogu-opstati.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/20413-h-hitrec-rodaci-balvana-bez-korijena-ne-mogu-opstati.html
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/marko-ljubic/zasto-ratni-bjegunac-hoce-postrojiti-pobjednicku-vojsku-801814
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/marko-ljubic/zasto-ratni-bjegunac-hoce-postrojiti-pobjednicku-vojsku-801814
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koliko njihovi ļelni ljudi ne vole ni hrvatsku drģavu ni hrvatski 

narod. Koliko su posveĺeni provoĽenju velikosrpskog 

Memoranduma SANU 2. u Hrvatskoj. Pitanje je smiju li oni od toga 

odustati. Sve me nekako podsjeĺa na jednu moju staru tvrdnju: 

JEDNOM IZDAJICA, UVIJEK IZDAJICA! Zapravo svakim danom 

opravdavaju postojanje i rad Hrvatskog nacionalnog etiļkog sudiġta, 

zar ne? 

Ļini mi se da je sliļna priļa i u svezi s Bleiburgom. Naime, treba 

voditi raļuna da je Predsjednica iz obitelji koji su bili na strani 

partizana, kao ġto je TuĽman bio s njima. Zato i ona i on dobro znaju 

kako mnogi koji su pripadali tom pokretu nisu to bili iz razloga koji 

su vodili njihove voĽe, veĺ iz domoljubnih razloga. Zato je i 

Predsjednici vaģno da takove pridobije u borbu za Hrvatsku. Pri tome 

zna koliko su oni bili trovani svo vrijeme od 1945. do dana 

danaġnjega. Zapravo u tom svijetlu treba promatrati i govor kardinala 

Bozaniĺa u Bleiburgu: 

... nekima kao da je stalo produbljivati neistine ne bi li se produģio 

sukob i nasilje iz vremena totalitarizma. Nasuprot domoljubnom 

antifaġistiļkom otporu iz II. svjetskog rata danas se pojavljuje neka 

nova ideologija antifaġizma s diskursom iz pedesetih godina 

proġloga stoljeĺa koju ne nalazimo u suvremenosti drugih europskih 

zemalja. Izmiġljanje neke faġizacije Hrvatske hrani tu ideologiju i 

daje joj priliku da se njezini promicatelji predstavljaju borcima 

protiv tih navodnih pojava, skrivajuĺi pravu narav svoga djelovanja 

i ne dopuġtajuĺi da hrvatsko druġtvo raste u slobodi, zajedniġtvu i 

suģivotu, u ļeģnji za napretkom, pravednoġĺu i mirom, u 

otklonjenosti od svakoga totalitarizma. 

Podsjetimo ġto o ģrtvama kaģe biskup Mile Bogoviĺ: 

U govoru o "nevinim ljudima" u Drugom svjetskom ratu opet je jedna 

zamka. U pravnom smislu nevin je onaj koji nije pravomoĺno osuĽen. 

Ti ljudi nisu imali nikakve presude, ni nepravomoĺne ni pravomoĺne, 

i u tom smislu njihova je nevinost neupitna. Tim viġe ġto su stradali 

nakon ġto je potpisan mir. Koliko su oni nevini u moralnom smislu, 

to samo Bog znade. Jasno je da ģrtve na Bleiburġkom polju i na 

Kriģnim putovima nisu stradale ni po pravnim ni po ikakvim 

moralnim naļelima. Ondje su prekrġeni i ljudski i Boģji zakoni. Time 
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ne ģelim reĺi da su se na drugim mjestima i od drugog politiļkog 

reģima ti zakoni uvijek poġtivali, ali kad govorimo o Bleiburgu i 

Kriģnim putovima, valja reĺi ġto su oni u sebi, bez obzira na neke 

druge situacije. U nas je o toj "nevinosti" govor toliko besmislen da 

je jasno kako je po srijedi manipulacija. Ide se tako daleko da se 

antifaġizam tipa Josipa Broza Tita smatra kao neġto nevino, a stav 

njegovih protivnika grjeġan. Vjerujem da ĺe konaļno i ġiri slojevi 

uvidjeti bezoļnost te podvale. U tome je prednost naġe situacije od 

prijaġnjih. Negdje treba udariti grom da se oļituje kako cijela 

instalacija nije dobro postavljena. Danas je toliko iracionalnih 

udara s "antifaġistiļke" strane da je lakġe spoznati ġto je krivo 

nasaĽeno. U tome je prednost naġega vremena. No, ne treba 

oļekivati neki opĺi konsenzus. Ima i danas ljudi koji misle da se 

sunce okreĺe oko zemlje. Nije ļudno da ima ljudi koji komunistiļki 

teror i represiju smatraju istinskom demokracijom. Ako su ļinjenice 

drukļije, to gore po ļinjenice ï rekli bi oni. No, i ta laģ ima kratke 

noge. 

http://www.hkv.hr/vijesti/razgovori/20398-bogovic-danasnje-

hrvatsko-drustvo-nije-podijeljeno-nego-je-razdijeljeno.html 

Bio sam i sam u Bleiburgu. O naġem putu pisao je Predsjednik HKV-

a ņuro Vidmaroviĺ na Portalu HKV-a: 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/dvidmarovic/20348-d-

vidmarovic-na-bleiburskom-polju-vidio-se-kraj-titoisticke-

ideologije.html 

Vidmaroviĺ kaģe: Zahvalan sam dr. sc. Josipu Sjepandiĺu, 

hrvatskom znanstveniku koji ģivi u Njemaļkoj, ġto je predloģio da se 

pridruģim akademiku Peļariĺu i njegovim automobilom krenem u 

Austriju. 

Zapravo s nama je bio i Josipov najmlaĽi sin. Doġao je iz Njemaļke 

da bi iz Zagreba iġao s nama u Bleiburg jer mu je tata rekao da ĺe 

tamo biti predsjednica. Moģete zamisliti koliko je bio razoļaran kada 

smo mu rekli da Predsjednica neĺe doĺi. Sigurno su mnogi drugi bili 

isto tako razoļarani. Zato ne ļudi ġto to pokazuje naslov kolumne 

Ivice Marijaļiĺa (Hrvatski tjednik, 21. 5. 2015.): Predsjednica je 

morala doĺi u Bleiburg i biti sa svojim narodom! On svoj tekst 

zavrġava ovako: 

http://www.hkv.hr/vijesti/razgovori/20398-bogovic-danasnje-hrvatsko-drustvo-nije-podijeljeno-nego-je-razdijeljeno.html
http://www.hkv.hr/vijesti/razgovori/20398-bogovic-danasnje-hrvatsko-drustvo-nije-podijeljeno-nego-je-razdijeljeno.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/dvidmarovic/20348-d-vidmarovic-na-bleiburskom-polju-vidio-se-kraj-titoisticke-ideologije.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/dvidmarovic/20348-d-vidmarovic-na-bleiburskom-polju-vidio-se-kraj-titoisticke-ideologije.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/dvidmarovic/20348-d-vidmarovic-na-bleiburskom-polju-vidio-se-kraj-titoisticke-ideologije.html
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Postoji samo popis ģrtava jugoslavenskih vlasti s kojim se i danas 

barata, saļinjen za potrebe reparacije od Njemaļke, ali u taj su 

popis uvrġtene sve ģrtve sa svih bivġih jugoslavenskih prostora, ista 

imena pojavljuju se bezbroj puta, uvrġteni su i poginuli ļetnici, zatim 

osobe koje nikad nisu stupile na tlo Jasenovca. Svaki Hrvat i svaki 

ļovjek koji ima savjest pokajat ĺe se za svaki svoj dokazani zloļin, 

ali klanjati se jugosrpskim mitovima mogu samo oni koje vodi mrģnja 

prema vlastitome rodu i vlastitoj domovini. 

Za razliku od Jasenovca, dokazi za zloļin Bleiburga i kriģnih putova 

su na svakome koraku i to u masovnim jamama i kilometarskim 

rovovima iz kojih svakoga dana izbijaju kosti hrvatskih ģrtava. To je 

kljuļna razlika i danas krivotvore povijest ne samo oni koji tvrde da 

je Bleiburg posljedica Jasenovca, nego i svi oni koji u ime laģnoga 

mira pristaju na to sramno izjednaļavanje mita i stvarnosti, kao i oni 

koji, uronjeni u neki oblik svoga konformizma, govore da ih povijest 

ne zanima. To treba znati i predsjednica RH Kolinda Grabar 

Kitaroviĺ i zbog toga je ona trebala doĺi na impresivni skup u 

Bleiburgu. Na mjesto gdje se nezamisliva patnja predaka pretvara u 

snagu danaġnjih hrvatskih naraġtaja. 

http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/20401-klanjati-se-jugosrpskim-

mitovima-mogu-samo-oni-koje-vodi-mrznja-prema-vlastitome-

rodu.html 

U istom tjedniku sliļno piġe i kolumnistica Mirela Paviĺ u tekstu 

Tuģno hrvatsko polje. Ona ne ulazi u 'mudre drģavniļke poteze' i 

spominje iskrivljeno tumaļenje podilaģenja 'velesilama' engleskih i 

ameriļkih politiļkih trovaļa i krojaļa karata i sudbina, tarot 

majstora ovih prostora. 

Iako je sve ġto kaģu i Marijaļiĺ i Paviĺka doista tako, ipak mislim da 

je najvaģniji ļimbenik na koji treba voditi raļuna u razmatranju i 

raġļlambi poteza Predsjednice upravo njezin poziv na zajedniġtvo. 

Dobro je primijetiti i kako je u istom broju Hrvatskog tjednika 

objavljen i tekst velikog hrvatskog knjiģevnika akademika 

Slobodana Novaka: Nema pomirbe s onima koji se dive prekrojenoj 

ġajkaļi s krvavom zvijezdom i srpom koji je nemilice kosio. 

Akademik svoj tekst zavrġava ovako: 

http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/20401-klanjati-se-jugosrpskim-mitovima-mogu-samo-oni-koje-vodi-mrznja-prema-vlastitome-rodu.html
http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/20401-klanjati-se-jugosrpskim-mitovima-mogu-samo-oni-koje-vodi-mrznja-prema-vlastitome-rodu.html
http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/20401-klanjati-se-jugosrpskim-mitovima-mogu-samo-oni-koje-vodi-mrznja-prema-vlastitome-rodu.html
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Stoga ljudi slobodnih uvjerenja, istinski antifaġisti, oļito, nisu i ne 

mogu biti s njima u istome rovu ï ļak ni protiv zajedniļkog 

neprijatelja. Osim doslovce, kao u Drugome svjetskom ratu, ġto je 

bila neizbjeģna spasonosna epizoda. 

http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/20418-nema-pomirbe-s-onima-

koji-se-dive-prekrojenoj-sajkaci-s-krvavom-zvijezdom-i-srpom-

koji-je-nemilice-kosio.html 

Zapravo i akademik Novak pokazuje kako nema razlike izmeĽu 

faġista i tzv. antifaġista o kojima je govorio kardinal Bozaniĺ na 

Bleiburgu. Za razliku od kardinala koji govori o domoljubnom 

antifaġistiļkom otporu iz II. svjetskog rata akademik je mnogo 

precizniji pa u ovoj zadnjoj reļenici svoga teksta i za to vrijeme dijeli 

istinske antifaġiste od "antifaġista". Drugim rijeļima u Drugom 

svjetskom ratu nisu svi koji su pripadali partizanima mislili samo o 

borbi za vlast i o uvoĽenju komunistiļke diktature.  

A mnogi od takovih ili njihove djece spadaju meĽu one koji su juļer 

bili za Josipoviĺa, a danas za Milanoviĺa ne videĺi razliku o kojoj 

govori akademik Novak. A upravo na te i takove istinske antifaġiste 

raļuna, kao ġto sam veĺ konstatirao, i Predsjednica kada govori o 

zajedniġtvu. Ona itekako dobro zna da ne moģe biti zajedniġtva s 

onima koji ne vole ni hrvatski narod ni hrvatsku drģavu. 

MeĽutim, itekako je dobro da vrsni kolumnisti kakvi su Marijaļiĺ i 

Paviĺka tako piġu jer je sigurno da predsjedniļini savjetnici itekako 

moraju voditi raļuna i o takovim stavovima i o ļinjenici da mnogo 

drģavotvornih Hrvata misle tako kao ġto misle Marijaļiĺ i Paviĺka. 

S druge strane moraju imati u vidu da se paralelno s opisanim 

pojavljuje strah da ĺe se Predsjednica pojaviti na najveĺem 

hrvatskom okupljanju za Dan pobjede i domovinske zahvalnosti ï 

onom u Ļavoglavama gdje se iz godine u godinu okupi mnogo viġe 

od 100.000 ljudi. Naime, najekstremniji SDP-ovci ĺe to pokazati 

kada napadaju komemoraciju u Bleiburgu. O tome pogledajte: 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/stazic-negirao-zrtve-s-

bleiburga-u-otvorenom-iznio-teoriju-po-kojoj-na-bleiburgu-nikad-

nije-doslo-pokolja-hrvata-801847 

http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/20418-nema-pomirbe-s-onima-koji-se-dive-prekrojenoj-sajkaci-s-krvavom-zvijezdom-i-srpom-koji-je-nemilice-kosio.html
http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/20418-nema-pomirbe-s-onima-koji-se-dive-prekrojenoj-sajkaci-s-krvavom-zvijezdom-i-srpom-koji-je-nemilice-kosio.html
http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/20418-nema-pomirbe-s-onima-koji-se-dive-prekrojenoj-sajkaci-s-krvavom-zvijezdom-i-srpom-koji-je-nemilice-kosio.html
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/stazic-negirao-zrtve-s-bleiburga-u-otvorenom-iznio-teoriju-po-kojoj-na-bleiburgu-nikad-nije-doslo-pokolja-hrvata-801847
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/stazic-negirao-zrtve-s-bleiburga-u-otvorenom-iznio-teoriju-po-kojoj-na-bleiburgu-nikad-nije-doslo-pokolja-hrvata-801847
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/stazic-negirao-zrtve-s-bleiburga-u-otvorenom-iznio-teoriju-po-kojoj-na-bleiburgu-nikad-nije-doslo-pokolja-hrvata-801847
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http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/thompsonovi-fanovi-

zgrozeni-stazicevim-izjavama-pogledajte-kako-su-ga-nazvali-

801989 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/ruza-zestoko-oprala-stazica-

je-govor-mrznje-thompson-bi-valjao-da-pjeva-partizansku-ej-

drugovi-jel-vam-zao-801977 

Zato ne ļudi ġto je tako vrsni kolumnist kakav je Marko Ljubiĺ u 

spomenutom tekstu o proslavi Dana pobjede i domovinske 

zahvalnosti pisao i o proslavi u Ļavoglavama: 

Potroġiti novac na mimohod koji ĺe u prvi plan ponovo staviti 

danaġnju vladu i nesretne politiļke kreature, a neĺe poslati nikakvu 

poruku nikom relevantnom, a istovremeno ostatak Hrvatske izuzev 

Ļavoglava nagraditi neradnim danom, je sve samo ne dostojno 

obiljeģavanje najvaģnije epopeje u povijesti hrvatskoga naroda... 

Moģe li se karakter danaġnjih oruģanih snaga iskljuļivo cijeniti po 

njihovim dometima u nedavnoj proġlosti koje su ostvarile 

predvoĽene pokojnim vrhovnim zapovjednikom Franjom TuĽmanom 

sljedeĺi njegovu nacionalnu politiku, ako drģavna politika 

predvoĽena dvojicom bivġih predsjednika, a posebice aktualna 

vlada, veĺ godinama razaraju baġ svaku nit i obiljeģje TuĽmanovog 

politiļkog i drģavotvornog naslijeĽa? Moģe li biti legitiman naļin 

proslave upriliļen samo drģavnome vrhu i protokolu, ako taj isti 

drģavni vrh godinama ġalje stotine agenata ļiji je posao naĺi 

argumente za proglaġenje narodne proslave u Ļavoglavama 

ustaġkom i faġistiļkom, a nacionalni ponos cijeloga naroda ï 

destruktivnim?... 

Vrijeme je da se Predsjednica obrati za pomoĺ svom narodu pozivom 

na otpor i novo nacionalno jedinstvo, jer ĺe mu to biti jedinstvena 

ļestitka, vraĺanje nade na steļevinama slavne proġlosti. Vrijeme je 

da se Predsjednica osloni na narod i zatraģi pomoĺ u provoĽenju 

duboke lustracije ili rasvjetljavanja svih segmenata hrvatskoga 

druġtva, napose hrvatske drģave i javnih sektora, poļevġi od medija, 

kulture, obrazovanja i znanosti, do diplomacije, pravosuĽa i 

sigurnosnog aparata. Vrijeme je da predsjednica Republike bude 

nazoļna u Ļavoglavama sa svojim narodom i toj i sliļnim 

proslavama dade drģavni legalitet, a drģavi dijelom vrati legitimitet 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/thompsonovi-fanovi-zgrozeni-stazicevim-izjavama-pogledajte-kako-su-ga-nazvali-801989
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/thompsonovi-fanovi-zgrozeni-stazicevim-izjavama-pogledajte-kako-su-ga-nazvali-801989
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/thompsonovi-fanovi-zgrozeni-stazicevim-izjavama-pogledajte-kako-su-ga-nazvali-801989
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/ruza-zestoko-oprala-stazica-je-govor-mrznje-thompson-bi-valjao-da-pjeva-partizansku-ej-drugovi-jel-vam-zao-801977
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/ruza-zestoko-oprala-stazica-je-govor-mrznje-thompson-bi-valjao-da-pjeva-partizansku-ej-drugovi-jel-vam-zao-801977
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/ruza-zestoko-oprala-stazica-je-govor-mrznje-thompson-bi-valjao-da-pjeva-partizansku-ej-drugovi-jel-vam-zao-801977
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svoga naroda. Sve odgovore na otvorena pitanja naĺi ĺe u narodu, 

jednostavni su i sigurni, kao ġto je jednostavno svako znanje. 

Da, vrijeme je. 

 

Kamenjar.com, 28. 5. 2015. 

Glas Brotnja, 29. 5. 2015. 
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OBA SU PALA, ZAGREB, 2016. 

 

 

PISMO PROFESORU MATKU MARUĠIĹU  
 

Dragi Matko, 

 

Vjerojatno si vidio da sam i ja komentirao napad na ļlanove Druġtva 

za istraģivanje trostrukog logora Jasenovac. Zapravo, Tvoj tekst i 

onaj dr. Razuma koji su objavljeni u istom broju Hrvatskog tjednika 

su pokazatelji kako istinski znanstvenici razmiġljaju. Ja sam htio 

vaġim razmiġljanjima dodati neke svoje starije tekstove koji su na 

tragu onoga o ļemu ste vas dvojica pisali.  

U tekstu KAKO ZAMAGLITI PRIJEVARU S JASENOVAĻKIM 

POPISOM? to sam uļinio s obzirom na povjesniļare i "povjesniļare" 

o kojima ste pisali i dr. Razum i Ti. 

Spomenuo si tj. imao slijedeĺi prijedlog za HAZU: 

Jednako tako, predlaģem Hrvatskoj akademiji znanosti i umjetnosti 

da organizira okrugle stolove, simpozije i suļeljavanja svih ljudi koji 

imaju konkretne argumente i podatke, i da pod zaġtitom svojega 

ugleda i znanstvene ekspertize raspravu drģi demokratskom i 

otvorenom, a istodobno u granicama pristojnosti i tolerancije i u 

okvirima metodologije koja odreĽuje znanstvenoistraģivaļku logiku, 

dokazivanje i zakljuļivanje. 

Od Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti traģim da svojim 

autoritetom i pozvanjem prije svega zaġtiti slobodu istraģivanja i 

pravo znanstvenika ali i laika na iznoġenje argumenata. Hrvatska 
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akademija znanosti i umjetnosti mora se suprotstaviti svakom 

pokuġaju zabrane istraģivanja, prijetnjama znanstvenicima i 

graĽanima, pa i vrijeĽanju osjeĺaja svih koji u raspravama 

sudjeluju. 

Pretpostavljam da i ne znaġ, mada sam o tome pisao viġe puta, da 

sam davno pokuġao neġto sliļno organizirati u Akademiji u vrijeme 

kada Saborska Komisija za ģrtve rata i poraĺa joġ nije bila ukinuta, 

premda joj je rad bio onemoguĺen. Vladimir Ģerjaviĺ je ģelio da 

Akademija izaĽe u javnost sa svojom brojkom ģrtava Jasenovca. 

Predsjednik Akademije je organizirao sastanak u HAZU na kome 

smo uz Ģerjaviĺa bili akademik Bilandģiĺ i ja. Ģerjaviĺ i Bilandģiĺ 

su predlagali da u tome sudjeluju i Goldsteini i predstavnici 

SUBNORA. Naravno, prijedlog mi je bio potpuno neprihvatljiv pa 

sam inzistirao da se sastanu svi koji se bave ģrtvama.: dr. Josip 

Jurļeviĺ, znanstvenici iz Hrvatskog instituta za povijest, Kazimir 

Sviben i Vice Vukojeviĺ iz Saborske komisije za ģrtve rata i poraĺa, 

ali i predstavnici domobranskih udruga kada su veĺ trebali biti 

pozvani i oni iz SUBNOR-a. To je prihvaĺeno i poziv je trebao 

sastaviti ing. Ģerjaviĺ. Ne samo da je to bilo logiļno nego i vaģno jer 

je kroz razgovor postala jasna njegova ģelja da taj broj bude njegov 

broj, tj. ģelio je potvrdu Akademije za svoje brojke. Poslije nekog 

vremena akademik Bilandģiĺ mi je rekao da Ģerjaviĺ nije dao tekst 

poziva. Ģerjaviĺ je tvrdio suprotno. Zamolio sam ga da tekst ponovi, 

kako je i sugerirao Bilandģiĺ. Ģerjaviĺ me je nazvao poslije nekoliko 

mjeseci i kazao da je tekst preveden i da ga trebam samo potpisati. 

Iznenadio sam se. Prijevod poziva za okrugli stol!? To, naravno, nije 

bio poziv veĺ zavrġni tekst. Naravno, odbio sam potpisati tako neġto. 

Jasno mi je bilo da bez nazoļnosti dr. Jurļeviĺa, ljudi iz Hrvatskog 

instituta za povijest, Saborske komisije i domobranskih udruga u 

tekstu moģe biti broj koji korespondira broju Draģe Mihailoviĺa, a 

koju promiļu i Goldsteini ("oko 80 000 do 90 000 ģrtava za cijeli 

jasenovaļki kompleks")". Ģerjaviĺ je doġao do brojke od nekih 

70.000 i tvrdio je kako je poveĺavao brojke iz pijeteta prema 

ģrtvama, ali mu Goldsteini u svojoj knjizi spoļitavaju da su one za 

Ģidove - premale. 

Ponovit ĺu osnovne podatke prema mom tekstu Goldsteini bezoļno 

laģu, Hrvatsko slovo, 3. sijeļnja 2003.:  

Radi se o dvama pristupima u koriġtenju Jasenovca u borbi za 
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oļuvanje Jugoslavije. Znamo da je popis iz 1964. dao ukupan broj 

od 597 323 ģrtava (u Jasenovcu 49 874). Tajnik saborske Komisije 

za utvrĽivanje ratnih i poratnih ģrtava Florijan Boras tvrdio da je iz 

dostupnih materijala jugoslavenskih komisija za ģrtve rata iz 1946. i 

1964. VIDLJIVO DA SU ONE UMNOĢAVALE BROJ ĢRTAVA 

(istakao J.P.) i tako ġto su se neka imena ponavljala. On drģi da je to 

uļinjeno da bi se dobila veĺa ratna odġteta, ali i da se Hrvati prikaģu 

kao genocidan narod (istakao J.P.). Dodao je da ĺe ti popisi biti 

preispitani ("Vjesnik" od 22. listopada 1999.). S druge strane 

Vjekoslav Perica u Slobodnoj Dalmaciji 27. srpnja 2002. tvrdi da je 

u jednoj biblioteci u Chicagu naġao knjigu koju su 1943. izdali 

Eparhija Pravoslavne crkve iz Chicaga i Ravnogorski ļetniļki 

pokret Draģe Mihailoviĺa u kojoj se govori o 40 tisuĺa ubijenih Srba 

u Jasenovcu. Oļito je slaganje brojke Goldsteinovih s brojkama 

Eparhije Pravoslavne crkve iz Chicaga i Ravnogorskoga ļetniļkog 

pokreta Draģe Mihailoviĺa. Vidimo i po Borasovoj tvrdnji da 

genocidnost hrvatskog naroda i time oļuvanje Jugoslavije (stvaranje 

tzv. Zapadnog Balkana) osigurava i brojka s popisa iz 1964, a joġ 

viġe ona koju spominju Goldsteini i Draģa Mihajloviĺ. Zato je i 

laģima trebalo sprijeļiti rad saborske komisije na popisu ģrtava! 

Najzasluģniji je za to Slavko Goldstein koji je uspio laģno uvjeriti 

hrvatsku javnost da je broj ģrtava dan u "Izvjeġĺu o radu Komisije 

za utvrĽivanje ratnih i poratnih ģrtava od osnutka (11. veljaļe 1992.) 

do rujna 1999. godine" konaļan, a iz naslova samog Izvjeġĺa oļito 

je da Komisija konstatira ġto je uspjela popisati u tom periodu. Za 

uspjeġno plasiranje ove laģi hrvatskoj javnosti Slavko Goldstein je i 

nagraĽen: predsjednik je Savjeta Javne ustanove Spomen-podruļja 

Jasenovac.  

Na internetu sam pronaġao kako danas izgleda taj Savjet koji itekako 

snosi odgovornost za prijevaru s popisom. 

 

Ļlanovi Savjeta Spomen-podruļja Jasenovac 

Predstavnik Saveza 

antifaġistiļkih boraca 

Hrvatske 

Katica Sedmak, predsjednica Savjeta 
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Predstavnik Hrvatskog 

sabora 
mr.sc. Zoran Vasiĺ 

Predstavnik 

Ministarstva kulture 
dr.sc. Tvrtko Jakovina  

Predstavnik opĺine 

Jasenovac 
Zoran Prpiĺ, mag. polit. 

Predstavnik preģivjelih 

logoraġa 
mr.sc. Ivan Fumiĺ 

Predstavnik romske 

zajednice u Hrvatskoj 
Stevo ņurĽeviĺ 

Predstavnik srpske 

zajednice u Hrvatskoj 
Saġa Miloġeviĺ, potpredsjednik SNV 

Predstavnik ģidovske 

zajednice u Hrvatskoj 

Sanja Zoriļiĺ-Tabakoviĺ, ļlanica 

vijeĺa Ģidovske opĺine Zagreb 

Ravnatelj JUSP 

Jasenovac 

Nataġa Joviļiĺ, ravnateljica JUSP 

Jasenovac 

 

I Jakovina je tu. Treba li komentirati? 

 

Zapravo i ļini mi se da si dobio odgovor na Tvoj razuman prijedlog 

ï nedugo nakon njega uslijedio je napad na Hrvatski tjednik gdje je 

istina objavljena. Upravo u svezi s tim napadom glavni urednik Ivica 

Marijaļiĺ spominje i tekstove, pa i Tvoje, o Jasenovcu: 

 

òKaos je ovdje, sve je razbacano, ispreturano. Nemam dokaze, niti 

indicije o tome ġto bi mogao biti povod ovome teroristiļkom ļinu. 

Oļito je da su neġto traģili. Ozlijedili su grafiļkog urednika, sruġili 
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ga na pod, piġtolj mu prislanjali na glavu, ģicu mu stezali oko vrata 

i muļili ga. Uzeli su mu osobnu, gotovinu koja je bila u redakciji, 

psovali nam ustaġku majku, ostavili prijeteĺu poruku i meni. 

Napadaļi su bili maskirani s fantomkama na glavama i rukavicama 

na rukama te je jasno da je rijeļ o profesionalcimaò, istiļe Ivica 

Marijaļiĺ, koji je potom ipak pokuġao dokuļiti ġto bi mogao biti 

povod za ovaj brutalan ļin. 

òHrvatski tjednik je politiļki tjednik specifiļne orijentacije. Nije nas 

briga hoĺemo li se nekome svidjeti ili ne, no u pisanju koristimo 

argumente. Otvaramo politiļke teme poput popisa jasenovaļkih 

ģrtava, za kojeg smo utvrdili da je laģan. Objavili smo i svoj pogled 

na kukasti kriģ na Poljudu (Hrvatski tjednik pisao je da se ministar 

Ranko Ostojiĺ veļer prije utakmice na veļeri u Splitu sastao s 

direktorom tvrtke koja odrģava poljudski travnjak). Godinama 

piġemo o Josipu Perkoviĺu i udbaġkim ubojstvima te smo predvidjeli 

da ĺe bivġi udbaġi zavrġiti u zatvoru. Moguĺe je i da su te teme razlog 

ovog teroristiļkog ļina. Nisam mogao vjerovati da bi takvo ġto 

moglo biti povod napada na redakciju, no sada pomalo mijenjam 

miġljenjeò, dodaje glavni urednik Hrvatskog tjednika. 

Pojaġnjava potom da nisu bez argumenata pisali o moguĺnosti da je 

ósvastikaô na Poljudu djelo ljudi bliskih vlasti, koji za toboģnji 

faġizam i ustaġtvo ģele optuģiti hrvatsku desnicu. 

òStoji naġa tvrdnja da je ministar Ranko Ostojiĺ uoļi utakmice 

Hrvatska-Italija bio na veļeri na kojoj se pojavio i Ante Maslov, 

direktor tvrtke Jadro koja odrģava travnjak na Poljudu. Maslov je to 

ispriļao naġem izvoru, nakon ļega smo informaciju objavili. Kasnije 

je Maslov od straha povukao iskaz, no ļinjenica je da je bio s 

Ostojiĺem. To ne mora niġta znaļiti, ali je vrlo indikativnoò, dodaje 

Marijaļiĺ. 

Na pitanja, smatra li da je u Hrvatskoj ugroģena nacionalna 

sigurnost zbog eskalacije nasilja i prijetnji (premlaĺivanje 

istraģivaļkog novinara Ģeljka Peratoviĺa, prijetnje smrĺu saborskoj 

zastupnici Mireli Holy, prijetnje ministru Lalovcu, prijetnje Ivanu 

Krmpotiĺu i ostalim svjedocima na suĽenju Perkoviĺu i Mustaļu, joġ 

uvijek nerijeġen incident s kukastim kriģem na Poljudu, ubojstvo 

Vinka Ģuljeviĺa ï Klice, provala u Hrvatski tjedniké) Marijaļiĺ je 
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odgovorio potvrdno. 

òKada razmislim o svemu ġto navodite, mogu zakljuļiti da sigurnost 

nikad nije bila ugroģenija. Vlada pravna anarhija i iz dana u dan 

stanje je sve gore, zbog ļega je u Hrvatskoj doista sve moguĺe. Bojim 

se da je sve to ozbiljan simptom ugroģene nacionalne sigurnostiò, 

zakljuļuje Marijaļiĺ. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/urednika-davili-zicom-hitno-

sazvati-odbor-za-nacionalnu-sigurnost-alarmirati-soa-u-815782 

 

A zapravo meta je bio sam Marijaļiĺ. O tome piġe sjajni hrvatski 

kolumnist Nenad Piskaļ na Portalu HKV-a: 

Napad na Hrvatski tjednik: Ivica Marijaļiĺ zamalo je izbjegao 

likvidaciju  

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/20796-

napad-na-hrvatski-tjednik-ivica-marijacic-zamalo-je-izbjegao-

likvidaciju.html 

 

Istini za volju, Hrvatski tjednik i Ivica Marijaļiĺ su krivi za mnogo 

toga. S obzirom da se napad dogodio sada u dane 

dvadesetogodiġnjice genocida u Srebrenici i sprjeļavanja joġ veĺeg 

genocida u Bihaĺu, treba se podsjetiti da je Hrvatski list sve vrijeme 

pisao istinu u tome, pa je posluģio SAD-u da podsjeti sudce u Haagu 

na Bihaĺ. Naime, upravo je Hrvatski list objavio razgovor sa 

ameriļkim vojnim ataġeom u RH u vrijeme "Oluje" koji je tvrdio da 

je Gotovina "Olujom" spasio Bihaĺ od genocida ravnog onima u 

Drugom svjetskom ratu!  

O tome danas govori i tadaġnji ameriļki veleposlanik u RH. Zapravo 

i to potvrĽuje ono o ļemu sam nedavno pisao ï krivnju svjetskih 

moĺnika koji su hrvatske generale i cijelu RH optuģili i sudili zbog 

"Oluje", a znali su za ovo o ļemu sada govori Peter Galbraith. Sudili 

su hrvatskim generalima zato sto su po Galbriaithu sprijeļili PET 

puta veĺi genocid od onog u Srebrenici! (Tekst dajem u Prilogu.) A 

ġto reĺi o slugama u Hrvatskoj koji su zbog toga joġ uvijek na vlasti 

ili su im u rukama glavni mediji?  

 

Kamenjar.com, 15. 07. 2015. 
  

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/20796-napad-na-hrvatski-tjednik-ivica-marijacic-zamalo-je-izbjegao-likvidaciju.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/20796-napad-na-hrvatski-tjednik-ivica-marijacic-zamalo-je-izbjegao-likvidaciju.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/20796-napad-na-hrvatski-tjednik-ivica-marijacic-zamalo-je-izbjegao-likvidaciju.html
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DNEVNIK U ZNAKU óZA DOM SPREMNIô, 

ZAGREB, 2017. 

 
Portal HKV-a: 21. travnja 2016.  

 

DNEVNIK JOSIPA PEĻARIĹA: SRIJEDA, 13. 

TRAVNJA - UTORAK, 19. TRAVNJA 2016. 

 
Subota, 16. 04. 2016. 

 

Nevjerojatno je kako moram stalno upozoravati da su "ustaġe" koje 

stalno spominju "hrvatski" ljeviļari zapravo hrvatski branitelji. 

Marko Curaĺ u novom "Hrvatskom tjedniku" daje citat iz knjige "Rat 

za Srpsku krajinu" Marka Vrcelja koji je ļitavo vrijeme bio na 

visokim vojnim duģnostima u tzv. Srpskoj vojsci krajine: "Osnovni 

moto SDS-a je bio "poteraj ili ubij, opljaļkaj ili spali" sve ġto je 

hrvatsko, jer mi Srbi nikada viġe ne moģemo ģivjeti zajedno sa 

Hrvatima, zato ġto su svi Hrvati ustaġe ili izdajnici." 

Ļitajuĺi samo citat ovog Srbina moraju ti se zgaditi mnogobrojne 

srpske sluge u RH. Njima je svaka neovisna Hrvatska, ako nije 

sluġkinja Srbiji, ustaġka drģava., zar ne? Ali ļitajmo ga dalje: Uġima 

svojim nisam mogao poverovati da sam ļuo to ġto sam ļuo od ļelnika 
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SDS. Nisam mogao svojim oļima poverovati da sam video to ġto 

sam video, a ġto smo sve mi, Srbi uradili, niti shvatiti zaġto smo sve 

to uradili. Zaġto smo morali spaliti svaku kuĺu koja je bila 

napuġtena? Zaġto su morali otiĺi svi Hrvati?...Zaġto su morale da se 

poruġe sve kuĺe po svim hrvatskim selima? Nismo mogli pronaĺi 

celu kuĺu, u koju bi smestili borce da u njima spavaju umesto u rovu. 

Ako bi i naġli takvu kuĺu, veĺ narednih dana sa nje bi bio skinut krov, 

pa su se 'borci' bunili ġto im kuĺa prokiġnjava za vreme kiġa, iako su 

krov sa nje sami skinuli... Narod koji pljaļka svog neprijatelja i 

vojska ļije se postojanje zasniva na pljaļki, ne moģe dobiti rat'. 

A u EU smatraju da Srbija i dalje treba hapsiti i suditi "ustaġe". 

Vjerovali ili ne? 

Etiļki osuĽena za veleizdaju V. Pusiĺ je na pitanje novinara da 

prokomentira peticiju koja se u Saboru potpisuje protiv njezine 

kandidature, rekla da Hrvatsku sramote uvijek isti ljudi. 

ñSramote drģavu uvijek jedni te isti, pa i sada, i to je ono o ļemu sam 

govorila da u svakoj zemlji uvijek postoje neki, ali ne zasluģuju 

paģnju u usporedbi s cijelom zemljom.ò 

Dakle, Hrvatska to je Vesna Pusiĺ. Ili ne sramotiġ drģavu ako je 

izdajeġ, ako izdajeġ krv! Kovaļ je na to odmah izjavio kako podrģava 

premijera, dok Reiner kaģe: "Ja sam proļitao da to navodno premijer 

Oreġkoviĺ podrģavañ. Ne ļudi zaġto su na narod.hr komentatori 

pokazali nepovjerenje prema HDZ-u. 

"Hrvatski tjednik" je uobiļajeno prepun tekstova koje treba proļitati. 

Veĺ sam naslov kolumne Ivice Marijaļiĺ kaģe sve o srpskim slugama 

u RH: "Jedno jedino pitanje ubija ih u pojam: A gdje su kosturi 

83.000 jasenovaļkih ģrtava? 

Naravno meni je posebno zanimljiv ļlanak dr. Stjepana Razuma jer 

piġe o glupostima u najnovijoj knjizi Slavka Goldsteina iz 

jednostavnog razloga ġto sam i sam napisao knjigu "Brani li 

Goldstein NDH?" komentirajuĺi jednu knjigu oca i sina Goldstein 

koja je kao odgovor na Marijaļiĺevo pitanje. Izdvajam: Poznata je 

tvrdnja prof. Brandta kako je sin Goldstein izmiġljao vrela za svoje 

"tvrdnje". Razum pokazuje od koga je uļio konstatirajuĺi kako tata 

"Goldstein izmiġlja arhivsko gradivo u korist svojih tvrdnji". 

Joġ ĺu samo izdvojiti dio: "Premda je u javnosti zanijekao istinitost 

o tzv. ñkloniranimò jasenovaļkim ģrtvama, u ovoj knjizi pokazuje, 

da baġ i nije siguran u ono ġto su mu radnici JUSP-a Jasenovac glede 
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toga iznijeli, pa piġe: Ako ļak i mimo svih provjera prihvatimo 

sumnju nad 14.000 imena, ġto je onda s preostalih 70.000 imena i 

prezimena? Hoĺe li ih Druġtvo '¨ priori' proglasiti laģima, iako su 

veĺinom kao ģrtve viġe puta provjeravanje u njihovim obiteljima, 

kuĺama, selima i lokalnim arhivima? (str. 40). Zanimljivo je kod toga 

zapaziti kako je to provjeravanje obavljeno meĽu mrtvima jer 

genocid, o kojem prethodno stalno piġe, ne ostavlja iza sebe ģive 

ljude. Koga se to onda pitalo ñu njihovim obiteljimaò? Dakle, 

navedenim provjeravanjem i sam dokazuje da nije bilo genocida." 

To je tipiļno Goldsteinski ï dr. Razum je u svojim javnim 

odgovorima na Goldsteinova negiranja falsifikata s Popisa odustao 

od toga, i preġao na srpsku priļu: Dok vi Hrvati dokazujete i uspijete 

pobiti neke naġe laģi mi ĺemo smisliti mnogo, mnogo viġe. U 

mnogim svojim tekstovima sam se pitao: Zar nije dovoljno uhvatiti 

laģova u nekoliko laģi i viġe mu niġta ne vjerovati? Pa njihov 

predsjednik je rekao da im je laģ najviġe pomogla u povijesti. 

Goldstein Ĺosiĺevski kaģe: Uhvatili ste nas u 14.000 laģi, ali tamo 

ima joġ 70.000. Dokaģite i da su to laģi. Nije vaģno ġto nema kostura, 

kako kaģe Marijaļiĺ, dokaģite da su to neistine. Zato sam 

svojevremeno i parafrazirajuĺi Matoġa naslovio jedan svoj ļlanak: 

Laģu Goldsteini, to je njima od Boga dano. 

A Vesna Pusiĺ je presretna ġto imaju novu knjigu koja kako kaģe 

naslov teksta dr. Razuma "ne vrijedi ni koliko crno ispod nokata". 

Dobro je, kazala je, ġto se na ñknjigu laģiò koja je promovirana i u 

ġkolama, pojavila i Goldsteinova knjiga istine o Jasenovcu. ñPa tko 

ne zna, neka uļiò, rekla je Pusiĺ. 

Da priļa bude joġ zanimljivija narod.hr objavljuje tekst povjesniļara 

Blanke Matkoviĺ i Stipa Piliĺa u kome veĺ sam naslov kaģe kako 

srpske sluge doista vole koristiti neistine: "Odgovor na neistine iz 

Goldsteinova pamfleta óJasenovac ï tragedija, mitomanija, istinaô" 

Prvo navodim dio u kome sam i sam nekako upleten (izbori u 

HAZU): "Razumljivo je zaġto Goldstein osobito za posljednji rad ne 

navodi mjesto objavljivanja: umanjiti znaļaj i autora i rada, ali i 

ukloniti neispunjenu ambiciju i traumu njegova sina i njega osobno 

ï neuspjeh ulaska meĽu akademijine besmrtnike. Taj dio nas kao 

autore ne zanima. Ono ġto jest vaģno napomenuti da je taj rad 

zadovoljio uvjete i kriterije znanstvenog ļasopisa u kojem je 

objavljen. Goldstein je svojim postupkom podcijenio naġ rad 
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svrstavajuĺi ga u red publicistiļkih radova, gdje njemu ni po ļemu 

nije mjesto, no svojim stavom podcijenio je i kvalitetu i znaļaj 

izdanja HAZU. 

A sada o laģima: "U ovoj analizi osvrnut ĺemo se samo na 

Goldsteinove navode i na njih joġ jednom odgovoriti argumentirano 

i dokazima. No, potrebno je napomenuti da je Goldstein u svom 

uratku ignorirao ļitav niz izvornih arhivskih dokumenata na kojima 

poļiva naġ znanstveni rad. Ovdje ĺemo izdvojiti nekoliko bitnih laģi 

na kojima se temelji Goldsteinov uradak, ali pozivamo sve 

zainteresirane da proļitaju naġu analizu u cijelosti. Rad se moģe naĺi 

na Internetu." 

Potom slijedi niz primjera koji pokazuju kako znanstvenici pobijaju 

laģi nekoga tko je umislio da je znanstvenik. Obavezno pogledajte. 

 

Naravno, Vesna Pusiĺ nije takova znanstvenica da bi razumjela ovo 

ġto piġu znanstvenici! Ali s medijima koji su joġ u rukama srpskih 

slugu sve to ne smeta Goldsteinu, pa zato Razum i zakljuļuje svoj 

tekst ovako: "Trebat ĺe se naraġtaji i naraġtaji Hrvata joġ dugo truditi 

kako bismo se oslobodili toga balasta laģi i podvala partizansko-

komunistiļkih zloļinaca." 

Danas sam bio bratu na grobu. S unucima i njihovom mamom i 

tatom. Trebalo je biti iznenaĽenje i za njegove. Mi u Zlatar, a oni kod 

sv. Leopolda. Ipak smo ih saļekali. Na groblju posjetio i grob 

Kazimira Svibena, punca mog brata. I nedavno sam ponovno objavio 

njegov tekst o onoj prevari Slavka Goldsteina iz 1999. godine kada 

je laģno predstavio kao konaļno Izvjeġĺe o radu Komisije za 

utvrĽivanje ratnih i poratnih ģrtava od osnutka (11. veljaļe 1992.) do 

rujna 1999. Kazimir je bio njen predsjednik i o Goldsteinovim laģima 

pisao je za moju knjigu "Brani li Goldstein NDH?". Ta laģ pomogla 

je Goldsteinu da s promjenom vlasti bude postavljen za predsjednika 

Savjeta JUSP Jasenovac. 

 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-

pecaric-dnevnik-srijeda-13-travnja-utorak-19-travnja-2016.html 

 

 
BOLJE JE PRIĻATI A NE RADITI, ZAR NE? 

 

http://narod.hr/hrvatska/matkovic-i-pilic-odgovor-na-neistine-iz-goldsteinova-pamfleta-jasenovac-tragedija-mitomanija-istina
http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-pecaric-dnevnik-srijeda-13-travnja-utorak-19-travnja-2016.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-pecaric-dnevnik-srijeda-13-travnja-utorak-19-travnja-2016.html
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Vlado Maruġiĺ je na portalu Glas Brotnja 29. 08. 2016. u svom 

reagiranju na zabranu Thompsonova koncerta u Ġvicarskoj 

spomenuo i moje pismo: 

Na zabranu ovog koncerta reagirao je akademik Josip Peļariĺ 

koji se obratio Predsjednici RH, Ministru Branitelja RH, 

Ministarstvu inozemnih poslova RH izraģavajuĺi svoje 

nezadovoljstvo zabranom ovog koncerta ġto se dogodilo i 2009 

godine kada su ġvicarske vlasti takoĽer zabranile koncert Marka 

Perkoviĺa Thompsona zbog ļega su Hrvati u Ġvicarskoj 

prikupili 5000 potpisa potpore Thompsonu negodujuĺi protiv 

odluke ġvicarskih vlast, pa sada s pravom Akademik Peļariĺ 

oļekuje od gore navedenih drģavnih institucija RH svoje 

priopĺenje i zaġtitu simbola hrvatskog otpora Marka Perkoviĺa 

Thompsona, no vidjet ĺemo??? 

http://glasbrotnja.net/vlado-marusic-thompson-fitilj -svijece-koja-

gori-mraku-europe/  

Tri upitnika sugerira kako g. Maruġiĺ ne oļekuje nikakvo reagiranje. 

MeĽutim, moģda se kao reagiranje Ministarstva vanjskih poslova 

moģe shvatiti ono ġto je izjavio mr.sc. Slobodan Mikac, generalni 

konzul hrvatskog veleposlanstva u Ġvicarskoj: 

ñZnam da je imao zabranu nekoliko godina, zatim je odraĽen 

koncert, po meni je to previġe buke oko jednog pjevaļaò, ocijenio je 

dodavġi kako: ñnije dobro da netko otvoreno poziva na mrģnju, na 

netrpeljivost ï takva retorika ne pripada ni u Hrvatsku ni u 

Ġvicarskuò. 

http://narod.hr/svijet/procitajte-sto-generalni-konzul-kaze-o-

zabrani-koncerta-marka-perkovica-thomspona  

Vjerovali ili ne: Ġvicarci laģno optuģe Thompsona kako ñuvijek 

iznovaò upada u oļi zbog ñultra-nacionalistiļkih svjetonazoraò i 

ñveliļanja faġistiļkog reģima ustaġaò, a generalnom konzulu takova 

laģ ne smeta veĺ svojom izjavom da za pravo Ġvicarcima. Kako 

njegovo Ministarstvo nije reagiralo na takovu izjavu ispada da u tom 

Ministarstvu misle suprotno od Ministra branitelja koji je 

Thompsonu napisao: 

ĂTvoj nadasve domoljuban duh i promicanje vrijednosti pravednog i 

osloboditeljskog Domovinskog rata bili su snaģna potpora i 

hvalevrijedan primjer domoljublja i snage hrvatskog zajedniġtva.ñ 

http://glasbrotnja.net/vlado-marusic-thompson-fitilj-svijece-koja-gori-mraku-europe/
http://glasbrotnja.net/vlado-marusic-thompson-fitilj-svijece-koja-gori-mraku-europe/
http://narod.hr/svijet/procitajte-sto-generalni-konzul-kaze-o-zabrani-koncerta-marka-perkovica-thomspona
http://narod.hr/svijet/procitajte-sto-generalni-konzul-kaze-o-zabrani-koncerta-marka-perkovica-thomspona
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Ili samo ġalju u svijet na mjesto generalnog konzula ļovjeka koji 

niġta ne razumije? Bilo kako bilo itekako su odmah trebali reagirati 

na ovakvu sramotnu izjavu. 

A zabrana je bila izvrsna prigoda da HDZ pokaģe kako oni i djeluju 

kada su u pitanju hrvatski nacionalni interesi. To bi im dobro doġlo 

u vrijeme kada Milanoviĺ ustaġuje po Hrvatskoj, raļunajuĺi kako 

svoje biraļko tijelo ne moģe izgubiti pa mu je cilj pokazati da u HDZ-

u ne smiju ni reĺi ono ġto se ne sviĽa moĺnicima u EU i ġire. Izvrsna 

prigoda i da pokaģu da Plenkoviĺ nije doveden da bi zaustavio 

Karamarka koji je sve viġe i viġe pokazivao kako su mu hrvatski 

nacionalni interesi vaģniji od interesa EU-a.  

Izvrsnu raġļlambu Milanoviĺeva ustaġovanja i ponaġanja HDZ-a dao 

je Marko Ljubiĺ u tekstu Milanoviĺeva velika obmana: 

http://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-milanoviceva-velika-obmana  

Naravno mnogi hrvatski kolumnisti su pisali o tome. Sve te tekstove 

moģemo podvesti pod naslov koji je dao Milan Ivkoġiĺ:  

Hrvatska nastavlja skidati gaĺe pred svakim u EU, pa i pred 

ļetniļkom Srbijom 

http://www.vecernji.hr/premium/hrvatska-nastavlja-skidati-gace-

pred-svakim-u-eu-pa-i-pred-cetnickom-srbijom-

1109188?utm_source=Ve%C4%8Dernji+list&utm_campaign=533

631b39c-

Premium_NL6_17_2016&utm_medium=email&utm_term=0_d9b3

729caf-533631b39c-67747401  

Dujmoviĺ: 

http://narod.hr/hrvatska/t-dujmovic-ljevici-klecaju-koljena-pred-

beogradom-a-desnica-se-ukoci-kad-ih-berlin-washington-mrko-

pogledaju?doing_wp_cron=1472242099.703164100646972656250

0  

Stareġina: 

http://narod.hr/hrvatska/v-staresina-hrvatski-politicari-ne-vide-da-

im-vucic-mic-po-mic-uhicuje-drzavu-priprema-

odcjepljenje?doing_wp_cron=1472628778.3752140998840332031

250  

Hitrec: 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/24745-h-hitrec-

starcevicanski-obracenik-zoki-koji-se-samoproglasio-novim-

vodom-krajnje-hrvatske-desnice.html  

http://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-milanoviceva-velika-obmana
http://vecernji.us6.list-manage.com/track/click?u=e2e4d0126f78ebd6c6e74d904&id=20847741b7&e=6cd1c1ec72
http://vecernji.us6.list-manage.com/track/click?u=e2e4d0126f78ebd6c6e74d904&id=20847741b7&e=6cd1c1ec72
http://www.vecernji.hr/premium/hrvatska-nastavlja-skidati-gace-pred-svakim-u-eu-pa-i-pred-cetnickom-srbijom-1109188?utm_source=Ve%C4%8Dernji+list&utm_campaign=533631b39c-Premium_NL6_17_2016&utm_medium=email&utm_term=0_d9b3729caf-533631b39c-67747401
http://www.vecernji.hr/premium/hrvatska-nastavlja-skidati-gace-pred-svakim-u-eu-pa-i-pred-cetnickom-srbijom-1109188?utm_source=Ve%C4%8Dernji+list&utm_campaign=533631b39c-Premium_NL6_17_2016&utm_medium=email&utm_term=0_d9b3729caf-533631b39c-67747401
http://www.vecernji.hr/premium/hrvatska-nastavlja-skidati-gace-pred-svakim-u-eu-pa-i-pred-cetnickom-srbijom-1109188?utm_source=Ve%C4%8Dernji+list&utm_campaign=533631b39c-Premium_NL6_17_2016&utm_medium=email&utm_term=0_d9b3729caf-533631b39c-67747401
http://www.vecernji.hr/premium/hrvatska-nastavlja-skidati-gace-pred-svakim-u-eu-pa-i-pred-cetnickom-srbijom-1109188?utm_source=Ve%C4%8Dernji+list&utm_campaign=533631b39c-Premium_NL6_17_2016&utm_medium=email&utm_term=0_d9b3729caf-533631b39c-67747401
http://www.vecernji.hr/premium/hrvatska-nastavlja-skidati-gace-pred-svakim-u-eu-pa-i-pred-cetnickom-srbijom-1109188?utm_source=Ve%C4%8Dernji+list&utm_campaign=533631b39c-Premium_NL6_17_2016&utm_medium=email&utm_term=0_d9b3729caf-533631b39c-67747401
http://www.vecernji.hr/premium/hrvatska-nastavlja-skidati-gace-pred-svakim-u-eu-pa-i-pred-cetnickom-srbijom-1109188?utm_source=Ve%C4%8Dernji+list&utm_campaign=533631b39c-Premium_NL6_17_2016&utm_medium=email&utm_term=0_d9b3729caf-533631b39c-67747401
http://narod.hr/hrvatska/t-dujmovic-ljevici-klecaju-koljena-pred-beogradom-a-desnica-se-ukoci-kad-ih-berlin-washington-mrko-pogledaju?doing_wp_cron=1472242099.7031641006469726562500
http://narod.hr/hrvatska/t-dujmovic-ljevici-klecaju-koljena-pred-beogradom-a-desnica-se-ukoci-kad-ih-berlin-washington-mrko-pogledaju?doing_wp_cron=1472242099.7031641006469726562500
http://narod.hr/hrvatska/t-dujmovic-ljevici-klecaju-koljena-pred-beogradom-a-desnica-se-ukoci-kad-ih-berlin-washington-mrko-pogledaju?doing_wp_cron=1472242099.7031641006469726562500
http://narod.hr/hrvatska/t-dujmovic-ljevici-klecaju-koljena-pred-beogradom-a-desnica-se-ukoci-kad-ih-berlin-washington-mrko-pogledaju?doing_wp_cron=1472242099.7031641006469726562500
http://narod.hr/hrvatska/v-staresina-hrvatski-politicari-ne-vide-da-im-vucic-mic-po-mic-uhicuje-drzavu-priprema-odcjepljenje?doing_wp_cron=1472628778.3752140998840332031250
http://narod.hr/hrvatska/v-staresina-hrvatski-politicari-ne-vide-da-im-vucic-mic-po-mic-uhicuje-drzavu-priprema-odcjepljenje?doing_wp_cron=1472628778.3752140998840332031250
http://narod.hr/hrvatska/v-staresina-hrvatski-politicari-ne-vide-da-im-vucic-mic-po-mic-uhicuje-drzavu-priprema-odcjepljenje?doing_wp_cron=1472628778.3752140998840332031250
http://narod.hr/hrvatska/v-staresina-hrvatski-politicari-ne-vide-da-im-vucic-mic-po-mic-uhicuje-drzavu-priprema-odcjepljenje?doing_wp_cron=1472628778.3752140998840332031250
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/24745-h-hitrec-starcevicanski-obracenik-zoki-koji-se-samoproglasio-novim-vodom-krajnje-hrvatske-desnice.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/24745-h-hitrec-starcevicanski-obracenik-zoki-koji-se-samoproglasio-novim-vodom-krajnje-hrvatske-desnice.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/24745-h-hitrec-starcevicanski-obracenik-zoki-koji-se-samoproglasio-novim-vodom-krajnje-hrvatske-desnice.html
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Ġola 

http://www.slobodnadalmacija.hr/misljenja/agora/clanak/id/324805

/petokolonas-sake-jada-iz-beograda  

Navest ĺu samo dio onoga ġto je napisao Hodak: 

Pa da vidimo koje je to grozote ñnabrijaniñ Zoki rekao da se ļitav 

progresivni, pastoralni lijevi dio Lijeve naġe tako zgrozio. Priznajem 

i sam da je nedopustivo reĺi za pristojne, europski orijentirane Srbe 

da su ñġaka jadañ, da veĺ 150 godina ne znaju koga bi pripojili, 

Makedoniju, BiH ili Kosovo te da takvi pretendiraju vladati 

Balkanom. Srbi stvarno nisu zasluģili da ih se ovako uliļarski 

vrijeĽa. Evo, Vuļiĺ je nedavno diplomatski i uljudno usporedio Oluju 

sa Jasenovcem. Je li ta usporedba uvredljiva? Jelena Lovriĺ, Ante 

Tomiĺ, Nenad Staziĺ, Bojan Glavaġeviĺ, Milorad Pupovac, Vedrana 

Rudan i gledaoci Ģikine dinastije sigurni su da nije. I Carl Bildt se 

slaģe sa njima. I redakcija Jutarnjeg istog je miġljenja. To je sloboda 

govora i izraģavanja. Ļl. 38. Ustava RH. Kad mlaĽahni po-ļetnik 

Vuļiĺ kaģe da Srbija neĺe viġe dozvoliti Oluju onda je to figurativna 

metafora. Pa koliko je oluja nanijela ġtete naġim narodima i 

usjevima? A tek u svijetu?! Kad Ivica Daļiĺ, Slobin Ľaļiĺ, kaģe da 

ĺe se referendum u RS odrģati inaļe ĺe Srbija ñda tamo poġalje 

vojskuñ to ne treba odmah bukvalno shvatiti. Dok se po sistemu 

ñskupôte se, skupôte ļetniciñ vojska skupi, Rusi daju naoruģanje, 

Merkelovica odobri akciju, proĺi ĺe dosta vremena. Kad ļetniļki 

vojvoda Nikoliĺ, zvani od milja Toma grobar, usporeĽuje 

Milanoviĺa s Paveliĺem, a RH sa NDH-om, onda on zna da na taj 

naļin priliļnom broju ljudi u Lepoj njihovoj ġalje birane 

komplimente. 

I na tako rafinirane fino sloģene pohvale od strane komġija Zoki, 

umjesto da se nakloni i zahvali, on huliganski ġteti idiliļnim 

odnosima dviju prijateljskih drģava. Neki hlebinski politiļari misle 

da Zoki jednostavno ñne moģe kontrolirati svoj izriļaj.ñ Joġ kako 

moģe! Osobito ako je sve ġto je rekao o Srbiji ļista, destilirana istina. 

Srpska vladajuĺa garnitura je ġaka jada. Problem je ġto to oni joġ ne 

znaju. Da je Srbija vojniļki jaka kao 1991.g., uz ovakvu podrġku 

Rusije i logistiku Angele Merkel, u Zagrebu bi Pavle Kaliniĺ 

proglasom traģio da se akumuliraju rezerve hrane, vode, soli, ġeĺera 

za prvih deset dana. No, to ne znaļi da jednog dana, a moģda i prije, 

Srbija neĺe biti spremna. Kao i toliko puta prije. 

http://www.slobodnadalmacija.hr/misljenja/agora/clanak/id/324805/petokolonas-sake-jada-iz-beograda
http://www.slobodnadalmacija.hr/misljenja/agora/clanak/id/324805/petokolonas-sake-jada-iz-beograda
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http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/zasto-svakog-

kolovoza-pobjesne-srbi-orjunasi-udbasi-jugonostalgicari-stare-

komunjare-mladi-kriptokomunisti-gledaoci-zikine-dinastije-

etablirani-cetnici-i-sva-stoka-sitnog-zuba-949922  

Pitanje je hoĺe li svojim izjavama Milanoviĺ ipak odbiti od sebe one 

na koje sigurno raļuna a za kojima Hodak poruļuje: 

Oluja ĺe vas pratiti do kraja ģivota u vaġim zeļjim duġama. 

O njima piġe Holjevac: 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/hrvatskim-antifasistima-je-

blizi-vucic-nego-milanovic-950296  

MeĽutim, prof. dr. sc. Zdravko Tomac veĺ u naslovu svoga teksta 

kaģe ġto hrvatska vlast, umjesto priļa, treba napraviti: 

 Hrvatska treba podiĺi optuģnicu protiv Vuļiĺa, Nikoliĺa i Daļiĺa! 

http://direktno.hr/en/2014/kolumne/58943/Hrvatska-treba-podiĺi-

optuģnicu-protiv-Vuļiĺa-Nikoliĺa-i-Daļiĺa!.htm  

Svojevremeno sam i sam pozivao vlast da pokrene sudsku tuģbu za 

ratne ġtete, ġto je i logiļno poslije presude stalnog suda u Haagu po 

kojoj je Srbija izvrġila agresiju na Hrvatsku u cilju stvaranja 

homogene velike Srbije i pri tome izvrġila niz genocidnih radnji. 

Znamo da iz vlasti nikada nisu naveli ni te ļinjenice ġto je vjerojatno 

Milanoviĺu bio signal da moģe ustaġovati, jer vladajuĺi ne smiju. 

A ġto tek reĺi na sjajan prijedlog Ivice Marijaļiĺa (Hrvatski tjednik, 

25. 08. 2016.): 

Ukidanje Zakona o opĺemu oprostu jedina uļinkovita protumjera 

prema Srbiji 

Marijaļiĺ svoj tekst zavrġava ovako: 

Pozivanje Srbije na razum danas je, na ģalost, jednako nedjelotvorno 

kao i u vrijeme rata jer ta drģava oļito nije doģivjela civilizacijsku 

transformaciju. TuĽman im je bezbroj puta nudio mir, ali je on i 

svatko drugi znao da mira ne ĺe biti bez prave lekcije koja je 

uslijedila u obliku operacije Oluje. Hrvatska vojniļka ļizma 

pregazila je agresora u samo par dana i nanijela mu poraz koji ĺe 

ga joġ dugo, dugo boljeti. Unatoļ toj boli i veliļini pobjednika koji 

im je abolicijom dao moguĺnost da shvate zabludu, nisu izvukli 

nikakvu pouku. Ali ni hrvatske vlasti nisu izvukle pouku da Srbija ne 

ĺe popustiti u svome nasilju ako ju se na to ne primora. 

Ukinimo, dakle, Zakon o opĺemu oprostu pa ĺemo brzo vidjeti kako 

se susjedna agresivna drģava povlaļi. Ġto bi znaļilo ukidanje toga 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/zasto-svakog-kolovoza-pobjesne-srbi-orjunasi-udbasi-jugonostalgicari-stare-komunjare-mladi-kriptokomunisti-gledaoci-zikine-dinastije-etablirani-cetnici-i-sva-stoka-sitnog-zuba-949922
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/zasto-svakog-kolovoza-pobjesne-srbi-orjunasi-udbasi-jugonostalgicari-stare-komunjare-mladi-kriptokomunisti-gledaoci-zikine-dinastije-etablirani-cetnici-i-sva-stoka-sitnog-zuba-949922
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/zasto-svakog-kolovoza-pobjesne-srbi-orjunasi-udbasi-jugonostalgicari-stare-komunjare-mladi-kriptokomunisti-gledaoci-zikine-dinastije-etablirani-cetnici-i-sva-stoka-sitnog-zuba-949922
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/zasto-svakog-kolovoza-pobjesne-srbi-orjunasi-udbasi-jugonostalgicari-stare-komunjare-mladi-kriptokomunisti-gledaoci-zikine-dinastije-etablirani-cetnici-i-sva-stoka-sitnog-zuba-949922
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/hrvatskim-antifasistima-je-blizi-vucic-nego-milanovic-950296
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/hrvatskim-antifasistima-je-blizi-vucic-nego-milanovic-950296
http://direktno.hr/en/2014/kolumne/58943/Hrvatska-treba-podići-optužnicu-protiv-Vučića-Nikolića-i-Dačića!.htm
http://direktno.hr/en/2014/kolumne/58943/Hrvatska-treba-podići-optužnicu-protiv-Vučića-Nikolića-i-Dačića!.htm
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Zakona? Prvo bi desetak tisuĺa Srba koji su se vratili u Hrvatsku, 

brzo pobjeglo u Srbiju jer su sudjelovali u agresiji, meĽu njima 

zacijelo i silovatelji vukovarskih ģena koji danas slobodno ġeĺu 

gradom herojem i ļak su zaposleni u policiji, pravosuĽu i ostalim 

institucijama. Neka odlaze, za takvima nitko ne bi plakao, a ako bi 

neki ostali ï ima u hrvatskim zatvorima joġ mjesta za njih. Nadalje, 

stotinjak i viġe tisuĺa Srba ne bi se usudilo napustiti Srbiju, ġto je 

takoĽer dobro. Vrijeme je, dakle, da se Hrvatska poļne ponaġati kao 

pobjednica, a ne kao gubitnica rata iz 90-ih, ne da bi ikoga 

poniģavala, nego da bi vratila prirodni poredak stvari u kojemu nije 

moguĺe da poraģeni agresor izbjegne kaznu i plaĺanje odġtete, a 

kamoli da on sudi ģrtvama svoje agresije. 

Cijeli tekst moģete naĺi na: 

http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/24738-i-marijacic-ukinurti-

zakon-o-opcemu-oprostu-jedina-ucinkovita-protumjera-prema-

srbiji.html  

Da, postoje sjajni prijedlozi kako Hrvatska moģe pokazati da je 

ponosna i samosvjesna drģava. Samo da su takovi i njeni politiļari. 

Zato je prijedlog da se reagira na Thompsona bio samo prijedlog da 

se poļne. Zar izbori nisu itekako zgodna prigoda za tako neġto? 

  

http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/24738-i-marijacic-ukinurti-zakon-o-opcemu-oprostu-jedina-ucinkovita-protumjera-prema-srbiji.html
http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/24738-i-marijacic-ukinurti-zakon-o-opcemu-oprostu-jedina-ucinkovita-protumjera-prema-srbiji.html
http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/24738-i-marijacic-ukinurti-zakon-o-opcemu-oprostu-jedina-ucinkovita-protumjera-prema-srbiji.html
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THOMPSON ï PJESMOM ZA HRVATSKU, 

ZAGREB, 2017. 

 

BRANITELJI DODJELJUJU THOMPSONU 

VELIKU ZLATNU PLAKETU  
 

Udruga hrvatskih branitelja Domovinskog rata 91. (UHBDR91.), u 

suradnji s drugim Udrugama proizaġlim iz Domovinskog rata, ģeljela 

je proglasiti Marka Perkoviĺa Thompsona ï Junakom hrvatskog 

Domovinskog rata! 

Komentirao sam tu odluku naġih branitelja, ali komentar nisam 

objavio jer sam doznao kako ĺe mu udruge dodijeliti Veliku zlatnu 

plaketu za sve ġto je uradio. 

MeĽutim, ļitajuĺi novi Hrvatski tjednik (17. 08. 2017.) i tekstove o 

Thompsonu glavnog urednika Ivice Marijaļiĺa i niz komentara 

hrvatskih intelektualaca zakljuļio sam da sam taj svoj komentar ipak 

trebao objaviti. 

Evo ga: 

Doista zasluģeno priznanje. Thompson je bio i branitelj, ali priznanje 

je zasluģio zbog svojih pjesama. Njegova pjesma ĂBojna Ļavoglaveñ 

koja poļinje pozdravom ZA DOM SPREMNI je s jedne strane 

podizala moral i naġim braniteljima, ali i svima drugima tijekom rata, 

ali i tjerala strah u kostima faġistiļkim agresorima. Sliļan uļinak 

imala je i pjesma ĂAnica Kninska Kraljicañ. U njoj je Thompson 
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predvidio naļin na koji ĺe rat biti okonļan. Predvidio je ono o ļemu 

je govorio Miloġeviĺ poslije ĂOlujeñ kada je svoje vojnike usporedio 

sa zeļevima.  

Istovremeno to je i priznanje svima onima kojima je Bog podario 

neki talent, a koji su oni iskoristili u obrani Hrvatske izloģenoj 

velikosrpskoj faġistiļkoj agresiji. 

Thompsonove pjesme, kao i druge budnice, itekako su bile potrebne 

hrvatskim ljudima izloģenim faġistiļkoj velikosrpskoj agresiji jer je 

ta agresija vrġena uz blagoslov svjetskih moĺnika koji su, da bi 

osigurali uspjeh te faġistiļke agresije oduzeli pravo hrvatskom 

narodu na samoobranu tzv. zabranom na uvoz oruģja. Koliko je ta 

odluka bila zloļinaļka jasno slijedi iz ļinjenice da su prethodne 

komunistiļke vlasti dozvolile razoruģanje Hrvatske. 

Naģalost, hrvatski narod je te iste, koji su napustili Sabor kada se 

izglasavala odluka o neovisnosti, doveo na vlast 2000-e godine. Oni 

su odmah poļeli s tzv. detuĽmanizacijom, a zapravo 

rashrvaĺivanjem Hrvatske. Pored Oca moderne hrvatske drģave dr. 

Franje TuĽmana i njegove obitelji, ratnog ministra Gojka Ġuġka, 

hrvatskih generala odmah im je na udaru bio i Thompson. I tako sve 

do danaġnjeg dana. 

S druge strane narod i branitelji su itekako znali zaġto je baġ on na 

udaru onih kojima je mrska i sama pomisao na hrvatsku drģavu. Zato 

su njegovi koncerti bili iznimno posjeĺeni, a oni u Ļavoglavama 

pokazivali su vlastima da narod i branitelji viġe vjeruje njemu nego 

njima. Hrvatski intelektualci su slijedili svoj narod i branili su 

Thompsona otvorenim pismima i knjigama: 

1. M. Kovaļeviĺ i J. Peļariĺ, Thompson u oļima hrvatskih 

intelektualaca ï Bilo je i to jednom u Hrvatskoj, Fortuna, Zagreb, 

2008.  

2. J. Peļariĺ, Hajka na Thompsona, Zagreb, 2012. 

3. J. Peļariĺ, Propade im crvena Hrvatska, Zagreb, 2015. Prije 

dvije godine Ļavoglave su prebaļene u Knin. Napadi su se ponovili 

i hrvatski intelektualci su reagirali kao i ranije i otvorenim pismom: 

4. J. Peļariĺ. Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku 

ġutnju nismo spremni!, Zagreb, 2015. 

Istina tada su krili da je napad na Thompsona i Bonu Ļavoglave. Veĺ 

prije toga je bilo oļito da svoj napad usmjeravaju na pokliļ ZA DOM 

SPREMNI s kojim poļinje ñBojnaò. 
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Proġle godine, uvjereni u svoju pobjedu na izborima, otvoreno su 

napali i Thompsona i ñBojnuò, a svoj napad su proġirili i na u 

Hrvatskoj legalni znak HOS-a tako ġto su u Kninu priveli 

legendarnog zapovjednika HOS-a zbog uzvikivanja tog ratnog 

pokliļa.  

Naravno, treba posebno napomenuti kako mrziteljima Hrvatske 

smetaju sve Thompsonove pjesme jer pjevaju o ljubavi prema Bogu, 

svom narodu, domovini, braniteljima, ali pokazuju i ukazuju tko su 

naġi neprijatelji. To je tako zorno pokazao napad na pjesmu ñLijepa 

li siò!  

Krenuo je napad na HOS zbog spomen ploļe poginulim HOS-

ovcima u Jasenovcu zato ġto je na ploļi legalan znak HOS-a. Oni 

koji nisu ģeljeli Hrvatsku nikada neĺe oprostiti njihovo junaġtvo i 

pobjede u Domovinskom ratu: Ġkabrnja, Dubrovnik, Vukovaré 

Poznato je da su se faġistiļki agresori bojali i samih njihovih oznaka 

u kojima je bio njihov pokliļ ZA DOM SPREMNI. 

Isto se ponovilo i ove godine, kada je HDZ-ova vlast prihvatila 

ucjene onih koji su u ñOlujiò bjeģali kao zeļevi i njihovih 

podupiratelja i iz Srbije i iz Hrvatske.  

Marko Lubiĺ piġe o tome: 

Milorad Pupovac ļita kao hrvatskom predsjedniku vlade javnu 

lekciju zbog potpore ministarstva branitelja proslavi u Slunju 

rijeļima: ĂAko je Vlada odluļila da financira neki koncert, onda 

mora voditi raļuna o tome da taj novac bude utroġen onako kako 

treba biti utroġen, a ne za veliļanje zloļinaļkog reģima kakav je bio 

ustaġki reģim za vrijeme NDHñ... 

Protonamjesnik SPC-a Stanko Antiĺ uz Pupovca na komemoraciji 

stvarnim ili navodnim srpskim ģrtvama nakon Oluje poruļuje: 

ĂNadamo se i molimo Boga da Srbi u ovim krajevima viġe nikad ne 

stradaju kao u posljednja dva rata, iako svi vidimo da drģava 

preġutno blagosilja vaspostavljanje ustaġtva, te se ponovo u druġtvu 

veĺinskog stanovniġtva nameĺe pitanje konaļnog rjeġenja za Srbe u 

Hrvatskojò. 
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A hrvatska vlast ponizno sluġa iako su svjesni da Srbi ne govore 

istinu (Dobrica Ĺosiĺ: Srbima je laģ najviġe pomogla u povijesti). 

Kao da ģeli potvrditi onu moju staru izreku: 

KAD GAZDA MJENJA SLUGU UVIJEK NAņE BOLJEG 

SLUGU! 

A kad Srbi uz potporu svjetskih moĺnika ne govore istinu ï tako se 

mora ponaġati i hrvatska vlast i sudstvo, zar ne? 

Opet imamo napade na Thompsona i HOS: Knin, Slunj... 

Velikosrpski Memorandum SANU 2. na djelu! 

Zato ĺu, uz ļestitku Thompsonu na zasluģenom priznanju koje mu 

daju njegovi suborci, dati komentar poznatog hrvatskog kolumniste 

Ivice Marijaļiĺa: 

U svojoj kroatofobiji, gradonaļelnik Knina malo ġto razumije, no sva 

sreĺa da narod razumije i ima daleko ispravniji odnos prema 

hrvatskoj drģavi i od predsjednice i od premijera i od kninskoga 

gradonaļelnika. Koliko god pokuġavali oduzeti narodu proslavu 

Oluje i svesti je na nekakav elitistiļki happening s amputiranim 

nacionalnim nabojem, na kojega imamo pravo barem na Dan 

pobjede, narod je jednostavno otiġao u Slunj na koncert Marka 

Perkoviĺa Thompsona. Ono ġto smo vidjeli u Slunju jamstvo je ļvrste 

i slobodne Hrvatske, a ono ġto smo vidjeli i ļuli u Kninu vodi u 

ponavljanje povijesti, dakle u nove ratove. 

Oluja je, s obzirom na minimalan broj ģrtava na neprijateljskoj 

strani, jedna od najļiġĺih operacija u povijesti ratovanja. Ono malo 

ġto ih je bilo, bile su kolateralne ģrtve. Vlastodrġci su sramotno 

dopustili da minimalne kolateralne ģrtve na neprijateljskoj strani 

daju ton obiljeģavanju Oluje i da naļin proslave diktira 

jugonacionalistiļki oloġ u Jutarnjem listu ili na HTV-u te eksponenti 

beogradske politike u Srpskome nacionalnome vijeĺu. KanaĽani su 

doslovce izmislili bitku svoje vojske u Medaļkome dģepu protiv 

Hrvatske vojske, izmislili pobjedu, na posebno organiziranoj 

sveļanosti dodijelili visoka odliļja zapovjednicima svoje vojske. 

Deset godina im je trebalo da priznaju i shvate kako nikakve bitke ni 

pobjede nije bilo. Hrvatska, pak, jednu zadivljujuĺu operaciju kakva 

je Oluja, zahvaljujuĺi beskiļmenjacima u politici, baca u blato na 

sramotu povijesti i na sramotu svoga naroda. 

Akademik Josip Peļariĺ 
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FENOMEN MARKA PERKOVIĹA THOMPSONA 

  

ĠTO JE TAJNA NJEGOVA SVIJETA? 

 

Jugosrpski opinion ïmakeri oļajni i bijesni: ġto ga viġe 

napadaju, on je sve popularniji i privlaļi sve veĺe mase 

Hrvata na svoje koncerte 
 

Ljeviļarski politiļko-medijski mainstream u Hrvatskoj, optereĺen 

jugoslavenskom politiļkom nostalgijom, pa djeluje kao servis 

velikosrpske i ļetniļke politike u Hrvatskoj, unatoļ stalnoj kampanji 

protiv njega, ne moģe sruġiti Marka Perkoviĺa Thompsona 

jednostavno zato ġto se hrvatski narod identificira s njegovim 

pjesmama i vrijednostima koje promiļe  

 

Buduĺi da projekt medijsko-politiļke eksterminacije Marka 

Perkoviĺa Thompsona nije uspio, uslijedili su najprimitivniji ad 

hominem napadi ļijoj kulminaciji i ovih dana, gotovo sinkronizirano, 

svjedoļimo u hrvatskim i srbijanskim medijima. Veliki eksperti tako 

piġu da Marko Perkoviĺ Thompson Ăarlauļeñ, da Ăreveñ, da se 

Ăkreveljiñ , a vrhunac je srbijansko Ăotkriĺeñ da je Marko Perkoviĺ u 

mladosti spolno opĺio s ovcom. Nije li to najbolji dokaz dubine oļaja 

Thompsonovih protivnika posebno u Hanģekoviĺevom Jutarnjem 

listu, koji sve viġe djeluje kao ļetniļko glasilo, zatim u Novome 

listu...  

 

Njegovi protivnici previġe su optereĺeni mrģnjom prema Hrvatskoj i 

njemu osobno da bi jedan takav odgovor spoznali, kao ġto su i 

beskiļmenjaci u domaĺim redovima previġe optereĺeni svojim 

karijerama da bi neġto ģrtvovali i zaġtitili Thompsona i Hrvatsku od 

tih napada  

 

Piġe: IVICA MARIJAĻIĹ  
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Ļak oko 50 tisuĺa, mahom mladih, bilo je na koncertu Marka 

Perkoviĺa Thompsona 5. kolovoza ove godine u Slunju. Svake 

godine njegov obljetniļarski koncert, u povodu Dana pobjede, Dana 

domovinske zahvalnosti i Dana hrvatskih branitelja privlaļi mase, ali 

koliko god povod bio znaļajan, ne objaġnjava razloge njegove 

popularnosti jer i svaki drugi Thompsonov nastup u Domovini i 

inozemstvu u bilo koje doba godine pretvara se zapravo u mjesto 

hodoļaġĺa i svojevrsnoga glazbeno-politiļkoga delirija.  

U Hrvatskoj je po nekim procjenama oko 17 tisuĺa pjevaļa 

raznih usmjerenja, meĽu njima je i velik broj onih koji pjevaju 

domoljubne pjesme, ali nitko ni blizu ne moģe privuĺi toliko broj 

ljudi. Ġtoviġe, dojam je da Marko Perkoviĺ Thompson na jednome 

svome nastupu moģe okupiti veĺi broj posjetitelja nego svi ostali 

pjevaļi zajedno, ġto svakako izaziva i odreĽenu zavist kod kolega mu 

na estradnoj sceni, koja u kombinaciji s politiļkom netrpeljivoġĺu 

Thompsonovih stavova, dodatno potencira nesklonost sluģbene 

scene prema njemu.  

Marko Perkoviĺ Thompson odavno je prepoznat kao 

iznimno daroviti puļki pjesnik iz Ļavoglava kod Drniġa, mladiĺ s 

braniteljskim i domoljubnim backroundom koji je svoje pjesme s 

elementima folklora majstorski urbanizirao i prezentirao u rock i pop 

izvedbi. U doba brutalne srbijanske agresije na Hrvatsku, njegova 

prva glazbena pojava pozivala je naciju na otpor ubojicama i 

ruġiteljima snaģnije nego vijesti o nabavi oruģja. I kada se mislilo da 

je njegova epizoda zavrġila s krajem rata i da seoski mladiĺ nema ġto 

traģiti pod estradnim nebom, Marko Perkoviĺ Thompson baġ je u 

mirnodopskome razdoblju napisao neke od najljepġih domoljubnih 

pjesama. Stvarao je hitove koji su malo koga ostavljali ravnoduġnim. 

Oni koji su u politiļkome smislu dominantno nacionalno 

opredijeljeni, pjevali su njegove pjesme jer su slavile bliske im 

vrijednosti, a oni koji nisu imali toliko izraģen nacionalni naboj, 

takoĽer su pjevali njegove pjesme jer su im bile zavodljive, pamtljive 

i lijepe. Kod prvih je Thompson probudio potrebu da domoljublje 

izraģavaju pjesmom, kod drugih su te pjesme pobudile njihove dotad 

potisnute domoljubne emocije. Tako je kod jedne i druge kategorije 

hrvatskoga druġtva Marko Perkoviĺ Thompson postao istinska 

zvijezda 90-ih, no sjaj te zvijezde ne samo da nije blijedio nakon 
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Domovinskoga rata nego je bivao sve jaļi u skladu s njegovim 

talentom koji je sve viġe dolazio do izraģaja. Nedavni koncert u 

Slunju, koji je razbjesnio sve njegove protivnike, pokazao je da 

Thompsonova zvijezda ni nakon 25 godina, u kojima se mnogo toga 

dogodilo, ne blijedi.  

 

Priģeljkivali mu kraj, a on postao joġ slavniji  

  

Politiļko-medijski mainstream u Hrvatskoj, koji je odreĽen 

ne samo ljeviļarskom politiļkom filozofijom nego je optereĺen i 

jugoslavenskom politiļkom nostalgijom, jednostavno ne podnosi 

Marka Perkoviĺa Thompsona, prezire ga jednako kao ġto prezire i 

dio druġtva koji voli Thompsona, kao ġto, uostalom, prezire i 

vrijednosti iz kojih izvire i na kojima poļiva pojava ovoga pjevaļa. 

Godinama vodi protiv njega kampanju kojoj je cilj pod svaku cijenu 

uļiniti ga omraģenim, diskreditirati ga glazbeno, politiļki, moralno, 

ljudski. Ali ġto se viġe trude, rezultat je kontraproduktivniji, koncerti 

posjeĺeniji, pjevaļ sve popularniji. Neki od Ănadnacionalnihñ autora 

pretenciozno su prije par godina pisali kako je proġla Thompsonova 

era i da on toboģe viġe ne moģe privuĺi nikoga. No to je bilo njihovo 

priģeljkivanje, a ne utemeljena hipoteza. Stvarnost je sve autore koji 

su priģeljkivali Thompsonov krah i kraj, na njihovu duboku i 

neskrivenu ģalost, demantirala. Kada je postalo jasno projekt 

medijsko-politiļke eksterminacije Marka Perkoviĺa Thompsona nije 

uspio, uslijedili su najprimitivniji ad hominem napadi ļijoj 

kulminaciji i ovih dana, gotovo sinkronizirano, svjedoļimo u 

hrvatskim i srbijanskim medijima. Veliki eksperti tako piġu da Marko 

Perkoviĺ Thompson Ăarlauļeñ, da Ăreveñ, da se Ăkreveljiñ , a vrhunac 

je srbijansko Ăotkriĺeñ da je Marko Perkoviĺ u mladosti spolno opĺio 

s ovcom. Takva demonizacija zapravo svjedoļi o razini i dubini oļaja 

jugosrpski orijentiranih opinion makera: nisu uspjeli zaustaviti 

Marka Perkoviĺa Thompsona ni sprijeļiti da armija mladih Hrvata 

hodoļasti na njegove koncerte, identificira se s njegovim pjesmama 

i vrijednostima koje se u njima slave, sva njihova intenzivna i 

ekstenzivna huġkaļka kampanja protiv Marka ostala je bez ikakva 

rezultata. Sve ġto im je preostalo jest aktiviranje prosrpskih krugova 

u inozemstvu da dezinformacijskom kampanjom, barem ondje, 

sprijeļe njegove nastupe. U tome djelomiļno i uspijevaju, poglavito 
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zbog ļinjenice da te dezinformacijske kampanje ne nailaze na 

protureakciju s hrvatske strane, odnosno zbog ļinjenica da hrvatska 

drģava ostaje krajnje pasivna ne samo na udare na svoga drģavljanina 

Marka Perkoviĺa Thompsona, nego i na sve napade na hrvatsku 

drģavu opĺenito. Neprijateljski raspoloģeni krugovi prema 

Thompsonu i Hrvatskoj u ponekim inozemnim lokalnim sredinama 

uspijevaju uvjeriti domaĺine da su njegovi koncerti Ăsigurnosno 

riziļniñ premda se jako dobro znade da na njima nikada nije 

razbijena n i jedna jedina ļaġa.  

 Unatoļ potpunome fijasku u pokuġaju demontaģe fenomena 

Thompson, anacionalni politiļki krugovi u Hrvatskoj, koji viġe 

djeluju kao servis velikosrpske politike, provode permanentan 

pritisak na politiļko-represivnu nomenklaturu da silom pravne 

drģave skine Ăproblemñ Thompsona s dnevnoga reda. Ultimativno 

zahtijevaju prekrġajne i kaznene postupke zbog koriġtenja staroga 

hrvatskoga pozdrava ĂZa dom spremniñ u pjesmi ĂBojna 

Ļavoglaveñ. Za njih je to ļisti faġizam protiv kojega se treba boriti 

svim sredstvima. Pjesma se izvodi od 1992. i nikada nikome nije 

smetala do prije dvije godine. Uostalom, ni sam pozdrav ĂZa dom 

spremniñ nije smetao sve do 2015. godine. Joġ je te godine na 

vojnome mimohodu u srediġtu Zagreba, pred predsjednicom RH, 

kompletnom Milanoviĺevom Vladom, stranim veleposlanicima i 

brojnom publikom, meĽu zastavama bila istaknuta i ona na kojoj je 

bio taj pozdrav. Nitko nije prigovorio.  

 

Sudci se dali ucijeniti  

 

U posljednje dvije godine traje velika kampanja s optuģbom 

da je to ustaġki pozdrav koji treba zabraniti, pa time i Thompsonovu 

pjesmu u kojoj je taj pozdrav. Kampanja protiv toga pozdrava kao i 

protiv Marka Perkoviĺa Thompsona, ne posustaje. Ona je poticana, 

plaĺena i multiplicirana. Toliko je snaģna da slama neke domoljubne 

slabe duhove koji se prodaju za ġaku bijednih ġkuda pa se, najļeġĺe 

ucijenjeni, i protiv vlastitih iskonskih uvjerenja pridruģuju linļu 

protiv Thompsona i protiv pozdrava Za dom spremni. Ustavni sudci 

bez ļvrstoga nacionalnoga identiteta donose politiļku presudu protiv 

nogometaġa Joea Ġimuniĺa zbog njegova povika ĂZa domñ na 

nogometnoj utakmici, ļelnici MUP-a nareĽuju postupanje policije 
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protiv Marka Perkoviĺa Thompsona po ļlanku 5 Zakona o prekrġaju 

protiv javnoga reda i mira zbog istoga pozdrava u pjesmi ĂBojna 

Ļavoglaveñ, neki sudci s lakoĺom odbacuju te prijave jer u njima ne 

vide obiljeģja ni prekrġajnoga ni kaznenog djela, drugi, pak, izriļu 

osuĽujuĺe presude sumanuto interpretirajuĺi ļlanke zakona u kojemu 

se nigdje izrijekom na zabranjuje spomenuti pozdrav.  

Ostraġĺeni protivnici od Marka Perkoviĺa svih ovih godina 

silom ili milom traģi da odustane od svoga svjetonazorsko-

politiļkoga identiteta, da odustane od svojih pjesama i svojih ideala. 

On ne samo da to odbija nego ustrajava u njima i, pokazuje se, i dalje 

pogaĽa u srģ nacionalnih politiļkih emocija hrvatskoga naroda te je 

konaļan rezultat da se nacija svrstava uz njega, a protiv njegovih 

napadaļa. Svi pokuġaji eliminacije Thompsona ostali su bez 

rezultata. Velikosrpski i projugoslavenski novinski kolumnisti u 

Jutarnjem listu, Novome listu i na nekim internetskim platformama 

nastavljaju s mrziteljskom kampanjom protiv Marka Perkoviĺa 

Thompsona, nastavljaju s pritiskom na vlast da ga progoni. Ministar 

unutarnjih poslova Davor Boģinoviĺ, odgojen u komunistiļkome 

duhu, Mesiĺev kadar, pristaje na pritiske i procesuira Thompsona. 

Oļekivalo se barem od ministara branitelja u Plenkoviĺevoj Vladi da 

zaġtite branitelje, meĽu njima i Marka Perkoviĺa Thompsona, od 

procesuiranja isforsiranoga pritiscima i silovanjem zakonskih 

odredaba. No, ministri Medved i Krstiļeviĺ nisu reagirali.  

Thompsona se jednostavno viġe ne moģe ruġiti, on je, 

zapravo, veĺ uġao u legendu. Kada su vjerovali da je s ĂBojnom 

Ļavoglaveñ iscrpljen sav njegov talent, on je ispjevao ĂLijepa li siñ i 

stvorio nesluģbenu hrvatsku himnu bez koje danas nije zamisliva ni 

jedna svadba, druġtvena manifestacija, zabava ili ġportska proslava. 

Kad su povjerovali da je pjesma ĂLijepa li siñ vrhunac njegove 

inspiracije , on je stvorio pjesmu ĂGeni kameniñ u koju je 

interpolirao dionicu iz Gotovļeva Ere s onoga svijeta i bacio u delirij 

sluġatelje. Kada su opet pomislili da viġe nema ġto ponuditi iz toga 

domoljubnoga repertoara, on je obradio kupreġku narodnu pjesmu 

ĂMoj Ivaneñ i napravio spot s tisuĺu ljudi u njemu te navedenu 

pjesmu pretvorio u opĺenacionalni hit. A kada su se ponadali da je i 

to kraj i da izvan Ădosadnoga i natraģnjaļkogañ patriotizma Marko 

Perkoviĺ Thompson ne moģe niġta vrijedno napisati, on je prije par 

godina ispjevao jednu od najljepġih ljubavnih balada ikad spjevanih 
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u Hrvatskoj ĂSamo je ljubav tajna dvaju svjetovañ kojom je ostavio 

bez daha sve oko sebe. Jedne, svoje poġtovatelje, zbog istinskoga 

zadovoljstva, a druge, svoje protivnike, zbog nove provale mrģnje 

prema glazbeniku koji ih je svojim talentom i svojim patriotizmom 

sve ponizio i pobijedio na zadovoljstvo i sreĺu svoje publike i 

hrvatskoga puka koji ga podrģava. Thompsonovi protivnici u ļudu 

se pitaju u ļemu je tajna njegova uspjeha i popularnosti. On sam im 

je dao odgovor prije nekoliko godina u jednoj od svojih pjesama. 

Odgovor glasi: ĂSamo je ljubav tajna... ñ. Ali njegovi protivnici 

previġe su optereĺeni mrģnjom prema Hrvatskoj i njemu osobno da 

bi jedan takav odgovor spoznali, kao ġto su i beskiļmenjaci u 

domaĺim redovima previġe optereĺeni svojim karijerama da bi neġto 

ģrtvovali i zaġtitili Thompsona i Hrvatsku od tih napada  

 

Hrvatski tjednik, 17. 08. 2017.  
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NAGRADA THOMPSONU - SIMBOL BORBE 

PROTIV SRPSKE HRVATSKE!  

 
 

Danas Marku Perkoviĺu Thompsonu hrvatski branitelji dodjeljuju 

ĂVelika zlatna plaketañ, za sve ġto je uļinio za dobrobit slobodne, 

samostalne i neovisne hrvatske drģave, i ġto je bio meĽu prvim 

hrvatskim dragovoljcima Domovinskog rata.  

HRVATSKI BISKUP dr. Vlado Koġiĺ trebao je takoĽer danas 

govoriti o Thompsonu, ali nije mogao jer je danas blagdan Male 

Gospe. MeĽutim juļeraġnjim komentarom poslije skidanja spomen 

ploļe hrvatskim herojima HOS-ovcima u Jasenovcu biskup je 

obiljeģio i ovu dodjelu nagrade: 

Sramotno postupanje vlasti, ġarafciger-vlasti. Ako bude sutra braĺu 

Srbe smetala hrvatska himna, ova ĺe ju vlast zabraniti jer su i ustaġe 

pjevali tu himnu. Ģivjela srpska Hrvatska! 

A naġ Thompson se evo viġe od ļetvrt stoljeĺa bori protiv uspostave 

Srpske Hrvatske. Poļeo je kao mladi HOS-ovac. Vukovar ja pao 

prije nego ġto je on doġao na red da ode braniti ga. Pjesma ĂBojna 

Ļavoglaveñ je postala legendarna budnica. Velikosrpskim 

faġistiļkim agresorima unosila je strah u kostima sve do danaġnjih 

dana. Ona i druge njegove pjesme itekako su doprinijele da se u 

ĂOlujiñ ostvari ono ġto je on i predvidio pjesmom ĂAnice, Kninska 

kraljiceñ: faġistiļki agresori bjeģali su kao zeļevi. Sa zeļevima ih je 

usporedio njihov Ăvoģdñ Slobodan Miloġeviĺ. 

Da, Thompson je unaprijed opjevao takvo poniģenje. Zato je on na 

meti svima koji su se borili i koji se bore za Srpsku Hrvatsku.  

Tijekom Domovinskog rata i dok je bio ģiv istinski hrvatski 

predsjednik akademik Franjo TuĽman, takvi u Hrvatskoj se nisu 

smjeli puno ĺuti. Znamo kako ih je brzo sredio naġ Predsjednik kada 

su isto ġto rade sa ZDS pokuġali s kunom! 

Ali dolaskom komunista i njihovih saveznika na vlast 2000.-e poļeo 

je progon svih onih koji su im smetali i u ratu ponizili u uspostavi 

Srpske Hrvatske. MeĽu prvima na udaru je i Thompson. 

Ļini mi se da je najveĺi udar na njega bio 2008.-e poslije velikog 

koncerta u Zagrebu. Tada su hrvatski intelektualci reagirali Pismom 
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zahvale Thompsonu. Spomenut ĺu samo neke: akademici Aralica, 

Aġperger, Bariġiĺ, Bogiġiĺ, Dujella, Jelļiĺ, Kuġan, Popoviĺ, 

Trinajstiĺ, biskupi Bogoviĺ, Ivas i Pozaiĺ, general Rojs, admiral 

Domazet Loġo, Josip Botteri, Dodig, Hitrec, Lang, Lukġiĺ, 

Mihanoviĺ, Mintas-Hodak, Olujiĺ, Pavuna, Sedlar, Tomac, TuĽman, 

Vidmaroviĺ,... 

Nisu uspjeli uġutkati Thompsona, veĺ su njegovi koncerti, a posebno 

onaj u Ļavoglavama postali simbol otpora uspostavljanju Srpske 

Hrvatske. 

Prije dvije godine izgledalo je da je ideja Srpske Hrvatske konaļno 

propala jer je Thompson pozvan da koncert iz Ļavoglava premjesti 

u Knin. Ali ponovljen je napad na njega pa smo reagirali Peticijom 

ZDS. Mnogi od nas su imali neugodnosti zbog toga, a akademike 

potpisnike su kasnije prozivali i u Hrvatskom saboru. 

Prije dvije godine su joġ i krili da je Peticiju bila obrana Thompsona 

i ĂBojne Ļavoglaveñ, ali proġle godini to viġe nisu krili. Shvatili su i 

da moraju i proġiriti te napade pa su napadnuti i naġi HOS-ovci. 

Srpskoj Hrvatskoj ne odgovara i to ġto Thompson pjeva o hrvatskim 

vrjednotama: o ljubavi prema Bogu, domovini, hrvatskom narodu, 

braniteljima. Smeta im i pjesma ĂLijepa li siñ. 

Ove godine su svi ti napadi kulminirali pa je eto doġlo do uspostave 

Srpske Hrvatske. Imamo vladu kojoj je zapravo predsjednik Milorad 

Pupovac, ili kako je juļer u Hrvatskom tjedniku rekao Ivica 

Marijaļiĺ Plenkoviĺeva misija Ăupravo i jest da u tandemu s 

Pupovcem provodi velikosrpsku politiku u Hrvatskojñ. 

Zato ova dodjela braniteljske nagrade Marku Perkoviĺu Thompsonu 

nije uobiļajena nagrada. Ona je naġa molba da nastavi svoju borbu 

protiv Srpske Hrvatske. Uvjeren sam da ĺe on tu borbu nastaviti pa 

mu zato i ļestitam na nagradi ïsimbolu borbe protiv Srpske 

Hrvatske! 

 

Akademik Josip Peļariĺ 
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M. MEņIMOREC, J. PEĻARIĹ, GENERAL 

PRALJAK  II. U OBRANI HRVATSKOG 

NARODA, ZAGREB, 2018. 

 

PRALJAK JE OSOBA GODINE, 

DESETLJEĹA, STOLJEĹA... 

 
Svojom veliļanstvenom smrĺu Praljak je pokazao koliko su 

Kolinda G. K., A. Plenkoviĺ, G. Jandrokoviĺ, D. Bernardiĺ i 

mnogi drugi, zapravo, bijedni i pomalo izopaļeni 
 

Birajuĺi izmeĽu komemoracije Praljku i servilnosti Haagu, oni su se 

priklonili i poklonili haaġkim ubojicama ļime se pred oļima cijele 

nacije raspala maska njihove hinjene ljudskosti i patriotizma  

 

 

Piġe: IVICA MARIJAĻIĹ  
 

Kraj je joġ jedne turbulentne godine koja je bila toliko napeta 

i prepuna vaģnih dogaĽaja da je proletjela za ļas, a sama ļinjenica da 

poļetak nove godine pada u ponedjeljak, stvara dojam da nikakvoga 

predaha zapravo i nema. Ģeleĺi iz mnoġtva ļinjenica, poteza i 

dogaĽaja izdvojiti ono najvaģnije ġto je bilo dobro ili loġe 2017. u 
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Hrvatskoj, predloģio sam kolegama novinarima i suradnicima da po 

vlastitome izboru odaberu pet najgorih i pet najboljih dogaĽaja ili 

ļinjenica. Ġto su izabrali, moģete vidjeti na stranicama ovoga broja. 

Zamolio sam ih pritom da iz svoga izbora izdvoje sluļaj generala 

Praljka u haaġkoj sudnici, dakle da ga izuzmu od svrstavanja meĽu 

pozitivne ili negativne dogaĽaje, jer smatram da taj sluļaj nadilazi 

takvu prozaiļnu podjelu, nadilazi ļak i prosjeļno ljudsko shvaĺanje 

kategorija dobra ili zla. Njegov ļin u haaġkoj sudnici, s jedne strane, 

smatram veliļanstvenim krikom protiv laģi i nepravde koji ĺe 

desetljeĺima pa i stoljeĺima ispred nas biti uziman kao epifanijski 

odgovor prljavoj politiļkoj trgovini hladnih birokrata koji su na 

strani zla. S druge, pak, strane, kao krġĺani ne moģemo hvaliti niļiji 

pa ni Praljkov ļin samoubojstva. Izdvojili smo, dakle, generala 

Praljka, sluļaj koji je, bez sumnje, obiljeģio 2017. godinu ne samo u 

Hrvatskoj, nego i u ļitavome svijetu.  

Mi u Hrvatskome tjedniku smatramo da je general Slobodan 

Praljak ne samo osoba godine, nego, vjerojatno i osoba 21. stoljeĺa 

bez obzira ġto do njegova kraja ima joġ premnogo i ne znamo ġtio ĺe 

se sve dogaĽati. Praljak je jednostavno osoba koja je uġla u legendu 

i u povijest. Nema sumnje da ĺe se o njemu, kao ġto smo i napisali 

veĺ u jednome od prijaġnjih brojeva, pisati knjige, snimati filmovi i 

da ĺe svijetliti kao u povijesti rijetko viĽen primjer individualne 

hrabrosti i otpora zloĺudnoj politici. Kada se u svijetu slegnu neke 

sadaġnje politikantske predrasude prema Hrvatskoj, Hrvatima, Bosni 

i Hercegovini i Boġnjacima, ali i o Haaġkome sudu, i kada se 

nezavisni i slobodni autori poļnu zanimati za ļinjenice, nema sumnje 

da ĺe istina o Praljku razornom snagom sve sadaġnje zarobljenike tih 

predrasuda, u svijetu i u Hrvatskoj, smjestiti na obiļno smetliġte 

povijesti.  

Ļelnici Republike Hrvatske, dakle predsjednica drģave, 

predsjednik Vlade i predsjednik Hrvatskoga sabora nisu htjeli doĺi 

na komemoraciju Slobodanu Praljku, nevinoj ģrtvi haaġkih ubojica i 

hrvatskih izdajica, zasluģnome generalu Hrvatske vojske, istinskome 

humanistu i filozofu. Njihov ļin govori sve o njima, govori zapravo 

o promaġenosti njihovih ģivota i umu zarobljenome u zabludama 

domaĺe i meĽunarodne politike. Ali povijest je neumoljiva. Za 

generala Praljka u buduĺnosti znat ĺe sva pravdoljubiva pravniļka, 

intelektualna politiļka i znanstvena javnost, za Kolindu Grabar 
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Kitaroviĺ, Andreja Plenkoviĺa i Gordana Jandrokoviĺa, kada za par 

godina odu sa svojih funkcija, nitko ne ĺe znati. Bit ĺe zaboravljeni 

kao i svi beznaļajni makijavelisti, a ako i bude sjeĺanja kod rijetkih 

pojedinaca na njih, to sjeĺanje ne ĺe biti nimalo u znaku ponosa. 

Carmela Agiusa, predsjedavajuĺega sudca u haaġkome procesu, kao 

i ostale sudce, pratit ĺe povijesna sramota kao ġto sramota stoljeĺima 

prati i Sokratove tuģitelje. U svakome sluļaju, Hrvati ĺe, uopĺe nema 

sumnje, poļast iskazivati Praljku koji je ģrtvovanjem ģivota ustao 

protiv neļuvene nepravde prema njemu i hrvatskome narodu, a 

nikakvu poļast ne ĺe iskazivati prema Kolindi G. K., Andreju 

Plenkoviĺu ili Gordanu Jandrokoviĺu.  

 Sudeĺi po dijelu reakcija u Hrvatskoj, jednako onih na vlasti i u 

oporbi, ļini se da su neki jako kivni na generala Praljka zato ġto je 

ispio otrov u haaġkoj sudnici. Da nije ispio otrov, mogao je za godinu 

ili dvije izaĺi iz tamnice, neki od ġestorice osuĽenih veĺ bi bili na 

slobodi, a presudu za Udruģeni zloļinaļki pothvat bi do tada, misle 

oni, svi zaboravili i ne bi od toga bilo niġta. Tako razmiġljaju povrġni 

duhovi koji ne razumiju metafiziļko znaļenje Praljkova ļina i 

kojima je ģrtvovanje za ideale nezamislivo je i neprispodobivo. 

Praljak ih je doveo u situaciju da se zbog svoje vazalske naravi ne 

smiju pojaviti na komemoraciji velikome hrvatskome sinu u strahu 

od reakcije bruxelleskih ļinovnika i anacionalnih medija i da im se 

tako pred oļima ļitave nacije raspadne maska njihove hinjene 

ljudskosti i patriotizma te da se u etiļki, inaļe, nedvojbenome izboru 

izmeĽu odavanja poļasti nacionalnome heroju i obzira prema 

stranome sudu, oni priklone haaġkim sudcima. Teġko je zamisliv 

njihov straġniji poraz, kao ljudi, kao Hrvata i kao politiļara. Svojom 

veliļanstvenom smrĺu Praljak je prikazao do bola bijednima i 

izopaļenima Kolindu G. K., Andreja Plenkoviĺa, G. Jandrokoviĺa, 

D. Bernardiĺa, ali i mnoge druge, oteo im slavu za koju su 

neutemeljeno pomislili da im pripada i natjerao ih da, ako imaju 

imalo savjesti, cijeli ģivot sebi, svojoj djeci i drugima objaġnjavaju 

ļime su to haġke ubojice zasluģile njihov naklon i poļast, a hrvatski 

general Slobodan Praljak ni minutu ġutnje.  

 

Hrvatski tjednik, 28. prosinca 2017.  
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NIKAKVU POUKU VLAST NIJE IZVUKLA IZ 

PRALJKOVA SLUĻAJA 
 

Presuda je debakl Hrvatske zbog kojega bi i premijer i predsjednica 

trebali dati ostavke i ponuditi nove izbore jer to je znak da je sustav 

vlasti u rasulu. U Vladu se infiltrirala Srbija preko Pupovca, preko 

Haaga Boġnjaci ostvaruju svoje interese, a preko Bruxellesa, uskoro 

bi Slovenci mogli uzeti Hrvatskoj Ăsvoje morteñ  

 

 Ļitav ovotjedni Hrvatski tjednik posveĺujemo generalu Slobodanu 

Praljku koji je poļinio samoubojstvo u haaġkoj sudnici poruļivġi 

sudcima, kad je ļuo osuĽujuĺu presudu, da on nije nikakav ratni 

zloļinac. Praljak je ispio otrov i sokratovski umro, ali u njegovoj 

smrti ima i neġto viġe. Sokrat je ispio kukutu zbog toga ġto je presudu 

protiv sebe smatrao nepoġtenom, a Praljkov ļin, osim iste ļeliļne 

odanosti naļelima istine i pravde, ima neġto od misije Isusa Krista. 

Isus je umro za druge, Praljak je odabrao smrt i zbog Hrvatske i 

hrvatskog naroda izloģenih laģima i klevetama u Haagu. Cijeli ģivot 

davao je i dao je sebe za Hrvatsku, a povrġni umovi ne mogu shvatiti 

ni njegov ļin ni njegovu odanost idealima. Njegovi posmrtni ostatci 

bit ĺe razasuti Mirogojem, po njegovoj ģelji na pogrebu uz ļlanove 

nauģe obitelji bit ĺe samo sveĺenik. Hrvatska bi brzo trebala izgraditi 

spomenik Slobodanu Praljku kako bi se buduĺi naraġtaji Hrvata 

podsjeĺali na nevjerojatnu ģrtvu ovoga ļovjeka za svoj narod, ali i na 

ļinjenicu koja Praljka spaja s univerzalnim. Naime, takva spremnost 

na istinu predstavlja granicu svakoj moĺi i oholosti, rekao bi papa 

Ratzinger.  

 Uvjeren sam da ĺe se o Praljku snimati filmovi, pisati knjige, 

izuļavat ĺe se taj sumrak pravde na Haaġkome sudu, u procesu u 

kojemu je utvrĽeno da Praljak nije ni planirao, ni zapovjedio ni 

poļinio nikakav zloļin, a kako bi ga ipak kaznili, izmislili su tzv. 

udruģeni zloļinaļki pothvat kojega je on navodno bio ļlan i 

posljedica kojega postojanja i djelovanja su zloļini. Nikada se u 

povijesti nije tako sudilo kao Hrvatima, niti ĺe se ikada suditi. 
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Presuda Praljku i ostaloj petorici Hrvata iz BiH produbit ĺe 

jaz izmeĽu Hrvata i Boġnjaka u Bosni i Hercegovini, a ti odnosi ni 

dosad nisu bili idiliļni. S obzirom da je Haaġki sud Hrvate u BiH 

proglasio agresorima u vlastitoj zemlji i da je presuda izazvala 

oduġevljenje boġnjaļke politike u BiH, moguĺe je da ĺe doĺi do 

uspostave savezniġtva i zbliģavanja Hrvata i Srba. 

Isto tako, i zadnji EU entuzijasti poļet ĺe se hladiti jer ako Hrvatska, 

kao ļlanica NATO-a i EU, doģivi ovakav debakl u Haagu, a Srbija i 

BiH, koje nisu ļlanice niļega, pobijede, onda hvala takvoj EU i 

takvome NATO-u. Naravno, primarno je to smrtni grijeh hrvatske 

politike, a ona je od 2000. naovamo, kratko i jednostavno, izdajniļka, 

Ako bivġi predsjednik Stjepan Mesiĺ u zatvoru nije zavrġio kad je 

poļinio kazneno djelo, onda je trebao onoga dana kad je Praljak 

popio otrov. Ako nije sada, onda i ne ĺe. U perspektivi, moglo bi opet 

biti rata, a moģda to upravo i ģeli ova prljava Europa posredstvom 

Haaġkoga suda. Uostalom, Britanci su proizveli sukob Hrvata i 

Boġnjaka kako bi sa Srba stigmu zloļinaca i agresora, njihovi ljudi 

kasnije plaĺali su Boġnjacima laģne iskaze kojima su teretili Hrvate 

pred sudovima.  

Reakcije hrvatskoga drģavnoga vrha na Praljkovo 

prosvjedno samoubojstvo u haaġkoj sudnici samo su i dalje 

kukaviļke i predstavljaju nastavak dosadaġnje vazalske politike 

prema BiH. Plenkoviĺ je s gotovo psihopatski bezosjeĺajnim 

izgledom lica prvo izjavio da je presuda nepravedna, a nakon prvih 

kritika iz europskih krugova uplaġeno je podvio rep i Ăobjasnioñ da 

je presuda djelomiļno nepravedna. U biti, presuda je straġan debakl 

hrvatske drģave zbog kojega bi i premijer i predsjednica trebali dati 

ostavku i ponuditi nove izbore jer to je znak da su diplomacija, tajne 

sluģbe i vanjski i unutarnji poslovi, opĺenito sustav vlasti u rasulu i 

da taj sustav radi protiv hrvatske drģave. U Plenkoviĺevu nastupu 

velika je doza licemjerja jer upravo je on doveo u Vladu Ninu 

Obuljen za ministricu kulture iako je znao da je ona knjige generala 

Praljka proglasila ġundom. U njegovoj Vladi je i ministar unutarnjih 

poslova Davor Boģinoviĺ koji je bio u Mesiĺevu uredu dok su se 

nezakonito drģavne tajne predavale haaġkim istraģiteljima, a danas 

progoni pjevaļa Marka Perkoviĺa Thompsona i sve graĽane zbog 

koriġtenja ozakonjenoga Hosova pozdrava. Sam Plenkoviĺ uklanja 

spomenike poginulim braniteljima i policijski osigurava ļetniļke 
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spomenike, teror laģnih jasenovaļkih ģrtava je svakodnevan i nema 

reakcije drģave. Sve su to manifestacije izdajniļke politike koje su 

Praljka otjerale u Haag i smrt. Bolna je istina da se srbijanska politika 

posredstvom Milorada Pupovca infiltrirala u Plenkoviĺevu Vladu i 

da tako Srbija ostvaruje svoje interese, a glavni joj je interes 

Hrvatska, premda ģrtva, budu osuĽena, a Srbija, premda agresor, 

bude amnestirana. Posredstvom Bruxellesa i Haaga, sada i Boġnjaci 

ostvaruju svoj interes na hrvatsku ġtetu. Plenkoviĺ moģda i nije 

politiļki glup ļovjek, ali svakako nije nacionalno ostraġĺen u Vlada 

sluģi tuĽinskim interesima. Kako i od koga onda oļekivati taj 

preokret? Ako se ni nakon Praljkove smrti Hrvatska ne suoļi sa 

svojom slikom u zrcalu, kao narod doģivljavat ĺemo nova poniģenja. 

Nakon straġne haaġke odmazde prema Hrvatima i Praljku u Haagu, 

slijedi vjerojatno oduzimanje hrvatskoga mora u Savudrijskoj vali. 

Predsjednik Europske komisije Claude Juncker zaduģio je prvog 

potpredsjednika Fransa Timmermansa da posreduje u sporu izmeĽu 

Hrvatske i Slovenije, zapravo da uguġi i ono malo otpora kod 

hrvatskih slugu ako ga uopĺe ima i da Slovenci otmu ono ġto im je 

kriminalna arbitraģa dala.  

 

Hrvatski tjednik, 7. prosinca 2017. 
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E K S K L U Z I V N O  

Objavljujemo transkript iskaza ameriļkoga vojnog 

ataġea Richarda Herricka koji ruġi optuģnicu i spaġava 

Praljka i Hrvatsku, ali hrvatska vlast nije pokazivala 

nikakav interes za njega  
 

HOĹE LI ITKO TRAĢITI I IMA LI NADE ZA 

REVIZIJOM SRAMOTNE PRESUDE PROTIV 

GENERALA PRALJKA?  
 

Sud je odbio tajni iskaz bivġega ameriļkog vojnoga ataġea u 

Hrvatskoj Richarda Herricka baġ zato ġto temeljito ruġi sve navode 

iz optuģnice protiv Praljka. Da Hrvatska ima nacionalnu politiku i 

diplomaciju, lako bi pronaġla novi dokaz kao razlog za reviziju, kao 

ġto je pronalazila Srbija u svojim predmetima 

 

Praljak nije imao nikakvu drģavu iza sebe. Ona koja je trebala stajati 

iza njega, zduġno se borila da proĽe ġto gore. Sjetimo se samo 

ponaġanja Plenkoviĺeve ministrice kulture. Srbija je u sluļaju 

Momļila Periġiĺa pronaġla Ănove dokazeñ i prvostupanjsku presudu 

od 27 godina zatvora pretvorila u oslobaĽajuĺu 

 

 

Piġe: IVICA MARIJAĻIĹ  
 

Neġto manje od dva mjeseca proġlo je od drakonske haaġke 

presude ġestorici Hrvata iz BiH u predmetu Prliĺ i ostalima te od 

ġokantnoga samoubojstva generala Slobodana Praljka koji je u znak 

prosvjeda protiv osuĽujuĺe presude ispio ļaġu otrova uz rijeļi: 

ĂSlobodan Praljak nije ratni zloļinac. Presudu s prijezirom 

odbacujem!ñ Sama presuda i njegov ļin izazvali su poplavu 

ogorļenja u cijeloj Hrvatskoj, osim naravno kod jugosrpske i 

petokolonaġke manjine kod koje je prevladalo zadovoljstvo. Za njih 
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je general Praljak nesumnjivi ratni zloļinac neovisno o utemeljenosti 

presude, kao ġto im je uostalom i kardinal Stepinac zloļinac jer ga je 

osudio komunistiļki partijski sud. 

 Hrvatski su vlastodrġci u prvome trenutku pokazali solidarnost s 

osuĽenima, napose s generalom Praljkom i njegovom obitelji, sli veĺ 

sutradan uplaġivġi su se reakcije iz meĽunarodne politike, pokazali 

su svoje pravo poltronsko lice. Ġto se hrvatskoga naroda tiļe, Praljak 

ne samo ġto je percipiran kao ģrtva haaġkih ubojica i hrvatskih 

izdajica, nego ĺe u buduĺnosti njegov istodobno i tragiļan i 

veliļanstven ļin biti dovoljan da ga se doģivljava kao nacionalnoga 

junaka. 

Iako je u prvim reakcijama nakon presude i Praljkova ļina 

predsjednik Vlade Andrej Plenkoviĺ govorio da ĺe se razmotriti 

mjere koje stoje na raspolaganju radi revizije presude, dosad u tome 

smjeru niġta nije uļinjeno. Niti je Vlada ġto poduzela, niti formalno-

pravno ona moģe bilo ġto poduzeti jer nije stranka u postupku. 

Zahtjev za obnovom moģe podnijeti obrana pokojnoga generala 

Praljka, ali njegova odvjetnica Nika Pinter kaģe da je za takvo ġto 

malo stvarnih moguĺnosti. Da bi zahtjev za obnovom postupka bio 

utemeljen i imao izgleda, obrana mora predoļiti novi dokaz, novu 

ļinjenicu, do koje se nije moglo doĺi tijekom redovitoga postupka, a 

da ta ļinjenica bitno mijenja Ăsilogizamñ Haaġkoga suda iz kojega je 

uslijedila osuĽujuĺa presuda kao Ăjedina moguĺañ. ĂMi smo tijekom 

dugotrajnoga sudskoga postupka iskopali sve ġto smo mogli i do ļega 

smo mogli doĺi, tako da ne znam ġto bismo to novo mogli otkritiñ, 

kaģe odvjetnica Pinter. Posebno, naravno, i zbog ļinjenice ġto je i 

golemi prikupljeni dokazni materijal bio sasvim dovoljan za 

oslobaĽajuĺu presudu, ali ga je sudsko vijeĺe, na prvome i drugome 

stupnju ignoriralo. 

 Onima koji su neġto intenzivnije pratili suĽenje ġestorici, a napose 

generalu Praljku, danas je neshvatljivo da Haaġki sud nije uzeo u 

obzir dokaz ï iskaz bivġega ameriļkoga vojnoga ataġea u Hrvatskoj 

Richarda Herricka. U poļetku su promatraļi mislili da je rijeļ o 

propustu obrane generala Praljka, ali ne radi se o tomu. Na naġe 

pitanje odvjetnici Pinter zaġto svjedok Herrick ne bi mogao biti 

predloģen kao nova ļinjenica, dakle kao novi svjedok, odnosno da to 

bude argument zahtjeva za revizijom presude, ona kratko odgovara: 

ĂTo za Haaġki sud nije nova ļinjenica!ñ 
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 Odvjetnica Pinter u nastavku o tome nije viġe htjela reĺi ni rijeļi. 

Doznajemo da je Herrickov iskaz zapravo zaġtiĺen tajnom i da o 

njemu stranke u postupku ne smiju javno niġta reĺi. Haaġki sud stavio 

je embargo na njegov sluļaj i zaveo pod odreĽenim brojem na 

zahtjev vlasti SAD-a koje su davne 2005. dopustile Praljkovim 

odvjetnicima da sasluġaju u SAD-u Richarda Hericcka. Ameriļke 

vlasti dopustile su moguĺnost da se Herrick moģe pojaviti i kao 

svjedok obrane na samome sudu, ali sve uz uvjet da to bude 

obavijeno tajnoġĺu. Isto tako, obrani je odmah i prije poļetka 

sasluġanja Herricka reļeno, a za svaki sluļaj bili su nazoļni i 

ameriļki duģnosnici, da Herrick ne ĺe odgovoriti na pitanja za koje 

se procijeni da spadaju u zaġtiĺeni ameriļki interes. Kako bilo, bivġi 

ameriļki vojni ataġe u Hrvatskoj Richard Herrick dao je opseģan 

iskaz o stanju u BiH i generalu Praljku. Njegov iskaz, kao ġto moģete 

proļitati, poġtovani ļitatelji, radikalno ruġi optuģnicu protiv generala 

Praljka. Njegov iskaz istodobno predstavlja i stajaliġte ameriļke 

politike prema tadaġnjoj situaciji u BiH. Obrana se ovjerenim 

Herrickovim iskazom, ali i s moguĺnoġĺu da ga pozove kao svjedoka 

u sudnicu, vratila u Haag s podosta optimizma. No nakon ġto je sudu 

predloģila taj dokaz, Sud ga je odbio bez obrazloģenja. Danas je 

jasno i zaġto: zato ġto uvjerljivo demantira sve inkriminacije i lako 

ruġi optuģnicu. Treba reĺi da to nije jedini dokaz koji je sud odbio 

obrani pa se ļini da je istina ono ġto je rekao ameriļki odvjetnik, 

branitelj Jadranka Prliĺa, Michael Carnavas, da je Sud nastupao kao 

drugo tuģiteljstvo. Sud moģe odbiti dokaz koliko god se obrani dokaz 

ļinio odluļnim, kao u sluļaju Herrickova iskaza. 

 I sada, nakon ġto se dogodila tragedija s Praljkom, nakon ġto se 

dogodila jedna nevjerojatna sramota i nepravda, s obzirom na to da 

je dokazano kako Praljak nije ni planirao, ni zapovjedio ni poļinio 

ratni zloļin, nego je proglaġen krivim jedino uz pomoĺ konstrukta 

tzv. udruģenoga zloļinaļkoga pothvata, koji je i izmiġljen zbog 

nedostatka dokaza protiv njega, postavlja se pitanje grijeha propusta 

mnogih. Ali tu smo onda na terenu politike i djelovanja hrvatske 

drģave. Toga djelovanja nije bilo i presuda je najviġe posljedica 

indolencije hrvatske vlasti, odnosno izdajniļke politike koja je 

razvijala idolopoklonstvo i apsolutnu servilnost prema Haaġkome 

sudu, a posebno optuģene Hrvate iz BiH tretirala kao ljude do kojih 

joj nije uopĺe stalo. I danas, kada je sudbina generala Praljka 
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definitivna, hrvatska vlast nije promijenila pristup. Umjesto poneġto 

kurtoazne lamentacije na poļetku, uslijedio je potpuni zaborav. 

Neovisno o ļinjenici koju smo spomenuli, a to je da Hrvatska 

formalno nije stranka i ne moģe pokrenuti niġta, tajna diplomacija i 

vjeġta politike mogu sve. Svijet tako funkcionira. Da je Hrvatska 

uistinu imala interesa i poduzimala potrebne zaġtitne radnje, ovakve 

presude ni sluļaja generala Praljak ne bi uostalom ni bilo. Srbija je 

sebe uspjeġno zaġtitila u sluļajevima u kojima je to htjela. Primjerice, 

zamraļila je dio dokumentacije koji je osjetljiv i nije dopustila 

tuģiteljstvu da ga koristi, ġto hrvatskoj vazalskoj vlasti nakon 2000. 

godine nije palo na pamet, nego je predavala sve, po rijeļima 

tuģiteljice Carle Del Ponte, i viġe nego ġto je od nje traģeno. I u 

sluļajevima koje je pravomoĺno gubila, Srbija je s lakoĺom 

pronalazila nove dokaze, zapravo nove svjedoke i tako u dobivenoj 

reviziji postupka preokrenula ishode. To, po naġim izvorima, nisu 

bili nikakvi Ănovi svjedociñ, ali ih je tajna srbijanska politika i 

suradnja s Haaġkim sudom pretvarala u bitne. Formalno, sve su to 

radili odvjetniļki timovi optuģenih Srba, a ne drģava, ali stvarno, 

dakako da se drģava Srbija itekako lavovski borila da zaġtiti svoje 

interese i drģavljane do kojih joj je bilo naroļito stalo. 

 Ġestorica Hrvata iz BiH, koji su u BiH branili i spaġavali Hrvatsku, 

u zemlji iz koje je dolazila agresija na Hrvatsku, meĽu njima i 

general Praljak, nisu, za razliku os optuģenih Srba, imali nikakvu 

drģavu iza sebe. Ona koja je trebala stajati iza njih, zduġno se borila 

da proĽu ġto gore. Plenkoviĺeva ministrica kulture, podsjetimo, Nina 

Obuljen Korģinek proglasila je knjige dokumenata generala Praljka 

ġundom i nametnula mu plaĺanje poreza. Ona i njezin nadreĽeni u 

Vladi, predsjednik Vlade RH Andrej Plenkoviĺ ne bi, kada bi imali 

imalo nacionalne ļasti i dostojanstva, smjeli bilo ġto reĺi. Od njih 

stoga nije ni moguĺe oļekivati aktivnosti u pogledu eventualne 

revizije uģasne Praljkove presude. 
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J. PEĻARIĹ, S. RAZUM, RAZOTKRIVENA 

JASENOVAĻKA LAĢ, DRUĠTVO ZA 

ISTRAĢIVANJE TROSTRUKOG LOGORA 

JASENOVAC, ZAGREB 2018. 

 

 

DR. RAZUM: DOKAZAT ĹEMO DA SU U 

JASENOVCU PARTIZANI SVOJE ZLOĻINE 

PODMETNULI USTAĠAMA 
 

03. svibnja 2014.  

 

Povjesniļar dr. Stjepan Razum: "U Jasenovcu su partizani svoje 

okrutne i masovne zloļine podmetnuli ustaġama - mi povjesniļari 

to ĺemo i dokazati!" 

Moģete li nam reĺi neġto viġe o skupini povjesniļara koja se 

okupila u Zagrebu, na Fratrovcu, s ciljem istraģivanja 

Jasenovca? Kako je doġlo do ideje okupljanja i tko je sve u 

sastavu?  
 

Daljnje okolnosti naġega okupljanja vjerujem da su svima ili barem 

mnogima poznate. Naime, hrvatskoj je javnosti nametnuta ļinjenica 

postojanja ratnoga logora u Jasenovcu kao argument protiv 
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opstojnosti hrvatske drģave. Cijeli niz desetljeĺa maġe se pred naġim 

oļima tom ļinjenicom kao crvenom krpom. Logor u Jasenovcu malj 

je kojim se tuļe svaku hrvatsku drģavotvornu zamisao i kojim se 

unazadno pokuġalo uniġtiti u temeljima hrvatsku drģavnost, u teġkim 

okolnostima Drugoga svjetskoga rata ostvarenu u Nezavisnoj Drģavi 

Hrvatskoj. 

Takav instrumentalizirani Jasenovac za mene, Hrvata, nije 

prihvatljiv. Takav Jasenovac nije prihvatljiv ne samo za mene 

Hrvata, veĺ i za sve istinoljubive ljude, a napose povjesniļare koji po 

svome zvanju moraju teģiti za otkrivanjem istine u povijesnim 

dogaĽajima, osobito u sluļajevima kad se tim dogaĽajima manipulira 

u tekuĺe politiļke svrhe. Veĺ je odavno oļevidno (dovoljno je 

pogledati Bespuĺa povijesne zbiljnosti, kasnijega prvog hrvatskoga 

predsjednika Franje TuĽmana, iz 1989., ili Nastanak jasenovaļkoga 

mita, Josipa Jurļeviĺa iz 1998.) kako je postojanje ratnoga, radnog i 

sabirnog logora Jasenovac trebao posluģiti kao poluga velikosrpskoj 

zamisli za ostvarenje i uļvrġĺenje tzv. Velike Srbije, pod nazivom 

Jugoslavija. 

Nijedan logiļki misleĺi ļovjek ne moģe prihvatiti takvu 

manipulaciju, i to na vlastitu ġtetu, a za ostvarenje politiļkih ciljeva 

nama susjednoga naroda. To ne moģemo prihvatiti ni mi hrvatski 

povjesniļari, koji smo se, kao ġto je poznato iz objavljene vijesti, 

okupili u Zagrebu radi zajedniļkoga rada na razobliļavanju 

povijesnih podvala i laģi te radi otkrivanja istine o ratnome logoru, 

ali isto tako i o poslijeratnome logoru, koji je vremenski trajao duģe 

negoli onaj ratni. Prema svim dosadaġnjim spoznajama, upravo se taj 

poslijeratni logor 'odlikovao' okrutnoġĺu i istrjebljenjem hrvatskih 

rodoljuba, koji su u njemu zavrġili nakon mnogih kolona kriģnih 

putova. Tu svoju vlastitu okrutnost partizanski su pobjednici 

naknadno surovo pripisali svojim poraģenim neprijateljima - 

ustaġama pa nam se tako ratni Jasenovac nameĺe kao istoznaļnica za 

svaku ljudsku izopaļenost. 

Neposredno nakon Drugoga svjetskoga rata i u desetljeĺima koja su 

slijedila doġlo je do poigravanja brojkama jasenovaļkih ģrtava. 

Razumljivo je da su kod toga sve ģrtve koje su komunisti prouzroļili 

nakon rata pripisane ustaġama za vrijeme rata. Stoga se i nije iġlo na 

iskapanje grobiġta i popisivanje pojedinih ģrtava jer bi okrutnost 

podmetanja vlastitih zloļina protivniļkoj strani bila oļevidna. 
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Sve te povijesne okolnosti, a joġ viġe ustrajnost danaġnjih slijednika 

nekadaġnje komunistiļke zloļinaļke politike na njezinoj obrani, 

nagnali su nas da se udruģimo i zajedniļki radimo na razobliļavanju 

nakaradnosti koje su iz takve politike proizaġle. Na navedenome 

sastanku okupilo se nekoliko nas koji se u posljednje vrijeme bavimo 

istraģivanjem logora u Jasenovcu ï Vladimir Horvat, Vladimir 

Mrkoci, Igor Vukiĺ, Marko Zadravec i ja. Nekoliko povjesniļara bilo 

je zauzeto redovitim duģnostima pa su se ispriļali, ali i oni su u toj 

skupini istraģivaļa. Sama zamisao o osnivanju neke formalne 

skupine rodila se veĺ prije dvije godine, a sada se ona, eto, ostvaruje. 

 

Vlast mora traģiti povrat arhivske graĽe iz Beograda 

Jeste li razradili plan aktivnosti? Ġto ĺete poduzimati? 
Prva nam je zadaĺa utemeljiti nevladinu udrugu koja ĺe se vjerojatno 

zvati Udruga za istraģivanje trostrukoga logora u Jasenovcu. Udruga 

ĺe kritiļki raġļlanjivati dosadaġnje radove koji su svojim 

neznanstvenim pristupom predmetu kojim su se bavili stvorili 

jasenovaļki mit. U javnosti ĺemo, zatim, predstavljati znanstvena 

djela koja objektivno i znanstveno utemeljeno govore o logoru. 

Nastojat ĺemo sastaviti vremenski slijed dogaĽanja u logoru 

Jasenovac. No najveĺu pozornost posvetit ĺemo prouļavanju 

poslijeratnoga logora, u kojemu su komunistiļke vlasti muļile i 

ubijale hrvatske rodoljube te svoje stvarne i moguĺe politiļke 

protivnike. Ģelimo prisiliti slijednike komunistiļkoga reģima da, ako 

se veĺ ģele baviti logorom u Jasenovcu, neka se bave poslijeratnim 

logorom u kojem su stradale nebrojene ģrtve, koje su kasnije 

pripisane ustaġkoj vlasti. 

Znademo da to nije lagani zadatak jer Ăgospodari istineñ zametnuli 

su tragove svojih zlodjela. No do istine, koja je samo jedna, moģe se 

doĺi razliļitim putom i razliļitim metodama povjesniļkoga 

istraģivanja. Nikada se nije dogodilo da su baġ svi tragovi uniġteni. S 

obzirom na to da se radi o istini koja je od svenarodne vaģnosti, ļinit 

ĺemo pritisak na zakonito izabranu vlast kako bi i ona doprinijela 

otkrivanju istine. Neke poslove moģe uļiniti samo ona, a to je, 

ponajprije, povrat hrvatskoga arhivskoga gradiva iz Beograda, a 

zatim iskapanje stvarnih i istraģivanje moguĺih grobiġta. Izvrsnu 

priliku za povrat arhivskoga gradiva imamo u predstojeĺim 
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pregovorima Srbije s Europskom Unijom gdje Hrvatska moģe 

uvjetovati Srbiju povratom gradiva. 

 

Prije dvije godine u intervjuu Hrvatskome tjedniku, koji je 

izazvao veliku pozornost, rekli ste da je Jasenovac velikosrpski 

mit koji treba ruġiti. Jeste li danas joġ uvjereniji u taj imperativ? 
U to nema nikakve sumnje! Veĺ sam naveo dvije knjige koje o tomu 

govore. Ġtoviġe, knjiga Josipa Jurļeviĺa raġļlanjuje pojedine knjige 

velikosrba i Jugoslavena i iz njih dokazuje velikosrpski jasenovaļki 

mit. Njegova je knjiga doģivjela dva izdanja, na hrvatskome, a koliko 

mi je poznato i izdanje na njemaļkome jeziku. No ona nije prodrla u 

svijest hrvatskih ljudi. Sjajno izvedenim vojno-redarstvenim 

pothvatima Bljesak i Oluja na kraju hrvatskoga obrambenoga rata, 

da ne spominjem druge pothvate hrvatskih redarstvenika i vojnika 

tijekom rata, potkresana su krila toga velikosrpskog mita koji je za 

cilj imao drģati Hrvatsku unutar Jugoslavije pod svaku cijenu. 

No usprkos ļinjenici postojanja samostalne Republike Hrvatske, 

velikosrbi nisu izgubili apetit za Hrvatskom, ġto nam dokazuju i 

njihovi akademici i njihovi svetosavski voĽe, a taj im apetit 

podrģavaju i mnogi Hrvati, koji nisu preģalili gubitak Jugoslavije. 

Velikosrpski memorandum broj 2 nastavlja politiku velikosrpskoga 

mita o Jasenovcu i nalazi vrlo plodno tlo kod hrvatski subnorovaca i 

nekadaġnjih povlaġtenih klasa. Dokle god je velikosrpski mit u 

Hrvatskoj nazoļan, dotle ni Hrvatska nije duhovno slobodna. Da, 

stoga treba i dalje raditi na njegovu ruġenju. 

 

Postoje li dokazi da je Jasenovac bio trostruki logor? Neki drugi 

povjesniļari, ili osobe koje se bave povijeġĺu poput Slavka 

Goldsteina, tvrde kako nema dokaza da je Jasenovac bio i 

komunistiļki logor. Je li to istina? 
Poznato je kako su poslijeratni 'gospodari istine' znali dokaze 

zametnuti ili, pak, neke dokaze nekome podmetnuti. Poznato je kako 

su komunistiļki vlastodrġci strijeljali bez ikakvih dokaza. Ļovjeka 

jednostavno viġe nema. Kako ĺe njegovi potomci danas ostvariti 

prava kad nema nikakva dokaza da je on strijeljan!? Ustaġka je vlast 

preko prijekih sudova osuĽivala na smrt pa je danas poznato kad je 

ļovjek bio osuĽen i kad je bio pogubljen. Komunistiļka je vlast, pak, 

ļovjeka pogubila, ali bez ikakve sudske presude (ili moguĺe tek 
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naknadne presude) pa ne znamo kad je ļovjek pogubljen. I sad 

imamo naġe vrle humaniste i borce za ljudska prava koji se zgraģaju 

nad nehumanom presudom prijekoga suda (imali smo prilike uvjeriti 

se u to pred izloģbenim zidom na Trgu bana Josipa Jelaļiĺa u 

Zagrebu pred godinu i neġto dana), a to ġto komunisti nisu ostavili 

nikakva papira kao dokaz pogubljenja, uopĺe im ne smeta. Ġtoviġe, 

po njima su komunisti sve vrlo humano proveli. Vaģno je da nema 

dokaza! 

Usprkos tomu, istina se ne da skriti. Ona postoji, premda zatomljena, 

duboko u zemlju pokopana, ona ipak postoji. Dokazi za 

komunistiļke zloļine u poslijeratnome logoru u Jasenovcu postoje 

upravo pod zemljom. Kad su traģili dokaze ustaġkih zloļina, naiġli 

su na dokaze vlastitih zloļina. To ih je zgrozilo i brzo su sve pokrili 

zemljom. Ti dokazi joġ uvijek postoje. Osim toga, postoje svjedoci 

koji su 1946. ili 1947. robijali u Staroj Gradiġki i koji su istovarivali 

proizvode koji su stizali iz logora u Jasenovcu, kao podruģnice 

starogradiġkoga logora. Sluģbeni ģivotopisac komunistiļkoga 

zloļinca Josipa Broza, zvanoga Tito, Vladimir Dedijer piġe kako su 

'pojedine muļionice' u logoru Jasenovac ruġene 1948. i 1951. godine. 

Postavlja se pitanje ļije su to 'muļionice' i tko ih je ruġio. Na kraju, 

Franjo TuĽman izriļito je napisao da je taj prostor (Jasenovac-

Gradiġka) posluģio za logor novim vlastima, najprije jedinicama 

Jugoslavenske armije, a zatim i civilnim vlastima NR Hrvatske 

(Bespuĺa, 1989., str. 126). A ta mu je povijesna ļinjenica, napisao 

je, osobno znana. 

 

Nedopustivo je da se krivnja za ģrtve pripisuje drugima 

Javna ustanova Spomen-podruļje Jasenovac svake godine izlazi 

sa sve veĺim podatkom stradalih u Jasenovcu, sada ih je viġe od 

83 tisuĺe. Koliko su ti podatci vjerodostojni? 
Treba otvoreno reĺi da je Javna ustanova Spomen-podruļje 

Jasenovac nastala 60-ih godina, dakle u vremenu kad se drģava 

Jugoslavija veĺ poļela rasklimavati i da je ta javna ustanova od 

samoga poļetka trebala biti sredstvo pritiska na Hrvate i Hrvatsku. 

Ta je javna ustanova sa svojim ravnateljima i zaposlenicima odigrala 

glavnu ulogu u stvaranju velikosrpskoga jasenovaļkog mita. Kad je 

predsjednik Franjo TuĽman predloģio da Jasenovac postane spomen-

podruļje svih hrvatskih ģrtava, kako iz Drugoga svjetskoga rata i 
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poraĺa, tako i iz Domovinskoga rata, taj je prijedlog odbaļen. Javna 

ustanova Spomen-podruļje Jasenovac nije se ni u kojemu trenutku 

odrekla svoje mitomanske uloge te ju ona, ta ustanova, podrģava do 

dana danaġnjega, a to je posebno oļito po tekstovima na njezinu 

mreģnome sjediġtu, po popisu koji spominjete i po godiġnjim 

okupljanjima visokih politiļara i njihovih savjetnika, koji tom 

prigodom na tome podruļju izgovaraju veĺ davno nauļene 

mitomanske fraze koje s povijesnom zbiljnoġĺu nemaju veze. 

Navedena se brojka od preko 83 tisuĺe smrtno stradalih u ratnome 

logoru Jasenovac protivi dvjema oļevidnim ļinjenicama. Prva je 

ļinjenica ta, kako proizlazi iz svih do sada znanstvenih radova, te 

poznatih mjerodavnih izvora i svjedoļanstava, da ratni sabirni i radni 

logor u Jasenovcu nije bio logor uniġtenja, nego radni i prijelazni 

logor. U njemu se umiralo, u njemu je bilo pojedinih osvetniļkih i 

nekontroliranih pogubljenja i sliļno, ali logor nije bio utemeljen s 

ciljem sustavnoga uniġtenja veĺih skupina ljudi. Ako u literaturi ima 

i takvih podataka, a ima ih, treba jasno uoļiti da je to literatura ratnih 

pobjednika koji su vrlo pristrano i motivirano pisali o njima kao 

istini, a najļeġĺe se radi o laģima i izmiġljenim ļinjenicama. 

Dakle to nisu podatci znanstveno utvrĽeni i provjereni. A javna 

ustanova u sastavljanju svoga popisa poziva se upravo na takve 

izvore. Druga ļinjenica koju treba imati pred oļima jest ta da je 

navedena brojka proizvod pobjedniļke, komunistiļke strane, a 

njezina je narav i provedba zloļinaļka. Vrlo je lako sve svoje zloļine 

pripisati suprotnoj, ustaġkoj strani i tako sebe osloboditi pred 

javnoġĺu i buduĺnoġĺu od svake odgovornosti i krivnje. Ljudi koji su 

sastavili navedeni popis stvarna su ili duhovna djeca pripadnika te 

zloļinaļke komunistiļke stranke. Dokle god se ne bude znalo za 

imeniļni popis ģrtava ġto ih je proizvela ta zloļinaļka komunistiļka 

partija, dotle ne ĺemo moĺi imati niti toļan popis ģrtava koje je 

proizvela ustaġka strana za vrijeme rata. 

Osim toga, navedeni popis ne razlikuje stradalnike koji su u logoru 

samo boravili dulje ili kraĺe vrijeme od ģrtava koje su u njemu 

izgubile ģivot. Taj se popis, doduġe, ograniļava samo na ratno 

razdoblje i ne ģeli se baviti poslijeratnim logorom i ģrtvama iz toga 

razdoblja. No ģeli li javna ustanova biti ozbiljna, ona ĺe morati 

popisati sve zatvorenike, dakle, i one koji su iz logora puġteni na 

slobodu, i one koji su iz logora u Jasenovcu otpremljeni u druge 
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logore ili na rad u Njemaļku, ġto je bio najļeġĺi sluļaj, kao i one koji 

su na tom podruļju smrtno stradali nakon rata. Prema priloģenome 

popisu koriġtene literature i izvora, vidljivo je da su sastavljaļi 

koristili subnorovske popise i literaturu koja ima uglavnom isto 

subnorovsko polaziġte. A uloga subnorovaca u stvaraju 

jasenovaļkoga mita javnosti je veĺ dobrano znana. 

Ģelim istaknuti da mi je ģao svake osobe koja je morala podnijeti bilo 

koju nametnutu ģrtvu, osobito ģrtvu ģivota, i za njih prinosim 

dragome Bogu molitvu. No nedopustivo je s naġe ljudske i zakonske 

pravednosti da se krivnja za te ģrtve olako pripisuje nekome tko ih 

nije prouzroļio, a stvarni zloļinac istovremeno uģiva slobodu i sve 

druġtvene povlastice. Europa i svijet spoznali su da je komunistiļki 

reģim bio zloļinaļki reģim (Praġka deklaracija o zloļinima 

komunizma od 3. lipnja 2008., Deklaracija Hrvatskoga sabora o 

osudi zloļina poļinjenih tijekom totalitarnog komunistiļkog poretka 

u Hrvatskoj 1945. ï 1990., Europski dan sjeĺanja na ģrtve svih 

totalitarnih i autoritarnih reģima), a on to nije bio samo deklarativno, 

veĺ provedbeno i to osobito u neposrednim godinama nakon rata. 

Kad sluġam kako politiļari ili neki javni ljudi olako iznose 

krivotvorine o ratnom logoru u Jasenovcu, ne mogu ne pomisliti 

kako oni time stvaraju galamu samo da se ne ļuje istina o Barbarinu 

rovu, o Koļevsku Rogu i mnogim drugim gubiliġtima u Sloveniji i 

Hrvatskoj, u kojima su Titovi partizani uļinili straġni zloļin 

masovnoga pokolja Hrvata i drugih ljudi iz bivġih jugoslavenskih 

republika. 

Kad protuslovim navedenoj brojci od preko 83.000 ģrtava, tada 

nikako ne nijeļem te osobe koje su u ratnim okolnostima svoje ģivote 

izgubile, a joġ manje da bi ih obezvrjeĽivao, nego samo postavljam 

pitanje tko je prouzroļio te ģrtve i na kojemu mjestu. Poznavajuĺi 

zloļinaļku narav komunistiļkoga reģima, koji je svoj smrtni ples 

zaigrao, meĽu ostalim, i na podruļju Jasenovca i koje se naravi 

nikada nije oslobodio, ne moģemo ga osloboditi od krivnje, samo 

zato ġto su danaġnji politiļari stvarna ili duhovna djeca 

komunistiļkih zloļinaca (koji se, uostalom, nikada nisu odrekli 

nedjela svojih otaca). 

 

Oļekujete li da ĺe institucije poduprijeti vaġu inicijativu, vas kao 

skupine povjesniļara, za istraģivanjem Jasenovca? 
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Od hrvatskih ustanova s ljudima koji su im sada na ļelu ne 

oļekujemo pomoĺ. Ne mislim da te ustanove ne vode dobri ravnatelji 

i da u njima nema ljudi koji bi vrlo rado pomogli. Radi se o tomu da 

ustanove novļano ovise o drģavnome proraļunu, a to znaļi od 

politiļara koji su na vlasti, kojima se istraģivanje oko Jasenovca 

nikako ne sviĽa. Kad bi se ustanove ukljuļile u ovaj pothvat, ostale 

bi vrlo brzo bez novca za plaĺe svojih zaposlenika. Nije iskljuļeno i 

da bi se u tome sluļaju spomenuta ustanova ukinula. 

 

Ivica Marijaļiĺ 

 

Nakon proġloga razgovora o Jasenovcu primio sam uistinu mnogo 

ohrabrujuĺih pisama i svjedoļanstava od kojih bih mogao sastaviti 

cijelu knjigu, ġto ĺu vjerojatno u buduĺnosti i uļiniti. Sva ta pisma i 

svjedoļanstva ljubomorno ļuvam. Bilo je naravno i onih koji su me 

poput imenovanoga i napali, ali oni su Ăguslaliñ neku svoju priļu, 

koja nije imala veze s onim ġto sam ja u razgovoru rekao. Radi se o 

ljudima koji, doduġe, u hrvatskoj javnosti slove kao stvaratelji 

javnoga mnijenja i kao mjerodavni tumaļi svih pojava, ali to su umno 

ipak samo jako plitki ljudi, koji nisu bliski niti s logikom i logiļkim 

zakljuļivanjem, a joġ viġe im nedostaje hrabrosti da postave prava 

pitanja i na njih pokuġaju odgovoriti. Tomu se ne treba ļuditi jer oni 

su ipak, ponavljam, stvarna ili duhovna djeca komunistiļkih 

zloļinaca pa nastoje po obiļnome djeļjem instinktu braniti svoje 

roditelje. Tako ĺe u javnosti vjerojatno i dalje nastupati, ali to je znak 

da joġ nisu odrasli i nisu poļeli postavljati kritiļka pitanja, pa i prema 

svojim roditeljima. 

 

Objavljeno u: 

 
Stvarna ili duhovna djeca komunistiļkih zloļinaca i dalje ĺe me 

napadati 

 

Osim brojne potpore stavovima izreļenima u Vaġemu intervjuu 

u Hrvatskome tjedniku prije dvije godine, u medijima je bilo 

dosta negativnih komentara. Kako biste komentirali tadaġnje 

Ănapadeñ pojedinih autora poput Inoslava Beġkera i drugih? 
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Marijaļiĺ, Ivica, razgovarao. U Jasenovcu partizani su svoje okrutne 

i masovne zloļine podmetnuli ustaġama ï mi povjesniļari to ĺemo 

dokazati! Nn: Intervju. Dr. Stjepan Razum. U: Hrvatski list. Zadar, 

2014., br. 501, od 1.V.2014., str. 30-33 

 

http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/17566-s-razum-dokazat-cemo-

da-su-u-jasenovcu-partizani-svoje-zlocine-podmetnuli-

ustasama.html 

 

 

  

http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/17566-s-razum-dokazat-cemo-da-su-u-jasenovcu-partizani-svoje-zlocine-podmetnuli-ustasama.html
http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/17566-s-razum-dokazat-cemo-da-su-u-jasenovcu-partizani-svoje-zlocine-podmetnuli-ustasama.html
http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/17566-s-razum-dokazat-cemo-da-su-u-jasenovcu-partizani-svoje-zlocine-podmetnuli-ustasama.html
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Knjiga Igora Vukiĺa ĂRadni logor Jasenovacñ digla na noge 

jugosrpsku klateģ u Hrvatskoj  

 

CRVENI KMERI S TZV. HTV -A NA BRANIKU 

VELIKOSRPSKOGA JASENOVAĻKOGA 

MITA  

ali raspad najveĺe laģi u povijesti protiv Hrvatske 

viġe nije moguĺe zaustaviti 
 

 

Povjesniļar Hrvoje Klasiĺ odbio doĺi u studio s Igorom Vukiĺem 

zato ġto zna da niġta ne zna o Jasenovcu i da mu ne moģe apsolutno 

niļim parirati. JU SP Jasenovac odgovorila napadima na Vukiĺa 

umjesto da kaģe hrvatskoj javnosti kako na popisu ģrtava moģe biti 

tri tisuĺe osoba bez imena i/ili prezimena ili odakle ļak 18 ģrtava 

istoga imena i prezimena ï Ljuba Radosavljeviĺ  

 

Ne radi se o negiranju istine o Jasenovcu, o njezinu umanjivanju ili 

preuveliļavanju, jer se ne moģe negirati ni iskrivljavati neġto ġto ne 

postoji. Cjelovitu istinu o Jasenovcu tek treba otkriti, a Vukiĺeva 

istraģivanja na tome su tragu. On nudi dokaze, a protivnici u 

napadima na njega nude samo svoja vjerovanja u beogradsku 

historiografiju. Znakovito je da su protiv Vukiĺa isti oni koji su i 

protiv ideje o Povjerenstvu za Jasenovac. Nitko, meĽutim, ne moģe 

natjerati hrvatski narod da vjeruje u povijest skrojenu u beogradskim 

tvornicama laģi 

 

Piġe: IVICA MARIJAĻIĹ  
 

Publicist i novinar Igor Vukiĺ, a povremeno i suradnik 

Hrvatskoga tjednika, ovih je dana objavio knjigu ĂRadni logor 

Jasenovacñ (Naklada Paviļiĺ) i uzburkao duhove na hrvatskoj 

pseudoljeviļarskoj i projugoslavenskoj politiļkoj i medijskoj sceni. 

Ova knjiga dosad najsnaģnije, ļak i iz temelja ruġi jasenovaļki mit 



                    IVICA MARIJAĻIĹ 179 

 

 

stvoren u beogradskoj tvornici laģi poslije Drugoga svjetskog rata. 

Nakon dugotrajnih istraģivanja, pregleda dokumentacije i nebrojenih 

razgovora sa svjedocima, Vukiĺ je zakljuļio da Jasenovac 

jednostavno nije bio logor u kojemu je reģim NDH masovno 

likvidirao svoje protivnike, niti je u njemu ubijeno 20 tisuĺa djece, 

ġto ocjenjuje jednom od najgnusnijih laģi, nego je jednostavno bio 

sabirno srediġte i radni logor za protivnike NDH, u kojemu se, 

doduġe, i umiralo od bolesti, u kojemu je i bilo pojedinaļnih ili 

skupnih egzekucija, ali ne postoje nikakvi dokazi da je u njemu 

ubijeno ne samo 700 000 osoba, kao ġto i dalje tvrdi velikosrpska 

propaganda, nego niti 83.800 kao ġto se navodi na sluģbenome 

jasenovaļkom popisu ģrtava.  

 

Knjiga razgrabljena i prije no ġto je predstavljena  

Ovo je, dakle, knjiga koja revidira jugokomunistiļku 

Ăistinuñ koja s prijezirom odbacuje tzv. dogovornu povijest. U njoj 

autor briljantno, sine ira et studio, samo na temelju provjerljivih 

dokaza, svjedoka, dokumenata i ļinjenica, predoļava cjelokupnoj 

javnosti istinu o Jasenovcu, do koje je doġao viġegodiġnjom 

istragom, istinu koja se 70 godina skrivala od naroda. Ovom 

knjigom, moģe se reĺi, velikosrpski jasenovaļki mit pretvara se u 

prah i pepeo, a tragikomiļni postaju oni koji taj mit i dalje 

pokuġavaju braniti jer se ne suprotstavljaju Vukiĺu nikakvom 

protuargumentacijom.  

Vukiĺeva knjiga praktiļki je razgrabljena i prije 

predstavljanja odrģanoga nedavno u prostorijama HND-a u Zagrebu. 

Veĺ sama najava njezina izlaska u Hrvatskome tjedniku, nekoliko 

tjedana prije no ġto je ugledala svjetlo dana, izazvala je golemu 

pozornost pa nije ļudno ġto je dvorana HND-a bila posve ispunjena 

i ġto je tiskana naklada gotovo planula. Nije ļudno ni ġto je 

spomenuta projugoslavenska scena reagirala kao da ju je netko zalio 

vrelim uljem ï taj dio javnosti, ļiji je um ostao zarobljen u dogmama 

jugoslavenske promidģbe, teġko se miri s ļinjenicom da mu se 

uruġava velikosrpski jasenovaļki mit jer se istodobno s time uruġava 

i ļitav jedan svijet petparaļkih politiļkih ideala u koje su vjerovali i 

za koje su ģivjeli, a posebno su gnjevne reakcije uslijedile nakon 

proġlotjednoga gostovanja autora Igora Vukiĺa u emisiji Hrvatske 

televizije ĂDobar dan, Hrvatskañ koju ureĽuje Karolina Vidoviĺ 
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Kriġto, koja je i sama zbog toga izloģena napadima premda je vrlo 

profesionalno pozvala u emisiju i povjesniļara Hrvoja Klasiĺa. 

Klasiĺ je odbio gostovati pojasnivġi naknadno da je to uļinio kako 

ne bi toboģe dao kredibilitet Vukiĺevim istraģivanju. To je, naravno, 

samo njegov prozirni alibi za inferiornost u poznavanju osjetljive 

jasenovaļke teme. Odbio je doĺi u emisiju jer je svjestan da ni u 

jednome dijelu ne bi mogao parirati Vukiĺu. Nasuprot Vukiĺu koji 

godinama istraģuje Jasenovac, povjesniļar Hrvoje Klasiĺ nikada nije 

otkrio ni jedan dokument vezan uz taj sabirni logor, tom se temom 

nikada nije ni bavio, pa je njegovo znanje o Jasenovcu na razini 

indoktriniranoga srednjoġkolskog komunistiļkoga mediokriteta. 

Neznanju unatoļ, Klasiĺ arbitrira o Jasenovcu po medijima, ali samo 

ondje gdje je siguran da mu se nitko nema suprotstaviti ļinjenicama, 

ġto je tragedija od znanstvenika, ļovjeka i povjesniļara koji ġiri 

velikosrpske historiografske laģi o Jasenovcu. Klasiĺ, dakle, nema 

nikakvih spoznaja o Jasenovcu i jako dobro zna da bi se u dvoboju s 

Vukiĺem proveo kao bos po trnju.  

I ostali projugoslavenski povjesniļari u Hrvatskoj bjeģe od 

suļeljavanja o jasenovaļkoj temi te radije ostaju na pozicijama s 

kojih nekritiļki i bez ikakvih argumenata brane i odrģavaju taj mit 

kojim se neprekidno terorizira Hrvatsku. Igor Vukiĺ veĺ godinama 

poziva povjesniļare i apologete Jasenovca na Ădvobojñ, dijalog, 

dakle da mu se suprotstave pred kamerama, u medijima, pro et 

contra, ali poput Klasiĺa, svi izbjegavaju. Pokojni Slavko Goldstein 

odbijao je doĺi, kao uostalom i njegov sin Ivo.  

Umjesto znanstvenoga osporavanja, jugoslavenski 

povjesniļari pribjegavaju metodi dehumanizacije onoga s kojim se 

ne slaģu, dakle ad hominem napadima, u ovom sluļaju na Igora 

Vukiĺa i Karolinu Vidoviĺ Kriġto. U stopu ih prate anacionalni 

mediji. Ļitajuĺi ovih dana poplavu napada na Vukiĺa i HTV zbog 

ugoġĺavanja Vukiĺa, nismo proļitali doslovce ni jedan jedini 

argument koji bi osporio bilo koju autorovu tvrdnju. S jednako 

tragiļnim nedostatkom argumentacije reagirala je i nepotpisanim 

priopĺenjem i Javna ustanova Spomen-podruļje Jasenovac. Ta 

ustanova osuĽuje i izraģava zabrinutost zbog izjava i teza koje su 

izrekli Vukiĺ i voditelji emisije Marina Medved Puliĺ i Frano RiĽan, 

stoji u priopĺenju, posebice zato ġto je osoba koja negira zloļine 

dobila prostor u programu javne televizije, gdje je predstavljena kao 
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autoritet za prouļavanje teme koncentracijskog logora Jasenovac. 

HRT, odnosno uredniġtvo emisije 'Dobar dan, Hrvatska' pozivom u 

emisiju dali su Vukiĺu platformu da negira zloļine poļinjene u 

ustaġkome koncentracijskom logoru. Gledatelji su imali priliku ļuti 

Vukiĺeve teze o Jasenovcu kao 'radnom logoru, tj. zatvoru, koji je 

bio mjesto gdje su zatvoreni aktivni protivnici drģave te dio Ģidova 

koji su bili izuzeti od deportacija u Njemaļku", dok je ustaġkog 

poglavnika Antu Paveliĺa okarakterizirao kao najzasluģniju osobu 

za spaġavanje ljudi iz logora.  

Voditelji emisije ni u jednom trenutku nisu se ogradili od 

stajaliġta gosta, veĺ su konstatirali kako je pravo zadovoljstvo sluġati 

s kakvim ģarom on govori i pozvali su gledatelje da kupe i proļitaju 

njegovu knjigu. Time su pokazali nedostatak profesionalizma, 

suosjeĺanja prema ģrtvama i opĺenito nedostatak znanja o temi o 

kojoj je bila rijeļ, ocjenjuje JUSP Jasenovac i joġ jednom podsjeĺa 

da je koncentracijski logor Jasenovac bio najveĺi logor na teritoriju 

NDH i mjesto masovnih likvidacija Srba, Roma i Ģidova i politiļkih 

protivnika koji se nisu slagali s politikom i rasnom ideologijom 

ustaġkog pokreta. 

 

JU SP Jasenovac ï velikosrpska ekspozitura 

Dakako, kao ni prije, JU SP Jasenovac nije odgovorio 

ļinjenicama, nego napadima na Vukiĺa i HTV. Javna ustanova SP 

Jasenovac, unatoļ brojnim upitima, izbjegava odgovoriti na 

konkretna pitanja: gdje su kosturi navodnih 83.800 ģrtava, kako to 

da je nakon uoļenih 14 tisuĺa duplih i viġestruko ponavljanih imena 

odjednom sve to izbrisano prije par godina, ali je odmah pronaĽeno 

isto toliko zamjenskih ģrtava kojih do tada nije bilo na popisu. JU SP 

Jasenovac odbija odgovoriti otkud na danaġnjem popisu ģrtava, 

primjerice, ļak 18 njih s istim imenom i prezimenom ï LJUBA 

RADOSAVLJEVIĹ premda toga imena uopĺe nije bilo na prvome 

popisu ģrtava, ili kako to da je na popisu navodnih ģrtava njih gotovo 

tri tisuĺe bez identiteta, imena i prezimena, dakle, ģrtve NN. 

Nastupajuĺi iz pozicije velikosrpske ekspoziture, u JU SP Jasenovac 

dakako ne mogu odgovoriti na te upite pa onda pribjegavaju 

napadima, umjesto znanstvenomu i zdravorazumskomu dijalogu. A 

ovdje su spomenuti tek manji prigovori. Naġi istraģivaļi i suradnici 

Nikola Baniĺ i M. Koiĺ veĺ su otkrili da je jasenovaļki popis ģrtava 
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masovna prijevara i da je od 83800 navodnih ģrtava ļak njih 55.915 

laģnih ili nepouzdanih, a za ostalih 27.900 tek treba istraģiti 

autentiļnost.  

 

HTV na strani velikosrpske istine  

Ono ġto je posebno skandalozno u ovome sluļaju jest 

ekspresno ograĽivanje vodstva HTV-a od Vukiĺevih stavova 

izreļenih u emisiji ĂDobar dan, Hrvatskañ. Kao da HTV raspolaģe 

konaļnom i nepobitnom istinom o Jasenovcu. U vodstvu ove kuĺe 

besramno su se priklonili ļuvanju velikosrpske laģi o Jasenovcu, kao 

da su srpska, a ne hrvatska televizija. Kako to da se nikada nisu 

ograĽivali od stajaliġta Ive Goldsteina, Hrvoja Klasiĺa ili Tvrtka 

Jakovine, a osobito od velikosrpskih pogleda na srbijansku agresiju 

90-ih. Na HTV-u su se emitirale KOS-ove Ăistineñ, ali se nisu 

ograĽivali od njih. U ģelji da saļuvaju velikosrpski jasenovaļki mit 

koji permanentno demonizira hrvatsku drģavu i hrvatski narod, 

ļelnici HTV-a ustali su protiv teza jednoga istraģivaļa i publicista 

koji ih uvjerljivo argumentira i potkrepljuje dokumentima. 

Skandalozno ograĽivanje vrha javne TV od istine u svakoj 

normalnoj, pravnoj i samosvjesnoj drģavi bilo bi dostatan razlog za 

trenutaļnu smjenu protuhrvatskoga vodstva HTV-a. No anacionalni 

paraziti mogu, meĽutim, mirno spavati jer dobro znaju da je ovakav 

HTV sluga jednako takve anacionalne politike na vlasti. Ali nitko i 

niġta viġe ne moģe zaustaviti istinu o Jasenovcu. Zapravo, malo tko 

ozbiljan viġe u Hrvatskoj pokuġava braniti jasenovaļki mit. To joġ 

oļajniļki ļine povjesniļari Klasiĺ, Jakovina, Goldstein, politiļari 

Pupovac i joġ neki s pseudoljevice, dakle oni ļiji su umovi odgojeni 

na mrģnji prema vlastitoj naciji i ostali zarobljeni u jugosrpskim 

dogmama. Oni, meĽutim, kotaļ povijesti ne mogu zaustaviti niti mu 

promijeniti smjer kretanja pa je samo pitanje vremena kada ĺe se 

pojaviti snaģni politiļar i voĽa u Hrvatskoj koji ĺe dostojanstveno 

zabiti posljednji ļavao u lijes te neļuvene velikosrpske laģi, najveĺe 

u povijesti izreļena na raļun Hrvatske te zatraģiti znanstvenu istinu, 

pokloniti se svakoj stvarnoj ģrtvi, a odbaciti svaku izmiġljenu.  

Prijepori oko Jasenovca koji se svako malo pojavljuju ne ĺe biti 

rijeġeni svaĽama na javnoj sceni. Jedini izlaz je oļito Povjerenstvo 

koje bi provelo temeljitu istragu, a koje su davno predloģili dr. 

Slaven Letica, a odnedavno tu ideju zagovara i predsjednica RH 
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Kolinda Grabar Kitaroviĺ. Isti oni koji sada napadaju ad hominem 

Vukiĺa, ģestoko su protiv Povjerenstva. Oni su, dakle, protiv bilo 

kakve istrage, odnosno za oļuvanje Ăistineñ koju je nametnula 

jugokomunistiļka historiografija, a to drugim rijeļima znaļi da su za 

nastavak neutemeljene demonizacije Hrvatske. Nitko, meĽutim, ne 

moģe natjerati hrvatski narod da vjeruje u jugosrpsku istinu o 

Jasenovcu. Ne radi se, dakle, o negiranju istine o Jasenovcu, o 

njezinu umanjivanju ili preuveliļavanju, jer se ne moģe neġto ġto ne 

postoji ni negirati ni iskrivljavati. Do cjelovite istine o Jasenovcu tek 

treba doĺi, a Vukiĺeva istraģivanja su na tome putu.  

 

Svi kritiļari Igora Vukiĺa padaju na jednome jedinom pitanju koje 

pokazuje da pojma nemaju o Jasenovcu 

 

Neka Vlaho Bogiġiĺ, Zorislav Lukiĺ i Ivo Luļiĺ odgovore: 

Gdje su kosturi navodnih 83.800 jasenovaļkih ģrtava? 

  

Programsko vijeĺe HRT-a raspravljalo je u ponedjeljak na 

ģurnoj sjednici o programskom sadrģaju emisije 'Dobar dan 

Hrvatska' od 30. svibnja, u kojoj je gostovao Igor Vukiĺ, novinar, 

publicist i tajnik udruge Druġtvo za istraģivanje trostrukog logora 

Jasenovac, koji je iznio svoje tvrdnje o naravi i funkciji 

koncentracijskoga logora Jasenovac, kazavġi da je to bio radni logor 

i sabiraliġte radne snage te da ondje nije bilo nikakvih masovnih i 

serijskih ubojstava.  

Vijeĺe je uputilo programsko vodstvo na striktno poġtivanje 

znanstvenih, kulturnih i druġtvenih standarda. 

Vlaho Bogiġiĺ na poļetku je sjednice rekao kako je povod 

za odrģavanje sjednice bio to ġto su u programu HRT-a bila iznesena 

shvaĺanja koja se, kako je istaknuo, grubo sukobljavaju s druġtvenim 

shvaĺanjima u Hrvatskoj. Bogiġiĺ je rekao kako bi preporuka 

Programskog vijeĺa trebala biti da na HRT-u vrijedi nulta tolerancija 

prema ustaġkom nasljeĽu. 

 U raspravi je ļlan Vijeĺa Zorislav Lukiĺ rekao je kako je u spornoj 

emisiji ugoġĺen 'jedan amater ili ļak diletant' u odnosu na povijesnu 

znanost te kako bi volio da HRT izbjegne ovakve situacije, kao i da 

u emisijama o ovakvim temama povjesniļari budu gosti. Ivo Luļiĺ 

kazao je kako bi javni prostor trebao izbaciti sve oblike 
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totalitarizama, svega onog ġto dijeli hrvatsku drģavu i ġto produbljuje 

traume bez obzira o kojoj se strani radi. Kazao je i da je Jasenovac 

hrvatska sramota i da negiranja stradanja u Jasenovcu spadaju u 

domenu neozbiljnosti, no da tu spadaju i laģi u kojima se govori o 

ļak 700.000 ubijenih.  

I drugi ļlanovi Vijeĺa, primjerice Ivica Maġtruko, Neda Ritz, Saġa 

Miloġeviĺ, Maja Sever, Dean Ġoġa, osudili su gostovanje Vukiĺa na 

HTV-u.  

Ne zna se, zapravo, tko je tragikomiļniji od njih jer je rijeļ o 

apodiktiļkim osudama bez protuargumenta jer nitko od njih ne zna 

niġta o Jasenovcu. Svi ti ljudi, koji nemaju nikakvih osobnih spoznaja 

o Jasenovcu, i sve njihove teorije padaju na jednom jedinome 

pitanju: gdje su kosturi 83 800 ģrtava s jasenovaļkoga popisa. Na to 

pitanje ostaju bez teksta.  

 

Hrvatski tjednik, 7. lipnja 2018. 
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INTERVJU: IGOR VUKIĹ, SADA VIĠE NEMA 

NIKAKVE DVOJBE: JASENOVAC NIJE BIO 

LOGOR SMRTI I NE TREBA GA VIĠE 

OBILJEĢAVATI NA POSTOJEĹI NAĻIN 

 
Razgovarao: 

IVICA MARIJAĻIĹ 

 
Zanimanje za novu knjigu Igora Vukiĺa ĂRadni logor Jasenovac" u 

izdanju Naklade Paviļiĺ toliko je da u Zagrebu ovih dana nije bila 

dostatno jedno predstavljanje. Nakon prve promocije u prostorijama 

Hrvatskoga druġtva novinara, proġloga tjedna nova promocija odr-

ģana je u dvorani Vijenac na Kaptolu. Sve raspoloģive dvorane toga 

centra bile su prepune, posjetitelji su stajali ili sjedili na stubiġtima. 

Gotovo je uvijek tako: odjek ruġenja nekoga mita proporcionalan je 

snazi kojom se odrģavao 70 godina. Nietzsche je zapisao da kada 

ideali padaju, onda se to dogaĽa strmoglavo, a ne polagano. Novinar, 

publicist i tajnik Druġtva za istraģivanje trostrukoga logora 

Jasenovac Igor Vukiĺ nije sada u ovoj knjizi prvi put objelodanio 

Ăzabranjene" ļinjenice o logoru Jasenovac. Objavljivao ih je kroz fe-

ljtone, novinske tekstove i radove u zbornicima, ali sada je sve 

spoznaje o Jasenovcu saģeo u ovu knjigu. Izazvao je pravi potres na 

javnoj sceni. Ļuvari jugoslavenskoga mita o Jasenovcu ne mogu se 

pomiriti s otkriĺima pa ga napadaju ad hominem, napadaju ga i 

osporavaju, na ģalost, i oni koji nisu ļuvari mita, ali su im umovi 

podjednako ostali zarobljeni u gabaritima jugoslavenske 

historiografije. Vukiĺa ļesto osporavaju i zbog obiļne taġtine. Rijeļ 

je o tome. da Igor Vukiĺ, nakon ġto je deset godina proveo po 

arhivima, istraģivao, razgovarao i tragao za spoznajama, danas zna 

viġe o Jasenovcu nego svi njegovi osporavatelji. Toliko za uvod, 

krenimo u ovaj dugi i ekskluzivni razgovor s trenutaļno 

najzanimljivijim hrvatskim autorom. 
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Saborski zastupnik Milorad Pupovac proġloga se tjedna ļak 

zauzeo i za kazneni progon Vas zbog navodnoga poricanja 

zloļina nad Srbima u Jasenovcu, neļega za ġto je rekao da je 

meĽunarodno dokazano, a nisu izmislili Srbi? Kako to 

komentirate? 

- Nastojanje da se sloboda govora, jedno od osnovnih ljudskih prava, 

guġi kaznenim progonom spada meĽu najveĺe grijehe u koje moģe 

upasti fakultetski obrazovan ļovjek. Pokazatelj je to totalitarnog 

uma, protiv kojeg su se mnogi u Hrvatskoj borili zagovarajuĺi 

demokraciju. Naģalost, ļini se kao da se vraĺamo u doba Rankoviĺa, 

Bakariĺa, Ġuvara... S druge strane, Ġuvarova ĂBijela knjigañ, gdje su 

skupljene izjave disidenata iz osamdesetih godina, danas je vrlo 

zanimljiv dokument. U njemu se mogu pronaĺi sjajni aforizmi, a neki 

vrijede i danas. Tako ĺe i Ăbilteniñ koje danas sastavljaju neki novi 

ġuvarovci, biti jednog dana ġarmantne zbirke. Sastavljaļi Ăbiltenañ 

nam tako ļine uslugu. Ne vjerujem da ĺe naġi drģavni tuģitelji biti 

impresionirani pozivanjem na kazneni progon makar ga pokuġao 

inicirati jedan saborski zastupnik i voĽa stranke iz vladajuĺe 

koalicije. Iako on ima kakvu-takvu poziciju moĺi, ipak u tuģilaġtvu 

rade ljudi koji bolje poznaju zakon i znaju da se istraģivanje 

povijesnih ļinjenica ï ma koliko bile osjetljive ï u demokraciji ne 

smije kriminalizirati.  

 

Pupovcu se suprotstavio samo HDZ-ov saborski zastupnik Stevo 

Culej, u neku ruku HDZ-ov disident, poruļivġi Pupovcu neka ga 

je sram zato ġto laģe. Ostali su ġutjeli. Je li to nesuprotstavljanje 

Pupovcu posljedica straha koji u hrvatskih politiļara sprjeļava 

da kritiļki progovore o Jasenovcu? 

- Jasenovac je osjetljiva i sloģena tema. Politiļari, saborski 

zastupnici, skloni su izbjegavati kontroverzne teme. One koji se toga 

ne boje, poput Culeja, treba nagraditi na izborima. 

 

Na sjednici Programskoga vijeĺa HRT-a, ģurno sazvanoj zbog 

vaġega nastupa u emisiji ĂDobar dan, Hrvatskañ, ļlanovi toga 

tijela gotovo su Vas unisono napadali. Od politiļara 

komunistiļke ili udbaġke proġlosti to ne zaļuĽuje, ali od nekih 

povjesniļara i znanstvenika zvuļalo je ļudno. Dr. Ivo Luļiĺ 

nazvao vas je lunatikom, a Jasenovac hrvatskom sramotom, 
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Zorislav Lukiĺ rekao je da ste diletant i amater, a Vlaho Bogiġiĺ 

da sve ġto radite da je suprotno druġtveno prihvatljivim 

standardima? Je li vas takav nastup iznenadio? 

- Ļlanovima Programskog vijeĺa HRT-a koji se zanimaju za 

povijest, predlaģem da kupe moju knjigu. Pa zatim da ju i proļitaju. 

I onda neka slobodno govore ġto god ģele.  

 

Jeste li u moru napada koje ste doģivjeli proġlih dana u povodu 

izlaska knjige ĂRadni logor Jasenovacñ proļitali ijedan osvrt s 

argumentacijom, dakle da se ne svodi na ad hominem pristup? 

Je li itko ikada argumentirano osporio vaġe bilo koje otkriĺe u 

svezi s Jasenovcem do mjere da ste odustali od njega kao od 

zablude? 

- Bilo je nekoliko primjedbi koje sam uzeo u obzir. Nemoguĺe je biti 

savrġeno toļan u svemu u ovako sloģenoj temi. Jasenovac nadilazi 

moguĺnosti jednog istraģivaļa, ili male skupine, pa bi trebalo krenuti 

i sa ġirim timskim radom. Ako smijem reĺi, te se primjedbe odnose 

na poneki detalj u knjizi, dok njezinu cjelinu nitko nije ozbiljno 

osporio. 

 

Vaġ kolega novinar Zvonimir Despot u Veļernjem listu nazvao 

je vaġ rad ptiļjim izmetom. Jeste li se osjetili uvrijeĽenima i 

govori li to viġe o njemu s obzirom da on pojma nema o 

Jasenovcu? 

- Kao ġto rekoh, sloboda govora je meĽu osnovnim ljudskim 

pravima.  

 

Na temelju svega, napose reakcija na vaġu knjigu i TV nastupa, 

ġto moģete zakljuļiti o ozraļju u Hrvatskoj, koliko je moguĺe 

raspravljati o Jasenovcu sine ira et studio na javnim mjestima? 

Zaġto politiļari, desni i lijevi, nisu spremni Ăoļistiti umñ od svih 

predrasuda prije no ġto se upuġtaju u ocjene o Jasenovcu? 

- Kad smo prije ļetiri godine osnovali Druġtvo za istraģivanje 

trostrukog logora Jasenovac, postavili smo pred sebe dva zadatka. 

Prvi je bio temeljito prikupljanje svih informacija iz kojih bi se 

moglo vidjeti i razumjeti kakav je to bio logor u Jasenovcu. Drugi 

zadatak: skrenuti pozornost javnosti na naġ rad. Do danas smo dosta 
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napredovali na svakom od tih zadataka. Ima politiļara koji su to veĺ 

primijetili, nadam se da ĺe ih ubuduĺe biti i viġe.  

 

Prvi hrvatski predsjednik dr. Franjo TuĽman dva puta je, tada 

kao komunistiļki Ăheretikñ osuĽen zbog pisanja i procjene 

ģrtava u Jasenovcu, procjene koja se nije poklapala sa 

procjenom jugokomunistiļke historiografije. Danas pokuġavaju 

Vas proganjati zbog iste stvari. Smatrate li otuģnom ļinjenicu da 

danaġnji navodni tuĽmanisti (dr. Luļiĺ i drugi) , koji nemaju 

osobnih spoznaja ni istraga o Jasenovcu, demoniziraju Vas. Bi li 

danaġnji protivnici vaġega rada i TuĽmana opet, kad bi mogli, 

strpali u tamnicu zbog pisanja o Jasenovcu? 

- Bi, sigurno. Zar ona nespretna citiranja Kaznenog zakona ne govore 

u prilog tome? U glavama onih koji ne mogu uvjerljivo argumentirati 

svoja saznanja o Jasenovcu, nije se mnogo toga promijenilo. 

 

Kada se, ako se sjeĺate. dogodio taj trenutak u vama kada vam 

je Ăsinuloñ da neġto ne ġtima s uvrijeģenom komunistiļkom 

istinom o Jasenovcu? 

- Kad sam intervjuirao Hrvata koji je postavio minu pod prugu 1941. 

godine i zbog toga bio interniran u Jasenovac. Do tada sam, kao 

dobar Ľak, mislio da su tu smjeġtali ljude zbog druge rase, vjere ili 

one Ăkoji se nisu slagali s reģimom NDHñ. Intervju je bio napravljen 

2007., u razdoblju kad se u cijelom slobodnom svijetu, nakon 

njujorġkih Blizanaca 2002., izoġtrila svijest o terorizmu. Zapitao sam 

se, kakav je to bio drģavni sustav koji je klasiļnog terorista stavio u 

zatvor, a nije ga stroģe kaznio. I ranije sam pitao svoje srpsko-

pravoslavne roĽake kako to da su oni proġli ģivi kroz Jasenovac, dok 

je 700.000 ljudi tamo pogubljeno (tko je tamo doġao, ģiv nije izaġao). 

Onda sam, 2007. poļeo ļitati sve ġto je dotad objavljeno o Jasenovcu 

od 1945. I ostao iznenaĽen...  

 

Koliko dugo prouļavate Jasenovac i koliko ste dosad proļitali 

literature, s koliko izravnih svjedoka razgovarali i koliko dokaza 

vidjeli? 

- I do te 2007. sam proļitao bar triput viġe knjiga i ļlanaka o 

Jasenovcu i Drugom svjetskom ratu od prosjeļnog diplomanta 

studija povijesti s Filozofskog fakulteta u Zagrebu. Onda je krenulo 
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redom: ĂOgoljela laģ logora u Jasenovcuñ Horvata i Mrkocija, pa 

ĂJasenovac ï radni logor i logor smrtiñ Nataġe Matauġiĺ. To je bilo 

pravo otkriĺe ï proļitao sam sve knjige koje su tu navedene kao 

izvori. MeĽu njima pravi biser bio je Milko Riffer, knjiga bivġeg 

logoraġa objavljena odmah nakon rata, 1945. (objavljena kao 

pretisak 2011, u Nakladi Paviļiĺ). Ļitao sam radove Josipa Peļariĺa 

(Srpski mit o Jasenovcu i druge), Josipa Jurļeviĺa (Kako je nastao 

jasenovaļki mit), Marija Keve (Veze MeĽunarodnog odbora 

Crvenog kriģa i Nezavisne drģave Hrvatske). Ġlag na tortu bile su tri 

knjige Antuna Miletiĺa ĂKoncentracioni logor Jasenovacñ iz 1986. 

Rijeļ je o trosveġļano zbirci dokumenata o logoru, Ăukraġenojñ 

fotografijama i popratnim tekstovima koji nemaju izravne veze s 

logorom. No dokumenti govore svojim jezikom. Iz tog sam 

temeljnog ļitalaļog iskustva krenuo prema razgovorima s dvanaest 

ljudi koji su u vrijeme rata bili u Jasenovcu. Slijedilo je postupno 

otkrivanje velike arhivske graĽe u Hrvatskom drģavnom arhivu.  

 

Ļesto se kaģe da punu istinu o NDH, a samime time i o 

Jasenovcu, nije moguĺe spoznati bez prouļavanja i uvida u 

dokumentaciju NDH koja je u Beogradu. Neki povjesniļari, pak, 

kaģu da se ta istina moģe dobrim dijelom spoznati i 

prouļavanjem graĽe koja je u arhivima u Zagrebu, Sisku, 

Karlovcu i drugdje. Moģe li se steĺi istina na temelju izuļavanja 

dokumentacije u RH, a bez one koja je u Srbiji? 

- Sasvim dobar uvid u ono ġto se dogaĽalo u Drugom svjetskom ratu 

u ND Hrvatskoj pa tako i u logoru u Jasenovcu moģe se steĺi iz 

arhivske graĽe i ostalih izvora koji se nalaze u Hrvatskoj. Dokumenti 

iz srpskih arhiva mogu pridonijeti rasvjetljavanju pojedinih dogaĽaja 

te upotpunjavanju i nijansiranju onoga ġto se moģe saznati i iz 

dostupne graĽe. 

 

Nedavno su iz Srbije poruļili da ne ĺe predati Hrvatskoj 

dokumentaciju o NDH i Jasenovcu koju Hrvatska traģi. Zaġto 

Srbija odbija predati tu dokumentaciju koju je otuĽila? 

- Rijeļ je o glupostima za koje oni misle da je neka ozbiljna politika. 

Kad doĽe vrijeme da uĽu u Europsku uniju, dat ĺe i ono ġto nije 

traģeno. A svijet zbog toga neĺe stati. 
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Moģete li nakon ġto se rasprġe te naslage jugokomunistiļke 

mitologije s NDH i Jasenovca, u par reļenica definirati ġto je 

uistinu bio koncentracijski logor Jasenovac a da ta definicija, 

jedino ona, poļiva na znanstveno provjerljivim ļinjenicama i 

nepobitnim dokazima? 

- Jasenovac je bio kaģnjeniļki, radni logor za aktivne protivnike 

NDH: Hrvate, Muslimane, Srbe, kojima je u upravnom postupku 

dokazano da su napravili neko protudrģavno kazneno djelo ï 

sabotaģu, sudjelovanje u oruģanoj pobuni, prikupljanje pomoĺi za 

partizane, ġpijuniranje... Zatim, bio je to internacijski logor za 

skupinu Ģidova, koji su bili izuzeti od deportacija u njemaļke-

nacistiļke logore. Deportacijama je izloģena veĺina pripadnika 

ģidovske zajednice na podruļju NDH pod njemaļkim utjecajem. U 

logor su internirani i hrvatski Romi takoĽer s podruļja pod 

njemaļkim utjecajem (Romi iz BiH nisu bili internirani). Bio je to 

jednim dijelom i sabirni centar za radnu snagu za njemaļke ratne 

tvornice. U manjem broju u logor su zatvarani i prekrġitelji 

gospodarskih propisa te manjih kaznenih djela (dģeparenja, skitnje, 

prostitucije).  

 

Slovenski istraģivaļ Roman Leljak nedavno je u Hrvatskome 

tjedniku objavio kako je na temelju dokumentacije Vojnoga 

arhiva u Beogradu sada jasno da je u Jasenovac tijekom 

ļetverogodiġnjega postojanja uġlo 18.600 osoba. Je li to istina i 

smatrate li taj broj realnim na temelju svega ġto ste proļitali, ļuli 

i vidjeli o Jasenovcu? 

- Ne znamo tko se sve nalazi na tim popisima, a broj onih koji su 

proġli kroz logor mogao bi biti i manji. Treba vidjeti odnose li se ti 

dokumenti i na one koji su proġli kroz logor u Staroj Gradiġki, te kroz 

nekoliko prihvatnih centara nakon bitke na Kozari. Iz tih prihvatnih 

centara (Dubica, Mlaka, Bosanska Gradiġka...) izbjeglice su 

upuĺivane na rad u Njemaļku, na zbrinjavanje u Slavoniju, dok su 

djeca upuĺivana u prihvatiliġta u Sisak, Zagreb, Jastrebarsko. Ļesto 

su na jasenovaļkim popisima i ljudi koji su pored logora ili iz njega 

otiġli na neka druga mjesta. 

 

U jasenovaļkome popisu ģrtava navodi se da je od 83 800 ģrtava 

samo u prvoj godini ubijeno 10.700. Vi ste dokazali da u prvoj 
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godini po svim izvorima nije u logoru bilo viġe 1.200 logoraġa. 

Ako, dakle, i komunistiļki autor A. Miletiĺ tvrdi da u toj godini 

nije bilo viġe od 1200 ljudi, kako je moguĺe i na temelju ļega SP 

JU Jasenovac smatra da je ubijeno 10.700 graĽana? Je li to 

pomraļenje uma nekih u Hrvatskoj ili slijepo robovanje 

velikosrpskoj propagandi? 

- Svakako robovanje nekoj propagandi. Zdravorazumsko 

razmatranje izvora nikako ne moģe potvrditi broj od 10.700 navodno 

ubijenih te godine. U to je vrijeme logor bio samo na lijevoj obali 

Save, tamo gdje je sada spomen podruļje. Na tom podruļju je do 

1990. pronaĽeno 196 posmrtnih ljudskih ostataka. 

 

Jeste li pitali za taj paradoks upravu, kustose, u JU SP 

Jasenovac? 

- Kaģu da su se moģda oni, koji su davali podatke, zabunili pa su ti 

ljudi stradali kasnije. To znaļi da tih 10.700 treba pripisati kasnijem 

razdoblju, ali onda razmjerno rastu i ti brojevi. No pustimo igru 

brojeva. Jednostavno, prema dokumentima i izjavama bivġih 

logoraġa te materijalnim dokazima, nije moguĺe da bi u Jasenovcu 

(kad se pridoda i Stara Gradiġka) ģivot izgubilo 83.000 ljudi. Jedan 

kustos ponudio mi je objaġnjenje da su leġevi 1941. bacani u Savu. 

Za to doista nema nikakva drugog uvjerljivog dokaza. Kad dodamo 

da se u prosincu Sava zamrznula pa su stanovnici okolnih sela 

njihovim kolima prelazili preko debelog sloja leda na rijeci, 

obrazloģenje sluģbenog jasenovaļkog kustosa naġlo se na vrlo 

tankom ledu.  

 

Jeste li ikada pitali pokojnoga Slavka Goldsteina, njegova sina 

Ivu, neke aktualne ljeviļarske povjesniļare Jakovinu, Klasiĺa, 

kolegu Z. Despota, koji se klanjanju beogradskim laģima da vam 

objasne taj paradoks? Ġto vam u nevezanim razgovorima kaģu 

kolege novinari, povjesniļari...? 

- Osim pokojnog Slavka Goldsteina, nitko se drugi od njih nije 

odvaģio na razgovor o ovoj temi. A i S. Goldstein je htio razgovarati 

samo nesluģbeno, onako, u prolazu...  

 

Jeste li pitali upravu gdje su kosturi navodnih 83 800 ģrtava i ġto 

su vam odgovorili. Moģe li se nazrijeti u njihovome glasu, 
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pogledu, tonu, da kad moraju odgovoriti na ta pitanja zapravo ï 

laģu? Kolika bi povrġina morala postojati na kojoj bi bilo 

pokopano toliko ljudi? 

- Najļeġĺi odgovor od ljudi koji se bave tom temom je da se nikad 

neĺe moĺi saznati ġto se dogaĽalo u Jasenovcu. A ja sam siguran da 

hoĺe.  

 

Antropoloġka istraģivanja u tri navrata u Jugoslaviji nisu dovela 

do ģeljenih rezultata. Ġto je otkriveno? Koliko je dokazano, kad 

je rijeļ o istraģivanjima te vrste, ģrtava u Jasenovcu slovom i 

brojem? 

- Buġenja posebnom Dachnowsky sondom i spiralnom buġilicom na 

stotinjak mjesta u Donjoj Gradini te podruļju logora s lijeve strane 

Save otkrila su 497 posmrtnih ostataka.  

 

Ivo Goldstein sada, pak, tvrdi, a zapravo ponavlja srbijanskoga 

istoriļara S. Ģivanoviĺa, da nema kostura zato ġto su ustaġe pred 

kraj u logor dovele drobilice, strojeve za mljevenje kostiju, 

kojima se onda gubi trag. Koja je bila vaġa reakcija kad ste to 

ļuli ili proļitati - jeste li se nasmijali, zaļudili, je li vam se, 

moguĺe, otvorilo neġto ġto niste znali...? 

- Drobilicu kostiju nitko ne spominje u svojim sjeĺanjima ï ni bivġi 

logoraġi, ni ustaġe, ni partizani koji su uġli u logor, a ranije su imali 

solidne obavjeġtajne podatke o zbivanjima u logoru i oko njega, a ni 

stanovnici okolnih sela... Oļekujem da ĺe autor te tvrdnje uskoro za 

nju ponuditi neki dokaz. Ako to ne uļini, trebao bi se ubuduĺe sam 

potpuno iskljuļiti iz sudjelovanja u raspravi o jasenovaļkim 

logorima.  

 

Prijaġnji odgovori na pitanja o leġevima bili su otprilike: odnijela 

ih Sava, spaljeni su u peĺima... Padaju li na tom pitanju svi 

apologeti jugokomunistiļke dogme o Jasenovcu? 

- Dokumenti, izjave viġe stotina bivġih zatoļenika danih pred 

komunistiļkim institucijama, zatim izjave ustaġa, partizanskih 

obavjeġtajaca, veĺine posjetitelja logora (predstavnika 

MeĽunarodnog odbora Crvenog kriģa, dopisnika Associated Pressa, 

njemaļkih novina, bugarskih i maĽarskih ataġea za ġtampu...) te 

materijalni ostaci, Jasenovac oslikavaju kao radni logor. 
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Kritiļari ismijavaju vaġe otkriĺa da su u logoru odrģavane 

kazaliġne i umjetniļke predstave, nogometne utakmice, da su se 

slali i primali paketi, da su logoraġi imali radno vrijeme, 

podvrgnuti lijeļenju... Za Srbiju znamo, ali zaġto je dijelu 

Hrvatske danas teġko prihvatiti novootkrivene ļinjenice o 

Jasenovcu? 

- Vjerujem u razum stanovnika Srbije te da ĺe jednom i oni u veĺini 

prihvatiti realnu sliku Jasenovca. DogaĽa se da u nekom narodu 

javno mnijenje ode izvan normalnih okvira, ali ipak je rijeļ o drģavi 

s europskim kulturnim naslijeĽem. Sliļno vrijedi i za one u Hrvatskoj 

koji joġ nisu ozbiljnije poļeli promiġljati o Jasenovcu. 

 

Dakle, kakva je stvarno istina o Jasenovcu, ruģna, lijepa, 

sramotna za Hrvatsku, sramotna za Jugoslaviju... 

- Logor u Jasenovcu postojao je 1300 dana. U njemu je bilo ġest 

baraka za stanovanje, s maksimalno 200 zatvorenika u svakoj. Ostali 

su spavali u radnim pogonima pa se moģe procijeniti da je u logoru 

prosjeļno stalno bilo 2000 ljudi. S time se slaģu i izjave aktera i 

dokumenti. U logor se ulazilo i izlazilo po izdrģanoj kazni. Brojni 

zatvorenici izaġli su i ranije zbog proglaġene amnestije. Pred kraj 

rata, zatoļenici su preseljavani u Njemaļku. Dobar dio ih se vratio 

poslije rata. Zatvaranje, liġavanje slobode, nikad nije ugodno, ni za 

zatoļenika pa ni za onoga koji ga ļuva. 

 

Zlorabe li se Stepinļeve rijeļi Paveliĺu da je logor bio ljaga za 

hrvatski narod? 

- Nadbiskup Alojzije Stepinac osuĽivao je bilo ļije naruġavanje 

ljudskih prava zbog vjerskih ili drugih razloga, a koje nije bilo 

povezano s ponaġanjem osobe ļija se prava ograniļavaju. Za 

protudrģavno djelovanje, traģio je primjereni kazneni postupak. 

Intervenirajuĺi za nekoliko slovenskih katoliļkih sveĺenika koji su 

odvedeni u logor pod sumnjom da su sudjelovali u protudrģavnom 

radu te naļelno prosvjedujuĺi protiv internacije Ģidova, nadbiskup je 

u privatnom pismu poglavniku Anti Paveliĺu logor u Jasenovcu 

nazvao Ăsramotnom ljagom za Nezavisnu Drģavu Hrvatskuñ. No 

prema znaļenju koje je Jasenovac dobio u komunistiļkoj-

propagandnoj mitologiji i posljedicama tog mita (Jasenovac je bio 
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pogonsko gorivo za mrģnju i rat protiv Hrvatske), teġko se oteti 

ocjeni da je Jasenovac zapravo daleko veĺa ljaga na Titovoj 

Jugoslaviji. Mislim da bi se Stepinac, da je sada ģiv, sloģio s takvom 

konstatacijom. 

 

Koliko danas ima preģivjeli logoraġa Jasenovca i dokazuje li itko 

od njih komunistiļke teorije o tome logoru. Koliko ima ģivuĺih 

svjedoka iz sustava vlasti NDH koji znaju istinu, a jeste li s 

nekima i razgovarali za vrijeme nedavnoga boravka u Argentini 

meĽu Hrvatima? 

- U Zagrebu je 1999. godine u vrijeme suĽenja Dinku Ġakiĺu, jednom 

od zapovjednika logora, ģivjelo oko 300 bivġih jasenovaļkih 

zatoļenika. Zaġto ih naġi povjesniļari tada nisu potanko ispitali o 

vremenu koje su proveli na sluģenju logorske kazne? Naģalost, 

uglavnom zbog straha od udbinog progona, ni u emigraciji se nije 

puno pisalo o Jasenovcu. Ostali su poneki memoarski zapisi, i u 

Hrvatskoj i u inozemstvu, te sjeĺanja potomaka i logoraġa i 

duģnosnika NDH, koja donekle mogu pomoĺi u istraģivanju.  

  

Imate li dojam da je politiļko i intelektualno ozraļje nakon 2000. 

godine u Hrvatskoj derogirano. TuĽman je 1989. ustvrdio da 

NDH nije bila samo faġistiļki zloļin nego i izraz volje hrvatskoga 

naroda za slobodnom drģavom. Danas, pak, njegovi nasljednici 

u vrhu HDZ -a, ali i u vrhu drģave, ne priznaju nikakve, pa ni tu 

jednu olakġavajuĺu okolnost za NDH. Plenkoviĺevo Vijeĺe za 

proġlost osudilo je NDH kao apsolutno zlo, a komunizam i 

Jugoslaviju samo kao relativno zlo. Vaġ komentar?  

- Rad naġega druġtva koje istraģuje Jasenovac znak je da ipak nije 

sve tako loġe. U druġtvu djeluje akademik Josip Peļariĺ, ļlan 

Hrvatske akademije znanosti, nekolicina je doktora povijesnih i 

drugih znanosti, veĺina ļlanova su diplomirali na fakultetima. 

Ozbiljnih oponenata naġim zakljuļcima zapravo i nema. Samo treba 

vremena da ti zakljuļci dobiju sluģbenu veĺinsku javnu podrġku, a 

nesluģbenu veĺ imaju. Vijeĺe za proġlost nije donijelo apsolutne 

osude ï kad se temeljito proļitaju njegovi zakljuļci, otvorena su 

vrata i za slobodno istraģivanje i novo vrednovanje suvremene 

hrvatske povijesti.  
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Postoje li ikakvi dokazi da je u logoru smaknuto 20.000 djece. Vi 

ste to nazvali najgnusnijom laģi. Jeste li dobili ikada ikakvo 

obrazloģenje uprave Jasenovac oko toga? Takva zastraġujuĺa 

teza a priori izaziva jezu i zahtjeva ġire obrazloģenje ako je 

istinita, ali i ako nije istinita. Dakle, molim Vas, joġ jednom 

objasnite je li bilo ubojstava djece u logoru Jasenovac, jesu li 

tamo dospjela djeca s Kozare, i zaġto Hrvatska danas nema 

snage smireno i znanstveno odgovoriti na te straġne optuģbe?  
- U logoru u Jasenovcu postojala je ġkola za djeļake koji su ondje od 

zatoļenika-majstora usvajali razna obrtniļka znanja: elektriļarska, 

automehaniļarska, limarska, drvodjeljska... Neki od uļenika doġli su 

i iz kozaraļkog zbjega. Ukupno je obrtniļkih pitomaca bilo stotinjak. 

U logoru u Jasenovcu nije bilo djece ni izdaleka u tako velikom broju 

kako to sugerira popis navodnih ģrtava Jasenovca koji uz potporu iz 

hrvatskog proraļuna, vodi Javna ustanova Jasenovac. Inzistiranje na 

tom popisu i priļi o Ă20.000 ubijene djeceñ vrlo ļesto zvuļi kao 

govor mrģnje.  

 

Na kraju, ġto simbolizira Bogdanovĺev spomenik u Jasenovcu. 

Ako se osnuje meĽunarodno Povjerenstvo, ġto zagovara 

Predsjednica RH, do kakvih ĺe spoznaja, prema vaġem 

oļekivanju, doĺi i hoĺe li taj spomenik imati ikakve svrhe.  

- Ozbiljno povjerenstvo, domaĺe ili meĽunarodno, doĺi ĺe isto do 

spoznaja o kojima sam govorio o ovom intervjuu. A onda treba 

poļeti razgovor i o promjeni simbolike kojom ĺe se obiljeģavati 

jasenovaļki logor. 

 

Vratimo se na poļetak ovoga intervjua: tko bi trebao pred 

represivna istraģna tijela: vi koji piġete o otkriĺima ili, pak, 

Pupovac, koji pothranjuje jasenovaļki mit i iznosi nedokazive 

klevete na raļun Hrvatske i permanentno uznemiruje javnost?  

- Ne bi trebao nitko. O Jasenovcu treba razgovarati trijezno, na 

okruglim stolovima, arhivskim radionicama tribinama, televizijskim 

emisijama. Oļekujem da ĺe u skladu sa zakljuļcima Programskog 

vijeĺa i HRT krenuti sa serijom emisija o ovoj temi. To je u skladu s 

boljim standardima javnog servisa, za koji se zalaģu i vijeĺnici. Za 

temu bi se mogli zainteresirati i novinari konkurentskih televizija s 

nacionalnom koncesijom, ako niġta, ono bar zbog konkurentskih 



196                                    IVICA MARIJAĻIĹ 

 

razloga. Tema izaziva visoku gledanost i ļitanost i bilo bi glupo kad 

bi ju propustili. 

 

Prof. Hrvoje Klasiĺ odbio je doĺi u studio HTV-a zbog toga ġto 

vi pripadate Ădruġtvu koje negira zloļine u Jasenovcuñ. 

Pripadate li takvom druġtvu? 

- Nastojimo utvrditi ġto viġe jasnih ļinjenica o jasenovaļkom logoru. 

Mnogo takvih ļinjenica je dosad zanemareno, jer su jugoslavenski 

povjesniļari selektivno koristili dostupnu graĽu. Time opovrgavamo 

uvrijeģenu sliku logora, ali ne negiramo ni jedan zloļin koji je 

moguĺe nedvojbeno utvrditi. 

 

Saborski zastupnik Milorad Pupovac smatra da vi u svojim 

radovima negirate zloļine genocida i holokausta i da bi vas zbog 

toga trebalo sudski goniti. Bojite li se progona? 

 

- Ne. 

 

Je li Jasenovac bio logor smrti? 

- U logoru je odreĽen broj zatvorenika izgubio ģivot. Uglavnom zbog 

odmazdi za bjegove, zbog bolesti, zbog planiranja pobune, prema 

zapovijedima i presudama koje su upuĺene u logor izvana, zbog 

zraļnog bombardiranja... Ako Ălogor smrtiñ definiramo kao mjesto u 

koji su zatoļenici u veĺini dovoĽeni s namjerom da bi ondje bili 

ubijeni, onda Jasenovac doista nije bio takav logor.  

 

Prema svjedoļenjima bivġih logoraġa, u Jasenovcu su masovno 

ubijani Romi. PotvrĽuju li to vaġa istraģivanja? 

- Jedna od velikih jasenovaļkih misterija ostaje sudbina skupine 

Roma dovedenih u svibnju i lipnju 1942. u Jasenovac. Postoje 

svjedoļenja o likvidacijama, ali i svjedoļenja koja to opovrgavaju. 

Uz mnogo kontradiktornih izjava o njihovoj sudbini, nema 

materijalnih dokaza za masovna ubojstva. Dokumenti pokazuju da 

su dopremani u logor, a ima i potvrda da su neki od njih takoĽer 

upuĺivanu u Njemaļku. Sudbina hrvatskih Roma sigurno je vaģna 

tema daljnjeg istraģivanja. 
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Utjeļe li vaġa nacionalnost na vaġa istraģivanja? Da li vam 

ļinjenica ġto ste Srbin pomaģe ili odmaģe? 

- Uglavnom pomaģe. Ali ne treba zaboraviti da je to tek jedan od 

elemenata mojeg identiteta. Jednako sam i Hrvat. Ponosim se i 

dozom ļeġkog nasljeĽa ili Kutinom, kao gradom srednjoġkolskog 

odrastanja. No prije svega razgovarajmo o sadrģaju moje knjige i 

ukupnoga rada. 

 

Je li baġ sve do ļega je o Jasenovcu doġla jugoslavenska 

historiografija nuģno odbaciti? 

- Ne, ali svaki izvor treba podvrgnuti temeljom preispitivanju kako 

bi se utvrdila njegova vjerodostojnost. 

 

Ġto mislite, hoĺe li Srbija promijeniti ime drģavnog Instituta za 

vodoprivredu ĂJaroslav Ļerniñ u Beogradu kad iz vaġe knjige 

vidi da je inģenjer Ļerni bio ustaġa?  

- Nadam se da ne ĺe. Ļerni je bio partizanski ġpijun, osuĽen na 

zatoļenje u Jasenovac gdje postaje suradnik ustaġke uprave i od 

obiļnog zatoļenika razlikuje se po ustaġkoj kapi koju je nosio. 

Nakon izlaska iz logora postaje direktor beogradskog 

vodoprivrednog instituta. Na internetskoj stranici instituta stoji da su 

Ăponosni na svojeg osnivaļañ. Zaġto ne bi tako ostalo i dalje? 

 
 
 
Hrvatski tjednik, 14. lipnja 2018. 

https://narod.hr/hrvatska/igor-vukic-cini-se-kao-da-se-vracamo-u-

doba-rankovica-bakarica-suvara  

 

 

 

 

 

  

https://narod.hr/hrvatska/igor-vukic-cini-se-kao-da-se-vracamo-u-doba-rankovica-bakarica-suvara
https://narod.hr/hrvatska/igor-vukic-cini-se-kao-da-se-vracamo-u-doba-rankovica-bakarica-suvara
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PREDSJEDNICA I óZA DOM SPREMNIô, 

ZAGREB, 2019. 

 

 

Njihova borba protiv pozdrav Za Dom spremni je 

kompulzivna i predstavlja poremeĺaj osobnosti  

 

PETERO JAHAĻA VELIKOSRPSKE 

APOKALIPSE U HRVATSKOJ  

 
Lora Vidoviĺ, Milorad Pupovac, Boris Miletiĺ, Ognjen 

Kraus i Hrvoje Klasiĺ, bez obzira na formalne duģnosti i 

poslove, najvatreniji su borci protiv pozdrava Za Dom 

spremni pod kojim je obranjena Hrvatska od velikosrpske 

agresije. Koristeĺi se povijesnim falsifikatima i 

izmiġljotinama, ne mogu se zasititi ozloglaġivanja Hrvatske 
 

Piġe: IVICA MARIJAĻIĹ  

 
Premda je pozdrav ili pokliļ ĂZa Dom spremniñ ozakonjen 

u Republici Hrvatskoj kroz insignije HOS-ove postrojbe iz 
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Domovinskoga rata, on je na udaru nevjerojatne kampanje koja traje 

bez prekida, veĺ godinama, kao da je rijeļ o kriminalnom ļinu onih 

koji se njime koriste.  

Postoje razumni pojedinci na politiļkoj sceni posve smireno 

upozoravaju da je bespredmetna rasprava o tomu je li taj pozdrav 

dopuġten ili ne, s obzirom na to da je on dio registriranoga i od 

pravnoga sustava odobrenoga identiteta jedne postrojbe, dakle 

potpuno legalan, no to ne sprjeļava zapjenjene i naroguġene 

samoprozvane straģare ideoloġke ļistoĺe u RH da pokuġavaju 

ognjem i maļem zatrti taj pozdrav.  

Njihov izgovor da je to iskljuļivo pozdrav iz NDH i iz 

ustaġkoga pokreta, vrlo je proziran paravan ispod kojega pokuġavaju 

skriti svoju jugonostalgiju, mrģnju prema samostalnoj hrvatskoj 

drģavi i nemirenje s briljantnom pobjedom Hrvatske vojske nad 

jugoslavenskom narodnom armijom i paravojnim ļetniļkim 

skupinama. Permanentna difamacijska kampanja i spremnost da se 

skandalizira ļitava drģava kad gdje vide napisan taj pozdrav ili kad 

god ļuju njegovo izvikivanje, spremnost da se alarmira ļitava 

meĽunarodna zajednica i da se Hrvatsku zbog toga prikazuje 

faġistiļkom drģavom, glavno je obiljeģje nekih javnih duģnosnika u 

Republici Hrvatskoj, neovisno o njihovim duģnostima i poslovima. 

Bili oni povjesniļari, pravobranitelji, gradonaļelnici, filolozi, oni su 

ujedinjeni u tom neproglaġenome pokretu protiv Ăustaġluka u 

Republici Hrvatskojñ, a kad i nemaju apsolutno nikakav dokaz za 

svoje objede, uvijek im dobro doĽe ako netko zapjeva ili ispiġe na 

zidu ili majici pozdrav Za Dom spremni. S obzirom na to da se ti 

likovi do sada nisu pobunili protiv pozdrava i simbola pod kojima je 

razarana, okupirana i ubijana Hrvatska 90-ih, ġtoviġe na svakome ih 

koraku rehabilitiraju, onda zapravo nema nikakve dvojbe kojemu oni 

intimno politiļko-ideoloġko-svjetonazorskome sustavu pripadaju. 

To je jugosrpski, pa i velikosrpski i ļetniļki sustav vrijednosti.  

Bio ili ne bio iskljuļivo ustaġki ili stari hrvatski znamen, Za 

Dom spremni obnovljen je poļetkom 90-ih kao jedan od oblika 

otpora velikosrpskoj agresiji. Imao je mobilizirajuĺi uļinak meĽu 

hrvatskom mladosti koja je dragovoljno iġla u obranu Domovine. 

Tada nikomu nije smetao. Nitko se nije bunio kad je glazbenik i 

branitelj Marko Perkoviĺ Thompson poļeo svoju legendarnu pjesmu 

ĂBojna Ļavoglaveñ s tim pozdravom. TuĽmanova sjajna ideja i 



200                                    IVICA MARIJAĻIĹ 

 

praksa pomirbe ukljuļila je postrojbe HOS-a u sustav Hrvatske 

vojske, a time i njihove insignije. HOS-ov znamen Za Dom spremni 

prihvatile su i ostale postrojbe Hrvatske vojske, prihvaĺen je 

praktiļki plebiscitarno bez dekreta i propisa. Nitko u toj uporabi nije 

svih tih godina uopĺe vidio bilo kakav znak rehabilitacije ustaġkoga 

pokreta. Tek nakon 2000. godine i dolaska tzv. treĺejanuarske vlasti, 

ruġi se nasilno jedan sustav vrijednosti i uspostavlja drugi, 

jugokomunistiļki. Sama ļinjenica da se i nakon te godine HDZ 

vraĺao na vlast, nije imala bitnoga utjecaja na smjenu sustava 

vrijednosti jer HDZ se mijenjao i prilagoĽavao ljeviļarskom i 

jugosrpskom pogledu na povijest i politiku. Najzadrtiji 

jugonostalgiļari i petokolonaġi u Hrvatskoj osvajali su mic po mic 

prostor u javnome djelovanju, shvativġi da je hrvatska drģava krhka, 

iznurena i razorena izvana i iznutra i da su poljuljani svi mehanizmi 

uspostavljeni 90-ih da ju ġtite i brane od velikosrpskih provokacija i 

napada. Zato danas imamo potpuno osokoljene neprijatelje 

Republike Hrvatske koji koraļaju kroz institucije i ruġe zadnje 

ostatke TuĽmanova suverenizma i identiteta, vrijednosti na kojima 

je izborena slobodna i samostalna hrvatska drģava. Zato traje 

nesmiljeni rat protiv pozdrava Za Dom spremni, pri ļemu njihovo 

podsjeĺanje ta je to ustaġki relikt, ima tendenciju prikriti stvarne 

motive, a to je ozloglasiti obranu Domovine u Domovinskome ratu 

pod tim pozdravom. Drugim rijeļima, i obranu Vukovara pod HOS-

ovim pokliļem proglasit ĺe zloļinaļkom, a samim time i amnestirati 

agresorsku Srbiju od svih zala koje je poļinila. 

Velik je broj jahaļa velikosrpske apokalipse u Hrvatskoj. Ovdje 

ĺemo izdvojiti pet imena koja posebno marno u posljednje vrijeme, 

kao da im je to jedna vrsta core businessa, izgaraju u borbi za 

zabranu pozdrava Za Dom spremni. Promatrajuĺi ih, moģemo se tek 

upitati ġto im je Hrvatska toliko skrivila da ju toliko neskriveno mrze. 

  

¦ ƳŀƴƛǊƛ ǇŀǊǘƛƧǎƪŜ ƪƻƳŜǎŀǊƛŎŜΣ ƪƻƳǇǳƭȊƛǾƴƻ ǊŜȌƛ ƴŀ ǎǾŜ 
hrvatsko 
 

LORA VIDOVIĹ puļka je pravobraniteljica. Svoju misiju 

obrane puka shvatila je kao da je u misiji iskorjenjivanja 

nacionalizma u Hrvata i posebice pozdrava Za Dom spremni. Ona 

djeluje kao partijska komesarica koja ģivi u 1945. godini, a ne 
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duboko u 21. stoljeĺu pa reģi na sve hrvatsko oko sebe. Prije par 

mjeseci napisala je posebno i skandalozno izvjeġĺe o poplavi faġizma 

u Hrvatskoj izmiġljajuĺi i krivotvoreĺi ļinjenice. Lora Vidoviĺ SDP-

ov je kadar na duģnosti puļke pravobraniteljica. Ona je pravnica, o 

povijesti nema blage veze, ali ju to nije sprijeļilo da u formi izvjeġĺa 

napiġe kvazipovijesni traktat. Kada bi Hrvatska imala zaġtitni sustav 

i sluģbe te politiku koja brani nacionalne interese i povijesnu istinu, 

istoga dana smijenila bi puļku pravobraniteljicu Loru Vidoviĺ. Nije 

joj, dakako, falila ni dlaka s glave pa je, ohrabrena, ovih dana, nakon 

ġto je glazbenik Marko Perkoviĺ Thompson, na svome facebook 

profilu pozdravio svoje fanove sa Ăstarim pozdravom pod kojim je 

branjena 90-ih domovinañ, ogorļeno javno prozvala MUP pitajuĺi 

ga ġto je poduzeo protiv Marka Perkoviĺa Thompsona. To je znak da 

je gospoĽa Lora Vidoviĺ optereĺena antihrvatskom histerijom i da je 

njezina potreba za obraļunom sada veĺ pomalo kompulzivna , ġto 

jest poremeĺaj. Poznato je da je nezakonito primljena na duģnost 

puļke pravobraniteljice jer nije imala dovoljno traģenoga radsnog 

iskustva na propisanim poslovima , ļinjenica da je u prijavi 

preġutjela da ima djecu kakao bi prikrila ļinjenicu da je bila na 

porodiljnome dopustu, odnosno da nema potreban broj godina na 

poslu koji je natjeļaj propisivao, dovoljno kazuje o razini njezina 

morala. Kada se jedna tako povijesno neobrazovana osoba usuĽuje 

terorizirati ļitavu Hrvatsku svojim neprebolnim nostalgijama, onda 

nije problem u njoj, nego u sustavu vlasti koji je ne poġalje da bol 

boluje u tiġini svoga doma. 

 

Samo mrtva Hrvatska Pupovcu je dobra Hrvatska!  

 
MILORAD PUPOVAC  predsjednik je srpske stranke 

SDSS, SNV-a i opĺenito se percipira kao ļelnik srpske nacionalne 

manjine, saborski zastupnik i kao Ădrugo oko u glaviñ vladajuĺe 

hrvatsko-srpske koalicije kojoj je na ļelu predsjednik HDZ-a i Vlade 

Andrej Plenkoviĺ. Histerija protiv pozdrava Za Dom spremni 

korespondira upravo od doba kada mu je magistar Plenkoviĺ, mimo 

ikakve izborne logike i mimo ikakve etiļke ili politiļke podloge, dao 

status drugoga stupa ove vlasti te ga praktiļki stavio iznad zakona. 

Pupovcu moģete danas otkriti bilo ġto, moģete podsjeĺati na njegove 

bezakonje i djelovanje protiv Hrvatske, ali to apsolutno ne proizvodi 
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nikakve posljedice. On je taj koji odluļuje o sudbinama drugih, a ne 

odluļuju drugi o njemu. Koristi se svojom pozicijom da bi 

rehabilitirao velikosrpski ġovinizam, ġto psihopatski anacionalnome 

Plenkoviĺu ne smeta. Pupi je eksponent Beograda u Hrvatskoj, 

naravno na unosnoj hrvatskoj plaĺi, i to odavno i ne skriva. Svako 

malo odlazi Aleksandru Vuļiĺu po savjete, a u Zagrebu organizira 

nekoliko puta godiġnje velikosrpske provokacije. Ļim osjeti da ĺe 

netko neġto prigovoriti, on ļitavu Hrvatsku poklopi s neokajanim 

grijehom pozdrava Za Dom spremni i Jasenovcem. Ne dopuġta 

nikakva propitkivanja ni nove spoznaje o Jasenovcu do kojih dolaze 

hrvatski istraģivaļi. Kaģe da nema nikakve razlike izmeĽu pozdrava 

Za Dom spremni u doba NDH i istoga pozdrava u doba 

Domovinskome ratu. To nam je i posve jasno svaka Hrvatska za 

njega i politiku iz koje izvire je faġistiļka. Samo mrtva Hrvatska 

njemu je dobra Hrvatska. O Domovinskom ratu govori jedino kao o 

agresiji Hrvatske na Srbe, ne spominje uopĺe ono ġto mu je 

prethodilo. Nema apsolutno nikakva osjeĺaja stida ili kajanja zbog 

laģi i grijeha ļinjenja ili propusta na ġtetu Hrvatske. Sve to omoguĺio 

mu je Andrej Plenkoviĺ. Zahvaljujuĺi Plenkoviĺevoj potpori, 

nastojanje Pupovca da se ukloni spomen-ploļa jedanaestorici 

poginulih HOS-ovaca u Jasenovcu urodilo je plodom, zahvaljujuĺi 

toj potpori ġtite se ļetniļki spomenici ubojicama hrvatskih branitelja 

u Hrvatskoj i, dakako, vodi se neprekidna borba protiv pozdrava Za 

Dom spremni iz Pupovļeva epicentra velikosrpstva u Zagrebu. I, da, 

sve to o troġku nevoljnoga hrvatskoga puka. 

 

Miletiĺ je etniļki Hrvat s evidentnim mazohistiļkim 

poremeĺajem pa ugoġĺuje ļetniļke pjevaļe, a zabranjuje 

Thompsona  

 
Boris MILETIĹ gradonaļelnik je Pule i predsjednik 

Istarskoga demokratskog sabora. Premda je samo gradonaļelnik ili 

samo ļelnik jedne regionalne politiļke stranke, svi njegovi nastupi u 

znaku su ideoloġke ostraġĺenosti protiv Ăhrvatskoga nacionalizma i 

faġizmañ. Njemu ja vaģnije upozoriti na pozdrav Za Dom spremni, 

koji je, po njemu, jasno faġistiļki i ustaġki, nego odgovoriti na pitanje 

o odgovornosti za bankrot Uljanika i evidentnu viġedesetljetnu 

enormnu pljaļku u kojoj sudjeluje i lokalna istarska garnitura, a ona 
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je oduvijek bila IDS-ova. Vaģniji mu je problem navodnoga faġizma 

nego poġast droge koja se u Puli ne valja samo ulicama nego i 

institucijama. Boris Miletiĺ etniļki je Hrvat s evidentnim 

poremeĺajem mazohistiļkoga etniļkoga tipa. Obitelj mu je 

podrijetlom iz Hercegovine. Otac je bio izrazito jugoslavenski 

orijentiran kadar, a postoji legenda da je 90-ih iz zrakoplova puġtao 

letke s UJDI-jevim porukama. Jedan brat Borisa Miletiĺa u Zadru je 

zaposlen kao konzervator, ovlaġten da daje rjeġenja za otvaranje 

poslovnih prostora u zaġtiĺenoj gradskoj jezgri. Rano su ostali bez 

majke. Boris je ostao u Puli gdje zabranjuje nastup domoljubnome 

pjevaļu i branitelju u Areni, Marku Perkoviĺu Thompsonu, a nastupe 

srbijanskih pjevaļa koji su pjevali u doba rata agresorima, ļetnicima, 

nije nikada pomiġljao zabraniti, osim ġto je, kada je proġle godine 

otkriven skandal s nekim Drljaļom, zamolio lokalnu srpsku 

zajednicu da odustanu od njegova koncerta, iako je taj narodnjak 

prije veĺ pjevao u Puli. Boris Miletiĺ otvoreno staje na stranu onih 

koji obiljeģavaju ļetniļki ustanak u Srbu, dakle ustanak koji su 1941. 

organizirali liļki Srbi s talijanskim faġistima, pri ļemu su poļinili 

istinski genocid nad Hrvatima toga dijela Hrvatske. Dakle Miletiĺev 

je antifaġizam laģni antifaġizam. Miletiĺ otvoreno priopĺenjima 

podupire te nastavljaļe ļetniļke tradicije. Prije nekoliko godina na 

svom je profilu objavio sliku istarske putovnice, ali ļim je promislio 

da ļini kazneno djelo, odmah je to uklonio. Uglavnom, Boris Miletiĺ 

jedan je od jahaļa na koji velikosrpska propaganda itekako raļuna i 

ima ga na usluzi. 

 

Dr. Krausu, zatucanome sinu Stepinļeva tuģitelja, ne trnu 

zubi zato ġto mu je otac jeo kiselo groģĽe 
 

Dr. OGNJEN KRAUS predsjednik je Koordinacije 

ģidovskih opĺina. Svaki svoj javni nastup, posebice na 

komemoracijama ili prigodom posjeta Jasenovcu, koristi za 

upuĺivanje vrlo otrovnih strjelica na raļun Hrvatske u kojoj se, po 

njemu dogaĽa, revival faġizma. Kraus poput ostalih ovdje 

nabrojanih, ali i stotina drugih nespomenutih jahaļa velikosrpske 

apokalipse, a priori odbacuje sve alternativne poglede na Jasenovac 

i na pozdrav Za Dom spremni, sve osim onih koje je Ăutvrdilañ 

jugosrpska historiografija. Dakle on falsifikatorima povijesti 
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proglaġava redatelja Jakova Sedlara, istraģivaļe Igora Vukiĺa i 

Romana Leljaka, autore koji su nedvojbeno otkrili nove dokumente 

i svjedoke koji bacaju novo svjetlo na razdoblja Drugog svjetskog 

rata i NDH. Pritom, dr. Kraus i skupina mu istomiġljenika koristi se 

tipiļnim alogiļkim pristupom ad hominem. Dakako, to se dogaĽa jer 

je nemoĺan odgovoriti ad rem. Kad nemaju protuargumente na 

rezultate istraģivanja trojice spomenutih istraģivaļa, ali i drugih 

istinoljubivih publicista, onda Kraus i ostali s lakoĺom, ali bez 

ikakvih moralnih dvojba, potonu u intelektualno poniģenje. Ovaj 

ļelnik koordinacije ģidovskih opĺina selektivno ļita hrvatski Ustav 

pa tvrdi: 'U drģavi Ustav mora biti iznad svega, a u Ustavu piġe da je 

pozdrav 'Za Dom spremni' zabranjenñ. To, naravno, nigdje na piġe u 

Ustavu, ļak ni u aluzijama, a ako veĺ ļita Ustav, zaġto ne proļita i 

reļenicu o povijesnom odbacivanju komunizma, a dosljedno tomu i 

simbola tog reģima, zvijezde petokrake. Kraus kaģe da je u Hrvatskoj 

na djelu revizija proġlosti i izjednaļavanje Jugoslavije i NDH, ġto je 

po njemu nedopustivo 'jer je NDH bila zloļinaļka drģava ļiji su rasni 

zakoni omoguĺili gotovo u cijelosti eliminaciju Ģidova iz Hrvatske, 

a pobijen je i velik broj Srba, Roma i Hrvata antifaġista'. Govori, 

dakle, napamet, ali to je i logiļno za odavno mentalno zatoļenoga i 

indoktriniranoga sina tuģitelja koji je pripremao optuģnicu protiv 

kardinala Stepinca. Da, Krausov otac omraģeni je Stepinļev tuģitelj, 

jedan od tuģitelja. Pitanje je, ako ĺemo slijediti nedavno izreļenu 

poruku kardinala Bozaniĺa ispred zagrebaļke prvostolnice da bi 

otprilike i sinovima trebali trnuti zubi ako su im oļevi jeli kiselo 

groģĽe, ima li dr. Ognjen Kraus, jedan od vodeĺih jahaļa 

velikosrpske apokalipse u Hrvatskoj, ikakvo moralno pravo 

ocjenjivati i ucjenjivati Hrvatsku. 

 

Klasiĺ klaun koji pleġe na velikosrpskome podiju i 

opravdava Titove masovne zloļine nad Hrvatima 
 

HRVOJE KLASIĹ povjesniļar je s Filozofskoga fakulteta 

u Zagrebu. Najvatreniji je branitelj zloļinaļkoga 

jugokomunistiļkoga Titova krvavoga reģima i propale drģave. 

Nedostatke pa i zloļine toga reģima, doduġe, priznaje, ali uvijek traģi 

alibije. Rijetki su javni ljudi s toliko bezosjeĺajnosti prema 

masovnim egzekucijama vlastita naroda koje je provodio Titov 
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reģim. Klasiĺa je razotkrio splitski povjesniļar Stjepan Lozo rekavġi 

da je klaun koji pleġe na velikosrpskom podiju, a da toga oļito ni sam 

nije svjestan. Klasiĺ nema gotovo ni jedan ozbiljan rad, ni jednu 

jedinu objavljenu knjigu o razdoblju Drugoga svjetskog rata, pa ipak 

svakodnevno s novinskih stupaca i s televizijskih ekrana nastupa 

Ămeritornoñ o tom razdoblju. pri ļemu papagajski ponavlja teze 

velikosrpske historiografije o NDH i Hrvatskoj uopĺe. Omiljeni je 

gost u Srbiji. Kako je Klasiĺ uopĺe postao doktor povijesti, s obzirom 

na to da ima um zarobljen u velikosrpskim dogmama, teġko je 

objasniti, ali joġ teģe je objaġnjivo kako takav falsifikator moģe biti 

na drģavnom sveuļiliġtu. Klasiĺ je tip povjesniļara, mahom 

pomazanih, kao ġto su Goldstein, Jakovina, Markovina, s kojima nije 

moguĺ ni znanstveni ni zdravorazumski dijalog. U svom bjesnilu na 

revizioniste, on zapravo ne priznaje nove spoznaje ni o Jasenovcu ni 

o karakteru NDH. Omiljen je meĽu ļlanovima Pupovļeve skupine u 

Hrvatskoj koja ga nagraĽuje za pamfletski rad koji objektivno ide u 

prilog velikosrpskoj politici. Klasiĺ nikada nije otkrio ni jedan 

relevantan dokument ili podatak o razdoblju u povijesti o kojemu 

priļa, ali dijeli lekcije svima. Ne priznaje pozdrav Za Dom spremni 

ļak ni u kontekstu HOS-ovih postrojba u Domovinskome ratu. 

Njemu je to ekvivalent nacistiļkoga pozdrava ñSieg heilò koji 

Nijemci kaģnjavaju novļanom globom i viġegodiġnjom zatvorskom 

kaznom pa tako sugerira i Hrvatskoj ponaġanje u pogledu pozdrava 

Za Dom spremni. Hrvoje Klasiĺ je jahaļ velikosrpske apokalipse , 

ļovjek ļiji ģivot i rad, na sramotu hrvatskoga naroda, ne vrijedi ni 

piġljiva boba.  

 

Hrvatski tjednik, 7. oģujka 2019. 
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DARIO KORDIĹ, ZAGREB, 2019. 

 

SVAKI JE HRVAT, A NE SAMO DARIO 

KORDIĹ, 

ZLOĻINAC ZA JUGOKOMUNISTE KAO ĠTO 

SU MRSIĹ, STAZIĹ... 
 

Pod) Od rigidnih jugokomunista kao ġto su Mirando Mrsiĺ, Nenad 

Staziĺ i orjunaġkih ģutokljunaca nije moguĺe napraviti ne samo 

Hrvate nego ni suvisle osobe s kojima je moguĺ zdravorazumski ili 

znanstveni dijalog, zato ġto je hrvatskim komunistima mrģnja prema 

Hrvatskoj i hrvatstvu dio identiteta. Za njih je svaki ekstrovertirani 

Hrvat potencijalni zloļinac i terorist. U tomu je njihova tragedija i 

njihovo ljudsko niġtavilo. 

 

Piġe: IVICA MARIJAĻIĹ  
 

Nakon ġto je Haaġki sud 2004. osudio Darija Kordiĺa na 25 

godina zatvora na Haaġkomu sudu, njegov odvjetnik Mitko 

Naumovski nije mogao skriti ogorļenje. Poruļio je glavnomu sudcu 

da ga moģe biti stid jer su osudili ļovjeka bez dokaza. Da je moj 

branjenik Kordiĺ doista poļinio to ġto mu se pripisivalo u optuģnici, 

onda ne samo 25 godina, nego ni kazna od pet doģivotnih robija ne 
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bi bila dovoljno pravedna, ali on nije poļinio niġta od toga, na pravdi 

Boga poslan je na dugogodiġnju tamnicu, govorio mi je tada 

odvjetnik Mitko Naumovski, danas, na ģalost, pokojni. 

Dario Kordiĺ izdrģao je do kraja svoju zatvorsku kaznu, ġto 

u Haagu, ġto u Grazu. Nije traģio pomilovanje, smanjenje kazne, nije 

pristajao na nagodbe, lamentacije i optuģivanje drugih za svoju 

sudbinu. Bio je i ostao utjelovljenje antiļkoga stoika koji potiskuje 

gorļinu u sebi i dubinom svojega biĺa okreĺe se viġim vrijednostima, 

duhovnosti i vjeri u Boga. Danas djeluje pomalo kao ļudak ļak i 

obiļnim vjernicima pa ga znaju opisati kao ļovjeka koji je moģda 

previġe otiġao u vjerski fanatizam ili misticizam. No onaj koga ģivot 

nije stavio na kuġnju sliļnu Kordiĺevoj, da 25 ljeta provede daleko 

od doma, obitelji i slobode, teġko da je u stanju objektivno 

prosuĽivati ljude poput Kordiĺa, a posebno to ne mogu pogani ateisti 

i agnostici koji ne priznaju i ne daju pravo egzistencije nikomu tko 

nije kao oni. 

Dario Kordiĺ nije bio vojnik u sustavu HVO-a 1993. kada je 

dolje bjesnio bellum omnium contra omnes. Bio je prvak HDZ-a u 

toj i hrvatskoj drģavi. Ali Haaġki je sud upravo je i traģio vodeĺe 

politiļke i vojne duģnosnike HVO-a i Herceg-Bosne u sklopu 

unaprijed skovane politikantske paradigme s ciljem da skrene fokus 

i potisne stigmu agresorske drģave Srbiji tako ġto ĺe ju priġiti i 

Hrvatskoj u sluļaju BiH te je boġnjaļku komponentu jedinu tretirao 

kao ģrtvu. Kao da su Alijini Boġnjaci jedini legalni vlasnici BiH, a 

ne joġ i Hrvati i Srbi. Hrvatskoj je u sluļaju Kordiĺa i ostale 

jedanaestorice obeĺano brzo suĽenje i to u roku od ġest mjeseci. Tako 

je govorio ameriļki izaslanik Robert Gelbrad, ali od predaje 1997. 

do suĽenja proġle su pune dvije godine jer su naravno svi zaboravili 

to obeĺanje.  

Optuģeni general HVO-a Tihofil Blaġkiĺ veĺ je na 

prvostupanjskomu sudu bio osuĽen na drakonskih 45 godina zatvora 

zbog ratnoga zloļina u Ahmiĺima. Ono ġto ĺe se nakon toga dogaĽati 

u Haagu i na relaciji Zagreb-Haag ravno je najmraļnijim ġpijunskim 

operacijama. U ģalbenomu postupku Blaġkiĺ, posredstvom 

odvjetnika Ante Nobila, pravi salto mortale i temeljito mijenja 

strategiju obrane te u novomu konceptu odgovornost prenosi na 

TuĽmana, Ġuġka i Darija Kordiĺa. Izmiġlja se famozna dvostruka 

zapovjedna crta po kojoj Blaġkiĺ, iako prvi zapovjednik, nije bio kriv 
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za Ahmiĺe jer se plan napada odvijao mimo njega, odnosno 

namjerno je zaobiĽen i navodno nije znao ġto se dogaĽa njemu iza 

leĽa. Da je to uistinu bilo tako, nije li onda bilo lakġe smijeniti 

Blaġkiĺa, nego zaobilaziti ga, logiļno je pitanje, ali logici u Haagu i 

kasnije u hrvatskomu pravosuĽu Bog je rekao laku noĺ.  

Na prvostupanjskomu suĽenju Kordiĺ je osuĽen na 25 

godina zatvora jer je navodno na sastanku u hotelu Vitez dao nalog 

generalu Blaġkiĺu za napad na Ahmiĺe i ubijanje civila. Kordiĺ je 

tvrdio da nije bio na sastanku niti je dao ikakvu zapovijed bilo komu. 

Sud je, meĽutim, izveo zaġtiĺenoga svjedoka A. T. kao dokaz da je 

sastanka i zapovijedi bilo iako zaġtiĺeni svjedok A. T. nije bio izravni 

sudionik sastanka. Njemu je navodno o sastanku i Kordiĺevoj ulozi 

na njemu rekao Paġko Ljubiļiĺ koji je nakratko iziġao sa sastanka i 

sve mu ispriļao. Ljubiļiĺ je demantirao da mu je bilo ġto govorio, ali 

uzalud. Zaġtiĺeni svjedok A. T., a kasnije je otkriveno da je rijeļ o 

Vladimiru Ġantiĺu, priznao je Sudu, na pitanja obrane, da je 

Blaġkiĺev odvjetnik Anto Nobilo od njega traģio da promijeni 

prijaġnju izjavu i tereti Kordiĺa. On kao nije htio pristati, ali buduĺi 

da je i sam bio osuĽen na 24 godine, nema dvojbe da je bio veĺ 

korumpiran jer mu je kazna nakon korigiranoga svjedoļenja 

smanjena na 18 godina. Ġest godina manje za rijeļ dvije viġe, bila je 

oļito dogovorena tezga. Uza sve to, treĺejanuarska vlast iz Zagreba 

ġalje krivotvoreno MUP-ovo izvjeġĺe o Ahmiĺima Haaġkomu sudu. 

To je bilo zapravo privatno Nobilovo izvjeġĺe o Ahmiĺima jer on je 

provodio istragu i utvrdio da njegov branjenik nije kriv, nego da su 

krivi drugi: krivnja za zloļin prebaļena, dakle, s Blaġkiĺa na druge. 

Nobilovo izvjeġĺe MUP je kao vlastito poslao Haagu izostavivġi iz 

njega ono bitno: da su to sve spoznaje odvjetnika Nobila. Nakon 

svega, Haaġki sud praktiļki amnestira Blaġkiĺa i puġta ga na slobodu, 

odnosno smanjuje mu kaznu s 45 na devet godina, a Kordiĺu 

potvrĽuje prvostupanjsku zatvorsku kaznu od 25 godina zatvora. 

Kordiĺ je osuĽen na tamnicu iako nije bio ni vojnik ni ļasnik, niti je 

bio u Ahmiĺima, a Blaġkiĺ koji je za uspjeġno provedenu akciju u 

Ahmiĺima pohvalio podreĽene ļasnike i nagradio ih s danima 

odmora, o ļemu postoji pismena Blaġkiĺeva zapovijed, praktiļki je 

osloboĽen. Haaġki sud, odnosno prljava politika koja upravlja njima, 

postigao je svrhu: osuĽujuĺi politiļara Kordiĺa, osudio je i hrvatsku 

politiku prema BiH. Kasnije je glavna haaġka tuģiteljica Carla Del 
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Ponte uvidjela da je Hrvatska poslala krivotvoreno MUP-ovo 

izvjeġĺe o Ahmiĺima jer joj je u ruke dospjelo ono autentiļno 

izvjeġĺe u kojemu se kaģe da nema nikakvih dokaza za Nobilovu 

teoriju o Ahmiĺima. Zatraģila je obnovu postupka Blaġkiĺu, ali 

Haaġki sud je to iz proceduralnih razloga odbio. Kordiĺ je, dakle, 

poslan na robiju temeljem nagovorenoga svjedoka iz druge ruke i 

temeljem laģnoga MUP-ova izvjeġĺa. Bila je to i ostala jedna od 

najprljavijih operacija i jedna od najskandaloznijih i najsramotnijih 

presuda kakva ne bi proġla ni u pravosuĽima najzabaļenijih kutaka 

svijeta. Haag je prvo proglasio Blaġkiĺa odgovornim za Ahmiĺe, 

nakon toga odustao je od Blaġkiĺa pa je krivim proglasio Kordiĺa. 

Joġ kasnije, Haag je pustio Paġka Ljubiļiĺa da mu sudi pravosuĽe 

BiH. U Sarajevu je Ljubiļiĺ osuĽen na 10 godina, a u presudi je opet 

navedeno da je za Ahmiĺe odgovoran general Blaġkiĺ dok se Kordiĺ 

ni ne spominje. Dakle u tom sudskome galimatijasu ne zna se niti je 

danas ikoga briga tko je uopĺe odgovoran za Ahmiĺe. 

Dario Kordiĺ veĺ je godinama na slobodi, Na slobodi je i 

general Blaġkiĺ. Koliko znamo, ne sretnu se, ne komuniciraju. Bivġi 

predsjednik Ivo Josipoviĺ svim osuĽenim ļasnicima HV-a i HVO-a 

u svome protuhrvatskome bjesnilu oduzeo je ļinove, ali ne i generalu 

Blaġkiĺu jer je bio dio njegova izbornoga tima. Prljavim 

jugokomunistima krġenje naļela zaista nikada nije predstavljao 

problem. 

Dario Kordiĺ nedavno je odrģao predavanje o vjeri 

studentima jednoga zagrebaļkoga studentskoga doma. Bilo je 

nazoļno nekoliko stotina studenata, a organizator je bio don Damir 

Stojiĺ. Hrvatski Jugoslaveni digli su se na sve ļetiri. Ļetvorica 

orjunaġkih studenata pokuġali su izazvati meteģ u dvorani i prekinuti 

skup, ali izbaļeni su. Doġli su s transparentom ĂKordiĺ koljaļñ 

aludirajuĺi da je Kordiĺ klao po Ahmiĺima. Ta ļetvorica, a ne onih 

300 i viġe, bili su vrijedni divljenja starim im mentorima u politici pa 

su sutradan u Hrvatskomu saboru o Kordiĺevu predavanju 

dramatiļno govorili bivġi SDP-ov saborski zastupnik Mirando 

Mrsiĺ, inaļe prototip rigidnoga jugoboljġeviļkoga komunista, kao i 

Nenad Staziĺ, a jedva manje mrģnje u svome osvrtu dan poslije 

iskazala je na sjednici Vlade ministrica Blaģenka Divjak, ļlanica 

jugoslavenskoga HNS-a .Sukus njihovih izljeva sadrģan je u pitanju 

moģe li o Bogu i vjeri govoriti netko tko je, vjeruju oni, ubijao i klao 
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u Ahmiĺima. U toj provali antihrvatske histerije oļekivano su 

logistiļku potporu dali komentatori jugoslavenskih listova Novoga 

lista i Jutarnjega lista te joġ neki. Luka Miġetiĺ, odvjetnik generala 

Gotovine, sve ih je pitao ġto je to konkretno uļinio Dario Kordiĺ. 

Nisu mu znali odgovoriti, pa su poļeli bulazniti gore od Goldsteina 

ili Klasiĺa kad ih se upita gdje su kosturi navodnih 83000 

jasenovaļkih ģrtava. Miġetiĺ im je jednostavno citirao ulomke 

presude Kordiĺu iz koje se vidi da Kordiĺevi kritiļari ne znaju ġto 

govore i da nitko od njih niti je ļitao presudu niti pojma ima o 

prljavoj pozadini procesa Kordiĺu. 

 Danas je i u ovomu, kao i u bezbrojnim drugim situacijama, suviġan 

pokuġaj argumentiranoga razgovora s ljudima poput Mrsiĺa, Staziĺa 

i sliļnih. Od zadrtih jugokomunista nije moguĺe napraviti ne samo 

Hrvate, nego ni suvisle osobe s kojima je moguĺ zdravorazumski ili 

znanstveni dijalog. Jednostavno zato ġto je hrvatskim komunistima 

mrģnja prema vlastitosti, dakle prema Hrvatskoj i hrvatstvu, dio 

identiteta koji se ne mijenja ni 30 godina nakon propasti okupacijske 

Jugoslavije. Za njih je svaki ekstrovertirani Hrvat potencijalni 

zloļinac i terorist, pa tako i Kordiĺ, Stepinac i joġ tisuĺe drugih 

smaknutih i osuĽenih po tuĽinskim sudovima. U tomu je njihova 

razlika u odnosu na sve ostale komuniste po svijetu, u tomu je 

tragedija i ljudsko niġtavilo Mrsiĺa, Staziĺa, Bauka i sliļnih. 

 

 

https://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/31673-i-marijacic-svaki-je-

hrvat-a-ne-samo-dario-kordic-zlocinac-za-jugokomuniste-kao-sto-

su-mrsic-stazic.html  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

https://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/31673-i-marijacic-svaki-je-hrvat-a-ne-samo-dario-kordic-zlocinac-za-jugokomuniste-kao-sto-su-mrsic-stazic.html
https://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/31673-i-marijacic-svaki-je-hrvat-a-ne-samo-dario-kordic-zlocinac-za-jugokomuniste-kao-sto-su-mrsic-stazic.html
https://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/31673-i-marijacic-svaki-je-hrvat-a-ne-samo-dario-kordic-zlocinac-za-jugokomuniste-kao-sto-su-mrsic-stazic.html
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JOSIP ĠIMUNIĹ I óZA DOM SPREMNIô, 

ZAGREB, 2019. 

 

NOVO PISMO PREDSJEDNICI  

 
Poġtovana gĽo Predsjednice RH, 

 

Sa zanimanjem sam proļitao razgovor (8.8.2019.) koji je s Vama 

vodio glavni urednik Hrvatskog tjednika Ivica Marijaļiĺ. Moram 

priznati da mi neki Vaġi odgovori nisu bili jasni. Osvrnut ĺu se samo 

na dva zbog moje osobne upletenosti. 

Na tvrdnju g. Marijaļiĺa kako 'ste i u Kninu izbjegli koncert Marka 

Perkoviĺa Thompsona 2015. godine iako ste oļekivani' Vi samo 

kaģete kako ste ocijenili da je to najbolje za hrvatsko druġtvo i 

drģavu. 

Podsjetit ĺu Vas da je tada Thompson napadnut zbog ĂBojne 

Ļavoglaveñ i ZDS s kojim ona poļinje i da smo ga branili Peticijom 

ZDS.  

Kada ste nedavno komentirali Vaġe tvrdnje o ZDS kao starom 

hrvatskom pozdravu uputio sam Vam slijedeĺe pismo (objavljeno u 

mojoj knjizi ĂPredsjednica i Za Dom spremniñ, Zagreb, 2019.): 

 

Poġtovana gĽo Predsjednice RH, 
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Sa zaprepaġtenjem sam vidio Vaġe najnovije ñpriznanjeñ da ste 

pogrijeġila kada ste za pozdrav ĂZa Dom spremniò ustvrdili da je 

povijesni hrvatski pozdrav, istaknuvġi kako je i prilikom davanja te 

izjave Vaġa poanta bila na tome da je takav pozdrav Ăkompromitiran 

i neprihvatljivò. A poznato je koliko je taj pozdrav koriġten u 

Domovinskom ratu, Ģelite li Vi reĺi da je ZDS kompromitirao 

Domovinski rat? 

Zapravo, prije se mogla oļekivati Vaġa isprika Marku Perkoviĺu 

Thompsonu i svim potpisnicima Peticije ZDS za koju su iz Vaġeg 

ureda konstatirali da je bila Ăna razini provokacijeñ. 

Podsjetit ĺu Vas ta Peticija odmah na poļetku pojaġnjava o ļemu je 

rijeļ: 

Najavljeno je kako ĺe ġibenska policija kazniti pjevaļa Marka 

Perkoviĺa Thompsona zbog uzvikivanja pozdrava ZA DOM 

SPREMNI na velikom koncertu u Kninu. 

Pozdrav je dio Thompsonove pjesme BOJNA ĻAVOGLAVE koju on 

izvodi veĺ 25 godina. SVATKO u bilo kojoj demokratskoj sredini 

smije pjevati i recitirati stihove te pjesme sve dok ona nije sluģbeno 

ZABRANJENA. 

Pjesma, nastala u vrijeme kada je Hrvatska bila razoruģana, a UN 

joj je zabranio naoruģavanje, tj. prepustio je velikosrpskoj agresiji, 

dizala je moral naroda. 

Moģe li i smije li netko kaģnjavati, zabranjivati ili prekrajati rijeļi te 

pjesme koja je dio povijesti hrvatskog naroda? 

(...) 

Dan prije je ispred Vas na Paradi u Zagrebu prodefilirala i 

postrojba HOS-a sa ZDS na zastavi. 

Vlast je organizirala veliļanstveni koncert Thompsonu u Kninu, na 

koji ste i Vi trebali doĺi. 

Vi niste doġli, a Thompsonu je najavljeno kaģnjavanje, a mi smo 

reagirali Peticijom. 

Sliļno se ponovilo i u Glini. 

Thompson je pravomoĺno dobio spor na sudu.  

Pa zar Vam doista nije jasno da je i Sud potvrdio da je na razini 

provokacije bila Vaġa ocjena o Peticiji, a ne sama Peticija, koju su 

potpisali i mnogi ugledni povjesniļari. 

https://kamenjar.com/hasanbegovic-zds-nije-stari-hrvatski-pozdrav-je-ustaski-pozdrav/?fbclid=IwAR2JzBnjKaDdkkp8hidjozBsyW0SKdLixlU9l7LPs8DqICYG3s7YS2tBERo
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Od trenutka kada je donesena pravomoĺna presuda Thompsonu 

oļekivali smo Vaġu ispriku jer su mnogi potpisnici imali i problema 

poslije takve Vaġe ocjene. 

Umjesto toga eto imamo joġ jednu potvrdu ļinjenice kako je 

danaġnjim politiļarima vaģniji Drugi svjetski rat od Domovinskog 

rata. 

S poġtovanjem, 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

Sam Marijaļiĺ komentira u svojoj kolumni kako ste tek sada shvatili 

kako je svaki pozdrav pod kojim je branjen Vukovar prihvatljiv. Ali 

ZDS nisu koristili samo HOS-ovci veĺ i mnogi drugi branitelji. A 

straġno je vidjeti kako to nije bilo oļito hrvatskim politiļarima. A 

nekima nikada i neĺe biti jasno iz jednostavnog razloga ġto je prije 

nekoliko dana i sam Vuļiĺ govorio o ĂBojni Ļavoglaveñ. Zapravo je 

govorio kako su hrvatski politiļari godinama proganjali i 

Thompsona i ĂBojnuñ jer su poraģeni faġistiļki agresori na Hrvatsku 

to ģeljeli. 

Osobno sam Vas i upozoravao da sam i sam zbog Peticije ZDS 

proganjan: 

 

Naslov:  Fwd: Fwd: Fwd: Fwd: Otkaz 

Datum:  Sat, 1 Oct 2016 17:34:29 +0200 

Ġalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima:  Ured Predsjednica <ured@predsjednica.hr> 

CC:  Vlado Koġiĺ, V. Pozaic, Miroslav Tudjman  

 

Poġtovana Predsjednice RH gĽo Kolinda Grabar-Kitaroviĺ, 

Nedavno sam Vas u pismu koje smo Vam napisali biskup Koġiĺ i ja 

podsjetio kako je ovogodiġnji napad na Marka Perkoviĺa 

Thompsona bit naġega proġlogodiġnjeg pisma na koje je Vaġ ured 

ģestoko reagirao. Poslije poļetnih napada na mene, biskupe i 

nadbiskupa, potpisnike nastavio se napad na mene drugim 

"oruģjem", napadi na moju obitelj, suradnike, ļasopise etc. (...) 

 

Niste reagirali ni tada, kao ni nedavno kada sam Vas obavijesti da su 

dva od tri moja ļasopisa, za koje sam Vam joġ tada pisao da su 

napadani, a koja su u svjetskim bazama ļasopisa, postali Q1 ļasopisi! 
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Da, moram odati priznanje g. Marijaļiĺu jer Vam nije rekao, kada 

ste oko ZDS spomenuli da dan prije Vaġeg nedolaska na koncert u 

Kninu Milanoviĺ nije imao niġta protiv da HOS-ova zastava bude na 

mimohodu u Zagrebu, da je u Hrvatskom tjedniku objavljeno kako 

Vi jeste bili protiv toga. A nije spomenuo ni Vaġe reagiranje na 

Peticiju ZDS. 

Moram priznati da mi je zabavno bilo ļitati i Vaġe komentare, pa i 

oko ZDS, kada Vi Paveliĺa komentirate u svijetlu jedne moje davne 

poġalice kako mnogi misli da su Trojni Pakt saļinjavali NDH, 

Njemaļka i Japan, pa je onda Paveliĺ 'predao polovicu Hrvatske 

Italiji'.  

Drugo na ġto se mislim osvrnuti je Vaġ odgovor na tvrdnju g. 

Marijaļiĺa kako ste 'uvrijedili braniteljske udruge nazivajuĺi ih 

rubnima, marginalnima'. 

Odgovorili ste: 

Moja se izjava odnosila na one koji su nosili transparente poput ï 

konju jedan... 

Ako je to tako, kako to da niste odgovorili na moje pismo (objavljeno 

u mojoj knjizi Matematika, pjesme i nogomet): 

  

Poġtovana gĽo Predsjednice, 

Doista Vam se moram zahvaliti ġto niste odgovorili na molbu za 

pokroviteljstvo konferencije. 

Na taj naļin ste omoguĺili Organizacijskom odboru Konferencije da 

povuļe tu molbu: 
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Na taj naļin je sve ostalo, ġto se tiļe mojih suradnika u okviru 

znanstvenih razloga ġto je njima sigurno vaģno. 

Zahvaljujuĺi tome nisam ni ja doveden u neprijatnu situaciju 

povrijediti ih jer mi sigurno ne bi bilo jednostavno imati za 

pokrovitelja nekoga tko je svjesno iġao na uvredu mojih dragih 

prijatelja kao ġto su general Saļiĺ i gĽa Rozalija Bartoliĺ koja je i 

ugledni ļlan Hrvatskog nacionalnog etiļkog sudiġta kojemu sam 

jedan od podpredsjednika.  

A na prosvjedu koji su organizirale udovice naġih branitelja, ļija je 

predsjednica gĽa Rozarija, sudjelovali su i HOS-ovci, ali i 

pripadnici 4. Splitske gardijske brigade koji su i Vama nedavno 

napisali jedno snaģno pismo koje je u cijelosti proļitano i u Bujici: 

https://www.4brigada-zng.hr/unutarnji-rad/priopcenja/veterani-4-

gardijske-brigade-hrvatski-drzavni-crveni-tepih-treba-zasluziti  

O mojom povezanoġĺu s HOS-ovcima (Peticija ZDS) sigurno 

poneġto i znate, zato ĺu ovdje spomenuti samo jednu takvu 

povezanost s naġim splitskim braniteljima: Za knjigu o njihovom 

legendarnom zapovjedniku Andriji Matijaġu Pauku napisao sam 

jedan od predgovora na prijedlog njegovih suboraca (predgovor je 

npr. pisao i general, sada i ministar, Damir Krstiļeviĺ). 

Pri tome nije vaģno jesu li oni politiļki marginalci ili ne, veĺ 

ļinjenica da ste to rekli pred Vaġim gostom koji je posjet iskoristio 

da demonstrira ono Matoġevo: ĂOni laģu. To je njima od Boga.ñ, a 

ġto je opjevao i Dobrica Ĺosiĺ. Juļer na HTV dane su snimke koje 

su to potvrdile, tj. pokazale kako je Vaġ gost lagao. 

Kako je to obiljeģilo ovaj posjet, pitanje je ļemu je posluģio. Jasno 

je da je Matoġu srpska laģ neġto straġno, a Ĺosiĺ je rekao da je laģ 

Srbima najviġe pomogla u povijesti. A da je Vuļiĺ dobar Srbin to smo 

i prije znali. 

Zaġto ste onda ģeljeli povrijediti moje prijatelje? 

Meni ste napravili veliku uslugu jer se ne moram dvojiti bi li Vaġe 

pokroviteljstvo bilo crna mrlja na mojoj znanstvenoj karijeri i ugledu 

koji oļito kod nekih, ļak i u Hrvatskoj, imam: 

https://direktno.hr/direkt/boka-je-dala-sv-leopolda-mandica-

akademika-pecarica-ministra-bozinovica-a-sada-nam-crnogorci-

otimaju-bastinu-bokeljske-mornarice-112024/ 

https://www.4brigada-zng.hr/unutarnji-rad/priopcenja/veterani-4-gardijske-brigade-hrvatski-drzavni-crveni-tepih-treba-zasluziti
https://www.4brigada-zng.hr/unutarnji-rad/priopcenja/veterani-4-gardijske-brigade-hrvatski-drzavni-crveni-tepih-treba-zasluziti
https://direktno.hr/direkt/boka-je-dala-sv-leopolda-mandica-akademika-pecarica-ministra-bozinovica-a-sada-nam-crnogorci-otimaju-bastinu-bokeljske-mornarice-112024/
https://direktno.hr/direkt/boka-je-dala-sv-leopolda-mandica-akademika-pecarica-ministra-bozinovica-a-sada-nam-crnogorci-otimaju-bastinu-bokeljske-mornarice-112024/
https://direktno.hr/direkt/boka-je-dala-sv-leopolda-mandica-akademika-pecarica-ministra-bozinovica-a-sada-nam-crnogorci-otimaju-bastinu-bokeljske-mornarice-112024/
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https://narod.hr/kultura/11-veljace-1852-ivo-visin-tko-jedan-

brojnih-slavnih-hrvata-koje-dala-boka-kotorska  

S poġtovanjem, 

Prof. dr. sc. Josip Peļariĺ 

Redoviti ļlan HAZU 

Inostrani ļlan DANU 

 

Inaļe, meni je Vaġ sadaġnji odgovor joġ i gori jer se pitanje na koje 

ste tada odgovarali odnosilo na prosvjede zbog dolaska Vuļiĺa na 

Vaġ poziv, a Vi sada kaģete da Vam ï zapravo ï braniteljske udruge 

nisu bile bitne ni spomena, veĺ ste komentirali one valjda vaģnije ï 

one koji su nosili nepristojne transparente. 

S poġtovanjem, 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

P.S. Obje knjige iz kojih sam uzeo svoja pisma Vama nedavno sam 

predstavljao i u Tisnom. Reagirao je general Rojs koji podrģava Vaġu 

kandidaturu. Moj odgovor moģete proļitati na portalima: 

https://kamenjar.com/akademik-josip-pecaric-odgovorio-generalu-

rojsu/ 

http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-odgovor-generalu-rojsu/  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/17010-konkurira-li -

general-rojs-za-sveucilisnog-profesora-iz-knjizevnosti 

 

https://hrvatskonebo.org/2019/08/09/akademik-josip-pecaric-

pismo-predsjednici-2/  

http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-pismo-predsjednici-2/  
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/17549-

akademik-pecaric-pismo-predsjednici  

 

  

https://narod.hr/kultura/11-veljace-1852-ivo-visin-tko-jedan-brojnih-slavnih-hrvata-koje-dala-boka-kotorska
https://narod.hr/kultura/11-veljace-1852-ivo-visin-tko-jedan-brojnih-slavnih-hrvata-koje-dala-boka-kotorska
https://kamenjar.com/akademik-josip-pecaric-odgovorio-generalu-rojsu/
https://kamenjar.com/akademik-josip-pecaric-odgovorio-generalu-rojsu/
http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-odgovor-generalu-rojsu/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17010-konkurira-li-general-rojs-za-sveucilisnog-profesora-iz-knjizevnosti
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17010-konkurira-li-general-rojs-za-sveucilisnog-profesora-iz-knjizevnosti
https://hrvatskonebo.org/2019/08/09/akademik-josip-pecaric-pismo-predsjednici-2/
https://hrvatskonebo.org/2019/08/09/akademik-josip-pecaric-pismo-predsjednici-2/
http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-pismo-predsjednici-2/
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/17549-akademik-pecaric-pismo-predsjednici
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/17549-akademik-pecaric-pismo-predsjednici
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KAROLINA VIDOVIĹ KRIĠTO, ZAGREB, 

2020. 

 

KAROLINA VIDOVIĹ KRIĠTO 

NEZAVISNA KANDIDATKINJA 

DOMOVINSKOGA POKRETA MIROSLAVA 

ĠKORE U 9. IZBORNOJ JEDINICI 

 

 
Razgovarao: IVICA MARIJAĻIĹ 

 

Poznatu hrvatsku novinarku i urednicu na Hrvatskoj 

televiziji, gospoĽu Karolinu Vidoviĺ Kriġto, hrvatski ĺe graĽani 

ovoga puta susresti i na politiļkoj pozornici. Ona je ovih dana 

odluļila kandidirati se za Hrvatski sabor. Moglo bi se reĺi da je 

hrvatska javnost odavno percipira kao osobu izrazito odanu 

tradicionalnim krġĺanskim vrijednostima, domovini, obitelji, vjeri, a 

u profesionalnome ģivotu , istini, pravdi i moralu, zbog ļega je bila 

ļesto na meti ljeviļarsko-liberalnih militantnih krugova i pojedinaca.  

U objaġnjenju svoga temeljnog politiļkoga pogleda, gospoĽa 

Vidoviĺ Kriġto rado ĺe citirati velikoga hrvatskog povjesniļara, 

pravnika i sociologa s kraja 19. i poļetka 20. stoljeĺa Ivu Pilara da je 
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svaki pojedinac duģan biti patriotom i to je, ne samo posljedica 

njegova prirodnoga odnoġaja prema svome narodu i drģavi, nego i 

posljedica duģnosti prema samom sebi. Patriotizam je neġto ġto 

izvanredno povisuje osobnu vrijednost i osobnu kulturu pojedinca, a 

ļovjek bez patriotizma je ļovjek bez dublje kulture, smatrao je Pilar 

prije 100 godina, a jednako je aktualno i danas u ģivotu pojedinca i 

naroda. Izbori su povod ovomu ekskluzivnom intervjuu. 

 

Ļini mi se kako ĺe Vaġ ulazak u politiku, odnosno u 

izborno politiļko nadmetanje, biti iznimno veliko i ugodno 

iznenaĽenje za mnoge graĽane, posebice one koji o Vama imaju 

veĺ jasan pozitivan stav kao o novinarki i urednici na Hrvatskoj 

radioteleviziji. Mislite li da bi to moglo biti istina i oļekujete li, s 

obzirom na to, veliku potporu biraļa? 

Jednostavno je nepodnoġljivo gledati beskrvnu i bezidejnu 

politiļku elitu u Hrvatskoj. Ljudi siromaġna duha, a na ģalost i 

siromaġna ģivotopisa s iznimno malo odluļnosti stvorili su ozraļje 

druġtvenoga oļaja. Politiļki kameleoni ispodprosjeļnih sposobnosti 

deprimiraju Hrvatsku. Danas se na upravljaļkoj politiļkoj sceni 

osjeĺa teġki manjak snaģnih osobnosti. Promijeniti smjer razvitka 

jednoga naroda, to je zadaĺa kojoj su samo iznimni pojedinci dorasli. 

Nije dovoljno birati pametne i domoljubne zastupnike. Trebaju uz to 

ili iznad svega biti ļestiti i hrabri. Ja sam se zbog svoje djece i zbog 

svih ljudi koji vjeruju da Hrvatska mora i moģe biti dama i princeza, 

a ne ruģno paļe Europe, morala angaģirati. Da, oļekujem potporu jer 

ljudima je pun kufer korupcije i jeftinih ġtoseva, gaģenja pravne 

drģave i komunistiļke, orjunaġke zlatne mladeģi koja upravlja 

Hrvatskom.  

 

Pridruģujete se Domovinskome pokretu Miroslava 

Ġkore. Za poļetak, molim Vas, razjasnite status, stranaļku 

pripadnost, ambicije, zakljuļak dogovora s gospodinom Ġkorom 

i gdje ĺete biti kandidatkinja? 

Kao ġto bi neumrli dr. Ivo Pilar rekao ĂĻovjek koji si zadaje 

sitne i neznatne zadaĺe u ģivotu, ostat ĺe neznatan i sitan, a ļovjek 

koji si bez obzira na trud, napor i ģrtve zadaje velike zadaĺe, zadaĺe 

od OPĹEGA interesa, postaje i sam velik; ļovjek raste sa svojim 

zadaĺama.ò Nisam ļlanica nijedne politiļke stranke. Na 
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parlamentarne izbore idem kao nezavisna kandidatkinja 

Domovinskoga pokreta Miroslava Ġkore. Domovinski pokret i dr. 

Miroslav Ġkoro predvidjeli su me za 9. izbornu jedinicu, ġto sam 

prihvatila. Rijeļ je o prostorno gledano najveĺoj izbornoj jedinici u 

Hrvatskoj, koja je moģda najviġe pogoĽena odljevom ljudi, ne samo 

zbog nesposobnosti hrvatskih vlasti nego prije svega zbog goleme 

korupcije koja je tomu i uzroļnik. MeĽutim, rijeļ je i o izbornoj 

jedinici koja ima velike razvojne potencijale, a s obzirom na moj 

ģivotopis i meĽunarodne kontakte, pogotovo u Njemaļkoj, uvjerena 

sam da mogu pridonijeti ulaganju. Pogledajte samo Liku i njezine 

prirodne ljepote i prirodna bogatstva koja ima, pa naġe zadarske i 

ġibenske, sinjske i kaġtelanske krajeve. Tu je golemi potencijal u 

poljoprivredi i savrġena geografska pozicioniranost prema 

Sredozemlju. Ali te perspektive moģemo ostvariti samo mukotrpnim 

radom i odstranjivanjem korupcionaġkoga zla koji vlada svim naġim 

podruļjima. U politiku ulazim na poziv i uz potporu svojih prijatelja 

ï ja ih zovem svojom braĺom ï prvoga zapovjednika obrane grada 

Vukovara pukovnika Ivice Arbanasa Lipog, pukovnika Ivana 

AnĽeliĺa Doktora i Josipa Deura. Naġi heroji, hrvatski ratnici, bili su 

naġi vojnici u obrani domovine od oruģane agresije. Ja sada ģelim 

biti njihov vojnik u borbi protiv korupcije, i za istinu. TakoĽer, uz 

Boģju pomoĺ, nikada se ne ĺu prestati zalagati za zaġtitu djece i boriti 

se protiv institucionaliziranja pedofilije. 

 

Znaļi li ļinjenica ġto ste se pridruģili Domovinskome 

pokretu Miroslava Ġkore da ste se identificirali s njegovom 

politiļkom platformom ili je, pak, viġe rijeļ o sliļnosti politiļke 

orijentacije kakva je i druge pojedince dovela pod njegov 

kiġobran? 
Dr. Miroslav Ġkoro u predsjedniļkoj je kampanji i samim 

rezultatom na tim izborima dokazao kako ne pripada politiļkom 

establishmentu, veĺ da je ļovjek drukļijih pogleda na patriotizam i 

vrijednosti koje bi trebale resiti domoljube i domovinu. Kljuļno je 

za Hrvatsku osloboditi se duopola HDZ-SDP i svih njegovih 

metastaza, gdje se svi meĽusobno hrane, ġtite i dograĽuju. HDZ i 

SDP skupa ġtite koruptivno pravosuĽe, reģimske medije i podobne 

poduzetnike, a oni pak zauzvrat ta dva karcinoma na hrvatskome 

tkivu. Cilj je Domovinskoga pokreta i svih nas koji se toj platformi 
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pridruģujemo zaustaviti to zlo te uspostavom vladavine prava, 

lustracijom i dekomunizacijom stvoriti u hrvatskoj drģavi uvjete u 

kojoj ĺe svi uģivati ustavom zajamļenu jednakost i pravednost. 

Hrvatska je trenutaļno, na ģalost, sinonim za nepravdu.  

 

Siguran sam da je odluci o politiļkom angaģmanu 

pridonijelo Vaġa duboko promiġljanje hrvatske politiļke 

stvarnosti pa i frustracije njome, odnosno smjerom kojim naġa 

Domovina ide i kojim je vode vodeĺe politiļke snage. Dakle 

govorimo dijelom i o motivaciji Vaġega angaģmana. Je li to istina 

i ġto nam moģete reĺi o tomu? 

Godine 2018., pri povratku viceprvaka iz Rusije, 550 tisuĺa 

ljudi u Zagrebu je doļekalo naġu nogometnu reprezentaciju. Na tom 

dogaĽaju nije razbijena doslovno nijedna ļaġa. Istodobno, na doļeku 

u Francuskoj, u Parizu, u neredima je bilo mrtvih, devastirani su javni 

objekti u srediġtu grada, na Champs-Elyseesu. Njemaļki mediji 

proglasili su Hrvatsku svjetskim prvakom njihovih srca. Svijet se 

divio naġemu dostignuĺu koje je u neku ruku neobjaġnjivo, a hrvatski 

politiļki moĺnici za vrijeme doļeka skrili su se u zagrebaļku gradsku 

kavanu jer meĽu narod nisu smjeli izaĺi te su u kljuļnome trenutku 

proslave iskljuļili mikrofone okupljenoj masi. Taj dogaĽaj moģda 

najvjernije oslikava duhovno siromaġtvo ljudi koji vode Hrvatsku. 

Hrvatski nogometaġi, junaci naġeg doba, djeca ratnika, osvoje svijet, 

a pri dolasku doma predstavnici hrvatskih institucija pred istim tim 

svijetom osujete im njihovo slavlje. Vidjela sam i proģivjela razne 

nepravde, ali mislim da je upravo to bio trenutak kad sam 

jednostavno odluļila ï viġe ne smijeġ biti sa strane, moraġ se 

angaģirati. 

 

Jeste li do sada bili ļlanica neke politiļke stranke ili 

barem navijaļica? 
Da, bila sam ļlanica HDZ-a, i jedna od osnivaļica mladeģi 

HDZ-a Njemaļke, imala sam 15 godina. Na ģalost, stranka koju je 

osnovao utemeljitelj hrvatske drģave dr. Franjo TuĽman danas je 

jedna bezbojna, anacionalna, birokratska struktura, koja slijedi ideje 

Milorada Pupovca i Hrvatske narodne stranke. Ukratko reļeno, to 

viġe nema nikakve veze s TuĽmanovim HDZ-om. 
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Supruga ste i majka ļetvero djece. Kako su suprug i 

djeca prihvatili Vaġu odluku, odnosno daju li Vam potporu? 

Obitelj je izvoriġte ģivota. Niġta nije tako presudno za moje 

Ăjañ nego obitelj iz koje potjeļem. Stoga je najveĺa sreĺa proistjecati 

iz valjane, zdrave i ĺudoredne obitelji. Stoga je duģnost svakoga 

pojedinca uloģiti svu snagu s kojom raspolaģe da njegova obitelj 

bude u svim naznaļenim smjerovima ġto savrġenija (cit.: Pilar). 

Naravno da su me podrģali, bez njihove se potpore nikada ne bih 

angaģirala, moja je obitelj moje polaziġte. Bogu hvala, sretna sam 

supruga i majka.  

 

U percepciji ljeviļarskih totalitarista Vi ste, kao i mnogi 

od nas, oznaļeni desniļarkom, ļak i ekstremnom. Imali ste niz 

sjajnih nastupa na tribinama, na nekim promocijama, gdje ste 

briljantno dokazivali da je tzv. ljevica ishodiġte mnogih zala u 

povijesti ļovjeļanstva. No dojam je da su ljudi po tom pitanju 

priliļno izmanipulirani i nedostaje im znanja i informacija. 

Slaģete li se? Kako biste sebe u politiļkome smislu definirali? 
Politoloġki gledajuĺi, ja sam klasiļni patriot i mene ne 

zanima ideologija. Mene zanima istina. Svim je ideologijama najveĺi 

neprijatelj istina. Samim time i svi mi koji tragamo za istinom. 

Ideologijom se ne bave ljudi koji su u vjeri, niti oni koji moģda joġ 

nisu upoznali Boga, ali su inteligentni. Svi koji su istinski u vjeri, 

tragaju za istinom. I opet ĺu posegnuti za Pilarovim izriļajem: ĂKad 

ļovjek trajno nastoji biti subjekt, a ne samo predmet u ģivotu, u onim 

granicama koje mu ģivot daje i koje on trajno proġirivati moģe, onda 

se ļovjek trajno pribliģuje Bogu, jedinom apsolutnom subjektu, 

personifikaciji apsolutnoga, vjeļnoga, neograniļenoga i savrġenoga. 

I tek po toj teģnji dobiva ļovjek najveĺu moguĺu vrijednost u svom 

ģivotu.ò Inteligentni ljudi, napose znanstvenici, iako moģda nisu u 

vjeri, takoĽer tragaju za istinom. Nas ne zanima nijedna ideologija, 

nas zanima istina. Koga su tijekom povijesti proganjali totalitarizmi 

i ideologije? Proganjali su vjernike, ģivu Crkvu, i inteligenciju. 

Zakljuļit ĺu: ideologija je u fokusu onih koji nisu u vjeri i onih koji 

su neinteligentni.  

Spomenuli ste pojam ekstremno desno. Dugo postavljam 

pitanje ġto je to ekstremna desnica i joġ uvijek nisam dobila odgovor 

ï ni od onih koji se nazivaju ljeviļarima, ni od onih koji se nazivaju 
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desniļarima. Mislim da bi se retorika u politiļkome i javnome ģivotu 

bitno promijenila kada bi se na glas izgovarala istina o totalitarnim 

reģimima koji su i dan danas u srediġtu nametnutih javnih rasprava ï 

ne samo u Hrvatskoj nego u cijelomu svijetu. Nacionalsocijalizam, 

komunizam i faġizam tri su kraka ekstremne ljevice. Oni se 

meĽusobno ne razlikuju; nije ispravno reĺi da su isti, ali su svi 

ljevica, i to ekstremna ljevica. Hitler, koji je bio na ļelu 

nacionalsocijalistiļke radniļke partije, sanjao je o Njemaļkoj kao 

prvoj drģavi na svijetu koja ĺe iskorijeniti Katoliļku crkvu. Izvorna 

platforma faġista sadrģavala je ukidanje vjeronauka u ġkolama te 

zapljenu imovine vjerskih institucija, a Mussolini, koji se nikada nije 

odrekao svojih ljeviļarskih ideala, prezirao je Katoliļku crkvu. 

Obmana je i laģ nacizam i faġizam povezivati s desnicom ï nacizam 

i faġizam su baġ kao i komunizam ekstremno lijeve ideologije. 

Na hrvatskoj medijskoj sceni dominiraju osobe koje 

smatraju da je ubojstvo bez suĽenja legitimno. Uz pravosuĽe, mediji 

su kljuļni problem hrvatskoga druġtva i drģave, jer su korumpirani i 

netransparentni.  

 

GospoĽo Vidoviĺ Kriġto, tko su za Vas najveĺe liļnosti u 

povijesti Hrvata? 

Alojzije Stepinac, Franjo TuĽman, Franjo Kuhariĺ, Ivo Pilar, 

Milan Ġufflay, Bruno Buġiĺ, Blago Zadro, Draģen Petroviĺ... Ima ih 

joġ mnogo.  

 

Kako komentirate istupe predsjednika Vlade Andreja 

Plenkoviĺa i predsjednika RH Zorana Milanoviĺa u Jasenovcu? 

Pa onda i u Okuļanima, te u trenutcima obljetnice Bleiburga? 
Bivġi savezni kancelar Savezne Republike Njemaļke, 

socijaldemokrat Gerhard Schroeder, na svome je radnom stolu imao 

fotografiju svoga pokojnog oca koji je bio pripadnik zloglasnih SS 

postrojbi. Nitko od toga nije radio problem, S¿ddeutsche Zeitung s 

pijetetom je pisao o SS-ovcu Fritzu Schroederu i davao mu poļast 

kao dobrom drugu i vojniku. Predsjednik Rusije Vladimir Putin 

otiġao je u Katynsku ġumu i poklonio se ģrtvama sovjetskoga reģima 

jer nitko normalan ne ĺe opravdavati masovna smaknuĺa. Za njih 

jednostavno ne moģe postojati opravdanje. Takav kristalno jasni 

primjer patriotizma, domoljublja i samopoġtovanja pokazala je 
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Poljska zakonom ġto su ga izglasala oba doma poljskoga parlamenta. 

Zakon predviĽa kaznu do tri godine zatvora za Poljake i strane 

drģavljane koji bi uporabili izraz Ăpoljski logori smrtiñ za 

koncentracijske logore koje su nacisti otvarali u Poljskoj kad su 

okupirali tu zemlju u II. svjetskome ratu. To je primjer borbe za 

ļistoĺu i preciznost izriļaja povijesnih dogaĽanja. 

 

Ovih su dana analitiļar Ivica Relkoviĺ, zatim gospoĽa 

Dalija Oreġkoviĺ, gradonaļelnik Knina, Marko Jeliĺ i joġ neki 

pojedinci iz nekakve ļudne stranke priopĺili da se HOS-ov 

pozdrav Za dom spremni treba bezuvjetno zabraniti. Nije li 

uģasno da postoje uopĺe ljudi koji bi zabranili pozdrav pod 

kojim se oļajniļki branio Vukovar, a ne smeta im zvijezda 

petokraka ni drugi simboli pod kojima je taj grad sruġen, 

okupiran, ljudi ubijani?  

Citirat ĺu omiljenoga hrvatskog kardinala Kuhariĺa: òIma 

istina od kojih se ne moģe i ne smije odstupiti, ima granica na kojima 

se mora stati, ima poloģaja s kojih se ne smije uzmaknuti!ò  

 Svakome, ali baġ svakome politiļkom Hrvatu potpuno je jasno kako 

se ovdje ne radi ni o kakvu nacistiļko-faġistiļko-komunistiļkome 

izriļaju veĺ odabiru mete. Kad bi (a vjerujem da nikad ne ĺe) 

pogodili i sruġili tu metu, na red bi doġla sljedeĺa ï hrvatski grb s 

prvim bijelim ili prvim crvenim poljem, svejedno, oba su im 

neprihvatljiva. Dakle samokaģnjavanje, uzmicanje i posipanje 

pepelom vodi samo u jednome pravcu ï samouniġtenju. ĂZa dom 

spremniñ bio je pokliļ mnogih postrojba Hrvatske vojske u 

obrambenome Domovinskom ratu, ne samo HOS-a, nego i ZNG.  

 

Siguran sam da imate ideju o tomu ġto ģelite postiĺi u 

politici ï za poļetak kao saborska zastupnica, budete li izabrani? 

Onako kako sam ja shvatila velike hrvatske umnike i 

znaļajeve, dobar je graĽanin onaj koji prema drģavi ne zauzima 

pasivno, nego aktivno stanoviġte. Moj ģivotopis govori da ja nikako 

ne ĺu biti nikakva ġutljiva zastupnica niti sljedbenica bilo kakve 

ideologije. Hrvatska ima probleme koji se zovu korupcija i zlatna 

komunistiļka, orjunaġka mladeģ koja upravlja Hrvatskom. Ali naġa 

drģava joġ uvijek ima nevjerojatne razvojne perspektive ako se rijeġi 

korupcionaġkoga sustava te omoguĺi ljudima sa znanjem da preuzmu 
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odgovornost za Hrvatsku. Novo vino u nove mjeġine! To 

pretpostavlja lustraciju prije svega hrvatskoga pravosuĽa, a zalagat 

ĺu se i za lustraciju nakon 1990. vezanu uz ratno profiterstvo, te 

pretvorbe i privatizacije koja je odraĽena 1989. pod Markoviĺem. 

Posebice je bitno naglasiti kako je kod nas slaba narodna 

solidarnost. Ako budem u prigodi, nastojat ĺu nametnuti brigu o 

dijelovima naroda koji je sudbina rasula po svijetu. Velika je 

solidarnost ona spona koja veģe Ģidove rasute po cijelome svijetu. 

TakoĽer je poznato kako Nijemci vode brigu za svoje sunarodnjake 

u dijaspori. Mnogo je uspjeġnih modela integracije dijaspore u 

vitalne dijelove matiļne drģave preko institucija, sveuļiliġta, 

znanosti, kulture i gospodarstva. Vrijeme je da to ostvarimo. 

Hrvatska je do sada pala na tome ispitu. Evo, naizgled banalnoga 

primjera: Hrvatska dijaspora nikada nije imala pravo glasa ni na 

jednim izborima do sada. Tu manipulativnu laģ da dijaspora moģe 

sudjelovati na izborima, da odluļuje na izborima, tu su laģ lansirali 

politiļari, a ponavljali su ju i ponavljaju povrġni i korumpirani 

mediji. Na izborima pravo glasa imaju samo hrvatski drģavljani. Ali 

ni to im nije valjano omoguĺeno ako ne ģive u Hrvatskoj, zbog ļega 

je ovih dana podignuta ustavna tuģba kojoj sam supotpisnica. 

 

Magistra novinarstva, doktorandica povijesti, majka 

ļetvero djece...  
GospoĽa Karolina Vidoviĺ Kriġto roĽena je 1975. u 

Vukovaru, a podrijetlom iz Livna. Odrasla je i ġkolovala se u 

Njemaļkoj. Nakon zavrġena dva semestra na Pravnome fakultetu 

sveuļiliġta Ludwig Maximilian u M¿nchenu 1996. dobiva honorarni 

angaģman na HRT-u te se vraĺa u Hrvatsku. Studirala je na Fakultetu 

politiļkih znanosti, magistra je novinarstva i doktorandica povijesti. 

Predsjednica je Upravnoga odbora Zaklade za hrvatsku 

povijest. Dana 28. sijeļnja 2015. imenovana je ļlanicom Vijeĺa 

Hrvatske biskupske konferencije za ekumenizam i dijalog, na 

mandat od pet godina. Od 1996. do danas radi kao novinarka, 

urednica, politiļka komentatorica te politiļka i medijska analitiļarka 

na HRT-u. Autorica je dokumentarnoga filma "Vaġi vas ne ģele" 

(HRT 1), informativne emisije "Hrvatska kronika BiH" (HRT 1), te 

putopisnog serijala "Moje rodno mjesto" i mozaiļne emisije "Slika 

Hrvatske" koje je i vodila (meĽunarodni program HRT-a Slika 
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Hrvatske koji je osmislila i ureĽivala). Dobitnica je meĽunarodne 

nagrade "Global leadership Award" te nagrada "Ģena godine" 

Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti u dijaspori, "Osoba 

godine" Udruge hrvatskih branitelja i Zajednica povratnika i 

useljenika Karlovaļke ģupanije i "Priznanja/ plakete sv. Stoġije za 

obranu ugroģenih, osobito djece", Zadarske nadbiskupije. 

Izvrsno govori njemaļki i engleski. Udana je i majka ļetvero 

djece. Suprug je inģenjer poljoprivrede, bio je malodobni 

dragovoljac Domovinskoga rata, branio je Hrvatsku s bojiġnica u 

Livnu te je nakon rata ostao pri vojsci. 

27. svibnja 2020. 

 

https://www.youtube.com/watch?v=NXcfRyT3Sgo  

https://www.vecernji.hr/vijesti/karolina-vidovic-kristo-dobitnica-je-

nagrade-global-leadership-533030  

https://www.zadarskilist.hr/clanci/17012015/jedina-izvan-zadarske-

nadbiskupije-karolina-vidovic-kristo-dobitnica-priznanja-sv-stosije)  

 

Hrvatski tjednik, 28. 5. 2020. 
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